
ΘΕΜΑΤΑ

Α. ΕΙΔΙΚΑ ΘΕΜΑΤΑ
1. Επικύρωση Πρακτικών, σελ. 6045
2. Ανακοινώνεται ότι τη συνεδρίαση παρακολουθούν µα-

θητές από το 11ο Γυµνάσιο Αχαρνών, το 8ο Δηµοτικό Σχο-
λείο Ηρακλείου Αττικής, το 10ο Δηµοτικό Σχολείο Γλυφάδας,
το 7ο Γυµνάσιο Αιγάλεω, το 2ο Γενικό Λύκειο Μοσχάτου, το
Γυµνάσιο Ακράτας και το Γενικό Λύκειο Ξυλοκάστρου, σελ.
6069, 6073, 6075, 6084, 6096, 6103, 6107

3. Επί διαδικαστικού θέµατος, σελ. 6067, 6079, 6080,  6081,
6083, 6088, 6095, 6096, 6097, 6098, 6103, 6104, 6107, 6108

4. Επί προσωπικού θέµατος, σελ.  6101, 6102, 6103, 6107,
6108, 6081

5. Αναφορά στις επιθέσεις και στις καταλήψεις γραφείων
Βουλευτών, σελ. 6083, 6084

6. Ανακοινώνεται ότι ο Βουλευτής Δράµας κ. Χ. Αηδόνης
µε επιστολή του προς τον Πρόεδρο της Βουλής των Ελλήνων
κ. Ευάγγελο Μεϊµαράκη δηλώνει ότι αποχωρεί από την Κοι-
νοβουλευτική Οµάδα του Πανελλήνιου Σοσιαλιστικού Κινή-
µατος και ανεξαρτητοποιείται, σελ. 6090 - 6092

7. Αναφορά στη "λίστα Λαγκάρντ", σελ. 6100, 6102, 6108,
6110

Β. ΚΟΙΝΟΒΟΥΛΕΥΤΙΚΟΣ ΕΛΕΓΧΟΣ 
1. Κατάθεση αναφορών, σελ. 6045 - 6047
2. Απαντήσεις Υπουργών σε ερωτήσεις Βουλευτών, σελ.

6047 - 6064

Γ. ΝΟΜΟΘΕΤΙΚΗ ΕΡΓΑΣΙΑ 
1. Συζήτηση επί της αρχής του σχεδίου νόµου του Υπουρ-

γείου Οικονοµικών: "Ρυθµίσεις στη φορολογία εισοδήµατος,
ρυθµίσεις θεµάτων αρµοδιότητας Υπουργείου Οικονοµικών
και λοιπές διατάξεις", σελ. 6065 - 6128

2. Αίτηση Αντισυνταγµατικότητας που ετέθη από τους Βου-
λευτές των Ανεξάρτητων Ελλήνων επί της αρχής του σχεδίου
νόµου του Υπουργείου Οικονοµικών, σελ. 6094

3. Συζήτηση και λήψη απόφασης επί της αίτησης αντισυν-
ταγµατικότητας επί του σχεδίου νόµου του Υπουργείου Οι-
κονοµικών, σελ. 6094 - 6098

4. Κατάθεση σχεδίων νόµων:
α) Οι Υπουργοί Ανάπτυξης και Τροφίµων, Εξωτερικών και

Οικονοµικών κατέθεσαν σχέδιο νόµου: "Συµφωνία µεταξύ του
Υπουργείου Αγροτικής Ανάπτυξης και Τροφίµων της Ελληνι-
κής Δηµοκρατίας και της Γενικής Διοίκησης Επιθεώρησης
Ποιότητας, Ελέγχου και Καραντίνας της Λαϊκής Δηµοκρατίας
της Κίνας για τη συνεργασία σε θέµατα ποιότητας, υγιεινής
και ασφάλειας αγροτικών προϊόντων και τροφίµων", σελ.
6093

β) Οι Υπουργοί Εξωτερικών, Οικονοµικών και Ανάπτυξης,
Ανταγωνιστικότητας, Υποδοµών, Μεταφορών και Δικτύων κα-
τέθεσαν σχέδιο νόµου: "Κύρωση του Μνηµονίου Κατανόησης
για τη δηµιουργία Μικτής Επιτροπής Συνεργασίας µεταξύ
της Κυβέρνησης της Ελληνικής Δηµοκρατίας και της Κυβέρ-
νησης των Ηνωµένων Αραβικών Εµιράτων", σελ. 6093

γ) Οι Υπουργοί Περιβάλλοντος, Ενέργειας και Κλιµατικής
Αλλαγής, Εξωτερικών, Οικονοµικών, Αγροτικής  Ανάπτυξης
και Τροφίµων και Δηµόσιας Τάξης και Προστασίας του Πο-
λίτη κατέθεσαν σχέδιο νόµου: "Κύρωση του Μνηµονίου Κα-
τανόησης στον Τοµέα των Δασών µεταξύ της Κυβέρνησης

της Ελληνικής  Δηµοκρατίας και της Κυβέρνησης της Δηµο-
κρατίας της Τουρκίας", σελ. 6093

ΠΡΟΕΔΡΟΣ

ΜΕΪΜΑΡΑΚΗΣ Ε. , σελ. 6099 - 6103

ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΝΤΕΣ

ΓΡΗΓΟΡΑΚΟΣ Λ. , σελ. 6088 - 6089
ΚΟΛΛΙΑ-ΤΣΑΡΟΥΧΑ Μ. , σελ. 6077 – 6085, 6103 - 6128
ΜΑΡΚΟΓΙΑΝΝΑΚΗΣ Χ. , σελ. 6045 - 6077
ΝΑΚΟΣ Α. , σελ. 6085 – 6088, 6089 - 6099

ΟΜΙΛΗΤΕΣ

Α. Επί διαδικαστικού θέµατος:
ΒΟΡΙΔΗΣ Μ. , σελ. 6080, 6081
ΓΕΛΑΛΗΣ Δ. , σελ. 6067
ΓΕΩΡΓΙΑΔΗΣ Σ. , σελ. 6107
ΚΑΜΜΕΝΟΣ Π. , σελ. 6095
ΚΟΛΛΙΑ-ΤΣΑΡΟΥΧΑ Μ. , σελ. 6080, 6081, 6083, 6104, 

6107, 6108
ΚΟΥΙΚ Τ. , σελ. 6080, 6096
ΛΑΦΑΖΑΝΗΣ Π. , σελ. 6067, 6079, 6080, 6081
ΛΟΒΕΡΔΟΣ Α. , σελ. 6088
ΜΑΡΙΑΣ Ε. , σελ. 6104
ΜΑΡΚΟΓΙΑΝΝΑΚΗΣ Χ. , σελ. 6067
ΜΑΥΡΑΓΑΝΗΣ Γ. , σελ. 6080
ΝΑΚΟΣ Α. , σελ. 6088, 6095, 6096, 6097, 

6098
ΨΥΧΑΡΗΣ Α. , σελ. 6103

Β. Επί προσωπικού θέµατος:
ΒΑΛΑΒΑΝΗ  Ό. , σελ. 6101, 6102
ΒΟΡΙΔΗΣ Μ. , σελ. 6081
ΓΕΩΡΓΙΑΔΗΣ Σ. , σελ. 6108
ΔΙΑΜΑΝΤΟΠΟΥΛΟΣ Ε. , σελ. 6108
ΚΟΥΙΚ Τ. , σελ. 6081, 6103
ΜΑΡΙΑΣ Ε. , σελ. 6107
ΜΕΪΜΑΡΑΚΗΣ Ε. , σελ. 6102
ΠΑΠΑΔΗΜΟΥΛΗΣ Δ. , σελ. 6107, 6108

Γ. Επί της αναφοράς στις επιθέσεις και στις καταλήψεις
γραφείων Βουλευτών:

ΑΥΓΕΝΑΚΗΣ Ε. , σελ. 6083
ΚΕΓΚΕΡΟΓΛΟΥ Β. , σελ. 6084
ΚΟΛΛΙΑ-ΤΣΑΡΟΥΧΑ Μ. , σελ. 6083

Δ. Επί της αναφοράς στη "λίστα Λαγκάρντ":
ΒΕΝΙΖΕΛΟΣ Ε. , σελ. 6100
ΓΕΩΡΓΙΑΔΗΣ Σ. , σελ. 6102
ΛΑΦΑΖΑΝΗΣ Π. , σελ. 6108
ΧΡΥΣΟΧΟΪΔΗΣ Μ. , σελ. 6110

Ε. Επί του σχεδίου νόµου του Υπουργείου Οικονοµικών:
ΒΕΝΙΖΕΛΟΣ Ε. , σελ. 6100
ΒΕΣΥΡΟΠΟΥΛΟΣ Α. , σελ. 6065
ΒΟΡΙΔΗΣ Μ. , σελ. 6111, 6112, 6113
ΓΕΛΑΛΗΣ Δ. , σελ. 6067, 6069
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ΓΕΩΡΓΙΑΔΗΣ Σ. , σελ. 6102
ΓΛΕΖΟΣ Ε. , σελ. 6083
ΔΕΡΜΙΤΖΑΚΗΣ Κ. , σελ. 6089, 6090
ΚΑΡΑΘΑΝΑΣΟΠΟΥΛΟΣ Ν. , 

σελ. 6077, 6078
ΚΑΣΙΔΙΑΡΗΣ Η. , σελ. 6085
ΚΕΓΚΕΡΟΓΛΟΥ Β. , σελ. 6084
ΚΟΥΚΟΥΛΟΠΟΥΛΟΣ Π. , 

σελ. 6069, 6071
ΚΥΡΙΤΣΗΣ Γ. , σελ. 6086
ΛΑΦΑΖΑΝΗΣ Π. , σελ. 6108, 6109, 6110, 6112, 

6113, 6128
ΛΟΒΕΡΔΟΣ Α. , σελ. 6088
ΜΑΝΩΛΑΚΟΥ Δ. , σελ. 6087
ΜΑΡΙΑΣ Ε. , σελ. 6071, 6073
ΜΗΤΣΟΤΑΚΗΣ Κ. , σελ. 6081
ΜΠΕΖΑΣ Α. , σελ. 6098
ΞΗΡΟΤΥΡΗ-ΑΙΚΑΤΕΡΙΝΑΡΗ Α. , 

σελ. 6075, 6077
ΟΥΖΟΥΝΙΔΗΣ Μ. , σελ. 6085
ΠΑΝΑΓΙΩΤΑΡΟΣ Η. , σελ. 6073, 6075
ΣΤΟΥΡΝΑΡΑΣ Ι. , σελ. 6104, 6105, 6113
ΤΣΑΚΑΛΩΤΟΣ Ε. , σελ. 6093
ΧΡΥΣΟΧΟΪΔΗΣ Μ. , σελ. 6110, 6111
ΨΥΧΑΡΗΣ Α. , σελ. 6103

ΣΤ. Επί της αντισυνταγµατικότητας:
ΒΟΡΙΔΗΣ Μ. , σελ. 6097
ΓΙΑΤΑΓΑΝΑ Χ. , σελ. 6094
ΚΟΥΙΚ Τ. , σελ. 6095, 6096
ΛΑΦΑΖΑΝΗΣ Π. , σελ. 6095
ΠΑΠΠΑΣ Χ. , σελ. 6096
ΠΑΦΙΛΗΣ Α. , σελ. 6097
ΤΑΣΟΥΛΑΣ Κ. , σελ. 6094
ΤΣΟΥΚΑΛΗΣ Ν. , σελ. 6097
ΧΡΥΣΟΧΟΪΔΗΣ Μ. , σελ. 6095



Αθήνα, σήµερα στις 10 Ιανουαρίου 2013 ηµέρα Πέµπτη και
ώρα 09.34’ συνήλθε στην Αίθουσα των συνεδριάσεων του Βου-
λευτηρίου η Βουλή σε ολοµέλεια για να συνεδριάσει υπό την
προεδρία του Γ’ Αντιπροέδρου αυτής κ. ΧΡΗΣΤΟΥ ΜΑΡΚΟΓΙΑΝ-
ΝΑΚΗ.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Χρήστος Μαρκογιαννάκης): Κυρίες και κύ-
ριοι συνάδελφοι, αρχίζει η συνεδρίαση.

(ΕΠΙΚΥΡΩΣΗ ΠΡΑΚΤΙΚΩΝ: Σύµφωνα µε την από 9-1-2013
εξουσιοδότηση του Σώµατος επικυρώθηκαν µε ευθύνη του Προ-
εδρείου τα Πρακτικά της Ρ’ συνεδριάσεώς του, της Τετάρτης 9ης
Ιανουαρίου 2013, σε ό,τι αφορά στην ψήφιση στο σύνολό του
σχεδίου νόµου: «Κατάργηση και συγχώνευση νοµικών προσώπων
του Δηµοσίου και του ευρύτερου δηµόσιου τοµέα - Σύσταση Γε-
νικής Γραµµατείας για το συντονισµό του κυβερνητικού έργου
και άλλες διατάξεις».).

Παρακαλείται η κυρία Γραµµατέας να ανακοινώσει τις αναφο-
ρές προς το Σώµα. 

(Ανακοινώνονται προς το Σώµα από την κ. Μαρίνα Χρυσοβε-
λώνη, Βουλευτή Μαγνησίας, τα εξής:

Α. ΚΑΤΑΘΕΣΗ ΑΝΑΦΟΡΩΝ

1) Οι Βουλευτές Λαρίσης, κ. ΔΗΜΗΤΡΗΣ ΓΕΛΑΛΗΣ και κ. ΗΡΩ
ΔΙΩΤΗ κατέθεσαν αναφορά µε την οποία  ο Σύλλογος Γονέων και
Κηδεµόνων του 7ου Γυµνασίου και Λυκειακών Τάξεων Λάρισας
αιτείται την ίδρυση Λυκείου στη συνοικία Αγίου Γεωργίου Λάρι-
σας, εφόσον πληρούνται όλα τα κριτήρια για τη δηµιουργία του.

2) Οι Βουλευτές Ηρακλείου, κ. ΜΙΧΑΗΛ ΚΡΙΤΣΩΤΑΚΗΣ και κ.
ΜΑΡΙΑ ΔΙΑΚΑΚΗ κατέθεσαν αναφορά µε την οποία  η Δήµαρχος
Φαιστού Νοµού Ηρακλείου επισηµαίνει την ανάγκη συνέχισης
της  λειτουργίας της Επαγγελµατικής Σχολής του Αµπελούζου
(ΕΠΑΣ Κρήτης) µε την πρόσληψη εκπαιδευτικού προσωπικού σε
µόνιµη βάση.

3) Ο Βουλευτής Φλωρίνης κ. ΑΘΑΝΑΣΙΟΣ ΓΕΡΜΑΝΙΔΗΣ κατέ-
θεσε αναφορά µε την οποία  η Ένωση Αστυνοµικών Υπαλλήλων
ΕΛΑΣ Φλώρινας διαµαρτύρεται για την εντολή µετάβασης εξήντα
αστυνοµικών από την Αστυνοµική Διεύθυνση Φλώρινας, µε τρί-
µηνη απόσπαση, στην Αστυνοµική Διεύθυνση Αλεξανδρούπολης.

4) Η Βουλευτής Λακωνίας κ. ΦΕΒΡΩΝΙΑ ΠΑΤΡΙΑΝΑΚΟΥ κατέ-
θεσε αναφορά µε την οποία  το Εκκλησιαστικό Συµβούλιο της
Ενορίας Φαρακλού Βοιών Λακωνίας αιτείται την ένταξη του συµ-
πλέγµατος τριών βυζαντινών ναών της ενορίας,  µέσω του ΠΕΠ
Πελοποννήσου, στο ΕΣΠΑ.

5) Ο Βουλευτής Ηρακλείου κ. ΕΠΑΜΕΙΝΩΝΔΑΣ (ΝΟΤΗΣ) ΜΑ-
ΡΙΑΣ κατέθεσε αναφορά µε την οποία  η Εθνική Συνοµοσπονδία
Ατόµων µε Αναπηρία αιτείται την τροποποίηση της νοµοθεσίας
που αφορά µετεγγραφές φοιτητών µε αναπηρία και φοιτητών
που έχουν γονείς ή αδέλφια µε αναπηρία.

6) Ο Βουλευτής Επικρατείας κ. ΙΩΑΝΝΗΣ ΜΙΧΕΛΑΚΗΣ κατέ-
θεσε αναφορά µε την οποία  η Εθνική Συνοµοσπονδία Ατόµων
µε Αναπηρία αιτείται την τροποποίηση της νοµοθεσίας που
αφορά µετεγγραφές φοιτητών µε αναπηρία και φοιτητών που
έχουν γονείς ή αδέλφια µε αναπηρία.

7) Ο Βουλευτής Επικρατείας κ. ΙΩΑΝΝΗΣ ΜΙΧΕΛΑΚΗΣ κατέ-
θεσε αναφορά µε την οποία  η Πανελλήνια Συνοµοσπονδία Ενώ-
σεων Αγροτικών Συνεταιρισµών αιτείται την απόσυρση της
διάταξης του σχεδίου νόµου για τις ρυθµίσεις στη φορολογία ει-
σοδήµατος,  η οποία πλήττει τους επαγγελµατίες αγρότες που
εγκαθιστούν και λειτουργούν φωτοβολταϊκούς σταθµούς.

8) Ο Βουλευτής Επικρατείας κ. ΙΩΑΝΝΗΣ ΜΙΧΕΛΑΚΗΣ κατέ-
θεσε αναφορά µε την οποία  η Πανελλήνια Ένωση Συµπράξεων
Κοινωνικής Οικονοµίας «ΠΕΣΚΟ» εκφράζει την αντίθεσή της στην
επιχειρούµενη περικοπή του ΕΣΠΑ, την περίοδο 2014-2020 για
την Ελλάδα, από τους Ευρωπαίους Εταίρους.

9) Οι Βουλευτές, Β’ Αθηνών κ. ΑΠΟΣΤΟΛΟΣ ΚΑΚΛΑΜΑΝΗΣ και
Ηρακλείου κ. ΕΠΑΜΕΙΝΩΝΔΑΣ (ΝΟΤΗΣ) ΜΑΡΙΑΣ κατέθεσαν
αναφορά µε την οποία  ο Πανελλήνιος Σύλλογος Ιαµατικών
Πηγών και των Λουτροπόλεων Ελλάδας αιτείται να του παραχω-
ρηθεί το δικαίωµα τουριστικής αξιοποίησης της Λουτρόπολης
Θερµοπυλών.

10) Η Βουλευτής Αττικής κ. ΠΑΡΑΣΚΕΥΗ (ΕΥΗ) ΧΡΙΣΤΟΦΙΛΟ-
ΠΟΥΛΟΥ κατέθεσε αναφορά µε την οποία  η Ένωση Στρατιωτι-
κών Περιφέρειας Αττικής αιτείται να ενηµερωθεί σχετικά µε
ζητήµατα εφαρµογής του από 19-9-2012 πρωτοκόλλου συνερ-
γασίας µεταξύ των Υπουργείων Εθνικής Άµυνας και Παιδείας και
Θρησκευµάτων, Πολιτισµού και Αθλητισµού και αφορά δωρεάν
πρόσβαση σε µουσεία και αρχαιολογικούς χώρους.

11) Ο Βουλευτής Ηρακλείου κ. ΒΑΣΙΛΕΙΟΣ ΚΕΓΚΕΡΟΓΛΟΥ κα-
τέθεσε αναφορά µε την οποία  ο Δήµος Φαιστού Νοµού Ηρα-
κλείου αιτείται τη συνέχιση της λειτουργίας της Επαγγελµατικής
Σχολής του Αµπελούζου (ΕΠΑΣ ΚΡΗΤΗΣ), µε γεωργική κατεύ-
θυνση και ειδικότητα θερµοκηπιακών κατασκευών και καλλιερ-
γειών.

Π Ρ Α Κ Τ Ι Κ Α  Β Ο Υ Λ Η Σ

ΙΕ’ ΠΕΡΙΟΔΟΣ

ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΜΕΝΗΣ ΚΟΙΝΟΒΟΥΛΕΥΤΙΚΗΣ ΔΗΜΟΚΡΑΤΙΑΣ
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12) Ο Βουλευτής Ηρακλείου κ. ΒΑΣΙΛΕΙΟΣ ΚΕΓΚΕΡΟΓΛΟΥ κα-
τέθεσε αναφορά µε την οποία  η Εθνική Συνοµοσπονδία Ατόµων
µε Αναπηρία αιτείται την τροποποίηση της νοµοθεσίας που
αφορά τις µετεγγραφές των φοιτητών µε αναπηρία και φοιτητών
που έχουν γονείς ή αδέλφια  µε αναπηρία.

13) Ο Βουλευτής Ηρακλείου κ. ΒΑΣΙΛΕΙΟΣ ΚΕΓΚΕΡΟΓΛΟΥ κα-
τέθεσε αναφορά µε την οποία  ο Επιστηµονικός και Επαγγελµα-
τικός Σύλλογος Μηχανικών Ανακαίνισης και Αποκατάστασης
Κτηρίων αιτείται την έκδοση του προεδρικού διατάγµατος που
είχε προταθεί από το ΣΑΤΕ το 2008, ώστε να µπορέσουν τα µέλη
του συλλόγου να ασκήσουν τις επαγγελµατικές δραστηριότητές
τους,  όπως ισχύει και για τις υπόλοιπες ειδικότητες µηχανικών
τεχνολογικής εκπαίδευσης στη χώρα.

14) Ο Βουλευτής Ηρακλείου κ. ΒΑΣΙΛΕΙΟΣ ΚΕΓΚΕΡΟΓΛΟΥ κα-
τέθεσε αναφορά µε την οποία  Διοικητικά Συµβούλια Αναγνωρι-
σµένων Οργανώσεων Παραγωγών αιτούνται την υιοθέτηση προ-
τάσεών τους σχετικά µε τη φορολόγηση του αγροτικού επαγγέλ-
µατος.

15) Ο Βουλευτής Κυκλάδων κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΣΥΡΜΑΛΕΝΙΟΣ κα-
τέθεσε αναφορά µε την οποία  ο Δήµος Άνδρου Νοµού Κυκλά-
δων αιτείται την κήρυξη της νήσου σε κατάσταση έκτακτης ανά-
γκης λόγω των έντονων βροχοπτώσεων και τη χορήγηση πίστω-
σης για την κάλυψη των παρεπόµενων αναγκών.

16) Ο Βουλευτής Β’ Αθηνών κ. ΑΠΟΣΤΟΛΟΣ ΚΑΚΛΑΜΑΝΗΣ
κατέθεσε αναφορά µε την οποία  η Ένωση Οδοντοτεχνολόγων
Ελλάδος αιτείται την έκδοση εγκυκλίου που θα διευκρινίζει µε
σαφήνεια την ουσιαστική διάκριση µεταξύ πτυχιούχου ΑΕΙ Οδον-
τικής Τεχνολογίας (οδοντοτεχνίτη ΤΕ) και αδειούχου οδοντοτε-
χνίτη.

17) Ο Βουλευτής Επικρατείας κ. ΙΩΑΝΝΗΣ ΜΙΧΕΛΑΚΗΣ κατέ-
θεσε αναφορά µε την οποία  η Ένωση Ασκουµένων και Νέων Δι-
κηγόρων Αθηνών παραθέτει τις προτάσεις του για τη φορολό-
γηση των ασκουµένων και νέων δικηγόρων και προτείνει λύσεις
για την επίλυση των προβληµάτων τους.

18) Ο Βουλευτής Επικρατείας κ. ΙΩΑΝΝΗΣ ΜΙΧΕΛΑΚΗΣ κατέ-
θεσε αναφορά µε την οποία  η Πανελλαδική Σύσκεψη Διοικητικών
Συµβουλίων Ενώσεων Αγροτικών Συνεταιρισµών αιτείται τη λήψη
µέτρων για τη διασφάλιση του εισοδήµατος των αγροτών,
ενόψει του νέου φορολογικού νοµοσχεδίου.

19) Ο Βουλευτής Β’ Αθηνών κ. ΑΠΟΣΤΟΛΟΣ ΚΑΚΛΑΜΑΝΗΣ
κατέθεσε αναφορά µε την οποία  η Εθνική Συνοµοσπονδία Ατό-
µων µε Αναπηρία αιτείται τη βελτίωση της νοµοθεσίας που
αφορά τις µετεγγραφές των φοιτητών µε αναπηρία και φοιτητών
που έχουν γονείς ή αδέλφια µε αναπηρία.

20) Οι Βουλευτές, Β’ Αθηνών κ. ΣΠΥΡΙΔΩΝ ΧΑΛΒΑΤΖΗΣ και Α’
Αθηνών κ. ΛΙΑΝΑ ΚΑΝΕΛΛΗ κατέθεσαν αναφορά µε την οποία
επιβάτες της ΤΡΑΙΝΟΣΕ καταγγέλλουν τη δεκάµηνη ταλαιπωρία
των επιβατών στο σταθµό µετεπιβίβασης ΣΚΑ, εξαιτίας της κα-
τάργησης του δροµολογίου Πειραιάς-Λιόσια.

21) Ο Βουλευτής Ηρακλείου κ. ΕΠΑΜΕΙΝΩΝΔΑΣ (ΝΟΤΗΣ) ΜΑ-
ΡΙΑΣ κατέθεσε δηµοσίευµα εφηµερίδας το οποίο αφορά τις συγ-
χωνεύσεις  και την κατάργηση ορισµένων τµηµάτων ΑΕΙ και ΤΕΙ
της Κρήτης που σχεδιάζεται από το Υπουργείο Παιδείας, Θρη-
σκευµάτων, Πολιτισµού και Αθλητισµού.

22) Ο Βουλευτής Ηλείας κ. ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΚΟΝΤΟΓΙΑΝΝΗΣ κατέ-
θεσε δηµοσίευµα εφηµερίδας το οποίο αφορά στην έλλειψη ια-
τρικού προσωπικού που παρουσιάζεται στον ΕΟΠΥΥ Πύργου και
Αµαλιάδας του Νοµού Ηλείας.

23) Ο Βουλευτής Α’ Αθηνών κ. ΙΩΑΝΝΗΣ ΠΑΝΟΥΣΗΣ κατέθεσε
αναφορά µε την οποία  ο Σύλλογος Υπαλλήλων Γενικού Κατα-

στήµατος Κράτησης Κοµοτηνής εκφράζει τη διαµαρτυρία του
για την απόσπαση συναδέλφου προς το Γενικό Κατάστηµα Κρά-
τηση, Νιγρίτας Σερρών.

24) Ο Βουλευτής Α’ Θεσσαλονίκης κ. ΑΝΤΩΝΙΟΣ ΓΡΕΓΟΣ κα-
τέθεσε αναφορά µε την οποία  κάτοικοι και ιδιοκτήτες εµπορικών
καταστηµάτων του κέντρου της Θεσσαλονίκης αιτούνται τη λήψη
µέτρων για την αντιµετώπιση της εγκληµατικότητας στο κέντρο
της πόλης.

25) Ο Βουλευτής Μαγνησίας κ. ΠΑΝΑΓΙΩΤΗΣ ΗΛΙΟΠΟΥΛΟΣ
κατέθεσε αναφορά µε την οποία  ο Οργανισµός Λιµένος Βόλου
Νοµού Μαγνησίας αιτείται την επίλυση θέµατος που αφορά την
έλλειψη προσωπικού-χειριστών ηλεκτροκίνητων ανυψωτικών µη-
χανηµάτων για τις εργασίες του λιµανιού.

26) Ο Βουλευτής Ηρακλείου κ. ΕΠΑΜΕΙΝΩΝΔΑΣ (ΝΟΤΗΣ) ΜΑ-
ΡΙΑΣ κατέθεσε αναφορά µε την οποία  η Πανελλήνια Οµοσπονδία
Ιδιοκτητών Κέντρων Ξένων Γλωσσών «PALSO» εκφράζει τη δια-
µαρτυρία της για τη διαδικασία αδειοδότησης των Κέντρων
Ξένων Γλωσσών που θεσπίστηκε µε το ν. 4093/2012.

27) Οι Βουλευτές, Β’ Πειραιώς κ. ΔΙΑΜΑΝΤΩ ΜΑΝΩΛΑΚΟΥ και
Αιτωλοακαρνανίας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΜΩΡΑΪΤΗΣ κατέθεσαν ανα-
φορά µε την οποία  ο Αγροτικός Συνεταιρισµός Πάρου Νοµού
Κυκλάδων καταγγέλλει ότι υπάρχει κίνδυνος διακοπής της λει-
τουργίας του Συνεταιρισµού, λόγω καθυστέρησης υλοποίησης
της συµφωνίας µεταξύ της διοίκησης της πρώην Ένωσης Αγρο-
τικών Συνεταιρισµών Πάρου και της  ΑΤΕ.

28) Ο Βουλευτής Ηρακλείου κ. ΕΠΑΜΕΙΝΩΝΔΑΣ (ΝΟΤΗΣ) ΜΑ-
ΡΙΑΣ κατέθεσε αναφορά µε την οποία  η Πανελλήνια Οµοσπονδία
Ιδιοκτητών Κέντρων Ξένων Γλωσσών «PALSO» εκφράζει την αν-
τίθεσή της σε διατάξεις του ν. 4093/2012, καθώς πολλές επιχει-
ρήσεις δεν θα µπορέσουν να διατηρήσουν τις θέσεις εργασίας
των υπαλλήλων τους.

29) Ο Βουλευτής Ηρακλείου κ. ΒΑΣΙΛΕΙΟΣ ΚΕΓΚΕΡΟΓΛΟΥ κα-
τέθεσε αναφορά µε την οποία αιτείται την επανεξέταση των
αστυνοµικών που εκτελούν υπηρεσία γραφείου.

30) Ο Βουλευτής Ηρακλείου κ. ΒΑΣΙΛΕΙΟΣ ΚΕΓΚΕΡΟΓΛΟΥ κα-
τέθεσε αναφορά µε την οποία   αιτείται την επίλυση θέµατος που
αφορά την εφαρµογή της εγκυκλίου ΔΝΥ 1159417 ΕΞ2012, η
οποία ουσιαστικά ακυρώνει την ΠΟΛ 1055/2012.

31) Οι Βουλευτές Ηρακλείου, κ. ΜΙΧΑΗΛ ΚΡΙΤΣΩΤΑΚΗΣ και κ.
ΜΑΡΙΑ ΔΙΑΚΑΚΗ κατέθεσαν αναφορά µε την οποία  οι Σύλλογοι
Γονέων και  Κηδεµόνων των Μουσικών Σχολείων Ηρακλείου, Ρε-
θύµνου και Χανίων αιτούνται την επίλυση λειτουργικών προβλη-
µάτων των µουσικών σχολείων της περιοχής.

32) Ο Βουλευτής Βοιωτίας κ. ΕΥΑΓΓΕΛΟΣ ΜΠΑΣΙΑΚΟΣ κατέ-
θεσε δηµοσίευµα εφηµερίδας το οποίο αφορά την ανάγκη χρη-
µατοδότησης για την κατασκευή του Δηµοτικού Σχολείου Δηλε-
σίου.

33) Ο Βουλευτής Βοιωτίας κ. ΕΥΑΓΓΕΛΟΣ ΜΠΑΣΙΑΚΟΣ κατέ-
θεσε δηµοσίευµα εφηµερίδας το οποίο αφορά τη συζήτηση που
έγινε  µεταξύ του Γραφείου Περιβάλλοντος στα Οινόφυτα και
του Κεντρικού Διυλιστηρίου για ύδρευση από Μόρνο και άρ-
δευση από Υλίκη  (Δήµου Τανάγρας) για την πορεία των υποσχό-
µενων έργων.

34) Ο Βουλευτής Βοιωτίας κ. ΕΥΑΓΓΕΛΟΣ ΜΠΑΣΙΑΚΟΣ κατέ-
θεσε αναφορά µε την οποία  το Τµήµα Αδειών Διαµονής Νοµού
Βοιωτίας αιτείται την άµεση πλήρωση των κενών θέσεων διοικη-
τικού προσωπικού.

35) Ο Βουλευτής Έβρου κ. ΜΑΡΙΝΟΣ ΟΥΖΟΥΝΙΔΗΣ κατέθεσε
αναφορά µε την οποία  η Ένωση Αστυνοµικών Υπαλλήλων Ρο-
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δόπης αιτείται την επίλυση προβληµάτων που προέκυψαν από
την εφαρµογή του σχεδίου «Ξένιος Ζευς» στην περιοχή της
Αστυνοµικής Διεύθυνσης Ροδόπης και από τη µετατροπή του
ΤΔΑ Κοµοτηνής σε Κέντρο Φύλαξης παράνοµων µεταναστών.

36) Η Βουλευτής Σερρών κ. ΜΑΡΙΑ ΚΟΛΛΙΑ - ΤΣΑΡΟΥΧΑ κατέ-
θεσε αναφορά µε την οποία  οι Πανελλήνιοι Σύλλογοι Αποφοίτων
και Φοιτητών του Προγράµµατος Σπουδών Ισπανικής Γλώσσας
και Πολιτισµού της Σχολής Ανθρωπιστικών Σπουδών του Ελλη-
νικού Ανοικτού Πανεπιστηµίου αιτούνται την προσθήκη Θεµατι-
κής Ενότητας Παιδαγωγικών στο Πρόγραµµα Σπουδών του
Τµήµατος Ισπανικής Γλώσσας και Πολιτισµού.

37) Ο Βουλευτής Β’ Αθηνών κ. ΔΗΜΗΤΡΙΟΣ ΣΤΡΑΤΟΥΛΗΣ κα-
τέθεσε αναφορά µε την οποία  ο Επιστηµονικός Σύλλογος Λογο-
παιδαγωγών-Λογοθεραπευτών Ελλάδος αιτείται την τροποποίη-
ση της υπ’αριθ.26 της 235ης Ολοµ./5.4.2012 απόφασης «σχετικά
µε τους όρους και τις προϋποθέσεις για τη χορήγηση άδειας
άσκησης επαγγέλµατος λογοθεραπευτή».

38) Ο Βουλευτής Ηρακλείου κ. ΕΛΕΥΘΕΡΙΟΣ ΑΥΓΕΝΑΚΗΣ κα-
τέθεσε αναφορά µε την οποία  ο Επιστηµονικός και Επαγγελµα-
τικός Σύλλογος Μηχανικών Ανακαίνισης και Αποκατάστασης
Κτηρίων αιτείται την κατοχύρωση των επαγγελµατικών δικαιω-
µάτων των αποφοίτων των σχετικών σχολών.

39) Ο Βουλευτής Β’ Αθηνών κ. ΔΗΜΗΤΡΙΟΣ ΣΤΡΑΤΟΥΛΗΣ κα-
τέθεσε αναφορά µε την οποία  η Οµοσπονδία Υπαλλήλων Λιµα-
νιών Ελλάδας (ΟΜΥΛΕ) αιτείται τη ρύθµιση της λειτουργίας των
λιµένων και διαµαρτύρεται για την ένταξη των εργαζοµένων στο
ενιαίο µισθολόγιο του δηµοσίου.

40) Ο Βουλευτής Β’ Αθηνών κ. ΔΗΜΗΤΡΙΟΣ ΣΤΡΑΤΟΥΛΗΣ κα-
τέθεσε αναφορά µε την οποία  η Ένωση Συνταξιούχων τέως
Υπαλλήλων  ΙΓΜΕ  αιτείται την ενίσχυση του προϋπολογισµού
του ΕΚΒΑΑ-ΙΓΜΕΜ µε πιστώσεις ύψους 4,5 εκατοµµυρίων ευρώ,
προκειµένου να αποζηµιωθούν οι απερχόµενοι υπάλληλοι λόγω
συνταξιοδότησης.

41) Ο Βουλευτής Ηρακλείου κ. ΒΑΣΙΛΕΙΟΣ ΚΕΓΚΕΡΟΓΛΟΥ κα-
τέθεσε αναφορά µε την οποία   αιτείται την κάλυψη πέντε εκπαι-
δευτικών παραδοσιακών οργάνων  στο Μουσικό Σχολείο
Ηρακλείου.

42) Ο Βουλευτής Ηρακλείου κ. ΕΠΑΜΕΙΝΩΝΔΑΣ (ΝΟΤΗΣ) ΜΑ-
ΡΙΑΣ κατέθεσε δηµοσίευµα εφηµερίδας το οποίο αφορά σε αί-
τηµα του Εµπορικού Συλλόγου του Νοµού Ηρακλείου Κρήτης,
σχετικό µε την θεώρηση των βιβλιαρίων υγείας των εµπόρων
χωρίς προαπαιτούµενα.

43) Ο Βουλευτής Μαγνησίας κ. ΑΛΕΞΑΝΔΡΟΣ ΜΕΪΚΟΠΟΥΛΟΣ
κατέθεσε αναφορά µε την οποία  ο Σύλλογος Συνταξιούχων ΤΕ-
ΑΠΕΤ Τσιµεντοβιοµηχανιών Νοµού Μαγνησίας επισηµαίνει το τε-
ράστιο πρόβληµα της φοροδιαφυγής και προτείνει λύσεις για την

αντιµετώπιση του προβλήµατος µε δίκαιη φορολόγηση.

44) Ο Βουλευτής Δωδεκανήσου κ. ΒΑΣΙΛΕΙΟΣ-ΝΙΚΟΛΑΟΣ
ΥΨΗΛΑΝΤΗΣ κατέθεσε αναφορά µε την οποία  δικηγόροι, µόνι-
µοι κάτοικοι της Νήσου Καρπάθου του Νοµού Δωδεκανήσου αι-
τούνται την άµεση πλήρωση της θέσεως γραµµατέως στο
Ειρηνοδικείο Καρπάθου.

45) Ο Βουλευτής Β’ Αθηνών κ. ΑΠΟΣΤΟΛΟΣ ΚΑΚΛΑΜΑΝΗΣ
κατέθεσε αναφορά µε την οποία  η Οµοσπονδία Λειτουργών
Μέσης Εκπαίδευσης (ΟΛΜΕ) αιτείται την απορρόφηση εκπαιδευ-
τικών από τους πίνακες αναπληρωτών, καθώς και την παρακο-
λούθηση προγραµµάτων επιµόρφωσης της ΑΣΠΑΙΤΕ.

46) Ο Βουλευτής Κυκλάδων κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΣΥΡΜΑΛΕΝΙΟΣ κα-
τέθεσε αναφορά µε την οποία  η Οµοσπονδία Συλλόγων Μικρών
Κυκλαδονήσων εκφράζει την ανησυχία των κατοίκων των νησιών
για τα συσσωρευµένα προβλήµατα που έχουν προκύψει σε κρί-
σιµους τοµείς, όπως η υγεία, η παιδεία, η ακτοπλοΐα και ο τουρι-
σµός.

47) Οι Βουλευτές, Β’ Θεσσαλονίκης κ. ΑΙΚΑΤΕΡΙΝΗ ΜΑΡΚΟΥ
και Β’ Πειραιώς κ. ΙΩΑΝΝΗΣ ΤΡΑΓΑΚΗΣ κατέθεσαν αναφορά µε
την οποία  η Πανελλαδική Οµοσπονδία Αστικών Συγκοινωνιών αι-
τείται τη δωρεάν µετακίνηση πολυτέκνων και ανέργων µε τα
αστικά ΚΤΕΛ.

48) Ο Βουλευτής Χανίων κ. ΚΥΡΙΑΚΟΣ ΒΙΡΒΙΔΑΚΗΣ κατέθεσε
αναφορά µε την οποία  ο Δήµαρχος Πλατανιά Νοµού Χανίων αι-
τείται την παραχώρηση κτηµάτων που χρησιµοποιούνταν από το
ΕΘΙΑΓΕ στο Δήµο Πλατανιά.

49) Ο Βουλευτής Ηρακλείου κ. ΒΑΣΙΛΕΙΟΣ ΚΕΓΚΕΡΟΓΛΟΥ κα-
τέθεσε αναφορά µε την οποία  η Ένωση Γεωπόνων Ελευθέρων
Επαγγελµατιών Κρήτης εκφράζει τη διαµαρτυρία της για τα απο-
τελέσµατα του πρωτοβάθµιου διοικητικού ελέγχου του Μέτρου
2.1.4. Δράση 1.1 «Βιολογική Γεωργία».

50) Ο Βουλευτής Α’ Αθηνών κ. ΝΙΚΗΤΑΣ ΚΑΚΛΑΜΑΝΗΣ κατέ-
θεσε αναφορά µε την οποία  οι κ.κ. Νικόλαος Παππάς και Ευάγ-
γελος Κουτσιανόπουλος  αιτούνται τη συµπερίληψή τους στις
εξαιρέσεις της παραγράφου 3 της πράξης νοµοθετικού περιεχο-
µένου και τα πρόσωπα του ν.1977/1991 (ΦΕΚ 185 Α’), ως από-
στρατοι αξιωµατικοί που τέθηκαν σε αυτεπάγγελτη αποστρατεία
λόγω ατυχήµατος.

Β. ΑΠΑΝΤΗΣΕΙΣ ΥΠΟΥΡΓΩΝ ΣΕ ΕΡΩΤΗΣΕΙΣ ΒΟΥΛΕΥΤΩΝ

1. Στην µε αριθµό 2571/4-10-2012 ερώτηση των Βουλευτών
κ. Συρµαλένιου Νικόλαου και Σταθάκη Γεώργιου δόθηκε µε το
υπ’ αριθµ. ΥΠ.ΠΑΙ.Θ.Π.Α/ΓΡ.ΑΝ.ΥΠ./Κ.Ε/95/28-11-2012 έγγραφο
από τον Αναπληρωτή Υπουργό Παιδείας και Θρησκευµάτων, Πο-
λιτισµού και Αθλητισµού η ακόλουθη απάντηση:
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2. Στην µε αριθµό 2623/5-10-2012 ερώτηση του Βουλευτή κ.
Λοβέρδου Ανδρέα δόθηκε µε το υπ’ αριθµ. ΥΠ.ΠΑΙ.Θ.Π.Α./
ΓΡ.ΑΝ.ΥΠ./Κ.Ε/77/28-11-2012 έγγραφο  από τον Αναπληρωτή

Υπουργό Παιδείας και Θρησκευµάτων, Πολιτισµού και Αθλητι-
σµού η ακόλουθη απάντηση:
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Σηµ. Τα συνηµµένα σχετικά έγγραφα ευρίσκονται στο αρχείο της Δ/νσης Κοινοβουλευτικού Ελέγχου (Τµήµα Ερωτήσεων



3. Στην µε αριθµό 2965/15-10-2012 ερώτηση του Βουλευτή κ.
Αυγενάκη Ελευθέριου δόθηκε µε το υπ’ αριθµ. ΥΠ.ΠΑΙ.Θ.Π.Α./
ΓΡ.ΑΝ.ΥΠ./Κ.Ε/88/28-11-2012 έγγραφο από τον Αναπληρωτή

Υπουργό Παιδείας και Θρησκευµάτων, Πολιτισµού και Αθλητι-
σµού η ακόλουθη απάντηση:
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6052 �         ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)



4. Στην µε αριθµό 3240/22-10-2012 ερώτηση του Βουλευτή κ.
Λαµπρόπουλου Ιωάννη δόθηκε µε το υπ’ αριθµ. Β13-240/28-11-

2012 έγγραφο από τον Υφυπουργό Ανάπτυξης, Ανταγωνιστικό-
τητας, Υποδοµών, Μεταφορών και Δικτύων η ακόλουθη απάν-
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τηση:
5. Στην µε αριθµό 3567/30-10-2012 ερώτηση της Βουλευτού

κ. Κόλλια - Τσαρουχά Μαρίας δόθηκε µε το υπ’ αριθµ.

ΥΠ.ΠΑΙ.Θ.Π.Α./ΓΡ.ΑΝ.ΥΠ./Κ.Ε./108/28-11-2012 έγγραφο από τον
Αναπληρωτή Υπουργό Παιδείας και Θρησκευµάτων, Πολιτισµού
και Αθλητισµού η ακόλουθη απάντηση:

6054 �         ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)
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6. Στην µε αριθµό 3569/30-10-2012 ερώτηση της Βουλευτού
κ. Κόλλια - Τσαρουχά Μαρίας δόθηκε µε το υπ’ αριθµ.

ΥΠ.ΠΑΙ.Θ.Π.Α./ΓΡ.ΑΝ.ΥΠ./Κ.Ε/110/28-11-2012 έγγραφο από τον
Αναπληρωτή Υπουργό Παιδείας και Θρησκευµάτων, Πολιτισµού
και Αθλητισµού η ακόλουθη απάντηση:

6060 �         ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)
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6064 �         ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)



ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Χρήστος Μαρκογιαννάκης): Εισερχόµαστε
στην ηµερήσια διάταξη της

ΝΟΜΟΘΕΤΙΚΗΣ ΕΡΓΑΣΙΑΣ

Μόνη συζήτηση επί της αρχής, των άρθρων και του συνόλου
του σχεδίου νόµου του Υπουργείου Οικονοµικών: «Ρυθµίσεις στη
φορολογία εισοδήµατος, ρυθµίσεις θεµάτων αρµοδιότητας
Υπουργείου Οικονοµικών και λοιπές διατάξεις».

Η Διάσκεψη των Προέδρων αποφάσισε στη συνεδρίασή της
στις 20-12-2012 η συζήτηση του νοµοσχεδίου να γίνει σε δύο έως
τρεις συνεδριάσεις. 

Στη σηµερινή πρωινή συνεδρίαση θα συζητηθεί το νοµοσχέδιο
επί της αρχής. Στην απογευµατινή συνεδρίαση θα συνεχιστεί η
συζήτηση επί της αρχής και θα ολοκληρωθεί η συζήτηση επί της
αρχής. Στην αυριανή συνεδρίαση θα συζητηθούν τα άρθρα και
οι τροπολογίες  σε µία ενότητα.

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, σας γνωρίζουµε ότι στο νοµο-
σχέδιο του Υπουργείου Οικονοµικών ειδικός αγορητής του
ΠΑΣΟΚ ορίζεται ο Βουλευτής κ. Κουκουλόπουλος Πάρης.

Επίσης, έχει κατατεθεί επιστολή των Ανεξάρτητων Ελλήνων
προς τον Πρόεδρο της Βουλής όπου ορίζεται ως ειδικός αγορη-
τής ο κ. Επαµεινώνδας Μαριάς και Κοινοβουλευτικός Εκπρόσω-
πος ο Βουλευτής κ. Τέρενς-Σπένσερ-Νικόλαος Κουίκ.

Επίσης από το Λαϊκό Σύνδεσµο-Χρυσή Αυγή έχει κατατεθεί
επιστολή προς τον Πρόεδρο της Βουλής, µε την οποία ο Κοινο-
βουλευτικός Εκπρόσωπος αναφέρει ότι ορίζουν ως ειδικό αγο-
ρητή τον Βουλευτή Β’ Αθηνών κ. Ηλία Παναγιώταρο και ως Κοι-
νοβουλευτικό Εκπρόσωπο τον Βουλευτή Επικρατείας κ. Χρήστο
Παππά.

Το λόγο έχει τώρα ο εισηγητής της Νέας Δηµοκρατίας, κ.
Απόστολος Βεσυρόπουλος.

Ορίστε, κύριε Βεσυρόπουλε, έχετε το λόγο για δεκαπέντε
λεπτά.

ΑΠΟΣΤΟΛΟΣ ΒΕΣΥΡΟΠΟΥΛΟΣ: Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε. 
Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, λέµε ότι «Το πιο βαθύ σκοτάδι

είναι λίγο πριν την αυγή». Η φράση αυτή αποτυπώνει την πραγ-
µατικότητα, αλλά και την κατάσταση που βιώνουν η χώρα και οι
πολίτες. Μόνο που στη δική µας περίπτωση το φως της αυγής
εξαρτάται µόνο από εµάς, από τη δική µας προσπάθεια, από την
αποφασιστικότητά µας να προχωρήσουµε µπροστά µε αλλαγές,
µε βαθιές και ουσιαστικές µεταρρυθµίσεις.

Η Ελλάδα έµεινε όρθια, κέρδισε το δικαίωµα στην ελπίδα.
Αυτό το οφείλουµε όλοι στον Έλληνα πολίτη και στις θυσίες του.
Η κρίση που βιώνουµε τρία χρόνια τώρα δεν είναι µόνο δηµοσιο-
νοµική, έχει πολύπλευρα χαρακτηριστικά, είναι κρίση αξιών,
κρίση κοινωνική, κρίση προτύπων. 

Η κορυφαία πολιτική και στρατηγική πολιτική της χώρας ήταν
η συµµετοχή της στην Ευρωπαϊκή Ένωση. Η επιλογή αυτή αµφι-
σβητήθηκε και πολεµήθηκε, επιβεβαιώθηκε όµως από την ίδια τη
ζωή, δικαιώθηκε ιστορικά και πολιτικά. Στις τελευταίες εκλογές
οι Έλληνες πολίτες µε την ετυµηγορία τους υπερασπίστηκαν
αυτήν την επιλογή. 

Είναι τώρα η δική µας σειρά, η σειρά της Κοινοβουλευτικής
Πλειοψηφίας που στηρίζει την Κυβέρνηση Συνεργασίας να υπε-
ρασπιστούµε το δικαίωµα των πολιτών να ζήσουν σε µια καλύ-
τερη Ελλάδα, σε µια δίκαιη Ελλάδα. 

Το νοµοσχέδιο, του οποίου έχω την τιµή να είµαι εισηγητής,
ρυθµίζει κατά κύριο λόγο ζητήµατα φορολογίας. 

Για πολλά χρόνια, µε διαχρονική ευθύνη όλων των πολιτικών
δυνάµεων, ποτέ δεν αποτυπώθηκαν στη φορολογία των πολιτών
δύο έννοιες: Η κοινωνική δικαιοσύνη και η κοινωνική ευθύνη. Η
κοινωνική δικαιοσύνη δεν είναι τα προνόµια των συντεχνιών ούτε
η επιβάρυνση των ίδιων πάντα κοινωνικών τάξεων. Κοινωνική ευ-
θύνη δεν είναι η αποφυγή των υποχρεώσεων προς το κράτος
ούτε η άκριτη υιοθέτηση παροχών και διεκδικήσεων. Η χώρα
έφτασε στα όριά της και πρέπει να αλλάξει. 

Το φορολογικό νοµοσχέδιο είναι ένα από τα προαπαιτούµενα
για την ορθή  εκτέλεση της δανειακής σύµβασης για την εκταµί-
ευση των πόρων που έχει ανάγκη η οικονοµία µας. Αυτό όµως

δεν σηµαίνει ότι µας επιβλήθηκε.
Πολλά απ’ όσα περιλαµβάνονται σ’ αυτό το νοµοσχέδιο είναι

πράγµατα που έπρεπε να έχουν γίνει για να µην είχαµε οδηγηθεί
σε επώδυνες περικοπές και άδικα µέτρα.

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, το νοµοσχέδιο αυτό, όπως µου
δόθηκε η ευκαιρία να πω και στην επιτροπή, είναι µόνο η αρχή.
Επιβεβαιώνει την αταλάντευτη θέλησή µας να κυριαρχήσει η φο-
ρολογική δικαιοσύνη και η κοινωνική ευθύνη, να ανακτήσουµε
την αξιοπιστία του κράτους, την εµπιστοσύνη των Ελλήνων, να
δηµιουργήσουµε αίσθηµα συλλογικότητας σ’ αυτή την εθνική
προσπάθεια. 

Δεν υπάρχει καµµία αµφιβολία ότι το φορολογικό σύστηµα
έπρεπε να αλλάξει, να αποκτήσει νέα δοµικά χαρακτηριστικά, τη
φορολογική δικαιοσύνη και την κοινωνική ευθύνη, γιατί φορολο-
γική δικαιοσύνη δεν υπάρχει όταν τα βάρη σηκώνουν οι ίδιες κοι-
νωνικές τάξεις, οι ίδιοι άνθρωποι, γιατί κοινωνική ευθύνη δεν
υπάρχει όταν κυριαρχεί και δεν αντιµετωπίζεται η φοροδιαφυγή. 

Με βάση τα περσινά στοιχεία για το 2011 της Γενικής Γραµ-
µατείας Πληροφοριακών Συστηµάτων, υποβλήθηκαν πέντε εκα-
τοµµύρια οκτακόσιες εξήντα µια χιλιάδες φορολογικές δηλώ-
σεις. Απ’ αυτές, τρία εκατοµµύρια εξακόσιες ογδόντα µια χιλιά-
δες περίπου φορολογικές δηλώσεις υποβλήθηκαν από µισθω-
τούς και συνταξιούχους και δύο εκατοµµύρια ογδόντα πέντε
χιλιάδες δηλώσεις από τις άλλες κατηγορίες φορολογουµένων,
δηλαδή από επιχειρηµατίες, ελεύθερους επαγγελµατίες, βιοµη-
χάνους, εµπόρους, εισοδηµατίες, εταιρείες και νοµικά πρόσωπα.
Απ’ αυτούς τα φορολογικά έσοδα σε ποσοστό 55% προήλθαν
από τη φορολόγηση µισθωτών και συνταξιούχων, το 30% από
εταιρείες και νοµικά πρόσωπα και µόνο το 15% από τις άλλες κα-
τηγορίες. Να είστε βέβαιοι ότι, αν ανατρέξουµε και σε παλαιότε-
ρες χρονιές, θα συναντήσουµε την ίδια ποσόστωση µε µικρές
αποκλίσεις.

Όπως προκύπτει από τα στοιχεία του 2011, ένα εκατοµµύριο
εκατόν εξήντα χιλιάδες εκατόν σαράντα πέντε ελεύθεροι επαγ-
γελµατίες και εισοδηµατίες δήλωσαν εισοδήµατα κάτω από
5.000 ευρώ. Επίσης, διακόσιες δεκαέξι χιλιάδες τετρακόσιοι έξι
έµποροι και βιοµήχανοι δήλωσαν και αυτοί εισόδηµα κάτω από
5.000 ευρώ. Καθίσταται σαφές ότι οι µισθωτοί και οι συνταξιού-
χοι ήταν αυτοί που σήκωναν το βάρος, ήταν οι µοναδικοί που δεν
µπορούσαν να αποκρύψουν τα εισοδήµατά τους. Αναγκάζονταν
να σηκώσουν το βάρος λόγω της αδυναµίας του κράτους να αν-
τιµετωπίσει τη φοροδιαφυγή, λόγω του φόβου µπροστά στο λε-
γόµενο πολιτικό κόστος, λόγω της ατολµίας για µία δίκαιη
κατανοµή των βαρών.

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, αν συνεχίζαµε έτσι, η πορεία
της χώρας προς τη χρεοκοπία και τη διάλυση της κοινωνικής συ-
νοχής ήταν προδιαγεγραµµένη. Το νοµοσχέδιο που συζητάµε
σήµερα στην Εθνική Αντιπροσωπεία αποτελεί την πρώτη σοβαρή
και αξιόπιστη προσπάθεια επιµερισµού των φορολογικών βαρών
µε όρους δικαιοσύνης. Αντιµετωπίζει αυτό το µεγάλο έλλειµµα
φορολογικής δικαιοσύνης και κοινωνικής ευθύνης. 

Το νοµοσχέδιο έχει συγκεκριµένους στόχους. Ο πρώτος στό-
χος είναι η διεύρυνση της φορολογικής βάσης. Οι φορολογικές
υποχρεώσεις ανήκουν σε όλους. Στην εθνική προσπάθεια πρέπει
να συνεισφέρουν όλοι. Φοροαπαλλαγές, εκπτώσεις και επιδό-
µατα θα συνδέονται στο εξής µε εισοδηµατικά και κοινωνικά κρι-
τήρια. 

Πριν εκλεγώ Βουλευτής ήµουν εφοριακός. Είδα αυτές τις
στρεβλώσεις. Είδα ανθρώπους µε ατοµικό ή και οικογενειακό ει-
σόδηµα άνω των 100.000 ευρώ να εισπράττουν πολυτεκνικά επι-
δόµατα και να τούς αναλογεί έκπτωση φόρου. 

Ο δεύτερος στόχος είναι ο διαχωρισµός και η πλήρης διάκριση
εισοδηµάτων από µισθωτές υπηρεσίες και επιχειρηµατική δρα-
στηριότητα.

Ο τρίτος στόχος είναι η απλοποίηση της φορολογικής κλίµα-
κας.

Ο τέταρτος στόχος είναι ο εξορθολογισµός του φόρου εισο-
δήµατος κεφαλαίου, η ενιαία και ισότιµη φορολόγηση επιχειρη-
µατικής δραστηριότητας.

Ο πέµπτος στόχος είναι η διεύρυνση της υποχρέωσης υποβο-
λής φορολογικών δηλώσεων. Στη δήλωση πλέον θα αναγράφον-
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ται όλα τα εισοδήµατα και τα φορολογητέα και τα αφορολόγητα.
Όλα αυτά αποτυπώνονται µε συγκεκριµένα µέτρα στο πρώτο κε-
φάλαιο του νοµοσχεδίου. 

Όπως είπα και στην αρχή, στόχος µας είναι η ελάφρυνση των
χαµηλόµισθων και των χαµηλοσυνταξιούχων, όλων αυτών που
σήκωναν το µεγαλύτερο µέρος των φορολογικών βαρών τα προ-
ηγούµενα χρόνια. 

Μέχρι τώρα είχαµε οκτώ φορολογικές κλίµακες για µισθωτούς
και συνταξιούχους. Στο εξής θα υπάρχουν µόνο τρεις. Η πρώτη
προβλέπει φόρο 22% για εισοδήµατα µέχρι 25.000 ευρώ, 32%
για εισοδήµατα από 25.000 έως 42.000 ευρώ και 42% για εισο-
δήµατα πάνω από 42.000 ευρώ. Με την έκπτωση φόρου υπολο-
γίζεται ότι καθιερώνεται ένα αφορολόγητο ατοµικό εισόδηµα της
τάξης των 9.545 ευρώ. Αυτό σηµαίνει ότι πάνω από ενάµισι εκα-
τοµµύριο µισθωτοί και συνταξιούχοι θα είναι οι ωφελούµενοι,
αφού δεν θα πληρώσουν φόρο.

Υπολογίζεται ότι η συνολική φορολογική επιβάρυνση µισθω-
τών και συνταξιούχων θα είναι µειωµένη κατά 100.000.000 ευρώ,
σε σύγκριση µε την περσινή χρονιά. Για το 90% των µισθωτών
και συνταξιούχων θα υπάρχει ελάφρυνση. Καθιερώνονται δύο
φορολογικά κλιµάκια για εισόδηµα από εµπορική επιχείρηση ή
ελεύθερο επάγγελµα. Υπάρχει µείωση του φορολογικού συντε-
λεστή κατά 50% για νέους ελεύθερους επαγγελµατίες και για
νέες ατοµικές εµπορικές επιχειρήσεις µε εισόδηµα έως 10.000
ευρώ. 

Καθίσταται σαφές και ξεκάθαρο ότι τα λεγόµενα «µπλοκάκια»,
κατά βάση νέα παιδιά, δεν θα φορολογούνται µε την κλίµακα των
ελεύθερων επαγγελµατιών εφόσον το µεγαλύτερο ποσοστό του
εισοδήµατός τους προέρχεται από τον ίδιο εργοδότη και εφόσον
το συνολικό εισόδηµα δεν υπερβαίνει ένα συγκεκριµένο όριο. Γι’
αυτά τα παιδιά που αµείβονται µε µπλοκ παροχής υπηρεσιών δεν
θα ισχύσει η αύξηση του τέλους επιτηδεύµατος. 

Προβλέπεται επίσης η µείωση του φόρου για άτοµα µε ανα-
πηρία 67% ή για φορολογούµενους που έχουν ως προστατευό-
µενα µέλη άτοµα µε αναπηρία. Επίσης επεκτείνεται και
καθορίζεται η απαλλαγή των ατόµων µε αναπηρία από τα τέλη
κυκλοφορίας και ταξινόµησης. Η έννοια της φορολογικής κοινω-
νικής δικαιοσύνης αυτό επιτάσσει, όπως επιτάσσει και µία δια-
φορετική αντιµετώπιση για τις οικογένειες µε παιδιά, διαψεύδο-
ντας µία ευτελή προπαγάνδα που αναπτύχθηκε το προηγούµενο
χρονικό διάστηµα. 

Υπάρχει ελάφρυνση και στήριξη των οικογενειών µε παιδιά και
αυτό το αποδεικνύουµε µε στοιχεία. Το νοµοσχέδιο προβλέπει
ετήσιο πολυτεκνικό επίδοµα 500 ευρώ για κάθε παιδί, ενώ για
πρώτη φορά καθιερώνεται µηνιαίο επίδοµα 40 ευρώ από το
πρώτο παιδί. Αυτό σηµαίνει ότι µία τρίτεκνη οικογένεια µε εισό-
δηµα 21.000 ευρώ θα εισπράττει 2.460 ευρώ το χρόνο αντί των
1.584 ευρώ που έπαιρνε µέχρι σήµερα. Το κέρδος είναι 876 ευρώ
σε ετήσια βάση.

Σ’ ό,τι αφορά την έκπτωση φόρου, αυτή ξεκινά από 2.100 ευρώ
για εισοδήµατα µέχρι 21.000 ευρώ, µειώνεται σταδιακά στα
1.700 ευρώ για εισοδήµατα µέχρι 25.000 ευρώ και στη συνέχεια
βαίνει κλιµακούµενη σε µικρότερα ποσά. Αναγνωρίζονται οι απο-
δείξεις και εκπίπτουν οι δαπάνες για δίδακτρα φροντιστηρίων,
ανταλλακτικά και επισκευές αυτοκινήτων, αποδείξεις από ταξί,
αλλά και δαπάνες για καύσιµα αυτοκινήτων για πρώτη φορά. Κα-
ταργείται επίσης το µέτρο της αντικειµενικής δαπάνης 3.000 και
5.000 ευρώ, µία άστοχη και παράλογη ρύθµιση που οδήγησε
ακόµα και ανέργους να πληρώσουν πέρσι φόρο ακόµα και 500
ευρώ. Καµµία φορά, χρειάζεται, όχι µόνο η επίκληση, αλλά και η
εφαρµογή του αυτονόητου της κοινής λογικής. 

Σ’ ό,τι αφορά τα ενοίκια, µε βάση τα όσα προβλέπει το νοµο-
σχέδιο η φορολόγησή τους θα είναι πλέον αυτοτελής και θα επι-
κεντρώνεται στην ελάφρυνση των µικρών εισοδηµάτων από
ενοίκια. Πιο συγκεκριµένα, για εισόδηµα από ενοίκια µέχρι
12.000 ευρώ ο φορολογικός συντελεστής θα είναι 10%. Αυτό σε
συνδυασµό µε την αυτοτελή φορολόγηση των ενοικίων µάς δίνει
ένα χαρακτηριστικό και αποκαλυπτικό παράδειγµα. Ένας φορο-
λογούµενος µε εισόδηµα από µισθωτές υπηρεσίες 26.000 ευρώ
και 9.000 ευρώ από ενοίκια µε την παλαιότερη κλίµακα θα πλή-
ρωνε φόρο 3.150 ευρώ για το εισόδηµα των ενοικίων. Τώρα θα

πληρώσει µόνο 900 ευρώ. Το κέρδος είναι 2.250 ευρώ. 
Το νοµοσχέδιο στηρίζει την επιχειρηµατικότητα, µειώνοντας

τη συνολική φορολογική επιβάρυνση από 40% σε 32% για τις
εταιρείες. Εργαζόµενοι χωρίς επιχειρήσεις δεν υπάρχουν, κύριοι
συνάδελφοι. Κατά το παρελθόν, οι ασκήσεις επαναστατικής «γυ-
µναστικής» στις οποίες επιδόθηκαν κάποιοι έδιωξαν επιχειρήσεις
από την Ελλάδα. Έκλεισαν επιχειρήσεις και την ίδια στιγµή δη-
µιουργήθηκαν άνεργοι.

Το φορολογικό νοµοσχέδιο δηµιουργεί ένα φιλοεπενδυτικό
πλαίσιο και µειώνοντας την παρακράτηση φόρου στο 10% για
κέρδη ή µερίσµατα που κεφαλαιοποιούνται ή διανέµονται.

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, όταν λέµε ότι όλοι πρέπει να
συνεισφέρουν στην εθνική προσπάθεια, όταν λέµε ότι πρέπει να
δηµιουργηθεί µία νέα φορολογική συνείδηση και κοινωνική ευ-
θύνη, το εννοούµε απόλυτα. Το επιβεβαιώνουµε στην πράξη µε
συγκεκριµένες ρυθµίσεις. Για πρώτη φορά επιβάλλεται φόρος
20% στην υπεραξία από την πώληση µετοχών εισηγµένων στο
Χρηµατιστήριο. Καταργείται το ειδικό φορολογικό καθεστώς για
τις τραπεζικές και ασφαλιστικές ανώνυµες εταιρείες. Φορολο-
γούνται πλέον και οι ιδιωτικές κεφαλαιουχικές εταιρείες, µε τον
ίδιο τρόπο που φορολογούνται και οι ανώνυµες εταιρείες. Αυξά-
νεται από 35% σε 40% ο φόρος για τα µέλη των διοικητικών συµ-
βουλίων των εταιρειών. Επιβάλλεται φορολογία στα πλοία µε
αλλοδαπή σηµαία που η έδρα της εταιρείας ή η διαχείρισή τους
γίνεται στην Ελλάδα, γιατί πρέπει να στηριχθεί η ελληνική ση-
µαία.

Προβλέπεται επίσης η φορολόγηση του κέρδους, που προκύ-
πτει από την πώληση ακινήτων µε συντελεστές που καθορίζονται
από το χρόνο διακράτησης, από το χρόνο δηλαδή που µεσολαβεί
ανάµεσα στην αγορά και την πώληση. Η διάταξη ισχύει από 1-1-
2013.

Καταργείται η διαδικασία της περαίωσης που συνιστά τη βρά-
δυνση του ασυνεπούς φορολογουµένου και της φοροδιαφυγής
και προσβολή στο συνεπή φορολογούµενο. Η έννοια των φορο-
λογικών ελέγχων εξορθολογίζεται πλέον. Σταθεροί κανόνες για
όλους. Καθαρές και έντιµες σχέσεις του κράτους µε το φορολο-
γούµενο πολίτη. Ενισχύεται ο ρόλος και οι δικαιοδοτικές αρµο-
διότητες του οικονοµικού εισαγγελέα, όπως και των ελεγκτικών
µηχανισµών. 

Θεσπίζονται αυστηρές προϋποθέσεις και έλεγχοι για τη λει-
τουργία και την οικονοµική διαχείριση των ΜΗΚΥΟ. Το πάρτι της
ασυδοσίας και της αδιαφάνειας τελειώνει εδώ. Η υποχρεωτική
δήλωση όλων των εισοδηµάτων µας δίνει τη δυνατότητα να κα-
θορίσουµε µε ακρίβεια, ποιοι υπόκεινται στην υποχρέωση κατα-
βολής φόρου αλληλεγγύης και ποιοι όχι. Ταυτόχρονα θα
διευκολύνονται πλέον οι φορολογούµενοι για την κατάθεση των
δηλώσεων που θα πραγµατοποιείται από Φεβρουάριο έως Ιού-
νιο, ανεξάρτητα από το ΑΦΜ. 

Σε ό,τι αφορά τους αγρότες, τα πράγµατα είναι ξεκάθαρα. Η
φορολόγησή τους µε συντελεστή 13% θα γίνει από το 2014.
Φέτος θα φορολογηθούν τα κλιµάκια των µισθωτών και συνταξι-
ούχων. Η εφαρµογή του άτυπου αφορολόγητου των 9.545 ευρώ
ουσιαστικά απαλλάσσει τη µεγάλη πλειοψηφία των αγροτών από
την καταβολή φόρου ή επιµερίζει ελάχιστο φόρο. Υπάρχει επίσης
η ρύθµιση που απαγορεύει τη διακοπή ηλεκτροδότηση για την
αδυναµία καταβολής του ειδικού τέλους για τα ακίνητα. Δίνεται
πλέον η δυνατότητα, η συγκεκριµένη οφειλή να διακανονιστεί
από την αρµόδια ΔΟΥ, να διευκολυνθεί ο πολίτης, να γίνεται η
καταβολή του τέλους του µε δόσεις και κυρίως να µη διακόπτεται
η παροχή ηλεκτροδότησης. 

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, κάποιοι επιµένουν να υιοθετούν
πολιτικές πρακτικές προηγούµενων δεκαετιών. Αυτές πληρώνει
σήµερα η χώρα. Θλίβοµαι, γιατί εκτός απ’ αυτές τις ξεπερασµέ-
νες πρακτικές, κάποιοι υιοθετούν και πρακτικές βίας και ανοµίας.
Η Ελλάδα των συντεχνιών, των παροχών µε δανεικά, η Ελλάδα
που αδιαφορούσε για τον παραγωγικό της ιστό, η οικονοµία σο-
βιετικού τύπου, το δυσκίνητο, αναποτελεσµατικό και δαπανηρό
κράτος και οι εικόνες µιας άλλης εποχής είναι εικόνες που τις
αφήνουµε πίσω µας. Ανήκουν σε ένα παρελθόν που ναρκοθέτησε
το παρόν και δεν θα επιτρέψουµε να υπονοµεύσει και το µέλλον.
Απέναντι στο «δεν πληρώνω» κάποιων, εµείς προτάσσουµε το
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«πληρώνω δίκαια για τη χώρα µου», για να υπάρχει ένα κράτος
δικαίου και ευθύνης, για να κερδίσουµε την ελπίδα και το αύριο.
Για να σηκωθεί ξανά ψηλά η Ελλάδα. Απέναντι στο «όχι σε όλα»,
εµείς προτάσσουµε το «ναι στη συνεργασία, στη συναίνεση, στην
τόλµη, στις αλλαγές, στις µεταρρυθµίσεις». 

Κάποιοι -επαναλαµβάνω- λειτουργούν µε όρους του παρελ-
θόντος. Πιστεύουν ότι ο λαϊκισµός αποτελεί όχηµα για την κατά-
ληψη της εξουσίας. Έχουν επενδύσει στην αποτυχία της χώρας,
στη χρεοκοπία. Αδυνατούν να προσαρµοστούν στα δικαιώµατα
και τις υποχρεώσεις, που συνδέονται µε τη συµµετοχή της
χώρας µας στην ενωµένη Ευρώπη, γιατί έχουν µια δυσανεξία
στην ευρωπαϊκή ιδέα, στην ελεύθερη οικονοµία. Δεν προτείνουν
τίποτα, δεν έχουν σχέδιο. Όταν όλοι αυτοί «κλείνουν το µάτι» στη
δραχµή, όταν υπονοµεύουν την εθνική προσπάθεια, όταν δεί-
χνουν ανοχή στη βία και στις ακραίες πρακτικές, τότε υπάρχει
σοβαρό ζήτηµα. Δεν υπάρχει καµµία αµφιβολία ότι η κρίση ανα-
διέταξε τον πολιτικό χάρτη. Η οργή, η απογοήτευση και η απελ-
πισία ενίσχυσαν τις δυνάµεις των άκρων και του λαϊκισµού.
Ακόµη και αυτές τις δυνάµεις που αρνούνται τη δηµοκρατία και
τον κοινοβουλευτισµό. 

Η προσπάθεια που κάνουµε για την ανάκαµψη της χώρας και
για να αποκτήσουν ξανά ελπίδα οι Έλληνες πολίτες, προσκρούει
στην αντίδρασή τους. Γνωρίζουν ότι η οµαλοποίηση των οικονο-
µικών και κοινωνικών συνθηκών θα τους επαναφέρει στο πραγ-
µατικό τους µέγεθος, στα πραγµατικά µονοψήφια ποσοστά τους.
Η µεγάλη πλειοψηφία των Ελλήνων πολιτών δεν επιδοκιµάζει την
πολιτική των άκρων, θέλει να δει την οικονοµία να κινείται και
πάλι µε θετικούς ρυθµούς ανάπτυξης. Θέλει να προχωρήσουν οι
αλλαγές και οι µεταρρυθµίσεις. Αυτό το νοµοσχέδιο αναδεικνύει
την έννοια της κοινωνικής ευθύνης όλων µας. Επιβάλλει φορο-
λογική δικαιοσύνη, συµβάλλει στην επίτευξη των δηµοσιονοµι-
κών στόχων. Παρά τις αντίξοες συνθήκες δίνει έµπρακτα
δείγµατα προάσπισης της κοινωνικής συνοχής.

Η Ελλάδα, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, θα βγει από την
κρίση. Δεν πρέπει, όµως, να βγει διχασµένη. Πρέπει να διατηρή-
σουµε την κοινωνική συνοχή και ενότητα. Θέλω να επαναλάβω
αυτό που είπα και στην επιτροπή. Το µέλλον που όλοι επιθυ-
µούµε για τη χώρα µας είναι ενταγµένο στο παρόν, στην προ-
σπάθεια του παρόντος. 

Σας καλώ να υπερψηφίσετε το νοµοσχέδιο. Σας καλώ να ενώ-
σουµε τις δυνάµεις µας σ’ αυτή την προσπάθεια. 

Σας ευχαριστώ. 
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Νέας Δηµοκρατίας)

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Χρήστος Μαρκογιαννάκης): Σας ευχαρι-
στούµε και εµείς.

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, από την Κοινοβουλευτική
Οµάδα του ΚΚΕ στάλθηκε επιστολή προς το Προεδρείο, µε την
οποία µας γνωρίζει ότι κατά τη συζήτηση του φορολογικού νο-
µοσχεδίου ειδικός αγορητής του ΚΚΕ θα είναι ο Βουλευτής κ.
Καραθανασόπουλος.

Κύριοι συνάδελφοι, στους αγορητές να επιδειχθεί µια ανοχή
ενός, δύο λεπτών, το καταλαβαίνω. Επειδή, όµως, ήδη έχουν εγ-
γραφεί πάρα πολλοί συνάδελφοι και θα εγγραφούν µέχρι πέρα-
τος του χρόνου -όπου υπάρχει αυτή η δυνατότητα- ασφαλώς και
άλλοι, θα παρακαλούσα στη συνέχεια οι οµιλητές να τηρούν ευ-
λαβικά το χρόνο, σεβόµενοι τους συναδέλφους τους, οι οποίοι
θα αναγκαστούν να µιλήσουν στις 03.00’ µετά τα µεσάνυχτα και
δεν θα τους ακούσει κανένας.  

Το λόγο έχει τώρα ο Εισηγητής του ΣΥΡΙΖΑ κ. Δηµήτριος Γε-
λαλής.

ΔΗΜΗΤΡΙΟΣ ΓΕΛΑΛΗΣ: Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
Καταρχάς να πω χρόνια πολλά και καλή χρονιά σε όλους τους

συναδέλφους. Να είναι το 2013 καλύτερο από την προηγούµενη
χρονιά. Δυστυχώς, όµως, τα νέα είναι δυσάρεστα. Κύριε Υπουρ-
γέ, πετάξατε στο δρόµο κυριολεκτικά τετρακόσιες καθαρίστριες,
αµέσως µετά την Πρωτοχρονιά σαν δώρο για το 2013. Είχαµε
κάνει και ερώτηση για το αν θα µπορούσατε τουλάχιστον αυτή
την παράταση, την οποία ζητούσαν και οι ίδιες για ένα χρόνο, να
την δώσετε, για να µπορέσουν να προσαρµοστούν φυσιολογικά
στην αγορά εργασίας. Δυστυχώς, κύριε Υπουργέ, δεν το κάνατε.
Δείχνετε από την πρώτη µέρα του χρόνου το πραγµατικό σας

πρόσωπο. Διότι το πραγµατικό πρόσωπο φάνηκε και στην προχ-
θεσινή Επιτροπή, την Οικονοµική Επιτροπή, όπου ο κύριος
Υπουργός κατέθεσε «παράνοµα» τροπολογία και έρχεται στην
αυριανή διάταξη για να συζητηθεί. Νοµίζω ότι ηθικά τουλάχιστον
–το έχουµε πει επανειληµµένως- ο Υπουργός είναι υποχρεωµέ-
νος να φέρει οποιαδήποτε τροπολογία θέλει, αλλά µέσα σε χρο-
νικά διαστήµατα όπου θα µπορεί η Αντιπολίτευση να λειτουργή-
σει και να έχει την ανάλογη θέση που πρέπει.

Το τελευταίο χρονικό διάστηµα η Βουλή των Ελλήνων ψηφίζει
µια σειρά από νοµοθετήµατα, παίρνει µια σειρά από µέτρα, τα
οποία έχουν σαν αποτέλεσµα κεκτηµένα δικαιώµατα των εργα-
ζοµένων να πάνε στράφι. Κατακτήσεις που µε θυσίες και αγώνες
που έχουν πετύχει οι εργαζόµενοι, εν µια νυκτί εξαφανίζονται.
Έτσι βλέπουµε αυτή τη στιγµή εργαζόµενους στον ιδιωτικό
τοµέα, σε πολυεθνικές αλυσίδες καταστηµάτων να αµείβονται µε
460 ευρώ, να αλλάζουν τα ωράριά τους σε τρίωρα ή τετράωρα
ή θα έλεγα εάν µιλάµε για ολοκληρωµένο ωράριο….

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Χρήστος Μαρκογιαννάκης): Κύριε συνά-
δελφε, δεν θα σας φτάσει ο χρόνος να µιλήσετε και για το νοµο-
σχέδιο. Μπορείτε να πείτε ό,τι θέλετε, αλλά σας θυµίζω ότι
πρέπει να µιλήσετε και για το νοµοσχέδιο, γιατί στο τέλος θα µου
ζητάτε χρόνο και δεν θα σας δίνω.

ΔΗΜΗΤΡΙΟΣ ΓΕΛΑΛΗΣ: Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε, αλλά τη
διακοπή που µου κάνατε θα µου την υπολογίσετε σε χρόνο.

ΠΑΝΑΓΙΩΤΗΣ ΛΑΦΑΖΑΝΗΣ: Μόνο ο ΣΥΡΙΖΑ µίλησε εκτός νο-
µοσχεδίου; Τον προηγούµενο οµιλητή τον ακούσατε;

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Χρήστος Μαρκογιαννάκης): Εγώ το είπα
συµβουλευτικά και πολύ φιλικά για να µην χτυπάνε στο τέλος τα
κουδούνια. 

ΔΗΜΗΤΡΙΟΣ ΓΕΛΑΛΗΣ: Τα δύο λεπτά, όµως, µε τη διακοπή
θα γίνουν τρία. 

ΠΑΝΑΓΙΩΤΗΣ ΛΑΦΑΖΑΝΗΣ: Στο τέλος θα σας υποβάλλουµε
και την οµιλία να µας την εγκρίνετε.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Χρήστος Μαρκογιαννάκης): Εγώ δεν έχω αν-
τίρρηση. 

Συνεχίστε κύριε συνάδελφε.
ΔΗΜΗΤΡΙΟΣ ΓΕΛΑΛΗΣ: Ευχαριστώ.
Τα οκτάωρα γίνονται δωδεκάωρα, οι αµοιβές είναι µειωµένες

και κάτω από το βάρος της απόλυσης ξεκινάµε καινούριες ατο-
µικές συµβάσεις εργασίας. Και γιατί τα λέω όλα αυτά. Διότι µι-
λούν για µια ανταγωνιστική οικονοµία, σύµφωνα µε τις προσδο-
κίες τις δικές σας. Μιλούν για µια οικονοµία, την οποία επιδιώκει
η τρόικα και παραδίδετε εσείς τη χώρα ακριβώς στη λαίλαπα του
νεοφιλελευθερισµού. Είναι η απαίτηση των πολυεθνικών της Ευ-
ρωπαϊκής Ένωσης και εσείς το πραγµατοποιείτε. 

Το φορολογικό νοµοσχέδιο είναι στην κατεύθυνση εξαθλίωσης
µεγαλύτερης µερίδας του λαού. Τιµωρείτε την οικογένεια και µά-
λιστα την οικογένεια µε παιδιά, καθώς και τους µικροϊδιοκτήτες.
Σύµφωνα µε στοιχεία της Eurostat έχουµε το υψηλότερο ποσο-
στό πολιτών στα όρια της φτώχειας. Είµαστε στο 31%. Είναι το
πρώτο µέλος της Ευρωπαϊκής Ένωσης µε αυτό το ποσοστό. Βέ-
βαια αυτά είναι στοιχεία του 2011. Το 2012 το ποσοστό θα αυξη-
θεί ακόµα περισσότερο.

Μιλάτε για δίκαιο, απλό, σταθερό και αποτελεσµατικό φορο-
λογικό νοµοσχέδιο, αλλά οι κυβερνήσεις, η δική σας και οι προ-
ηγούµενες, είναι στη λογική της διαπλοκής, αφού καµµία φορά
δεν υπήρχε η πολιτική βούληση για άλλη κατεύθυνση παρά τις
προεκλογικές εξαγγελίες, τις οποίες έχετε κάνει επανειληµµένα.
Η φορολόγηση δεν είναι ανταποδοτική όπως θα έπρεπε. Ο ελ-
ληνικός λαός βλέπει ότι δεν έχει πρόσβαση ούτε στην υγεία, ούτε
στην παιδεία ούτε σε κοινωνικές παροχές, ούτως ώστε να κατα-
λάβει και ο ίδιος ότι τα χρήµατα που του παίρνετε έχουν ένα
σκοπό. 

Καταλύεται κυριολεκτικά το κοινωνικό κράτος. Είναι δεδοµένο
ότι µε τα  νέα µέτρα που παίρνετε, σε συνδυασµό µε την οικονο-
µική αδυναµία του ελληνικού λαού, µέσα σ’ αυτή την οικονοµική
κρίση, θα αυξηθεί η φοροδιαφυγή, αντί να περιοριστεί, όπως
έχετε σκοπό. Τρέχετε να εφαρµόσετε στυγνά µέτρα εξαθλίωσης
του ελληνικού λαού, τα οποία επιβάλλουν οι δανειστές. Θα µπο-
ρούσαν να είναι σε µια εντελώς διαφορετική κατεύθυνση σε µια
δίκαιη κατεύθυνση κατανοµής των φορολογικών βαρών. Δυστυ-
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χώς όµως δεν το κάνετε, όπως δεν κάνετε κάτι και γι’ αυτό που
λέγεται δηµόσια διοίκηση για να µπορέσει να λειτουργήσει σε
µια διαφορετική βάση. 

Αναφέροµαι συγκεκριµένα, κύριε Υπουργέ. Στη ΔΟΥ Κρανι-
δίου ήταν εκατόν ογδόντα τέσσερις offshore εταιρείες. Δεν είχαν
γίνει έλεγχοι. Έληγε η προθεσµία που θα έπρεπε να ελεγχθούν
και εσείς µεταφέρατε την αρµοδιότητα από τη ΔΟΥ στα ΔΕΚ
Αθηνών. Πείτε µας: τι έγιναν αυτοί οι έλεγχοι; Έχουν προχωρή-
σει; Θα παραγραφούν οι έλεγχοι; Τι θα γίνει;

Κύριε Μαυραγάνη, προσωπικά είχατε δεσµευθεί στην επι-
τροπή ότι θα λειτουργήσει το άρθρο 70. Θα µετατεθούν επιπλέον
άτοµα για να µπορέσουν να ελεγχθούν οι υποθέσεις ούτως ώστε
να έχουµε φορολογικά έσοδα. Πείτε µας τι έχει γίνει µέχρι αυτή
τη στιγµή. Το αφήσαµε; Πώς περιµένουµε να έχουµε έσοδα απ’
αυτή τη διαδικασία; Να θυµίσω, κύριε Υπουργέ, ότι µας είπατε
ότι οι εκκρεµείς υποθέσεις θα απέφεραν έσοδα 1,2 δισεκατοµ-
µύρια.

Αυτή τη στιγµή ο κόσµος κρυώνει έξω και µπορεί να θρηνή-
σουµε θύµατα. Υπογράφηκε νόµος το Μάρτιο και εννέα µήνες
µετά εκδόθηκαν κάποιες υπουργικές αποφάσεις. Αυτή είναι η
διαδικασία των υπουργικών αποφάσεων. Και µε την όλη διαδικα-
σία ξέρετε πού καταλήγουµε; Να αφήνουµε στο απυρόβλητο κυ-
ριολεκτικά τις παράλληλες παράνοµες δεξαµενές. Πώς θα γίνει
ο έλεγχος, κύριε Υπουργέ, στις παράνοµες δεξαµενές καυσίµων;
Υπάρχει κάποιο σχέδιο; Γνωρίζετε ότι το 70% του πετρελαίου,
ειδικά στις µεγάλες πόλεις διακινείται µέσω αυτών των δεξαµε-
νών. 

Εκκρεµεί απόφαση του Υπουργείου Ανάπτυξης για την εγκα-
τάσταση των συστηµάτων εισροών-εκροών στα διυλιστήρια και
τις εταιρείες εµπορίας. Είναι κίνηση που θεωρείται απαραίτητη
για να περιοριστεί το λαθρεµπόριο. Βέβαια, αυτό θα µου πείτε
ήταν µια µνηµονιακή δέσµευση. 

Κύριε Υπουργέ, το 2008 είχαν αγοραστεί δύο σκάφη δίωξης
λαθρεµπορίου 2 εκατοµµυρίων ευρώ. Με το πρόσχηµα ότι δεν
βρίσκαµε καπετάνιους τα αφήσαµε. Αφήνουµε δηλαδή, δυο εκα-
τοµµύρια ευρώ µε αυτή τη δικαιολογία, κύριε Υπουργέ;

Στο Υπουργείο Οικονοµικών είχε συσταθεί επιτροπή για τα τσι-
γάρα. Ολοκληρώθηκαν οι εργασίες; Υπάρχει πρόβληµα; Ποιο
είναι το αποτέλεσµα; Πού βρίσκεται η όλη υπόθεση; Και εµείς,
αλλά και ο ελληνικός λαός ζητάµε εξηγήσεις. Θέλουµε να µά-
θουµε πού πάνε τα χρήµατα που του παίρνετε κυριολεκτικά µέσα
από την τσέπη του.

Το 2010 ψηφίστηκε ο ν.3842 για τη διασύνδεση ταµειακών µη-
χανών. Έχουν περάσει από τότε τριάντα δύο µήνες µέχρι σή-
µερα. Περιµέναµε τέσσερις υπουργικές αποφάσεις, οι οποίες θα
ενεργοποιούσαν το νόµο. Παρ’ όλα αυτά, κύριε Υπουργέ, ακόµα
δεν έχουν γίνει. Είχατε πει ότι µέσα απ’ αυτή τη διαδικασία θα
µπορούσαµε να έχουµε την απευθείας σύνδεση µε την επιχειρή-
σεις εµπορίας λιανικών ειδών. Και βέβαια, µέσα απ’ αυτή τη δια-
δικασία θα ήταν πολύ φυσιολογικό να πιαστούν και τα πλαστά
και εικονικά τιµολόγια. Θα είχατε τη δυνατότητα ευθύς εξαρχής
να ελέγχετε και το ΦΠΑ και να γνωρίζετε τι ΦΠΑ θα πάρετε. 

Υπήρχε δεύτερος νόµος, ο 3943/2011. Και αυτός δεν έχει
ενεργοποιηθεί είκοσι έναν µήνες µετά. Δηλαδή, συζητάµε, βγά-
ζουµε νόµους και περιµένουµε τις υπουργικές αποφάσεις οι
οποίες δεν έρχονται; 

Η διάταξη του άρθρου 14 του ν. 4032/2012 προβλέπει την κα-
θιέρωση έµµεσων τεχνικών προσδιορισµού των ακαθαρίστων
εσόδων των εµπορικών ατοµικών επιχειρήσεων και των ελευθέ-
ρων επαγγελµατιών. Δεν έχει εφαρµοστεί. Δεν υπάρχει και εδώ
υπουργική απόφαση, κύριε Υπουργέ. Θα εκδοθεί ή όχι; Οι υπη-
ρεσίες του ΣΔΟΕ, όχι µόνο δεν ενισχύθηκαν µε ελεγκτικό προ-
σωπικό, αλλά απεναντίας αυτό το χρονικό διάστηµα έχουν
αποδυναµωθεί πλήρως. Αντιµετωπίζουν πολλά προβλήµατα.
Υπάρχουν πολλές δυσλειτουργίες. Θέλετε, σε τελική ανάλυση,
ένα µηχανισµό είσπραξης του ελληνικού δηµοσίου ή δε θέλετε;
Πείτε το. Είχαµε το πρόγραµµα «ΕΛΕΓΞΙΣ». Είπατε ότι θα πρέπει
να ολοκληρωθεί το πρώτο εξάµηνο του 2013. 

Κύριε Υπουργέ, το πρόγραµµα αυτό, πλέον δεν είναι ανάλογο
των σηµερινών δεδοµένων. Δηλαδή, αγοράζουµε προγράµµατα
τα αφήνουµε στην άκρη και µετά από κάποια χρόνια λέµε ότι θα

αρχίσουµε να τα εφαρµόζουµε, όταν πλέον θέλουν αλλαγή. 
Αναποτελεσµατικότητα των υπηρεσιών. Κατηγορείτε τις υπη-

ρεσίες για αναποτελεσµατικότητα, χωρίς να έχουν ούτε τον κα-
τάλληλο µηχανισµό, ούτε το προσωπικό. Εσείς έρχεστε να
κατηγορήσετε τις υπηρεσίες. Έχουµε τα τελευταία παραδείγ-
µατα µε τα εκατόν εξήντα επτά άτοµα που αλλάξατε, τους διευ-
θυντές που αλλάζετε κ.λπ.. 

Καταθέσαµε ερώτηση για την ολοκλήρωση της µηχανογράφη-
σης. Δυστυχώς και εδώ δεν πήραµε απάντηση. Η φυσική παρου-
σία των φορολογουµένων είναι απαραίτητη. Παρ’ όλα αυτά,
εσείς αυτή τη στιγµή καταργείτε µια σειρά ΔΟΥ, νησιωτικές,
ορεινές, αποµακρυσµένων περιοχών και βάζετε τους φορολο-
γούµενους να τρέχουν στη κεντρική ΔΟΥ του νοµού.

Θα σας ελέγχουµε διαρκώς, κύριε Υπουργέ. Αυτός είναι ο
ρόλος της αντιπολίτευσης. Ο ελληνικός λαός µας τίµησε και µας
έδωσε την εντολή να κάνουµε αυτόν τον έλεγχο, να προτείνουµε
µέτρα ενάντια στον ορυµαγδό των δικών σας µέτρων, τα οποία
εφαρµόζετε σύµφωνα µε τις εντολές της Ευρωπαϊκής Ένωσης. 

Οι άγαµοι και οι έγγαµοι χωρίς παιδιά έχουν ευνοϊκότερη µε-
ταχείριση, σε σχέση µε αυτούς που έχουν παιδιά. Δηλαδή, τιµω-
ρούµε τα παιδιά, κύριε Υπουργέ.

Παρά την υπογεννητικότητα, εµείς τιµωρούµε τις οικογένειες
µε παιδιά. Οι µισθωτοί και οι συνταξιούχοι ήδη έχουν δει το µισθό
τους να µειώνεται περισσότερο µε την αλλαγή της φορολογίας.
Έχουµε παρακράτηση φόρου από 3%-185% µέσα από τις και-
νούριες κλίµακες που έχουµε. Από τα 9.000 - 10.000 ευρώ θα
βλέπουµε να πληρώνουν οι οικογένειες περισσότερο φόρο. 

Αντίστοιχα, για τους ελεύθερους επαγγελµατίες, τους εµπό-
ρους και τις µικρές επιχειρήσεις προβλέπεται φορολόγηση από
το πρώτο ευρώ µε δυο κλίµακες, 26% και 33%. Και αυτούς ερ-
χόσαστε να τις τιµωρήσετε. 

Είναι δεδοµένο ότι το επόµενο χρονικό διάστηµα θα έχουµε –
όπως είχαµε και το προηγούµενο- µια σειρά από λουκέτα στις
επιχειρήσεις. Το Εµποροβιοτεχνικό Επιµελητήριο της Θεσσαλο-
νίκης αναφέρει ότι τριάντα χιλιάδες θέσεις εργασίας θα χαθούν
τον επόµενο χρόνο µέσα απ’ αυτή τη διαδικασία. Τα ενοίκια φο-
ρολογούνται και αυτά µε 10% έως 12.000 και 33% για πάνω από
12.000. Ισοπεδώνετε κυριολεκτικά τους αγρότες, το αγροτικό κί-
νηµα και τις αγροτικές εκµεταλλεύσεις. Δεν βάζετε το διαχωρι-
σµό µικρών αγροτών και µεγάλων αγροτικών εκµεταλλεύσεων.
Παρ’ όλο που έχετε κάνει µια σειρά από µειώσεις συντελεστών
επιστροφής ΦΠΑ, υπάρχει αύξηση στο πετρέλαιο, αύξηση των
φορολογικών εισροών κ.λπ.

Το Οικονοµικό Επιµελητήριο υποστήριξε πως το φορολογικό
νοµοσχέδιο, που παρουσιάσατε, δεν βοηθάει την επιχειρηµατι-
κότητα. Θα σας διαβάσω τι λέει: «Το πιο παράλογο προβλέπεται
σχετικά µε τη φορολογία επιχειρήσεων. Αντί να ευνοείται η επι-
χειρηµατικότητα, ευνοούνται οι επιχειρηµατίες. Αντί να ενισχύον-
ται οι επιχειρήσεις για να επανεπενδύουν τα κέρδη,
κινητοποιείται η ενθυλάκωσή τους.»

Παρέχετε τη δυνατότητα στις ανώνυµες εταιρείες για µερί-
σµατα παλαιότερων ετών, που έπρεπε να φορολογηθούν µε
25%, να δίνουν φόρο 10%. Απαλλάσσετε πλήρως το απαλλαγ-
µένο ήδη φορολογικό κεφάλαιο. Δεν αντιµετωπίζετε περιπτώσεις
του «πόθεν έσχες» όπως θα έπρεπε, αγορά εταιρικών µεριδίων,
αγορά επιχειρήσεων. Ξαφνικά, εµφανίζονται επιχειρηµατίες,
χωρίς να ελέγχεται από πού βρήκαν τα χρήµατα. 

Όσον αφορά τη σχέση άµεσων και έµµεσων φόρων: Ούτε καν
τον ευρωπαϊκό µέσο όρο δεν λαµβάνετε υπ’ όψιν που είναι 50 -
50. Εµείς είµαστε στην αντίληψη του 39,5 µε 60,5. Αυτή είναι η
κατεύθυνσή σας.

Να µιλήσουµε λίγο για φορολογικούς παραδείσους και ενδο-
οµιλικές συναλλαγές που είναι και το αντικείµενό σας, κύριε
Υπουργέ. Σύµφωνα µε έρευνα του Πανεπιστηµίου του Essex από
τις εκατό µεγαλύτερες πολυεθνικές εταιρείες, που ελέγχουν πε-
ριουσιακά στοιχεία ύψους 3.400.000.000.000 δολάρια, το 40%
δραστηριοποιείται εκτός των χωρών εδρών του. Περίπου, δη-
λαδή, το µισό του παγκόσµιου εµπορίου περνάει µέσα από υπε-
ράκτιους φορολογικούς παραδείσους. Οι πολυεθνικές εταιρείες
επιδιώκουν µεγέθυνση των κερδών και µείωση της φορολογίας
µε τη µεταφορά του κόστους ή του φόρου στη χώρα που συµ-
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φέρει περισσότερο το µέτοχο. Αυτή είναι η αντίληψη. 
(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-

λίας του κυρίου Βουλευτή)
Ένα λεπτό, κύριε Πρόεδρε.
Ούτε καν η διαδικασία την οποία είχε ο ΟΟΣΑ, δεν εφαρµό-

στηκε. Το γνωρίζετε, κύριε Μαυραγάνη. Στο παρελθόν είχατε
δραστηριοποιηθεί σε ιδιωτικές ελεγκτικές εταιρείες. Ειλικρινά,
θα θέλαµε τη γνώµη σας πάνω σε αυτό το ζήτηµα. Είναι ένα τε-
ράστιο θέµα, το οποίο µπορεί να αποφέρει τεράστια έσοδα στη
χώρα µας. 

Θα ήθελα να αναφερθώ στη λίστα Λαγκάρντ. Δεν θα ανα-
φερθώ στη νοµική πλευρά. Θα µιλήσω, όµως, για τη λειτουργία
του φορολογικού µηχανισµού. Το δάσος που κρύβεται πίσω από
το δέντρο που λέγεται «Παπακωνσταντίνου», είναι οι διαρκείς πο-
λιτικές παρεµβάσεις στη λειτουργία των φορολογικών υπηρε-
σιών, κάτι που ο κ. Βενιζέλος και ο κ. Παπακωνσταντίνου θέλουν
να ξεπεράσουν µε µεγάλη ευκολία. 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Χρήστος Μαρκογιαννάκης): Κύριε συνά-
δελφε, έχετε και δευτερολογία οκτώ λεπτών.

ΔΗΜΗΤΡΙΟΣ ΓΕΛΑΛΗΣ: Ναι, κύριε Πρόεδρε. Θα ολοκλη-
ρώσω.

Θα πω τρεις βασικές παραλείψεις: 
Δεν παρέδωσε στην Υπηρεσία του ΣΔΟΕ και όχι στον πολιτικό

προϊστάµενο το αρχείο για αξιοποίηση. Είναι προκλητικό να ισχυ-
ρίζεται ότι µπορούσε να το ελέγξει αυτό. Υπάρχει ειδική διαδι-
κασία. 

Θα καταθέσω το πληροφοριακό στοιχείο στα Πρακτικά, το
οποίο πρέπει να ακολουθεί ο καθένας.

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει ξανά το κουδούνι λήξεως του χρό-
νου οµιλίας του κυρίου Βουλευτή)

Δεύτερον, δεν ζητήθηκε επίσηµο έγγραφο από τη Γαλλία,
αλλά από άλλες ευρωπαϊκές χώρες, για να παραδώσουν το σχε-
τικό αρχείο µε επίσηµο τρόπο µέσα από τη διαδικασία διοικητι-
κής συνδροµής των χωρών, ώστε να λάβει επίσηµη µορφή. Τα
ίδια είχαν κάνει και κάποιες άλλες χώρες µε τη λίστα του Λιχτεν-
στάιν.

Τρίτον, δεν παρέπεµψε το θέµα στις νοµικές υπηρεσίες ώστε
να έχουν άποψη για το τι πρέπει να γίνει.

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει ξανά το κουδούνι λήξεως του χρό-
νου οµιλίας του κυρίου Βουλευτή)

Τελειώνω, κύριε Πρόεδρε.
Κλείνοντας, θα ήθελα να υπογραµµίσω ότι το φορολογικό νο-

µοσχέδιο είναι πρόχειρο και αποσπασµατικό. Είναι αντιαναπτυ-
ξιακό. Δεν έχει τις αρχές της απλότητας, όπως όφειλε. Δεν έχει
την αρχή της σταθερότητας. Ήδη µέχρι τώρα έχουµε µια σειρά
από νοµοσχέδια. Ήδη ετοιµάζονται, από όσο γνωρίζουµε, στην
αρχή του χρόνου άλλα δυο. Το µόνο το οποίο έχει αυτό το φο-
ρολογικό νοµοσχέδιο είναι εισπρακτικό χαρακτήρα. 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Χρήστος Μαρκογιαννάκης): Κύριε συνά-
δελφε, σας παρακαλώ πάρα πολύ να ολοκληρώσετε. Έχετε µι-
λήσει ήδη είκοσι λεπτά.

ΔΗΜΗΤΡΙΟΣ ΓΕΛΑΛΗΣ: Τελείωσα, κύριε Πρόεδρε.
Θα αντισταθούµε µε στόχο τη ριζική και δίκαιη µεταρρύθµιση

του φορολογικού συστήµατος, ούτως ώστε ο Έλληνας πολίτης
να γνωρίζει το τι πληρώνει. 

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΣΥΡΙΖΑ-ΕΚΜ)
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Χρήστος Μαρκογιαννάκης): Ευχαριστούµε

πολύ. 
Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, έχω την τιµή να ανακοινώσω

στο Σώµα ότι τη συνεδρίασή µας παρακολουθούν από τα άνω
δυτικά θεωρεία της Βουλής, αφού προηγουµένως ξεναγήθηκαν
στην έκθεση της αίθουσας «ΕΛΕΥΘΕΡΙΟΣ ΒΕΝΙΖΕΛΟΣ» και ενη-
µερώθηκαν για την ιστορία του κτηρίου και τον τρόπο οργάνω-
σης και λειτουργίας της Βουλής, σαράντα επτά µαθήτριες και
µαθητές και τρεις εκπαιδευτικοί από το 11ο Γυµνάσιο Αχαρνών. 

Η Βουλή σάς καλωσορίζει και σας εύχεται καλή πρόοδο. 
(Χειροκροτήµατα απ’ όλες τις πτέρυγες της Βουλής)

Το λόγο έχει τώρα ο ειδικός αγορητής του ΠΑΣΟΚ κ. Κουκου-
λόπουλος.

ΠΑΡΙΣ ΚΟΥΚΟΥΛΟΠΟΥΛΟΣ: Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε. 
Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, είναι νοµίζω καθαρό και κάθε

µέρα θα γίνεται ολοένα και πιο αντιληπτό, πως βρισκόµαστε σε
µια νέα αφετηρία. Η αβεβαιότητα για την παραµονή της χώρας
στη ζώνη του ευρώ έχει αποµακρυνθεί αισθητά. Πρόκειται για
εξέλιξη πολυσήµαντη, αφού αφορά τα ζωτικά συµφέροντα της
χώρας. Μπορεί το όραµα της Ενωµένης Ευρώπης να µοιάζει σή-
µερα πιο µακρινό απ’ ό,τι φαινόταν πριν από είκοσι χρόνια, όταν
θεµελιωνόταν η σηµερινή Ευρώπη µε τη Συνθήκη του Μάαστριχτ,
εκεί όµως είναι η θέση µας, στην Ενωµένη Ευρώπη.

Κρατήσαµε την πατρίδα σε ευρωπαϊκή τροχιά, γιατί εκεί µπο-
ρούµε να κτίσουµε µε ασφάλεια και σιγουριά µια νέα ευηµερία,
που θα βασίζεται σε πιο στέρεα, σε πιο σίγουρα θεµέλια. Και
αυτό µας αφορά όλους και κυρίως τη νέα γενιά. 

Όλοι οι Έλληνες και οι Ελληνίδες, πρώτα, όµως και πάνω απ’
όλους εµείς σε αυτήν την Αίθουσα της Εθνικής Αντιπροσωπείας,
δεν έχουµε δικαίωµα να ξεχάσουµε ένα πράγµα: Πως η πατρίδα
στάθηκε όρθια χάρη στις πρωτοφανείς θυσίες του ελληνικού
λαού. Και αυτό, διότι έχουµε χρέος στην αλήθεια και µόνο στην
αλήθεια.

Ας πω, λοιπόν, τις δικές µας αλήθειες, µιλώντας εισαγωγικά
για το φορολογικό.

Πρώτον, είναι αλήθεια ότι υλοποιούµε ένα πρόγραµµα που
έχει ονοµατεπώνυµο και το οποίο θεµελιώθηκε το Φλεβάρη του
2012. Μάλιστα, για να είµαστε απολύτως ακριβείς και αληθείς,
θα πρέπει να έχουµε συνείδηση και αίσθηση ότι απέχουµε αι-
σθητά από το κεκτηµένο του Φεβρουαρίου του 2012. Οι διπλές
εκλογές και άλλες αβελτηρίες, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, δεν
ήταν ανέξοδες. Είχαν συγκεκριµένο τίµηµα. 

Αλήθεια δεύτερη: Όσοι µε αβάσταχτη ελαφρότητα καλλιέργη-
σαν µύθους περί ισοδυνάµων µέτρων και άλλων πολιτικών, έχουν
πανηγυρικά διαψευστεί. Η υφή του ελληνικού προβλήµατος και
οι συγκεκριµένοι συσχετισµοί στην Ευρώπη δεν επέτρεπαν, δεν
χωρούσαν άλλες επιλογές και άλλους δρόµους.

Αλήθεια τρίτη. Η Ευρώπη πρέπει να αλλάξει ρότα και πρέπει
τάχιστα να απαλλαγεί από τους νεοφιλελεύθερους µύθους, που
έχουν τόσες και τόσες φορές τις τελευταίες δεκαετίες διαψευ-
στεί. Όσοι εµφορούµαστε από αυτή την αντίληψη, την ανάγκη
για την αλλαγή της Ευρώπης, παλεύουµε, χτίζουµε και οικοδο-
µούµε συµµαχίες µέσα στην Ευρώπη και δεν τις αναζητούµε σε
άλλες ηπείρους. 

Αλήθεια τέταρτη. Η Ευρώπη πρέπει να αλλάξει, αλλά η Ελλάδα
πρέπει να αλλάξει περισσότερο. Για να αλλάξει η Ελλάδα, πρέπει
να δροµολογηθούν βαθιές ρήξεις και τοµές µε κατεστηµένες νο-
οτροπίες και συµφέροντα, προκειµένου να ανοίξει ο δρόµος που
οδηγεί στην εθνική µας ολοκλήρωση µέσα στην Ευρώπη. Πρέπει
να γίνουµε µια κανονική χώρα, ένα κανονικό κράτος, µια κανονική
οικονοµία, µια κανονική κοινωνία. Αυτό είναι το διακύβευµα της
πατρίδας µας.

Τέλος, είναι απολύτως καθαρό, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι,
ότι εµείς που εκπροσωπούµε το σηµερινό πολιτικό σύστηµα σε
αυτή την Αίθουσα κρατάµε στα χέρια µας µια ελπίδα για το µέλ-
λον και νοµίζω ότι είναι καθαρό το τι πρέπει να κάνουµε. Είναι
µια πρόκληση για όλους µας. 

Θέλω, όµως, να πω κάτι πολύ καθαρά από το Βήµα της Βου-
λής. Όσοι το τελευταίο διάστηµα κάνουν τους λογαριασµούς
τους µε βάση την περαιτέρω συρρίκνωση του ΠΑΣΟΚ, καλά θα
κάνουν να το ξανασκεφθούν. Το πάρτι της διανοµής των ιµατίων
του ΠΑΣΟΚ έλαβε τέλος, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι. Είµαστε
εδώ µε απόλυτη επίγνωση του ρόλου και της θέσης µας, µε από-
λυτη επίγνωση των αναγκών και των προτεραιοτήτων της κοινω-
νίας και της πατρίδας, αλλά και µε απόλυτη επίγνωση, τόσο των
ευθυνών, όσο και του χρέους που έχουµε απέναντι στις Ελληνί-
δες, τους Έλληνες και την πατρίδα. Αυτές είναι οι δικές µας αλή-
θειες και µε αυτήν την οπτική συµµετείχαµε στη διαµόρφωση του
νοµοσχεδίου, που σήµερα συζητάµε ως κυβερνητικοί εταίροι.

Είναι καθαρό ότι το νοµοσχέδιο δεν ανταποκρίνεται στις προσ-
δοκίες µας, γιατί πολύ απλά έχει αποσπασµατικό χαρακτήρα. Δεν
ικανοποιεί το καθολικό αίτηµα για δίκαιη κατανοµή των φορολο-
γικών βαρών, δεν απαντά στην πιεστική ανάγκη για διεύρυνση
της φορολογικής βάσης και δεν υπηρετεί βέβαια την αναπτυ-
ξιακή προοπτική της χώρας. Πλην ελαχίστων περιπτώσεων, όπως
είναι η απλούστευση των κλιµάκων και οι ενδοοµιλικές συναλλα-
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γές, δεν αξιοποιεί τα προγεφυρώµατα που χτίστηκαν την προ-
ηγούµενη περίοδο από την Κυβέρνηση του ΠΑΣΟΚ.

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, υπήρξαµε για µια µακρά πε-
ρίοδο εµείς, οι Βουλευτές και τα στελέχη του ΠΑΣΟΚ, αµυνόµε-
νοι και απολογούµενοι, γιατί διαπράξαµε ένα τεράστιο ιστορικό
λάθος. Αναλάβαµε µόνοι µας την ευθύνη ενός προβλήµατος, που
δεν ήταν µόνο δικό µας. Αυτό οδήγησε, µεταξύ των άλλων, στη
συσκότιση µεγάλων τοµών που έγιναν την προηγούµενη κυβερ-
νητική περίοδο, οι οποίες όχι απλά υποβαθµίστηκαν, αλλά αγνο-
ούνται ακόµη και σήµερα, όχι µόνο από τους Έλληνες πολίτες,
αλλά και από το πολιτικό σύστηµα της χώρας. 

Ενδεικτικά, θέλω να αναφέρω τι έχει γίνει στον κρίσιµο τοµέα
της φοροδιαφυγής, που έρχεται και ξανάρχεται στο προσκήνιο
και µε την υπόθεση της λίστας Λαγκάρντ. Καθιερώθηκε λογιστι-
κός προσδιορισµός του εισοδήµατος. Καταργήθηκαν ο ειδικός
τρόπος φορολόγησης και διάφορες εξαιρέσεις και θα καταθέσω
στη συνέχεια ολόκληρο υπόµνηµα. Άλλαξε νοµοθετικά το περι-
βάλλον και η φιλοσοφία σε ό,τι αφορά τους φορολογικούς ελέγ-
χους. Καθιερώθηκε η εθελοντική συµµόρφωση των φορολογου-
µένων µε ενίσχυση των κριτηρίων αυτοελέγχου. Καθιερώθηκε και
λειτουργεί µε άλλη φιλοσοφία βοηθητικός τρόπος προσδιορι-
σµού του εισοδήµατος των φορολογουµένων µε βάση τα χρησι-
µοποιούµενα περιουσιακά στοιχεία. Καθιερώθηκε ο θεσµός της
φορολογικής διαιτησίας. Έγινε πράξη η ηλεκτρονική υποβολή
και παρακολούθηση συναλλαγών και γενικά κάθε είδους οικονο-
µικών πράξεων. Καταργήθηκε το τραπεζικό απόρρητο έναντι των
φορολογικών αρχών. Καθιερώθηκε η υποχρέωση των τραπεζών
για αποστολή στοιχείων όλων των πολιτών που εξήγαγαν κεφά-
λαια στο εξωτερικό άνω των 100.000 ευρώ. Αυτές είναι οι απαν-
τήσεις σε αυτούς που νόµιζαν ότι βρήκαν το όχηµα που οδηγεί
στην εξουσία µε τη λίστα Λαγκάρντ.

Φορολογήθηκαν αυστηρά οι εξωχώριες εταιρείες ακινήτων και
θεσπίστηκαν κανόνες αποτροπής συναλλαγών µε χώρες που φι-
λοξενούν τέτοιες εταιρείες. Καθιερώθηκαν σαφή κριτήρια για τη
φορολογία της αδικαιολόγητης προσαύξησης περιουσίας. Ιδρύ-
θηκε µονάδα µεγάλων φορολογουµένων. Ιδρύθηκε υπηρεσιακή
µονάδα που έχει αποκλειστικό έργο την είσπραξη ληξιπρόθε-
σµων χρεών από µεγάλους οφειλέτες. Θεσπίστηκε κυλιόµενο,
εθνικό, επιχειρησιακό πρόγραµµα κατάργησης της φοροδιαφυ-
γής και θεσπίστηκε ο θεσµός του Οικονοµικού Εισαγγελέα. Άρ-
χισε και πρέπει να συνεχιστεί η αναδιοργάνωση των οικονοµικών
υπηρεσιών. Υπάρχουν σχετικές διατάξεις µέσα στο νοµοσχέδιο. 

Βεβαίως, πρέπει να συνεχίσουµε τη δουλειά που έχουµε αφή-
σει ανολοκλήρωτη στο Υπουργείο όσον αφορά το εθνικό περι-
ουσιολόγιο, µε τους κανόνες ενδοοµιλικών συναλλαγών –περι-
λαµβάνει αρκετά το νοµοσχέδιο που συζητάµε- όπως και να
υπάρξει ρητή ρύθµιση για την αποδοχή του αποτελέσµατος των
βιβλίων και του λογιστικού προσδιορισµού µε κατάργηση του
εξωλογιστικού προσδιορισµού και των αυθαιρεσιών του ελέγχου.
Πρέπει να καθιερωθεί ενιαίος φόρος ακίνητης περιουσίας, να θε-
σπιστούν διαδικασίες και κίνητρα για ένα ριζικά διαφορετικό φο-
ρολογικό σύστηµα. 

Είναι πρόκληση αυτές οι ρυθµίσεις, κυρίες και κύριοι συνάδελ-
φοι, γιατί συγκροτούν τη βάση για ένα ριζικά διαφορετικό φορο-
λογικό περιβάλλον, που θα ανταποκρίνεται στις ανάγκες για τις
οποίες µίλησα στην αρχή. Και είναι η πρόκληση διπλή, γιατί
υπάρχει τρικοµµατική στήριξη στην Κυβέρνηση. Είναι πρόκληση
για όλο το Κοινοβούλιο, κυρίως όµως για τους τρεις κυβερνητι-
κούς εταίρους. Δεν ξέρω αν θα βρούµε πολλές φορές µια τέτοια
ευκαιρία στο µέλλον για να θεσµοθετήσουµε ένα φορολογικό σύ-
στηµα, που δεν θα τολµήσει να το αγγίξει κανείς τα επόµενα
δέκα χρόνια. Είναι ζωτική ανάγκη για τη χώρα µια τέτοια εξέλιξη
και τα προγεφυρώµατα υπάρχουν. Έκανα πριν µια ενδεικτική
αναφορά.

Θέλω να κάνω σαφές για µια ακόµη φορά, όπως το έκανα
τρεις φορές µιλώντας στην επιτροπή, πως από την πλευρά του
ΠΑΣΟΚ ο διάλογος που άδοξα έληξε το Φεβρουάριο του 2012
µε την αποχώρηση όλων των κοµµάτων και αφορούσε το εθνικό
φορολογικό θα ξεκινήσει ξανά µε πρωτοβουλία του ΠΑΣΟΚ τις
αµέσως επόµενες µέρες, γιατί αυτή η προοπτική πρέπει να κρα-
τηθεί όρθια, διότι έτσι µόνο µπορούµε να µιλάµε για ελπίδα που

κρατάµε στα χέρια και για ένα καλύτερο αύριο και µέλλον. Αυτό,
όµως, δεν σηµαίνει ότι µπορούµε και πρέπει να εγκλωβιστούµε
σε λογικές για µια άλλη πολιτική, να απαξιώσουµε και να υπο-
βαθµίσουµε το νοµοσχέδιο που συζητάµε, να υποτιµήσουµε τις
διατάξεις του νοµοσχεδίου και να το απαξιώσουµε, θεωρώντας
ότι είναι κάτι διεκπεραιωτικό. Όχι, δεν πρόκειται για κάτι τέτοιο.

Έχει µεγάλη σηµασία στο συζητούµενο νοµοσχέδιο να είµαστε
συγκεκριµένοι. Θέλω να πω προς την Αξιωµατική Αντιπολίτευση
ότι και αυτή µπορεί να είναι συγκεκριµένη. Εγώ την παρακαλώ
και την προκαλώ να είναι συγκεκριµένη και να µην ξανακάνει το
λάθος να κρύβεται πίσω από αναλήθειες και ανακρίβειες, όπως
µε την άρση τραπεζικού απορρήτου. Δεν θέλω να καταγγείλω,
γιατί δεν µου αρέσει ο καταγγελτικός λόγος, αλλά αισθάνοµαι
πολύ άσχηµα να βλέπω µια εφηµερίδα που την αγόραζα από
µικρό παιδί για τον πατέρα µου και την δίπλωνε ο περιπτεράς,
για να µην τη βλέπει ο χαφιές, την «ΑΥΓΗ», και να διαβάζω ανα-
λήθειες, ότι δεν ψήφισε την άρση τραπεζικού απορρήτου ο ΣΥ-
ΡΙΖΑ,  γιατί ήταν µαζί µε άλλες επαχθείς διατάξεις. Όχι, η
αλήθεια είναι ότι τον Ιούνιο του 2011, όταν ψηφίζαµε το µεσο-
πρόθεσµο, έγινε ονοµαστική ψηφοφορία για περισσότερα από
είκοσι άρθρα και είχαν όλο το περιθώριο την άρση τραπεζικού
απορρήτου ο ΣΥΡΙΖΑ και ο κ. Καµµένος να την ψηφίσουν και δεν
την ψήφισαν. Κατά τα άλλα, βέβαια, είναι στα κανάλια από το
πρωί µέχρι το βράδυ για να καταγγέλλουν θεούς και δαίµονες. 

Σε αυτά τα κρίσιµα ζητήµατα που αφορούν το φορολογικό πε-
ριβάλλον και πολύ ευαίσθητα ζητήµατα, λοιπόν, πρέπει όλοι να
είµαστε συγκεκριµένοι. Εµείς µε αυτήν την οπτική, όπως είπα,
συµµετείχαµε στο διάλογο, παρά τη θέση που έχουµε για την
ανάγκη για ένα εθνικό φορολογικό και είµαστε ικανοποιηµένοι
για ό,τι πετύχαµε.

Μέσα σ’ ένα πολύ συγκεκριµένο και δυσµενές περιβάλλον πε-
τύχαµε να αποσυρθεί η πρόταση για φορολόγηση µισθωτών και
συνταξιούχων µε συντελεστή 45% για εισοδήµατα άνω των
25.000 ευρώ. Είναι γνωστή η κλίµακα που ισχύει, την έχετε στα
χέρια σας.

Δεύτερον, βελτιώθηκαν σε πολύ ικανοποιητικό βαθµό τα επι-
δόµατα που δίδονται για τα τέκνα, ιδιαίτερα σ’ ό,τι αφορά τις τρί-
τεκνες και πολύτεκνες οικογένειες. Δεν πρέπει να είµαστε
ικανοποιηµένοι γι’ αυτό;

Τρίτον, οι εργαζόµενοι µε µπλοκάκια αντιµετωπίζονται πλέον -
θυµίζω ότι ο προκάτοχος του κ. Τσίπρα, ο κ. Αλαβάνος, ξεκίνησε
την ιστορία µε τα παιδιά των 700 ευρώ τότε και τα παιδιά µε τα
µπλοκάκια- ως µισθωτοί φορολογικά και καταβάλουν µόνο για το
2013 το τέλος επιτηδεύµατος σταθερό, χωρίς αύξηση και από
το 2014 απαλλάσσονται και από το τέλος επιτηδεύµατος.

Τέταρτον, µε την τροπολογία που κατατέθηκε προχθές αφαι-
ρούνται οι ασφαλιστικές εισφορές και για άλλες κατηγορίες
εκτός από αυτή µε τα µπλοκάκια, γιατί στην αρχική µορφή στην
επιτροπή δεν είχαµε κάτι τέτοιο.

Πέµπτον, οι άνεργοι, ανεξαρτήτως ηλικίας και οι νέοι που ξε-
κινάνε τώρα την επαγγελµατική τους δραστηριότητα φορολο-
γούνται από την 1/1/2013 και για τρία χρόνια µε το 50% της
φορολογικής κλίµακας για ποσά µέχρι 10.000 ευρώ.

Έκτον, καταφέραµε µε την επιµονή µας να έρθει µε µορφή
τροπολογίας το ζήτηµα των απολύσεων ξανά στο προσκήνιο,
που δεν υπήρχε στην αρχική µορφή του νοµοσχεδίου. Δεν είναι
δυνατόν µε τη µέση φορολογική συνείδηση, που έχουν ως συ-
ναλλασσόµενοι πολίτες όλοι οι Έλληνες να απαληφθεί κάθε τέ-
τοια διαδικασία. Πρέπει να ενισχυθεί, κύριε Υπουργέ, αυτή η
διάταξη. Δεν ικανοποιεί πλήρως αυτό που προτείνουµε, µε ιδιαί-
τερη έµφαση σε κατηγορίες που ξέρουµε ότι δυστυχώς οργιάζει
η φοροδιαφυγή, όπως είναι οι ιατρικές δαπάνες.

Τέλος, σ’ ό,τι αφορά τις ενδοοµιλικές συναλλαγές στηρίξαµε
φυσικά τη διάταξη, αφού είναι έργο δικό µας όλη η διάταξη, αλλά
κάναµε µια κρίσιµη παρατήρηση που σε µεγάλο βαθµό έχει ικα-
νοποιηθεί από την τροπολογία, να σταµατήσει ο δυϊσµός που
υπάρχει µεταξύ των Υπουργείων Οικονοµικών και Ανάπτυξης σ’
ό,τι αφορά την αρµοδιότητα ελέγχου στις ενδοοµιλικές συναλ-
λαγές. Άκουσα µε ικανοποίηση τον εισηγητή του ΣΥΡΙΖΑ να κάνει
ιδιαίτερη αναφορά στο θέµα των ενδοοµιλικών συναλλαγών -έτσι
είναι τα πράγµατα- αν έχουµε όµως να κάνουµε προτάσεις, πρέ-

6070 �         ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)



πει να τις κάνουµε τώρα και όχι αύριο. 
Εµείς, µε την µακρά εµπειρία που έχουµε κάναµε µια διαπί-

στωση ότι ο δυϊσµός ευθύνης σε δύο Υπουργεία παραβιάζει µια
βασική αρχή διοίκησης. Στη διοίκηση η αρχή «δύο ίσον κανένας»
είναι µια απαράβατη αρχή, γι’ αυτό και κάναµε µια πρόταση, η
οποία υιοθετήθηκε από τον κύριο Υπουργό. 

Περιµένουµε βέβαια και απαντήσεις για συγκεκριµένα θέµατα,
κύριε Υπουργέ και κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, σ’ ό,τι αφορά
την επαναφορά του τρόπου φορολόγησης των επιχειρήσεων κοι-
νωνικής οικονοµίας, γιατί δεν πρέπει να αφήσουµε αυτήν την ελ-
πίδα να σβήσει, τη βελτίωση της διάταξης που αφορά τους
επενδυτές φωτοβολταικών, γιατί παραβιάζουµε κατάφορα την
αρχή της συνέχειας της ελληνικής πολιτείας, αφού επιβάλλουµε
ουσιαστικά και τυπικά διπλή φορολόγηση, τη διατήρηση των δια-
τάξεων που υπάρχουν στον Κώδικα Φορολογίας Εισοδήµατος,
που πρόσφατα ψηφίστηκε για τους αγροτικούς συνεταιρισµούς. 

Και βέβαια, σας έχουµε δώσει ολοκληρωµένη την πρόταση
που έχει σχέση µε το συγγραφικό έργο, όχι επαγγελµατιών συγ-
γραφέων, αλλά όλων των Ελλήνων και των Ελληνίδων που θέ-
λουν να γράψουν κάτι για τον τόπο τους, για την ζωή τους, για
τα βιώµατα τους.

Είπα και στην επιτροπή, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι -και µ’
αυτό ολοκληρώνω- ότι καλό είναι να µας ακούτε εµάς του
ΠΑΣΟΚ. Δεν είναι ούτε παράκληση ούτε πολύ περισσότερο βέ-
βαια απειλή αυτό που λέω. Εµείς πάθαµε και µάθαµε. Μπορείτε
να λέτε ό,τι θέλετε, έχουµε όµως βαθύτερη επίγνωση από τον
καθένα, του προβλήµατος που αντιµετωπίζει ο Έλληνας πολίτης
και των αναγκών που έχει η χώρα. Ακριβώς γι’ αυτό καταθέσαµε
µια ολοκληρωµένη τροπολογία για την οποία περιµένουµε την
απάντηση από τον κύριο Υπουργό για την αποδοχή της, η οποία
αφορά µισό εκατοµµύριο συµπολιτών, αφορά ευπαθείς οµάδες
γιατί η κοινωνική συνοχή δεν είναι λόγος και σύνθηµα, είναι
πράξη. Είναι µια πρόταση µετρηµένη δηµοσιονοµικά, που δεν
ανατρέπει το δηµοσιονοµικό αποτέλεσµα που επιτυγχάνεται µε
το συγκεκριµένο φορολογικό νοµοσχέδιο και πρέπει ο κύριος
Υπουργός να µας ακούσει. 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Χρήστος Μαρκογιαννάκης): Συντοµεύετε
σας παρακαλώ.

ΠΑΡΙΣ ΚΟΥΚΟΥΛΟΠΟΥΛΟΣ: Ολοκλήρωσα, κύριε Πρόεδρε.
Δεν µας άκουσε στο πετρέλαιο θέρµανσης και δεν είµαστε κα-

θόλου ικανοποιηµένοι που δικαιωθήκαµε πανηγυρικά. Δεν θέ-
λουµε τέτοιες δικαιώσεις. Είχαµε πει ότι το Ταµείο θα
καταρρεύσει, το περιβάλλον θα υποφέρει και τα δάση µας θα
απορφανιστούν από δέντρα. Δυστυχώς, έγιναν και τα τρία. 

Ακόµα και τώρα υπάρχει χρόνος για να επιστραφεί όλη η πρό-
σθετη φορολογία στο πετρέλαιο θέρµανσης. Και τώρα υπάρχει
χρόνος, κύριε Υπουργέ, να γίνει αποδεκτή η πρόταση που εµ-
πρόθεσµα έχουµε καταθέσει για τις ευπαθείς οµάδες. Εµείς δια-
τηρούµε το δικαίωµα, αν δεν έχουµε απάντηση, να τη θέσουµε
και σε ψηφοφορία, γιατί πληρούνται όλες οι τυπικές και ουσια-
στικές προϋποθέσεις.

Ευχαριστώ.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΠΑΣΟΚ)

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Χρήστος Μαρκογιαννάκης): Ευχαριστούµε,
κύριε συνάδελφε.

Το λόγο έχει ο ειδικός αγορητής των Ανεξαρτήτων Ελλήνων,
κ. Νότης Μαριάς.

ΕΠΑΜΕΙΝΩΝΔΑΣ (ΝΟΤΗΣ) ΜΑΡΙΑΣ: Κύριε Πρόεδρε, κύριε
Υπουργέ, κύριοι Βουλευτές, συζητούµε σήµερα το σχέδιο νόµου
για τις ρυθµίσεις φορολογίας εισοδήµατος σε µια εποχή που ο
λαός µας υποφέρει. Και υποφέρει, γιατί συγκεκριµένες πολιτικές
επιλογές γύρω από το θέµα του µνηµονίου έχουν διαµορφώσει
µια τραγική οικονοµική και κοινωνική κατάσταση στη χώρα, ένα
πραγµατικό κοινωνικό νεκροταφείο, µια χώρα στην οποία έχουµε
ένα εκατοµµύριο πεντακόσιες χιλιάδες ανέργους, έχουµε πάνω
από τρεις χιλιάδες αυτοκτονίες, έχουµε χιλιάδες µαγαζιά τα
οποία έχουν κλείσει, έχουµε ανθρώπους οι οποίοι υποφέρουν,
έχουµε δεκάδες εκατοντάδες χιλιάδες συµπολίτες µας οι οποίοι
τρέχουν στα συσσίτια και ταυτόχρονα η χώρα έχει καταδικαστεί
στη φτώχια, στο σκοτάδι και στο κρύο. 

Αυτή είναι η πραγµατικότητα. Αυτή τη ζοφερή πραγµατικότητα

ζούµε, που συνδυάζεται ταυτόχρονα µε τη διαµοίραση των ιµα-
τίων της χώρας στους δανειστές. Αλλά δυστυχώς εδώ µερικοί
αγωνιούν για το πώς δεν θα µοιραστούν ή δεν θα διαµοιραστούν
τα ιµάτια ενός συγκεκριµένου πολιτικού κόµµατος, το οποίο έχει
τεράστια πολιτική ευθύνη, αντί να κοιτούν ότι µε τις πολιτικές
τους διαµοιράζουν τα ιµάτια της χώρας. Αυτή είναι η πρώτη πα-
ρατήρηση.

Ο εισηγητής της Πλειοψηφίας αναφέρθηκε και δέχτηκε ότι
υπάρχει το σκοτάδι, αλλά περιµένει την αυγή, περιµένει το φως.
Αυτήν τη στιγµή η χώρα έχει καταδικαστεί στο σκοτάδι και µε τις
αυξήσεις τις οποίες επιβάλλετε στη ΔΕΗ, πραγµατικά και άλλα
νοικοκυριά δεν θα έχουν ρεύµα.

Κύριε Υπουργέ, έχουµε καταθέσει εµπρόθεσµα µια τροπολο-
γία για το πετρέλαιο θέρµανσης και σας προειδοποιήσαµε έγ-
καιρα ότι µε την πολιτική την οποία κάνετε, η χώρα θα παγώσει
και θα κινδυνεύουν ζωές. Θέλουµε να αποφύγουµε αυτό που θέ-
λουν να αποφύγουν όλοι, να µην παγώσει η χώρα και να µην κιν-
δυνεύσουν οι ζωές των συνανθρώπων µας. Και αυτό µπορείτε να
το κάνετε, αποδεχόµενοι την τροπολογία την οποία έχουµε εµ-
πρόθεσµα καταθέσει, µια τροπολογία που στηρίζεται σε µελέτη
του ΙΟΒΕ, τον Μάρτιο του 2012, όταν Διευθυντής ήταν εκεί ο κ.
Στουρνάρας. 

Λέµε, λοιπόν, να κάνετε αποδεκτή αυτήν την τροπολογία.
Έχουν γίνει παρατηρήσεις από όλες τις πτέρυγες της Βουλής.
Η πρόταση είναι συγκεκριµένη και θα πρέπει να την αποδεχτείτε
για να µην παγώσει η χώρα. Αυτή είναι η πρώτη παρατήρηση.

Το φορολογικό και κάθε φορολογικό έχει σχέση και είναι ένα
εργαλείο αναδιανεµητικής πολιτικής. Ποια είναι η πολιτική που
ακολουθούµε ή ακολουθείτε εσείς στο συγκεκριµένο θέµα; Ας
δούµε τους δείκτες του ΑΕΠ, γιατί η χώρα παράγει πλούτο, απλά
το ερώτηµα είναι πώς διανέµεται ο συγκεκριµένος πλούτος. 

Από τον προϋπολογισµό, λοιπόν, µε στοιχεία, το ΑΕΠ για το
2011 ήταν 208 δισεκατοµµύρια ευρώ, οι εκτιµήσεις για το 2012
είναι στα 194 δισεκατοµµύρια ευρώ και οι προβλέψεις για το
2013 είναι 183 δισεκατοµµύρια ευρώ. Αυτή είναι η πίτα. Το ερώ-
τηµα είναι πώς θα µοιραστεί αυτή η πίτα. 

Μέσα απ’ αυτό το νοµοσχέδιο βλέπουµε τι κάνετε συγκεκρι-
µένα στον εξειδικευµένο τοµέα της φορολογίας εισοδήµατος και
πώς για άλλη µια φορά συνεχίζετε την άνιση κατανοµή του πα-
ραγόµενου πλούτου, φορτώνετε επιπλέον βάρη στα γνωστά υπο-
ζύγια, µισθωτούς-συνταξιούχους –ακόµη και ο εισηγητής της
Πλειοψηφίας αναφέρθηκε σε στοιχεία, σύµφωνα µε τα οποία το
55% της φορολογίας εισοδήµατος πληρώνεται από µισθωτούς
και συνταξιούχους- και πρέπει να δούµε αν συνεχίζετε αυτήν την
πολιτική. Και τη συνεχίζετε αυτήν την πολιτική, η οποία είναι και
αντικοινωνική και ανάλγητη και άδικη. Αυτό, λοιπόν, είναι το µον-
τέλο το οποίο συνεχίζετε µέσα απ’ αυτό το νοµοσχέδιο.

Πρέπει να το συνδυάσουµε µε τις δεσµεύσεις του µνηµονίου.
Τώρα θέλετε να χρησιµοποιείτε τη λέξη «το πρόγραµµα». Ποιο
«πρόγραµµα»; Είναι το µνηµόνιο το οποίο έχει συγκεκριµένους
στόχους και αν θυµόσαστε, είναι αυτό εδώ το οποίο ψηφίσατε
µε ταχύτατες διαδικασίες, όταν έγινε αποδεκτή η ένσταση αντι-
συνταγµατικότητας διά εγέρσεως και µε αυτά τα οποία κάνατε
προχωρήσατε παράνοµα και πραξικοπηµατικά στη συνέχιση της
διαδικασίας. Αυτό, λοιπόν, είναι το πλαίσιο, το έχετε ψηφίσει,
όπως έχετε ψηφίσει και άλλα.

Αυτό το πλαίσιο διαµορφώνει το πού πάµε, πώς θα πάµε, που
έχει δύο χαρακτηριστικά. Πρώτον, να γίνει κοινωνικοποίηση των
ζηµιών των τραπεζών, δηλαδή να φορτωθεί ο ελληνικός λαός, ο
φορολογούµενος τις ζηµιές των τραπεζών. Δεύτερον, να εξυπη-
ρετούνται συνεχώς οι δανειστές και να πληρώνονται αυτά τα
οποία υποτίθεται ότι χρωστάει η χώρα µας, γιατί ένα µεγάλο
µέρος του χρέους είναι επονείδιστο χρέος και είναι παράνοµο.
Και µέσα σ’ αυτό το πλαίσιο έρχεστε και διαµορφώνετε αυτό το
νοµοσχέδιο.

Αφού ψάξατε επί τρεις µήνες ενδοκοµµατικά, η συγκυβέρνηση
πήγαινε δεξιά, αριστερά, κάνατε συσκέψεις επί συσκέψεων για
να φτιάξετε το µεγάλο φορολογικό που θα αντιµετώπιζε τα ζη-
τήµατα, έρχεστε και µας λέτε ότι θα είναι ένα µίνι φορολογικό,
διότι τη µεγάλη παρέµβαση, την τροµερή παρέµβαση για τη µε-
ταρρύθµιση της σύλληψης της φοροδιαφυγής δεν θα την κά-
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νουµε τώρα, θα την κάνουµε αργότερα, το Μάρτιο, το Μάιο. Και
εµφανίζεται αυτό ως ένα µίνι φορολογικό. Σας λέµε, λοιπόν, ότι
αυτό είναι ένα µέγα φοροµπηχτικό νοµοσχέδιο! Αυτή είναι η
πραγµατικότητα. Και συνεχίζετε την επιθετική πολιτική απέναντι
στον ελληνικό λαό και τη συνεχίζετε εν γνώσει σας.

Φυσικά, αν θέλετε να συλλάβετε τη φοροδιαφυγή, θα πρέπει
να προχωρήσετε ή να είχατε προχωρήσει στο να ελεγχθούν φο-
ρολογικά όσοι περιλαµβάνονται στις διάφορες λίστες, λίστα Λαγ-
κάρντ, λίστα Λιχτενστάιν κ.λπ.. Δεν έχετε κάνει τίποτα επί του
πρακτέου και θέλουµε από τον κύριο Υπουργό να µας πει πόσα
ποσά έχει εισπράξει µέχρι στιγµής το Υπουργείο Οικονοµικών
από τις διάφορες λίστες. Από αυτήν την περίφηµη λίστα Λαγ-
κάρντ των δύο χιλιάδων και πλέον ονοµάτων, πόσα έχετε εισπρά-
ξει µέχρι στιγµής; Πώς την αξιοποιήσατε, που την είχατε στη
διάθεσή σας από την εποχή του κ. Παπακωνσταντίνου, εν συνε-
χεία του κ. Βενιζέλου, µέχρι σήµερα; 

Διότι το ζήτηµα των ποινικών ευθυνών θα το συζητήσουµε την
άλλη εβδοµάδα και δεν θέλω να καταναλώσω το χρόνο της ει-
σήγησής µου πάνω σ’ αυτό. Θα αναζητηθούν οι ποινικές ευθύνες
γύρω από τα ζητήµατα αυτά. Οι Ανεξάρτητοι Έλληνες έχουν κα-
ταθέσει την πρότασή τους για τον έλεγχο των ποινικών ευθυνών
για άµεση συνέργια σε φοροδιαφυγή, πέραν των άλλων αδικη-
µάτων -απιστία και τα υπόλοιπα αδικήµατα που έχουµε συµπερι-
λάβει- και για τον κ. Παπακωνσταντίνου και για τον κ. Βενιζέλο
ως Υπουργό Οικονοµικών και των Πρωθυπουργών Παπανδρέου,
Παπαδήµου που είχαν τη συνολική πολιτική ευθύνη για τα ζητή-
µατα αυτά και έχουν και συγκεκριµένες ποινικές ευθύνες. Αλλά
αυτή είναι µια άλλη ιστορία που θα τη δούµε την άλλη εβδοµάδα.

Πείτε µας, λοιπόν, τι έχετε κάνει για την είσπραξη ποσών; Αυτό
προκύπτει και από το µεσοπρόθεσµο, όπου εκεί τα ποσά που πι-
στεύατε ότι θα πάρετε από τη φοροδιαφυγή είναι ελάχιστα κι
από εκεί φαίνεται η έλλειψη πολιτικής βούλησης. Τώρα έρχεστε
εδώ µε αυτό το φοροµπηχτικό νοµοσχέδιο και θέλετε να εισπρά-
ξετε περίπου 2,5 δισεκατοµµύρια ευρώ. Ερώτηµα: Γιατί 2,5 κι όχι
λιγότερα;

Σας έχουµε θέσει επανειληµµένα το εξής ζήτηµα: Να µπούµε
στη δική σας πολιτική, στη δική σας συλλογιστική και να σας
αποδείξουµε ότι και µέσα από τη δική σας πολιτική συνεχίζεται
αυτό το οποίο είναι και αντικοινωνικό και ανάλγητο. Αποκαλύ-
ψαµε και µάλλον είχατε ξεκινήσει εσείς µία θριαµβολογία, ότι µε
τις περίφηµες αποφάσεις του Eurogroup υπάρχουν δύο στοιχεία.
Πρώτον, αναστολή καταβολής των τόκων επί µία δεκαετία και
δεύτερον, λόγω της µείωσης του επιτοκίου –που το φέρατε εδώ
ως µεγάλο επίτευγµα- µειώνονται τα ποσά που θα πληρώσει η
χώρα µας κάθε χρονιά για τόκους. 

Απ’ αυτό εδώ το Βήµα κάναµε ερωτήσεις στον Υπουργό των
Οικονοµικών τον κ. Στουρνάρα. Μετά από αρκετές ανακοινώσεις
και πίεση σε συνέντευξή του στη Ναυτεµπορική είπε: Για το 2013
η χώρα µας θα κερδίσει 4,1 δισεκατοµµύρια ευρώ µόνο από τη
µείωση των επιτοκίων. Πολύ καλά! Το κερδίζει, λοιπόν. Όµως,
αυτό το ποσό των 4,1 δισεκατοµµυρίων -µαζί και άλλα ποσά- εµ-
περιέχεται στην πρόβλεψη του προϋπολογισµού για το 2013 και
στο µεσοπρόθεσµο. Μην το ξεχνάτε το µεσοπρόθεσµο, θα σας
βαραίνει κοινωνικά, πολιτικά όσο είναι και το βάρος του για πάρα
πολλά χρόνια. Εκεί, λοιπόν, προβλέψατε 9 δισεκατοµµύρια ευρώ
για τόκους και βάλατε µέτρα φοροµπηχτικά για την αντιµετώπιση
αυτής της κατάστασης, αλλά τώρα τα 4,1 δισεκατοµµύρια ευρώ
δεν θα πληρωθούν. Υπάρχει, λοιπόν, ένα «µαξιλάρι». 

Θέλετε να τηρείτε αυτά τα οποία λέτε ότι κάνατε εσείς τη µε-
γάλη πολιτική και βεβαίως ο ελληνικός λαός έχει υποστεί τη
ζηµία και τις θυσίες; Βέβαια, δεν τον ρωτήσατε εάν θέλει να κάνει
αυτές τις θυσίες για να πληρωθούν οι δανειστές, αλλά αυτό είναι
µια άλλη ιστορία. Τώρα που πετύχατε όλα αυτά, δώστε πίσω τα
χρήµατα αυτά. Είναι 4,1 δισεκατοµµύρια ευρώ. Δώστε κοινωνικό
µέρισµα σε επίπεδο µισθών, συντάξεων, στηρίξτε τους ανέργους
πολύ πρακτικά, µειώστε τη φοροµπηχτική πολιτική, δώστε ένα
στήριγµα στην πολύτεκνη οικογένεια και ρυθµίστε τα θέµατα της
µείωσης της τιµής του πετρελαίου θέρµανσης κι αυτό το δηµο-
σιονοµικό κόστος πάρτε το από εκεί. Γιατί δεν το κάνετε;

Ξέρετε γιατί δεν το κάνετε; Διότι λέει ο κ. Στουρνάρας ότι η
µείωση των τόκων δεν έχει σχέση µε το πρωτογενές πλεόνασµα

–και πράγµατι δεν έχει. Και η υποχρέωσή σας απέναντι στους
δανειστές είναι να πετύχετε πρωτογενές πλεόνασµα, δηλαδή να
συµπιέσετε τις δαπάνες κι αφού δεν µπορείτε να αυξήσετε τα
φορολογικά έσοδα, να ξεζουµίσετε τον ελληνικό λαό για να έχετε
το πρωτογενές πλεόνασµα σε πρώτη φάση 1,5% του ΑΕΠ και
µετά 4,5% του ΑΕΠ κι όλο αυτό µε τη συµφωνία του Eurogroup
να το δίνετε στους δανειστές. Αυτό κάνετε. Κι αν πετύχετε και
καλύτερα αποτελέσµατα, πάνω από 4,5% πλεόνασµα, τότε και
το 30% του πλεονάσµατος αυτού θα το ξαναδίνετε στους δανει-
στές. Αυτό κάνετε κι αυτό πρέπει να το καταλάβει και ο ελληνικός
λαός.

Άρα, συνεχίζετε αυτήν την πολιτική, συνεχίζετε να διατηρείτε
την άδικη πολιτική σε σχέση µε τους άµεσους και εµµέσους φό-
ρους –περισσότεροι έµµεσοι φόροι- συνεχίζετε πλέον όλη αυτή
τη στρατηγική. Και µε βάση αυτή πλέον τη λογική σας, τις µνη-
µονιακές δεσµεύσεις, την ανάλγητη πολιτική σας, το ότι δεν δί-
νετε πίσω ως κοινωνικό µέρισµα αυτά τα 4,1 δισεκατοµµύρια
ευρώ για το 2013, έρχεστε και στήνετε ένα φορολογικό νοµοσχέ-
διο, το οποίο έχει τα εξής χαρακτηριστικά:

Πρώτον, ενώ σε όλα τα νοµοσχέδια όλα αυτά τα χρόνια υπήρ-
χαν πάντοτε τουλάχιστον οκτώ φορολογικές κλίµακες, εσείς τις
µειώνετε σε τρεις. Στη συζήτηση που κάναµε στην επιτροπή, σας
θέσαµε το ζήτηµα αυτό. Απήντησε ο κύριος Υπουργός ότι οι
τρεις κλίµακες είναι πιο κοινωνικά δίκαιο. Ήρθαν ειδικοί, ήρθαν
οικονοµολόγοι και σας απέδειξαν το αντίθετο.

Δεύτερον, κάνετε διαφορετική φορολόγηση του ποσού ανα-
λόγως µε την πηγή. Αν έχεις εισοδήµατα από α’ ή β’ ή γ’ πηγή,
το ίδιο εισόδηµα το φορολογείτε µε διαφορετικό τρόπο. Αυτό
είναι, αν θέλετε, και άδικο και ανάγεται σε αντιλήψεις της φεου-
δαρχικής εποχής, όπου ανάλογα µε την τάξη και τη θέση είχες
διαφορετική φορολογία. 

Τρίτο θέµα. Τις εκπτώσεις φόρων και τα αφορολόγητα τα
έχετε εξαφανίσει σχεδόν όλα, µε αποτέλεσµα να δηµιουργείται
ακόµη µεγαλύτερη κοινωνική αδικία. Και πετυχαίνετε το απίθανο:
Όσο µεγαλύτερα ποσά ή όσο περισσότερα ενοίκια έχεις, τόσο
λιγότερο φόρο να πληρώνεις, την ώρα που όσο περισσότερα
παιδιά έχεις, τόσο µεγαλύτερο φόρο πληρώνεις. Απίθανες ρυθ-
µίσεις τις οποίες έχει το νοµοσχέδιο που φέρνετε και που θα τις
αναλύσουµε αύριο τοποθετώντας τα ζητήµατα επί των άρθρων. 

Η αυξηµένη παρακράτηση φόρου που κάνετε, που την ξεκινή-
σατε και αναδροµικά, έχει καθηλώσει τους πάντες και καταλα-
βαίνει ο καθένας τι θα εισπράξει. Ποιοι, λοιπόν, στοχοποιούνται;
Στοχοποιούνται οι µισθωτοί, Στοχοποιούνται οι συνταξιούχοι.
Επιτίθεστε τώρα και στους ελεύθερους επαγγελµατίες. Τι να πά-
ρετε από αυτούς, αφού όλοι δεν µπορούν πλέον να πληρώσουν
ούτε τις ασφαλιστικές εισφορές; Προχθές νοµίζω στο Ηράκλειο
οι έµποροι έκαναν διαµαρτυρία, διότι δεν έχουν τα ασφαλιστικά
βιβλιάρια, τα βιβλιάρια υγείας σφραγισµένα. Εκεί φτάσατε τη
χώρα, σε αυτούς επιτίθεστε και νοµίζετε ότι θα εισπράξετε. 

Έχουµε συγκεκριµένη πολιτική πρόταση για τις ληξιπρόθε-
σµες δόσεις που πρέπει να είναι πάνω από εξήντα. Επίσης, πρέ-
πει να σταµατήσουν και όλες αυτές οι πολιτικές που κάνετε µε
τις προσαυξήσεις. Έχουµε και µια αναλυτική πρόταση για το ζή-
τηµα των ελευθέρων επαγγελµατιών. Θα αναλύσουν τις εξειδι-
κευµένες προτάσεις µας ο Κοινοβουλευτικός Εκπρόσωπος κ.
Τέρενς Κουίκ και οι υπόλοιποι εισηγητές εκ µέρους των Ανεξάρ-
τητων Ελλήνων.

Για τα µπλοκάκια λέτε ότι ρυθµίσατε το θέµα. Συγχαρητήρια!
Αφού διαλύσατε τις κοινωνικές και εργασιακές σχέσεις και φτιά-
ξατε µια νέα κοινωνική κατηγορία που λέγεται «µπλοκάκια», τώρα
πάτε να τους βοηθήσετε, την ώρα όµως που τους βάζετε και το
φόρο επιτηδεύµατος και εφαρµόζετε όλη τη φοροµπηχτική σας
πολιτική. Ποιοι ευνοούνται; Μα, ευνοούνται οι τράπεζες. Κάνετε
εξειδικευµένες ρυθµίσεις µέσα στο νοµοσχέδιο για το πώς θα
φορολογηθούν στο µέλλον. Αφήσατε τις ενδοοµιλικές συναλλα-
γές να φτάσουν σε τέτοια επίπεδα, ούτως ώστε να συµφέρει
ακόµα και σε µια ελληνική πολυεθνική ή µεγάλη εταιρεία να
φύγει από τη χώρα, να πάει στη Βουλγαρία και να φορολογούν-
ται τα µερίσµατα εκεί. Εποµένως, στη µεγάλη σας αγωνία και την
αγωνία όλων να µείνει η χώρα στην Ευρώπη, πράγµατι η χώρα
µας έµεινε στην Ευρώπη, αλλά οι Έλληνες πολίτες κινεζοποιήθη-
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καν. Αυτή είναι η πραγµατικότητα. 
Έτσι, λοιπόν, στήσατε αυτό το νοµοσχέδιο, το οποίο οδηγεί

σε αποτελέσµατα, τα οποία είναι πραγµατικά άδικα. Αυτό είναι
το µοντέλο το οποίο κάνατε. Αυτό είναι ένα µοντέλο το οποίο δεν
οδηγεί πουθενά ή µάλλον οδηγεί στο να αυξάνονται οι δυνατό-
τητες για τους δανειστές να πετυχαίνουν αυτά που θέλουν. Και
όλο αυτό το πακέτο θα το συµπληρώσετε, απ’ ό,τι ακούµε και
µαθαίνουµε, τη Δευτέρα που θα φέρετε όλες τις πράξεις νοµο-
θετικού περιεχοµένου να τις περάσετε µε τη διαδικασία του κα-
τεπείγοντος σε µία µέρα, µε την εκχώρηση της εθνικής κυ-
ριαρχίας και µε το να δέσετε χειροπόδαρα …

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Χρήστος Μαρκογιαννάκης): Κύριε Μαριά,
τελειώνετε παρακαλώ.

ΕΠΑΜΕΙΝΩΝΔΑΣ (ΝΟΤΗΣ) ΜΑΡΙΑΣ: Τελείωσα, κύριε Πρό-
εδρε και όχι «κύριε Υπουργέ», αλλά κάποιος προανήγγειλε την
υπουργοποίησή σας! 

Αυτή, λοιπόν, είναι η πολιτική την οποία κάνετε και εποµένως
σε αυτό το πλαίσιο καλείτε τώρα δήθεν τον ελληνικό λαό να σας
υποστηρίξει. Δεν πρόκειται να έχετε καµµία υποστήριξη. Καθη-
µερινά αυξάνει η αντίδραση του ελληνικού λαού και η απόγνωση
ταυτόχρονα και είναι βέβαιο ότι όλος ο ελληνικός λαός είναι απέ-
ναντι στο συγκεκριµένο νοµοσχέδιο, που φέρνετε χτυπώντας
τους πολύτεκνους. Θα τα πούµε και αναλυτικά επί των άρθρων. 

Εποµένως, εµείς, κύριε Πρόεδρε, καταψηφίζουµε το νοµοσχέ-
διο επί της αρχής και θεωρούµε ότι είναι µια νέα αρχή σήµερα
για τον ελληνικό λαό µαζικά να αντιδράσει και να ανατρέψει την
ανάλγητη και αντικοινωνική σας πολιτική.

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα των Ανεξάρτητων Ελλή-
νων)

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Χρήστος Μαρκογιαννάκης): Ευχαριστούµε
πολύ.

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, γίνεται γνωστό στο Σώµα ότι
από τα άνω δυτικά θεωρεία παρακολουθούν τη συνεδρίαση,
αφού ξεναγήθηκαν στην έκθεση της αίθουσας «ΕΛΕΥΘΕΡΙΟΣ
ΒΕΝΙΖΕΛΟΣ» και ενηµερώθηκαν για την ιστορία του κτηρίου και
τον τρόπο οργάνωσης και λειτουργίας της Βουλής,  είκοσι ένας
µαθητές και µαθήτριες και µια εκπαιδευτικός από το 8ο Δηµοτικό
Σχολείο Ηρακλείου Αττικής. 

Η Βουλή σάς καλωσορίζει και σάς εύχεται καλή πρόοδο. 
(Χειροκροτήµατα απ’ όλες τις πτέρυγες της Βουλής)

Το λόγο έχει ο ειδικός αγορητής της Χρυσής Αυγής κ. Ηλίας
Παναγιώταρος για δεκαπέντε λεπτά.

ΗΛΙΑΣ ΠΑΝΑΓΙΩΤΑΡΟΣ: Με λίγη ανοχή, κύριε Πρόεδρε.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Χρήστος Μαρκογιαννάκης): Πάντα, πάντα.

Ξεκινήσαµε έτσι και δεν µπορούµε να έχουµε τώρα άλλη µετα-
χείριση. 

ΗΛΙΑΣ ΠΑΝΑΓΙΩΤΑΡΟΣ: Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε. 
Πριν ξεκινήσω, θα ήθελα να κάνω ένα σχόλιο σχετικά µε δυο

φράσεις που είπε ο εισηγητής του ΠΑΣΟΚ, πρώτον ότι «το
ΠΑΣΟΚ είναι εδώ» και δεύτερον ότι «πάθαµε και µάθαµε». Το
ΠΑΣΟΚ δεν είναι εδώ, το ΠΑΣΟΚ είναι στους προθαλάµους των
ανακριτών, των εισαγγελέων, βρίσκεται εντός του Κορυδαλλού
και σύντοµα θα έχει και πολύ περισσότερα στελέχη του στο εν
λόγω σωφρονιστικό κατάστηµα καθώς και σε άλλα. Όσο για το
«πάθαµε και µάθαµε», δεν πάθατε εσείς, ο ελληνικός λαός έπαθε
και έµαθε, γι’ αυτό και σας στέλνει στο χρονοντούλαπο της ιστο-
ρίας λίαν συντόµως.

ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΤΡΙΑΝΤΑΦΥΛΛΟΣ: Ξέρετε εσείς από Κορυ-
δαλλό!

ΗΛΙΑΣ ΠΑΝΑΓΙΩΤΑΡΟΣ: Εσείς ξέρετε από Κορυδαλλό! Ρω-
τήστε τους Υπουργούς σας!

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Χρήστος Μαρκογιαννάκης): Παρακαλώ, µην
έχουµε διάλογο τώρα. 

Συνεχίστε, κύριε Παναγιώταρε.
ΗΛΙΑΣ ΠΑΝΑΓΙΩΤΑΡΟΣ: Μας καλείτε για ακόµα µια φορά

µέσα στους λίγους µήνες της συγκυβέρνησής σας να ψηφίσουµε
µια σειρά από αντεθνικά φοροεισπρακτικά µέτρα στον ήδη γο-
νατισµένο από τα µνηµόνιά σας και τα παρελκόµενά τους ελλη-
νικό λαό. Μας φέρατε ένα ανεφάρµοστο φοροµπηχτικό έκτρωµα
και θέλετε να βουτήξουµε τα χέρια µας και τη συνείδησή µας στο
αίµα, εξοντώνοντας τον ήδη αποδεκατισµένο από τις αυτοκτο-

νίες και την απελπισία ελληνικό λαό, που εσείς και οι εντολοδόχοι
σας έχετε οδηγήσει µε τις εθνοκτόνες και παράλογες αποφάσεις
σας. Φέρατε ένα ακόµα έκτρωµα προς ψήφιση, λέγοντάς µας ότι
πρόκειται περί του αποστάγµατος ορθολογικών οικονοµικών σκέ-
ψεων και µελετών. Μιλάτε για περαιτέρω φορολογία εισοδήµα-
τος, ενώ γνωρίζετε πολύ καλά ότι εισόδηµα αυτήν τη στιγµή δεν
υπάρχει πια στην Ελλάδα και όλοι αγωνίζονται για να φέρουν εις
πέρας τις βασικές τους ανάγκες. Εσείς συνεχίζετε να µιλάτε για
περαιτέρω φορολόγηση των πάντων. 

Τα νούµερα –όχι εντός εισαγωγικών- που τόσο πολύ αγαπάτε
και πιστεύετε σας διαψεύδουν πανηγυρικά. Αυξήσατε τον ειδικό
φόρο κατανάλωσης στο πετρέλαιο, µε την ελπίδα ότι θα αυξη-
θούν τα έσοδα του δηµοσίου από το συγκεκριµένο φόρο. Αντι-
θέτως, τα έσοδά σας µειώθηκαν κατά 14%, ενώ την ίδια στιγµή
εκατοντάδες χιλιάδες Έλληνες αδυνατούν να βάλουν πετρέλαιο
στα σπίτια τους για το αυτονόητο, που είναι να ζεσταθούν. Φαν-
ταστείτε ότι η Γερµανία έχει τιµή πετρελαίου 0,89 και η «πλού-
σια» Ελλάδα έχει 1,33. 

Για τα τέλη κυκλοφορίας µια άλλη φαεινή ιδέα που είχατε πριν
λίγα χρόνια και τα αυξήσατε δραµατικά είχε ως αποτέλεσµα εκα-
τοντάδες χιλιάδες Έλληνες συµπολίτες µας να παραδίδουν τις
πινακίδες των αυτοκινήτων τους, να ταλαιπωρούνται ώρες και
µέρες στις εφορίες για να παραδώσουν τις πινακίδες και το κρά-
τος να βλέπει τα έσοδά του από τα τέλη κυκλοφορίας συνεχώς
να φθίνουν.

Οι παράλογες και πάρα πολλές αυξήσεις στα διόδια σε όλο το
ελληνικό οδικό δίκτυο, καθώς και οι πολλοί νέοι σταθµοί διοδίων,
που κατόπιν συµφωνιών που είχατε µε τους µεγαλοεργολάβους
τους παραχωρήσατε τα πάντα και τους δώσετε και το δικαίωµα
να εισπράττουν διόδια παντού, ακόµα και σε δρόµους που δεν
υπάρχουν, όλα αυτά είχαν ως αποτέλεσµα να µειωθεί δραµατικά
η κίνηση των οχηµάτων, να µειωθούν τα έσοδα και οι ίδιοι οι ερ-
γολάβοι να κλαψουρίζουν τώρα ότι δεν έχουν έσοδα και να ζη-
τάνε ποινικές ρήτρες ή περαιτέρω οικονοµική ενίσχυση.

Το ίδιο και µε τη ΔΕΗ, µε τις συνεχείς αυξήσεις, αλλά και µε
τη φαεινή ιδέα του κ. Βενιζέλου να µπουν και κάποια τέλη, το λε-
γόµενο «χαράτσι», µέσα στο λογαριασµό της ΔΕΗ. Αυτό έχει ως
αποτέλεσµα δεκάδες χιλιάδες οικογένειες να µην έχουν αυτή τη
στιγµή τη δυνατότητα να έχουν ρεύµα, γιατί είναι κοµµένο και
εκατοντάδες χιλιάδες να κάνουν συνεχείς διακανονισµούς. Ποιό
το αποτέλεσµα; Τα έσοδα της ΔΕΗ να φθίνουν δραµατικά, η ΔΕΗ
να διαµαρτύρεται και να θέλει νέες αυξήσεις, που εσείς πολύ ευ-
χαρίστως θα δώσετε. 

Σε όποιον τοµέα ασκείτε φοροµπηχτική πολιτική, είχατε τα
ακριβώς αντίθετα αποτελέσµατα. Και εδώ βρίσκεται η µεγάλη
διαφορά µεταξύ ηµών, της Χρυσής Αυγής και υµών, της συγκυ-
βερνήσεως. Εµείς δεν θα κάναµε µείωση στο φόρο πετρελαίου
ή στους λογαριασµούς της ΔΕΗ γιατί θα θέλαµε περισσότερα
έσοδα. Αν αυτό γινόταν, θα το κάναµε γιατί έτσι προστάζει το
Σύνταγµα της πατρίδας µας, όπου πρέπει να είµαστε στο πλευρό
και πάνω από κάθε Έλληνα πολίτη. Θα το κάναµε, λοιπόν, για να
έχουν τη δυνατότητα να έχουν θέρµανση και τη δυνατότητα να
έχουν τα βασικά αγαθά, όπως είναι το ηλεκτρικό ρεύµα. 

Αυτό θα πρέπει να το ξέρετε και εσείς, γιατί θα βρίσκεστε στις
θέσεις που βρίσκεστε για να προασπίσετε τον ελληνικό λαό, που
πεθαίνει από το κρύο και τις αυτοκτονίες, που τον οδήγησαν οι
βλακώδεις –για να µην πω τίποτε πιο χονδρό- αποφάσεις και επι-
λογές σας. 

Επικαλείστε την ανάπτυξη, αλλά µ’ αυτό το έκτρωµα που φέ-
ρατε, τη µόνη ανάπτυξη που µπορεί να διακρίνει κανείς, είναι
αυτή των ξένων επενδυτών που σαν κοράκια, σαν ύαινες έχουν
πέσει πάνω στην ξεπουληµένη από εσάς δηµόσια, αλλά και ιδιω-
τική περιουσία. Αναγκάζεται ο ελληνικός λαός και την ξεπουλάει
ή του την κατάσχετε «για ψύλλου πήδηµα» και η οποία σίγουρα
δεν ανήκει σε αυτούς ούτε σε εσάς, αλλά στον ελληνικό λαό, που
έχει χύσει ποταµούς αίµατος, για να τη θεωρεί ως δική του και
όχι ως κάποιου αλλοδαπού και εσχάτως κάποιου Οθωµανού,
όπως πάτε να µετατρέψετε την περιουσία του ελληνικού λαού
µε το να ξεπουλάτε όλες τις µαρίνες σε Τούρκους, µε το να έχετε
τη «Ziraat Bank» στη Θράκη να αλωνίζει και να είναι ο βασικός
οικονοµικός παράγοντας ο οποίος δίνει εκατοντάδες εκατοµµύ-
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ρια και δισεκατοµµύρια ευρώ ή δολάρια στους Μουσουλµάνους
για «να τους έχει του χεριού της» η Τουρκία. Τώρα, επεκτείνεται
και προς Νότο, προς Αθήνα. Θα αρχίσει να δίνει και σε Έλληνες
πολίτες δάνεια, υποθηκεύοντας τα πάντα. 

Το ίδιο γίνεται και µε άλλες παράξενες κινήσεις, όπως το ότι η
Υπουργός Τουρισµού είχε πολύ σοβαρή συνεργασία µε τις τουρ-
κικές αερογραµµές για περαιτέρω ανάπτυξη εντός της Ελλάδος.
Μιλάµε για άκρως παράλογα και τρελά πράγµατα τα οποία δεν
έχουν καµµία απολύτως λογική. 

Η διαφορά της Χρυσής Αυγής µε όλους αυτούς τους τοκογλύ-
φους και τους διάφορους «οικονοµικούς παράγοντες» εντός ή
εκτός Ελλάδος είναι ότι εµείς θα θέλαµε να υπάρχει ένα εθνικό
τραπεζικό σύστηµα, το οποίο θα βοηθάει τους Έλληνες πολίτες
να αναπτύσσονται και όχι να τους αποµυζά και να τους παίρνει
µέχρι και την τελευταία δεκάρα από την τσέπη τους. 

Στο εν λόγω «φορολογικό» νοµοσχέδιο βλέπουµε άρθρα, υπο-
άρθρα, πολλά χαρτιά, αλλά από ουσία τίποτα. Λέτε ότι απλοποι-
ήσατε το φορολογικό σύστηµα, θεσπίζοντας µόνο τρεις κλίµακες
και έχετε βάλει µέσα σε αυτές τις τρεις κλίµακες όλη την Ελλάδα,
ευπαθείς κατηγορίες, ειδικές κατηγορίες, όλοι µαζί. Τέλος, ισχυ-
ρίζεστε ότι δεν µειώνεται το εισόδηµά τους. Πώς δεν µειώνεται,
όταν µε τις δραµατικές µειώσεις που έχετε κάνει στο εισόδηµα
µέχρι τώρα, αλλά και τις πάρα πολλές κρατήσεις και το κόψιµο
των διαφόρων επιδοµάτων, το αποτέλεσµα είναι τραγικό και
σαφώς δεν είναι υπέρ της τσέπης του ελληνικού λαού;

Καταθέτουµε εδώ και δύο επιδόµατα του ΟΓΑ, όπου φαίνεται
η τεράστια διαφορά που υπάρχει µεταξύ του σήµερα και προ
δύο µηνών. 

(Στο σηµείο αυτό ο Βουλευτής κ. Παναγιώταρος Ηλίας κατα-
θέτει για τα Πρακτικά τα προαναφερθέντα έγγραφα, τα οποία
βρίσκονται στο αρχείο του Τµήµατος Γραµµατείας της Διεύθυν-
σης Στενογραφίας και Πρακτικών της Βουλής)

Για όλους όσους βρίσκονται σε δραµατική οικονοµική κατά-
σταση και χρωστάνε στην εφορία, στο ΤΕΒΕ, στο ΙΚΑ, χρωστάνε
παντού, είχατε υποσχεθεί σαράντα οκτώ δόσεις για τα ληξιπρό-
θεσµα χρέη. Ήρθε η τρόικα, σας τράβηξε το αυτάκι και το πή-
ρατε πίσω. Καταθέσαµε τροπολογία, δεν ξέρουµε εάν θα εισα-
κουστεί, αλλά δεν έχει καµµία σηµασία. 

Επιβάλλετε και διατάσσετε τους Έλληνες πολίτες να συλλέ-
ξουν το 25% των εισοδηµάτων τους σε αποδείξεις. Όµως, σε
αυτές τις αποδείξεις δεν συµπεριλαµβάνονται η ΔΕΗ, ο ΟΤΕ, η
ΕΥΔΑΠ, η κινητή τηλεφωνία, οι τέσσερις πιο βασικοί λογαριασµοί
που πληρώνει ένας οικογενειακός προϋπολογισµός. Τους αναγ-
κάζετε, λοιπόν, να συλλέξουν 25% των εισοδηµάτων τους από
τσιγάρα, παπούτσια, καφέδες, σουβλάκια και δεν ξέρω και εγώ
τι άλλο. Πράγµατα απίστευτα, παράλογα και ανέφικτα. 

Το άρθρο 2 αναφέρεται στις µετοχές και τις κινητές αξίες. Θε-
σπίζετε αύξηση των φόρων µεταβίβασης µετοχών, αλλά από 1ης
Απριλίου 2013. Αφήνετε τρεισήµισι µήνες κενό, ώστε να γίνουν
τα απαραίτητα παιχνίδια, που πρέπει να γίνουν πάνω ή κάτω από
το τραπέζι για όλους αυτούς τους «µεγαλοεπενδυτές» που θα
κερδίσουν πάλι εκατοντάδες ή και δισεκατοµµύρια ευρώ από
αυτές τις συναλλαγές.

Στα άρθρα 3 και 4 µιλάτε για τους επαγγελµατίες και τους γε-
ωργούς. Υποσχεθήκατε οικονοµική ανάπτυξη. Προχθές, έκλεισε
το εργοστάσιο της «ΣΕΛΜΑΝ» στην Εύβοια. Η «ΑΓΝΟ» στο
άρθρο 99, «ALEX PACK» στο άρθρο 99, «SPRIDER» στο άρθρο
99. Και πάει λέγοντας. Η κατάσταση θα συνεχιστεί όλο το 2013
µε τέτοια αρνητικά φαινόµενα και σαφώς καµµία οικονοµική ανά-
πτυξη. Θα υπάρχει µόνο πτώχευση και αυτοκτονίες. 

Σας το έχουµε πει χίλιες φορές και δεν έχετε πάει ούτε µία
φορά µία βόλτα στο εµπορικό τρίγωνο της Αθήνας να µιλήσετε
µε καταστηµατάρχες, µε εµπόρους, να τους ρωτήσετε τι γίνεται,
να δείτε ότι τα περισσότερα µαγαζιά είναι κλειστά και αυτά που
είναι ανοικτά, είναι σαν ζόµπι έτοιµα να πεθάνουν λίαν συντόµως. 

Φορολογείτε τις µεταβιβάσεις ακινήτων. Αυτήν τη στιγµή η
αγορά ακινήτων βρίσκεται σε απόλυτη ακινησία και απραξία. Δεν
κινείται τίποτα, διότι δεν υπάρχει ευρώ στην αγορά για το τίποτα.
Το µόνο που καταφέρατε µε όλα αυτά τα χαράτσια που έχετε
φορτώσει τον ελληνικό λαό δύο χρόνια τώρα, είναι να κάνετε
τους Έλληνες ιδιοκτήτες να πληρώνουν ενοίκιο για την ιδιοκτη-

σία τους. Πρωτοφανές και παγκόσµια πρωτοτυπία.
Στο άρθρο 6 έχουµε την παρακράτηση φόρου. Από ποιους για

ποιον; Όταν δεν υπάρχει σάλιο και ζητάτε παρακράτηση φόρου
περιµένετε να εισπράξετε τίποτα; 

Στα άρθρα 7, 8 και 9 µιλάτε για τα δικαιώµατα και τις υποχρε-
ώσεις που έχει το κράτος και οι πολίτες απέναντι στον άλλον. Απ’
ό,τι ξέρουµε όµως όλοι, υπάρχουν µόνο υποχρεώσεις των πολι-
τών απέναντι στο κράτος και καµµία υποχρέωση του κράτους
προς τους πολίτες. Εδώ, υπάρχουν δεκάδες δισεκατοµµύρια
χρωστούµενα από το κράτος, τα οποία δεν µπορεί να τα εισπρά-
ξει κανένας και την ίδια στιγµή βγαίνουν οι περιουσίες τους σε
πλειστηριασµό για πολύ µικρότερα ποσά.

Πάµε στο άρθρο 12, όπου αφορά θέµατα τεκµηρίωσης ενδο-
οµιλικών συναλλαγών. Τι ωραία! Αυτό ήταν το πρόβληµα, να θε-
σπίσουµε νέους κανόνες ή νέους νόµους, όταν ο κ. Παπακωνστα-
ντίνου ως Υπουργός κρατούσε θαµµένη στα συρτάρια του την
υπόθεση «KRAFT CADBURY» στην οποία εµπλεκόταν η εξα-
δέλφη του και µε το που άλλαξε ο Υπουργός αµέσως επιβλήθηκε
το πρόστιµο του 1,2 εκατοµµυρίων ευρώ στην εν λόγω εταιρεία.
Άρα το πρόβληµα δεν είναι να υπάρχουν νόµοι ή διατάξεις, αλλά
πολύ απλά να εφαρµόζονται και να ελέγχονται οι προϊστάµενοι
αυτών των υπηρεσιών. 

Ένα άλλο παράξενο και αστείο που είδαµε και στην επιτροπή,
αλλά το βλέπουµε και εδώ στην Ολοµέλεια, είναι να γίνονται τρο-
πολογίες και προσθήκες από τους κυβερνητικούς εταίρους. Να
κάνουν αντιπολίτευση για το θεαθήναι, για να λένε ότι κάτι έκα-
ναν. Αφού στο τέλος θα τα ψηφίσετε όλα, αφήστε το, µην κοροϊ-
δεύετε τον κόσµο. Λέτε ότι πονάτε. Σας έπιασε ο πόνος ξαφνικά; 

Εµείς θα στηρίξουµε τις τροπολογίες και τις προσθήκες των
Ανεξαρτήτων Ελλήνων για τη µείωση του ειδικού φόρου κατανά-
λωσης, καθώς και του ΣΥΡΙΖΑ για την επίπτωση από τις ενοποι-
ήσεις των διαφόρων ΔΟΥ. Αν και η Χρυσή Αυγή έχει κάνει εδώ
και καιρό ερωτήσεις για το συγκεκριµένο θέµα µε τον κ. Κουκού-
τση, την κ. Ζαρούλια και τον κ. Μπούκουρα, είχαµε πάρει κάτι
αστείες απαντήσεις από τους Υπουργούς. 

Επίσης, θα στηρίξουµε την τροπολογία της ΔΗΜΑΡ για έκ-
πτωση δαπάνης από τα έσοδα για την έκτακτη εισφορά αλληλεγ-
γύης στα φωτοβολταϊκά πάρκα, διότι είναι παράλογο και να
βάζουµε εισφορά και να µην υπάρχει έκπτωση αυτής της εισφο-
ράς από τα έσοδα. 

Και όταν φυσικά ο κ. Παπανδρέου και τα καινούργια αστέρια
και εκείνης της εποχής, όπως η κ. Μπιρµπίλη έλεγαν όλοι για την
«πράσινη ανάπτυξη»: «Δανειστείτε, χρεωθείτε, αυτοί είναι οι κα-
νόνες του παιχνιδιού», να βλέπουν τώρα να αλλάζουν και άνθρω-
ποι, οι οποίοι έχουν δανειστεί και καταχρεωθεί, να βλέπουν τώρα
να χρειάζεται να πληρώσουν περαιτέρω και επιπλέον εισφορές. 

Και µιας και είπαµε για την κ. Μπιρµπίλη, τι έγινε τελικά µε τα
15.000 που εισπράττει το µήνα, για να κάθεται και να σουλατσά-
ρει στο Παρίσι; Κάναµε καµµία περικοπή, κύριε Υπουργέ, στην
κ. Μπιρµπίλη και στην κάθε κ. Μπιρµπίλη;  Όχι βέβαια! Όπως επί-
σης, και στην κ. Αγγελοπούλου που πληρωνόταν το 1998 ως πρέ-
σβυς προσωπικοτήτων και έπαιρνε δεκάδες χιλιάδες ευρώ.
Ουδέν σχόλιον! 

Όλα αυτά σε µια ακµάζουσα οικονοµία -αν η οικονοµία µας
ήταν υγιής- όλα αυτά τα άρθρα, τα υποάρθρα, τα ανθυποάρθρα,
αυτού ή κάποιου άλλου φορολογικού νοµοσχέδιου, οποιουδή-
ποτε κόµµατος ίσως να είχαν αξία συζητήσεις για το τι είναι κα-
λύτερο ή τι είναι χειρότερο, αλλά αυτήν τη στιγµή δεν έχουν
απολύτως καµµία αξία για τη οικονοµία µας είναι νεκρή. Και δεν
κάνετε τίποτε απολύτως για επανεκκίνηση της οικονοµίας. Δεν
ασχολείστε µε την πρωτογενή παραγωγή, µε τη διαφύλαξη των
ελληνικών προϊόντων και των Ελλήνων εργαζοµένων. Δεν ασχο-
λείστε µε τίποτα, παρά µόνο βάζετε φόρους, φόρους, φόρους.
Φορολογείτε τους πάντες και τα πάντα χωρίς καµµία εξαίρεση.
Ή µάλλον, έχουµε δυο καλές εξαιρέσεις: η µια είναι οι τράπεζες
που έχουν ένα ειδικό καθεστώς όπου δεν φορολογούνται και φυ-
σικά η δεύτερη κατηγορία είναι οι Βουλευτές οι οποίοι θα έπρεπε
να φορολογούνται από το πρώτο ευρώ και όχι µε διάφορους νο-
µούς και παραθυράκια να ξεφεύγουν της φορολογίας. 

Το τραπεζικό σύστηµα, το οποίο τόσο πολύ στηρίζετε, είναι
και η βασική αιτία για την κατάντια της χώρας µας. Βλέπετε αν-

6074 �         ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)



θρώπους σαν τον κ. Λαυρεντιάδη -πολύ καλός φίλος πάρα πολ-
λών πολιτικών, παρακαλάγατε πολύ για µια φωτογραφία µαζί
του- είδαµε το σκάνδαλο της Αγροτικής όπου ξεπουλήθηκε
έναντι πινακίου φακής. Και τώρα βλέπουµε ότι η Αγροτική που-
λάει το 10% της Αττικής Οδού, το  οποίο το κατέχει, για το ίδιο
ποσό που αγόρασε η Τράπεζα Πειραιώς την Αγροτική. Μιλάµε
για απίστευτα πράγµατα, για αίσχη, που θα έπρεπε ήδη οι εισαγ-
γελείς να ψάχνουν και να καταλογίζουν ευθύνες. Είναι µόνο φο-
ροµπηχτική πολιτική αυτό το οποίο κάνετε και τίποτε άλλο. 

Τα παιδιά και οι πολύτεκνοι για εσάς, αποτελούν τεκµήριο. Για
µας, για τη Χρυσή Αυγή αποτελούν ευλογία και τη µόνη ελπίδα
του έθνους, άρα ποτέ δεν θα στερούσαµε µε τα επιδόµατα από
τις οικογένειές τους, αντιθέτως θα επιδοτούσαµε για περισσό-
τερα παιδιά.

Λέτε όχι στην πρωτογενή παραγωγή, λέµε ναι στην πρωτογενή
παραγωγή. Δεν θέλετε καµµία ανάπτυξη και το βλέπουµε αυτό
πολύ καλά και στους δύο πυλώνες της οικονοµίας µας, το βαρύ
πυροβολικό µας, τη ναυτιλία και τον  τουρισµό. Για τη ναυτιλία
βλέπετε ότι όλο και περισσότερα πλοία αλλάζουν σηµαία, όλο
και περισσότερες εταιρείες φεύγουν στο εξωτερικό. Και εσείς
κάνετε και το επίσης καλό, να φορολογήσετε περαιτέρω τους
αξιωµατικούς και τα ελληνικά πληρώµατα των πλοίων. 

Για τον τουρισµό τι να πούµε; Εδώ, δεν έχετε κάνει το αυτο-
νόητο να µειωθεί ακόµα ο ΦΠΑ σε 9% ή 13% στην εστίαση για
να µπορούµε να είµαστε αγωνιστικοί. Σε δύο µήνες αρχίζει και-
νούργια τουριστική σεζόν κι ακόµα εσείς συζητάτε µε τις «TURK-
ISH AIRLINES» για να κάνουµε εµπορικές συναλλαγές εντός της
Ελλάδας. 

Λοιπόν, είστε ανειλικρινείς εδώ και σαράντα χρόνια. Είστε απο-
τυχηµένοι εδώ και σαράντα χρόνια. Και έχετε και πολλούς απα-
τεώνες εδώ ανάµεσά σας, εδώ και σαράντα χρόνια. 

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας του κυρίου Βουλευτή)

Γι’ αυτό το πολιτικό σύστηµα δεν σας θέλει. Ο κόσµος δεν θα
θέλει. Κανείς δεν θα θέλει και πολύ σύντοµα θα σας αλλάξει
όλους. Ξεγελάσατε τους µικροοµολογιούχους. Ξεγελάσατε τους
πάντες. Γίνατε τρία κόµµατα σε ένα για να µπορέσετε να επιβιώ-
σετε, για να παρακαλέσετε σαν ζήτουλες για την επόµενη δόση
τον άλλο µήνα, όπου φυσικά δεν θα σας βγαίνουν τα νούµερα
και τα χρειαστείτε να πάρετε κι άλλα µέτρα και να ξαναπείτε ψέ-
µατα στον ελληνικό λαό -ψέµατα, ψέµατα, ψέµατα- να βάλετε και
άλλους φόρους και ποιος ξέρει τι άλλο θα γίνει. 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Χρήστος Μαρκογιαννάκης): Συντοµεύετε
παρακαλώ.

ΗΛΙΑΣ ΠΑΝΑΓΙΩΤΑΡΟΣ: Πού θα φτάσετε την ανεργία; Την
φτάσετε στα 26%. Υπολογίζατε κάτω από 25% και ήδη είναι σε
26% και οδεύει προς τα επάνω.

Πού θα οδηγήσετε το δηµογραφικό πρόβληµα; Ο πληθυσµός
φθίνει. Πόσους ακόµα θα οδηγήσετε στην αυτοκτονία; Πόσοι
ακόµα θα οδηγηθούν στα ψυχιατρεία, στα ψυχοφάρµακα, στην
τρέλα; Πόσους ακόµα θα οδηγήσετε στη µετανάστευση; Πόσους
άστεγους ακόµα θα δηµιουργήσετε; Πόση καταστροφή ακόµη
θα δηµιουργήσετε;

Ε, λοιπόν, δεν είναι αυτή η Ελλάδα που θέλουµε, δεν είναι
αυτή η Ελλάδα που ονειρεύεται η Χρυσή Αυγή, δεν είναι αυτή η
Ελλάδα και αυτό δεν θα σας αφήσουµε να το πραγµατοποιήσετε.
Και δεν θα σας αφήσουµε να ολοκληρώσετε το βίτσιο σας να κα-
ταστρέψετε το ελληνικό έθνος. 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Χρήστος Μαρκογιαννάκης): Έχετε και τη
δευτερολογία σας.

ΗΛΙΑΣ ΠΑΝΑΓΙΩΤΑΡΟΣ: Σας ευχαριστώ.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Χρυσής Αυγής)

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Χρήστος Μαρκογιαννάκης): Κυρίες και κύ-
ριοι συνάδελφοι, έχω την τιµή να ανακοινώσω στο Σώµα ότι τη
συνεδρίασή µας παρακολουθούν από τα άνω δυτικά θεωρεία,
αφού συµµετείχαν στο εκπαιδευτικό πρόγραµµα «Εργαστήρι Δη-
µοκρατίας» που οργανώνει το Ίδρυµα της Βουλής, είκοσι δύο
µαθήτριες και ένας εκπαιδευτικός από το 10ο Δηµοτικό Σχολείο
Γλυφάδας.

Η Βουλή τούς καλωσορίζει. 
Καλή πρόοδο.

(Χειροκροτήµατα απ’ όλες τις πτέρυγες της Βουλής)
Το λόγο έχει η Ειδική Αγορήτρια της Δηµοκρατικής Αριστεράς

κ. Ασηµίνα Ξηροτύρη-Αικατερινάρη.
Ορίστε, κυρία Ξηροτύρη, έχετε το λόγο για δεκαπέντε λεπτά. 
ΑΣΗΜΙΝΑ ΞΗΡΟΤΥΡΗ-ΑΙΚΑΤΕΡΙΝΑΡΗ: Ευχαριστώ, κύριε

Πρόεδρε.
Κύριοι συνάδελφοι, δεν βλέπω πολλούς στο ακροατήριο, ίσως

γιατί δεν υπάρχει πιθανότητα κατάθεσης αντισυνταγµατικότητας
του νοµοσχεδίου ή κάποιο άλλο θέµα συµβαίνει. 

ΤΕΡΕΝΣ-ΣΠΕΝΣΕΡ-ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΚΟΥΙΚ: Νοµίζετε!
ΑΣΗΜΙΝΑ ΞΗΡΟΤΥΡΗ-ΑΙΚΑΤΕΡΙΝΑΡΗ: Ναι, νοµίζω. 
Αγαπητοί συνάδελφοι, η κοινωνία δοκιµάζεται. Οι πολίτες έκα-

ναν και κάνουν ακόµη, πολλές θυσίες και το χρέος µας είναι να
πιάσουν τόπο και να αρχίσει σιγά-σιγά η σταθεροποίηση και ανά-
καµψη της χώρας. 

Το πρώτο βήµα και σταθεροποίηση έγινε µε τελευταίες απο-
φάσεις του EUROGROUP. Η χώρα παραµένει στη Ευρωζώνη,
αλλά είναι ανάγκη να πορευθεί σταθερά στην αντιµετώπιση των
οικονοµικών και κοινωνικών προβληµάτων και αδιεξόδων που
έχει. Αποµένουν να κάνουµε πάρα πολλά και κυρίως να δηµιουρ-
γήσουµε -γιατί και το 2013 και το 2014 θα είναι ακόµη δύσκολο-
ένα κοινωνικό δίχτυ προστασίας των οικονοµικά ασθενέστερων.
Να συµβάλουµε στην επανεκκίνηση της αναπτυξιακής διαδικα-
σίας βάζοντας συγκεκριµένους στόχους, κυρίως τη δηµιουργία
σταθερών θέσεων εργασίας. Αλλά και να προωθήσουµε άµεσα
τις διαδικασίες για τα µέτρα εξυγίανσης πολιτικού συστήµατος,
της ορθής λειτουργίας του κράτους, της πάταξης της διαφθοράς
και της διαπλοκής. Το τελευταίο συνδέεται άµεσα µε την πολιτική
επικαιρότητα, λίστα Λαγκάρντ και λοιπές λίστες και βέβαια και
µε το νοµοσχέδιο που συζητάµε σήµερα δηλαδή για «τις ρυθµί-
σεις της φορολογίας εισοδήµατος και λοιπές διατάξεις» όπως
και την ανάγκη άµεσης προώθησης ενός δίκαιου και αποτελε-
σµατικού φορολογικού συστήµατος, παράλληλα µε ένα ειδικό,
σύγχρονο και αποτελεσµατικό σύστηµα µέτρων και ελεγκτικών
µηχανισµών για την πάταξη της φοροδιαφυγής, της εισφοροδια-
φυγής, του λαθρεµπορίου και γενικά της παραοικονοµίας. 

Πράγµατι, η πολιτική επικαιρότητα συνδέεται άµεσα µε τα θέ-
µατα που συζητάµε σήµερα, τα θέµατα της φοροδιαφυγής και
της διαφυγής κεφαλαίων στο εξωτερικό. 

Η πολιτική πρωτοβουλία της Βουλής για τη διερεύνηση των
ποινικών και πολιτικών ευθυνών, οι οποίες προκύπτουν από σα-
φείς ενδείξεις όπως αποτυπώνονται στο φάκελο που διαβιβά-
στηκε από τον Άρειο Πάγο πρέπει να στοχεύει στην πλήρη
διαλεύκανση της υπόθεσης της λίστας Λαγκάρντ αλλά και στον
πλήρη καταλογισµό ευθυνών για κάθε εµπλεκόµενο πρόσωπο. 

Η Δηµοκρατική Αριστερά ανέδειξε πρώτη τη σηµασία της υπό-
θεσης της λίστας Λαγκάρντ και της πλήρους αξιοποίησής της,
όπως και όλων των άλλων που υπάρχουν για τη διαφυγή κεφα-
λαίων στο εξωτερικό, όσο και όλων των υποθέσεων φοροδιαφυ-
γής και λαθρεµπορίου, µε πολλαπλές ανακοινώσεις µας και
κυρίως µε συστηµατικές ερωτήσεις επανειληµµένα στη Βουλή
και µε σχετική επερώτηση, µε ολοκληρωµένο τρόπο θέσαµε τα
θέµατα και τις προτάσεις µας για την αποτελεσµατική αντιµετώ-
πιση των προβληµάτων αυτών. Είναι για εµάς πρώτιστο το καθή-
κον να προχωρήσουµε µε διαφάνεια, πλήρη έλεγχο, αλλά και
χρονοδιάγραµµα ενεργειών, ώστε να αποκατασταθεί το δηµόσιο
συµφέρον, να ικανοποιηθεί το κοινό αίσθηµα του λαού µας. Η
κοινωνία που δοκιµάζεται απαιτεί και τη διαλεύκανση της υπόθε-
σης µε την απόδοση ευθυνών, όχι µόνο για την λίστα Λαγκάρντ,
αλλά και για την αντιµετώπιση όλων των άλλων υποθέσεων εκτε-
ταµένης φοροδιαφυγής και παραοικονοµίας. 

Όσον αφορά το σχέδιο νόµου που συζητάµε και γενικότερα
την ανάγκη ενός νέο φορολογικού συστήµατος και την ανάγκη
µέτρων πάταξης της φοροδιαφυγής, γνωρίζουµε πολύ καλά ότι
τα έσοδα του κράτους κατά κύριο λόγο προέρχονται από τη φο-
ρολογία. Παρά ταύτα, το φορολογικό σύστηµα της χώρας παρα-
µένει ανεπαρκές, άδικο και συνεχώς µεταβαλλόµενο. Χαρακτη-
ρίζεται από άνιση και άδικη κατανοµή των φορολογικών βαρών
των οικονοµικά αδυνάτων προς όφελος αυτών που αποκτούν µε-
γάλα εισοδήµατα, από την απώλεια εσόδων µέσω φοροαπαλλα-
γών για τους µη έχοντες ανάγκη, τη µη συστηµατική εφαρµογή
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του «πόθεν έσχες» των φορολογούµενων πολιτών, την ειδοποί-
ηση µεγάλου µέρους των φορολογικών εσόδων από παράνοµες
συναλλαγές φορολογούµενων και οργάνων φοροελεγκτικών µη-
χανισµών του κράτους. Αποτέλεσµα είναι να υπάρχει µεγάλη
ανάπτυξη της φοροδιαφυγής και εισφοροδιαφυγής και της πα-
ραοικονοµίας που ανέρχεται στο 30% έως 35% του ΑΕΠ της
χώρας. 

Για τη ριζική αλλαγή αυτής της παθογόνου κατάστασης είναι
αδήριτη ανάγκη η βελτίωση και η µεταρρύθµιση του φορολογι-
κού συστήµατος στην κατεύθυνση της αναλογικής και καθολικής
συµβολής των πολιτών στα φορολογικά βάρη µε δίκαιη και προ-
οδευτική φορολόγηση των εισοδηµάτων, µε διεύρυνση της φο-
ρολογικής βάσης. Μεταξύ των άλλων στην προγραµµατική
συµφωνία των τριών κοµµάτων κυρίαρχο είναι το ζήτηµα για ένα
νέο φορολογικό σύστηµα που θα προκύψει µε ευρεία συναίνεση
και σταθερότητα για τα επόµενα δέκα χρόνια µε θέσπιση περι-
ουσιολογίου και «πόθεν έσχες», µε δίκαιη και αναλογική κατα-
νοµή των φόρων, µε διεύρυνση της φορολογικής βάσης ταυτό-
χρονα µε τη σταδιακή µείωση φόρων και εισφορών, µε την πά-
ταξη της φοροδιαφυγής και της παραοικονοµίας. Ήλθε η ώρα
για αποφασιστικές ενέργειες στον τοµέα της πάταξης της φορο-
διαφυγής που συνιστά την απαραίτητη προϋπόθεση για τη στα-
θεροποίηση της οικονοµίας, διαφορετικά θα επιβαρύνονται
διαρκώς οι συνεπείς φορολογούµενοι και αυτό είναι το µεγάλο
αδιέξοδο. Η Κυβέρνηση πρέπει να επιταχύνει το βηµατισµό για
την έµπρακτη καταπολέµηση της φοροδιαφυγής και ως το Μάρ-
τιο να κατατεθεί το ολοκληρωµένο νοµοσχέδιο για τη φορολο-
γική µεταρρύθµιση και την υλοποίηση όλων των διαχρονικών
εξαγγελιών.

Σε αυτό στηρίζεται η σηµαντική και βαθιά κοινωνική πρόταση
της Δηµοκρατικής Αριστεράς για τη ρήτρα δηµοσιονοµικού ισο-
δυνάµου στα δύσκολα µέτρα της δηµοσιονοµικής προσαρµογής.
Η ρήτρα ισοδυνάµων λοιπόν περνά πλέον και µέσα από την απο-
φασιστικότητα της πολιτείας να οργανώσει σ’ όλα τα επίπεδα τη
δράση της για την πάταξη της φοροδιαφυγής. Η λύση του προ-
βλήµατος αυτού είναι ζήτηµα ηθικής τάξης και κοινωνικής δικαιο-
σύνης και δεν επιδέχεται ούτε µία µέρα αναβολή. 

Επιµένουµε, λοιπόν, ότι και στο παρόν νοµοσχέδιο, παρά τον
καθαρά δηµοσιονοµικό χαρακτήρα του -αφορά ρυθµίσεις φορο-
λογίας εισοδήµατος- έπρεπε ήδη να υπάρχουν τα πρώτα µέτρα
και βήµατα καταπολέµησης της φοροδιαφυγής για να περιορι-
στεί ο κίνδυνος περαιτέρω ενίσχυσής της.

Η Δηµοκρατική Αριστερά στο σχετικό διάλογο που έγινε για
τα θέµατα αυτά έχει καταθέσει έγκαιρα ένα κείµενο που περιέχει
το σύνολο των προτάσεών µας για τη φορολογία. Το κείµενο του
νοµοσχεδίου που συζητάµε σήµερα έχει σαν στόχο τη διασφά-
λιση επιπλέον 2,2 δισ. ευρώ από τη φορολογία, µέρος του πακέ-
του των 13,5 δισ. που η Ελλάδα έπρεπε να καλύψει ως συµβατική
υποχρέωση. Το συγκεκριµένο νοµοσχέδιο δεν είναι αυτό που θα
πατάξει την παραοικονοµία και τη φοροδιαφυγή και θα διασφα-
λίσει τους αναγκαίους κρατικούς µηχανισµούς και τις διαδικα-
σίες. Πρέπει να υπάρξει ένα νέο σε αυτήν την κατεύθυνση και
έχουµε επιµείνει και επιµένουµε να έρθει όσο το δυνατόν συντο-
µότερα, τουλάχιστον στο επόµενο τρίµηνο. 

Οι επιµέρους προτάσεις του νοµοσχεδίου δεν εντάσσονται
στη συνολική φιλοσοφία και την οπτική του κόµµατός µας που
θέλει ένα ολοκληρωµένο, ενιαίο φορολογικό σύστηµα. Με την
έννοια αυτή αντιµετωπίζουµε το νοµοσχέδιο ως µία αναγκαία για
τις συνθήκες που διέρχεται η χώρα υπόθεση και συµβάλαµε στο
να διορθωθεί, όπως και συµβάλλουµε σ’ όλη αυτή την κοινοβου-
λευτική διαδικασία ώστε αρκετές διατάξεις του ακόµα να βελ-
τιωθούν. Γι’ αυτό καταθέσαµε µία σειρά από πολύ ουσιαστικές
τροπολογίες. 

Τα θετικά σηµεία του νοµοσχεδίου: Μισθωτοί και συνταξιούχοι
µε ατοµικό εισόδηµα έως 24.000 ευρώ ανά έτος θα πληρώσουν
λιγότερο φόρο, δηλαδή το 80% των µισθωτών και συνταξιούχων
ελαφρύνεται φορολογικά. Το πραγµατικό αφορολόγητο όριο αυ-
ξάνεται από τα 5.000 ευρώ στα 9.000 ευρώ. Οι εργαζόµενοι µε
µπλοκάκια αντιµετωπίζονται ως οιονεί µισθωτοί. Είναι µία πρό-
τασή µας που υιοθετήθηκε, δηλαδή φορολογούνται βάσει της
κλίµακας µισθωτών, άρα κερδίζουν την αποµείωση φόρου 2.100

ευρώ. Εξαιρούνται από την καταβολή του τέλους επιτηδεύµατος
των 650 ευρώ ανά έτος. Για πρώτη φορά είναι υποχρεωτική η δή-
λωση όλων των εισοδηµάτων των φορολογουµένων, ανεξαρτή-
τως αν αυτά έχουν φορολογηθεί αυτοτελώς. Είναι πρόταση και
της Δηµοκρατικής Αριστεράς που υιοθετήθηκε. Αυτό αποτελεί
το πρώτο βήµα για το περιουσιολόγιο. Ενισχύει την ελεγκτική δυ-
νατότητα των υπηρεσιών και αυξάνει τα φορολογικά έσοδα λόγω
της αύξησης των εσόδων από τις διάφορες εισφορές. 

Στοιχεία του νοµοσχεδίου που παραµένουν και πρέπει να βελ-
τιωθούν και γι’ αυτό έχουµε καταθέσει εγκαίρως τις τροπολογίες
µας: Το νοµοσχέδιο φορολογεί τα εισοδήµατα βάσει της πηγής
προέλευσης. Η πολυδιάσπαση του τρόπου φορολόγησης έχει
ως συνέπεια τη σηµαντική φοροελάφρυνση των πλουσιοτέρων,
γιατί σπάνια τα εισοδήµατά τους προέρχονται µόνο από µία
πηγή. Κατ’ εµάς όλα τα εισοδήµατα πρέπει να αθροίζονται σε µία
κλίµακα και να φορολογούνται βάσει αυτής, όπως παραδείγµα-
τος χάριν γίνεται στη Γερµανία και σε άλλες χώρες. Οι ελεύθεροι
επαγγελµατίες, οι µικροµεσαίες επιχειρήσεις, αυτοί µε τα χα-
µηλά εισοδήµατα αντιµετωπίζονται ως συλλήβδην φοροφυγάδες
και φορολογούνται µε πολύ υψηλότερους φορολογικούς συντε-
λεστές µε κίνδυνο περαιτέρω ενίσχυσης της φοροδιαφυγής,
πέρα από τη µεγάλη αδικία που προκύπτει απ’ αυτή τη φορολό-
γηση. Δεν περιλαµβάνονται υφιστάµενα σήµερα µέτρα καταπο-
λέµησης της φοροδιαφυγής, αποδείξεις, επιστροφές κ.λπ., µε
κίνδυνο την περαιτέρω ενίσχυση της φοροδιαφυγής. Οι φορο-
λογούµενοι µε το ίδιο εισόδηµα πληρώνουν τον ίδιο φόρο, ανε-
ξαρτήτως του αριθµού των παιδιών που µπορεί να έχουν. 

Παρά τις σηµαντικές βελτιώσεις που έχουν γίνει σ’ αυτό το
θέµα µε τα επιδόµατα –θα αναφερθώ παρακάτω- παραµένουν
ακόµα ορισµένα ανοικτά θέµατα. Επικεντρώνουµε, λοιπόν, τις
προτάσεις µας κατά σειρά προτεραιότητας στα παρακάτω θέ-
µατα για τα οποία έχουµε καταθέσει τις τροπολογίες µας: Ζη-
τάµε την τροποποίηση της παραγράφου 1β του άρθρου 1 που
αφορά στην αλλαγή της κλίµακας φορολόγησης των εισοδηµά-
των από ατοµική επιχείρηση και ελεύθερο επάγγελµα προκειµέ-
νου να αποφευχθεί η επαχθής όντως φορολόγηση που
προκύπτει από το νοµοσχέδιο για τα χαµηλά εισοδήµατα των κα-
τηγοριών αυτών σε µία περίοδο βαθύτατης κρίσης. 

Συγκεκριµένα προτείνουµε η φορολόγηση των πρώτων 20.000
ευρώ να γίνει µε συντελεστή 20% έναντι του 26%. Στο ζήτηµα
αυτό επιµένουµε, κύριε Υπουργέ. Κατά τη συζήτηση µε τους φο-
ρείς ειπώθηκε απ’ όλους ότι πράγµατι υπάρχει µία σηµαντική αδι-
κία. Φορολογούνται µε άδικο τρόπο τα χαµηλά εισοδήµατα των
ελεύθερων επαγγελµατιών και ευνοούνται τα υψηλά εισοδήµατα
των ανώνυµων εταιρειών. 

Ζητάµε την τροποποίηση της παραγράφου 1δ του άρθρου 1
µε την οποία αντικαθίσταται η πρόβλεψη του σχεδίου νόµου για
αυτοτελή φορολόγηση των εισοδηµάτων από µισθούς ακινήτων,
προτείνοντας η φορολόγηση των µισθωµάτων από ακίνητα να γί-
νεται µε βάση την κλίµακα του κυρίου εισοδήµατος του φορολο-
γούµενου και στην περίπτωση που ο φορολογούµενος δεν έχει
εισοδήµατα από άλλη πηγή, να φορολογείται µε βάση την κλί-
µακα των µισθωτών. 

Υπάρχουν επίσης τα θέµατα που αφορούν στην αντιµετώπιση
των παιδιών και κυρίως των πολύτεκνων οικογενειών.

Πράγµατι, στους µισθωτούς και συνταξιούχους δίδονται 2.100
ευρώ –γίνεται αυτόµατη αποµείωση φόρου- στο τέλος του έτους.
Σύµφωνα µε την έκθεση αξιολόγησης των συνεπειών ρυθµίσεων
του νοµοσχεδίου το κεφάλαιο Α’ αποσκοπεί µεταξύ των άλλων
σε τροποποίηση των κλιµακίων για τη φορολόγηση των ισοδυ-
νάµων εις τρόπο ώστε να υπάρχει διαφοροποίηση µεταξύ µισθω-
τών-συνταξιούχων, µη µισθωτών και λοιπών εισοδηµάτων,
ανάλογα µε τη φοροδοτική ικανότητα των ανωτέρω κατηγοριών.
Ανάλογα µε τη φοροδοτική ικανότητα επιβάλλει και το Σύνταγµα
-είναι η αρχή της φορολογίας- να γίνεται η φορολόγηση. Και η
Επιστηµονική Επιτροπή της Βουλής τονίζει ότι για τα θέµατα της
φορολόγησης της αντιµετώπισης των τέκνων δεν τηρείται αυτή
η αρχή.

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας της κυρίας Βουλευτού)

Κύριε  Πρόεδρε, δύο λεπτά ακόµη παρακαλώ.
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Πέρα, λοιπόν, από τα θέµατα της τροποποίησης του κλιµακίου
µε το νέο τρόπο καθορισµού του φόρου που εισάγει το νοµοσχέ-
διο, όπου η φορολογική υποχρέωση υπολογίζεται µε βάση µόνο
το ύψος του εισοδήµατος του φορολογούµενου, δεν διασφαλί-
ζεται ιδιαίτερα για τις περιπτώσεις οικογενειών µε παιδιά η βα-
σική αρχή αυτής της φορολογίας, η συνταγµατικά κατοχυρω-
µένη, δηλαδή οι φορολογούµενοι να πληρώνουν φόρο βάσει της
φοροδοτικής τους ικανότητας.

Για να αποκατασταθεί αυτή η αδικία στο νοµοσχέδιο έχουν
προστεθεί ρυθµίσεις στην παράγραφο 6 και 7 του άρθρου 7.
Έχει προστεθεί το ενιαίο επίδοµα τέκνου και το πολυτεκνικό επί-
δοµα. Πράγµατι, µε τις ρυθµίσεις αυτές διορθώνεται σε µεγάλο
βαθµό το πρόβληµα αυτό. Εµφανίζονται, όµως, ακόµη προβλή-
µατα και δεν διαφαίνεται κυρίως για οικογένειες µε χαµηλά ει-
σοδήµατα και πάνω από τρία παιδιά ότι µπορεί και να πληρώσουν
περισσότερο φόρο απ’ ό,τι πλήρωναν στο παρελθόν. Γι’ αυτό
έχουµε προτείνει να υπάρξει επιπλέον αυτών των επιδοµάτων αύ-
ξηση του ποσού αυτόµατης αποµείωσης του φόρου κατά 100
ευρώ ανά παιδί.

Θέλουµε τροποποίηση της παραγράφου 3 του άρθρου 1, γιατί
θέλουµε την επαναφορά της ρύθµισης για έκπτωση φόρου από
τη δαπάνη για τα ενοίκια. Συγκεκριµένα, ζητάµε µε το πρώτο εδά-
φιο αυτής της τροπολογίας να προβλέπεται η µείωση φόρου ίσα
µε 10% της δαπάνης για ενοίκια πρώτης κατοικίας.

Με τη δεύτερη πρόταση της τροποποίησης θέλουµε να υπάρ-
ξει ενίσχυση του µέτρου συλλογής των αποδείξεων. Να εκπίπτει,
λοιπόν, από το φόρο ποσό ίσο µε 10% της δαπάνης για υπηρε-
σίες  κλάδων και επαγγελµάτων για τα οποία σύµφωνα µε τα
στοιχεία της Γενικής Γραµµατείας Πληροφοριακών Συστηµάτων
υπάρχουν σαφείς ενδείξεις φοροδιαφυγής, ενώ το µέγιστο ποσό
της µείωσης του φόρου δεν θα µπορεί να ξεπερνά τα 200 ευρώ
ανά φορολογούµενο.

Επιµένουµε στην τροπολογία µας που προβλέπει την κλιµά-
κωση του συντελεστή παρακράτησης για τα ισοδύναµα από τό-
κους καταθέσεων από πράξεις repos. Δεν είναι άσχετη αυτή η
τροπολογία και θα βοηθήσει να πάρουµε χρήµατα, για να µπο-
ρέσουµε να στηρίξουµε τις άλλες κοινωνικές προτάσεις και βελ-
τιώσεις που κάνουµε για το µισθολόγιο.

Θέλουµε, λοιπόν, µε αυτήν την τροπολογία το ποσό των κατα-
θέσεων έως 5.000 ευρώ να έχει τόκους αφορολόγητους. Από
5.000 ευρώ µέχρι 50.000 ευρώ να ισχύσει το 15% φορολογίας
των τόκων που προβλέπει η Κυβέρνηση και για 50.000 ευρώ και
πάνω η φορολόγηση να φθάσει στο 17,5%. Δεν είναι το µέτρο
των χαµηλών τόκων που θα προσελκύσουµε τα κεφάλαια από το
εξωτερικό. Οι άλλες χώρες στην Ευρωπαϊκή Ένωση έχουν πάνω
από 20% φορολογία στις καταθέσεις των τόκων. Άλλα θέµατα
θα είναι εκείνα, τα οποία θα φέρουν τις καταθέσεις στη χώρα.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Χρήστος Μαρκογιαννάκης): Έχετε και τη
δευτερολογία σας, κυρία συνάδελφε, συντοµεύετε.

ΑΣΗΜΙΝΑ ΞΗΡΟΤΥΡΗ - ΑΙΚΑΤΕΡΙΝΑΡΗ: Ναι, κύριε  Πρό-
εδρε, θα συντοµεύσω.

Έχουµε –και θα τα πω αναλυτικά και επί των άρθρων- εκτιµή-
σει τις δηµοσιονοµικές επιπτώσεις των προτάσεών µας και τα
ισοδύναµα, τα οποία προτείνουµε. Με αυτές τις προτάσεις –γιατί
δεν έχω άλλο χρόνο τώρα- όπως θα εξηγήσω και στην κατ’
άρθρο συζήτηση, αυτές οι επιβαρύνσεις οι οποίες προέρχονται
από τις κοινωνικού χαρακτήρα προτάσεις που κάνουµε, µπορούν
πράγµατι και υπάρχουν τα ισοδύναµα, να εξασφαλιστούν από τις
άλλες προτάσεις που κάνουµε για τη βελτίωση αυτών των προ-
τάσεων του νοµοσχεδίου.

Θα συνεχίσουµε, λοιπόν, αυτήν τη µάχη, κύριε  Υπουργέ, και
θα περιµένουµε και στην κατ’ άρθρον συζήτηση να βελτιώσουµε
όσο το δυνατό αυτό το νοµοσχέδιο, το οποίο όπως είπαµε, είναι
η αρχή ενός ενιαίου νοµοσχεδίου, ενός ειδικού νοµοσχεδίου για
την πάταξη της φοροδιαφυγής και για ένα σωστό και δίκαιο φο-
ρολογικό νοµοσχέδιο.

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της ΔΗΜΑΡ)
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Χρήστος Μαρκογιαννάκης): Εισερχόµαστε

τώρα στον κατάλογο των αγορητών.
Το λόγο έχει ο κ. Κυριάκος Μητσοτάκης.
ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΚΑΡΑΘΑΝΑΣΟΠΟΥΛΟΣ: Κύριε  Πρόεδρε…

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Χρήστος Μαρκογιαννάκης): Ω, µε συγχω-
ρείτε, έτσι που είναι γραµµένο εδώ µε µπέρδεψε.

Το λόγο έχει ο ειδικός αγορητής του Κοµµουνιστικού Κόµµα-
τος Ελλάδας κ. Νικόλαος Καραθανασόπουλος.

ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΚΑΡΑΘΑΝΑΣΟΠΟΥΛΟΣ: Ευχαριστώ, κύριε  Πρό-
εδρε.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Χρήστος Μαρκογιαννάκης): Θα σας δώσω
ως bonus…

ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΚΑΡΑΘΑΝΑΣΟΠΟΥΛΟΣ: Απεριόριστο χρόνο για
την αβλεψία.

Πέρα από αυτήν την αβλεψία του κυρίου Προέδρου, η οποία
δεν είναι κατακριτέα, κατακριτέα µπορεί να χαρακτηριστεί η δια-
δικασία, η οποία ακολουθείται και µε ευθύνη του Προεδρείου της
Βουλής, από την ίδια την Κυβέρνηση, όπου εκτός από το βοµ-
βαρδισµό και τον καταιγισµό των αντιλαϊκών µέτρων νόµων, νο-
µοσχεδίων, πράξεων νοµοθετικού περιεχοµένου, τα οποία δη-
µιουργούν µία ακόµη πιο δύσκολη κατάσταση για τα πλατιά
λαϊκά στρώµατα και οξύνουν τα προβλήµατα που αντιµετωπίζει
ο λαός και τον οδηγούν στη φτώχεια και στην εξαθλίωση ταυτό-
χρονα, για να µπορέσει να νοµιµοποιήσει αυτήν τη βάρβαρη και
αντιλαϊκή πολιτική, ποδοπατά, ξεχειλώνει και αν θέλετε, αποδει-
κνύει για ακόµη µία φορά τον ίδιο τον αστικό, ταξικό χαρακτήρα
της αστικής δηµοκρατίας του αστικού πολιτικού συστήµατος,
µέσα από τη διαδικασία την οποία επέλεξε χθες. Να φέρει δη-
λαδή µε τη διαδικασία του κατεπείγοντος και σε ένα µόνο νοµο-
σχέδιο και τις επτά πράξεις νοµοθετικού περιεχοµένου, ούτως
ώστε µέχρι τη Δευτέρα αυτά να έχουν ψηφιστεί. Αποδεικνύει το
πόσο ακριβώς και εσείς οι ίδιοι υπερασπίζεστε µε νύχια και µε
δόντια την ίδια την ουσία της αστικής δηµοκρατίας, που αποτελεί
ακριβώς το προκάλυµµα εφαρµογής και υλοποίησης της ταξικής
σας πολιτικής.

Δεύτερο θέµα. Το συγκεκριµένο νοµοσχέδιο πρέπει να το δει
κάποιος αποσπασµατικά και αποκοµµένα από το σύνολο της κυ-
βερνητικής πολιτικής. Αποτελεί τµήµα της συνολικότερης κυβερ-
νητικής πολιτικής µε το οποίο βεβαίως σε συνθήκες βαθιάς
καπιταλιστικής κρίσης προσπαθεί η Κυβέρνηση και η σηµερινή
συγκυβέρνηση, όπως και οι προηγούµενες βεβαίως, να επιτύχει
δύο βασικούς στόχους, τη δηµοσιονοµική εξυγίανση και ταυτό-
χρονα τη θωράκιση της ανταγωνιστικής κερδοφορίας των επιχει-
ρηµατικών οµίλων για να επανεκκινήσει η καπιταλιστική ανάπτυ-
ξη. Μια ανάπτυξη, η οποία βεβαίως θα βασίζεται σε µισθούς φτώ-
χειας και σε κατεστραµµένα εργασιακά ασφαλιστικά δικαιώµατα
και ανύπαρκτα συνδικαλιστικά δικαιώµατα, για να µπορέσει να
αυξηθεί ακόµα περισσότερο το κοµµάτι της πίτας του κοινωνικού
παραγόµενου πλούτου  που κλέβουν οι κεφαλαιοκράτες από την
εργατική τάξη και τα υπόλοιπα λαϊκά στρώµατα.

Άρα, δηλαδή, υπηρετείτε µε ευλάβεια τις επιθυµίες, τις στο-
χεύσεις της αστικής τάξης της εγχώριας πλουτοκρατίας. Έτσι,
λοιπόν, εφαρµόζετε µια πολιτική που ικανοποιεί τις ανάγκες του
καπιταλιστικού συστήµατος, το οποίο οδηγεί στη φτώχεια και
στην εξαθλίωση την εργατική τάξη, τα πλατιά λαϊκά στρώµατα
της πόλης και της υπαίθρου και ταυτόχρονα συσσωρεύει κοινω-
νικά παραγόµενο πλούτο σε όλο και λιγότερα χέρια και αυτό δεν
αποτελεί υπερβολή. 

Την προηγούµενη µόλις εβδοµάδα δηµοσιοποιήθηκε µία
έρευνα, την οποία έκανε ένα ερευνητικό κέντρο, το οποίο δεν
φηµίζεται βεβαίως καθόλου για τις κοµµουνιστικές του αντιλή-
ψεις, το «BLΟΟΜΒERG» και το οποίο εκτίµησε ότι µέσα στο 2012
σε συνθήκες καπιταλιστικής κρίσης, για µια σειρά αναπτυγµένες
καπιταλιστικές οικονοµίες, οι εκατό πλουσιότεροι άνθρωποι σε
παγκόσµιο επίπεδο αύξησαν την προσωπική τους περιουσία,
κατά 241 δισεκατοµµύρια δολάρια.

(Στο σηµείο αυτό την Προεδρική Έδρα καταλαµβάνει η ΣΤ’ Αν-
τιπρόεδρος της Βουλής κ. ΜΑΡΙΑ  ΚΟΛΛΙΑ – ΤΣΑΡΟΥΧΑ)

Αύξηση της προσωπικής περιουσίας των εκατό πλουσιότερων
ανθρώπων. Δηλαδή, αυτοί οι εκατό πλουσιότεροι άνθρωποι
έχουν προσωπική περιουσία 1 τρισεκατοµµύριο 900 δισεκατοµ-
µύρια δολάρια. Μέσα στους πέντε πρώτους φιγουράρουν µια
σειρά ευυπόληπτων παγκόσµιων πολιτών. Για παράδειγµα στη
δεύτερη θέση είναι η Αρµάσιο Ορτέγκα, που είχε και τη µεγαλύ-
τερη αύξηση περιουσίας. Είναι ένας Ισπανός µε 55 δισεκατοµ-
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µύρια, τη στιγµή που στην Ισπανία υπάρχουν πέντε εκατοµµύρια
άνεργοι, τη στιγµή που στην Ισπανία η φτώχεια και η εξαθλίωση
κατατρώει πλατιά λαϊκά στρώµατα. 

Πέµπτος στη λίστα είναι ο Σουηδός της πολυεθνικής των κα-
ταστηµάτων «ΙΚΕΑ». Αύξησε και αυτός την περιουσία του. Βε-
βαίως η «ΙΚΕΑ» –παρ’ ότι λέµε ότι το σουηδικό µοντέλο έχει
υψηλούς συντελεστές φορολογίας- δεν έχει φορολογική έδρα
τη Σουηδία. Έχει έδρα κάποιους από τους φορολογικούς παρα-
δείσους στην Κεντρική Ευρώπη. Υπάρχουν εντός Ευρωπαϊκής
Ένωσης φορολογικοί παράδεισοι. Την ίδια στιγµή που αυξάνει
τη προσωπική περιουσία του θέλει να απολύσει τους Έλληνες
εργαζόµενους που δουλεύουν στα εργοστάσιά του, στις επιχει-
ρήσεις του στην Ελλάδα, να τους µειώσει τους µισθούς, να κα-
ταργήσει τις συλλογικές συµβάσεις. Να ποια είναι τα ταξικά
χαρακτηριστικά του καπιταλιστικού συστήµατος που εσείς οι
απολογητές του προσπαθείτε να υπερασπίσετε µε νύχια και µε
δόντια. 

Όταν υπάρχει όλος αυτός ο αµύθητος πλούτος την ίδια στιγµή
υπάρχουν άνθρωποι που δεν µπορούν να αντιµετωπίσουν το
κρύο. Και σας έπιασε ξαφνικά η ταραχή για το τι θα κάνουµε για
αντιµετωπίσουµε το ψύχος και τη θέρµανση που δεν µπορεί ο
κόσµος να αντιµετωπίσει. Άντε να µειώσουµε λίγο παραπάνω
τους συντελεστές, άντε να δώσουµε λίγο παραπάνω επίδοµα. Το
2012 υπάρχουν εκατοντάδες χιλιάδες λαϊκά νοικοκυριά σε πόλεις
και σε ύπαιθρο που δεν µπορούν να θερµανθούν. Ταυτόχρονα
υπάρχει και όλος αυτός ο προκλητικός πλούτος για τον οποίο
δεν λέτε κουβέντα, γιατί αυτός ο πλούτος για σας είναι νόµιµος.
Για το λαό είναι παράνοµος πλούτος γιατί τον έχει καταδικάσει
στη φτώχεια, στο να µην µπορεί να συντηρήσει τις βασικές του
ανάγκες, να µην έχει θέρµανση. Και τι του λέτε; Πάρε ένα ψευ-
τοεπίδοµα, 500 ή 100 ευρώ παραπάνω; Μειώστε λίγο παραπάνω
τους φόρους; Αυτό είναι το πρόβληµα; Αντί να έχει ο λαός δια-
σφαλισµένη θέρµανση ως κοινωνικό αγαθό το 2012 συζητάµε να
του δώσουµε ένα µικροεπιδοµατάκι παραπάνω; Και µιλάτε για
κοινωνική ευαισθησία τι στιγµή που αφήνετε όχι µόνο στο απυ-
ρόβλητο, αλλά υπερασπίζεστε, προστατεύετε αυτόν τον ανεκ-
διήγητο, τον τεράστιο πλουτισµό;

Να γιατί το Κοµµουνιστικό Κόµµα Ελλάδας λέει καθαρά: κα-
τάργηση των φόρων. Όχι ότι θα λύσει το πρόβληµα ουσιαστικά
αλλά θα ανακουφίσει. Κατάργηση της φορολογίας στο πετρέ-
λαιο θέρµανσης και στο φυσικό αέριο για οικιακή χρήση. Κατάρ-
γηση και του ειδικού φόρου κατανάλωσης και του ΦΠΑ Δηλαδή,
είναι µικρό ποσοστό το ΦΠΑ; Είναι µικρό ποσοστό το προηγού-
µενο που πλήρωνε ως ειδικό φόρο κατανάλωσης; Το 60% της
τιµής του πετρελαίου ήταν, πριν να γίνει αυτή η αύξηση, οι φόροι
του πετρελαίου θέρµανσης που πλήρωνε ο κόσµος. Να,  λοιπόν,
γιατί λέµε: τολµήστε, διεκδικήστε και σταθείτε ο καθένας εδώ
πέρα. Αλλά βεβαίως προσπαθούµε µε ηµίµετρα να αντιµετωπί-
σουµε µια κατάσταση που δεν αντιµετωπίζεται. 

Έτσι, λοιπόν, κατά τη γνώµη του Κοµµουνιστικού Κόµµατος
Ελλάδας αυτό που πρέπει να απονοµιµοποιηθεί στη  λαϊκή συ-
νείδηση είναι το καπιταλιστικό κέρδος, γιατί αυτό αποτελεί τη
µήτρα όλων των λαϊκών προβληµάτων. Αυτό αποτελεί τη µήτρα
της φτώχειας και της εξαθλίωσης για το λαό και την εργατική
τάξη. Με αυτό πρέπει να ξεµπερδεύει µια και καλή η εργατική
τάξη και ο λαός µας. Αυτό αποτελεί βασική προϋπόθεση ότι µπο-
ρεί να ζήσει µε αξιοπρέπεια και να καλύψει το σύνολο των αναγ-
κών, γιατί ο πλούτος και οι δυνατότητες το επιτρέπουν. Αυτό
προϋποθέτει ανατροπή σε επίπεδο εξουσίας. Να πάρει την εξου-
σία, λοιπόν, η εργατική τάξη και τα σύµµαχα λαϊκά της στρώµατα
και να πετάξει από την εξουσία τους αστούς, τους πλουτοκρά-
τες, τη χούφτα αυτή του παρασιτικού στρώµατος που κατατρώει
τον κοινωνικό πλούτο. Βεβαίως, να κοινωνικοποιήσει το σύνολο
των βασικών και συγκεντρωµένων µέσων παραγωγής µε έξοδο
της Ελλάδας από την Ευρωπαϊκή Ένωση και τις υπόλοιπες λυ-
κοσυµµαχίες, για να µπορεί να γίνει αφέντης στον πλούτο που
παράγει. 

Δεύτερο ζήτηµα. Γίνεται µια ολόκληρη συζήτηση για τα φορο-
λογικά συστήµατα και για δίκαια φορολογικά συστήµατα. Είναι
ποτέ δυνατό στον καπιταλισµό να υπάρχει δίκαιο φορολογικό σύ-
στηµα όταν υπάρχει ένα άδικο εκµεταλλευτικό σύστηµα; 

Μπορεί να είναι και αναδιανεµητικό το φορολογικό σύστηµα.
Βεβαίως και µπορεί να είναι αναδιανεµητικό. Είναι εργαλείο ανα-
διανοµής το φορολογικό σύστηµα, αλλά πάντοτε σε βάρος του
λαού. Δεν µπορεί να υπάρξει δίκαιο φορολογικό σύστηµα. Άλλο
πράγµα να στοχεύει ο λαός, να έχει απαιτήσεις, διεκδικήσεις και
για το φορολογικό και άλλο πράγµα να λέµε ότι θα κάνουµε ένα
δίκαιο φορολογικό σύστηµα. Πολύ περισσότερο στις σηµερινές
συνθήκες που ο καπιταλισµός έχει εξαντλήσει τα ιστορικά του
όρια. Πολύ περισσότερο στις σηµερινές συνθήκες που µαστίζε-
ται από τη βαθιά καπιταλιστική κρίση και πρέπει να βρει έσοδα
για να χρηµατοδοτήσει τους κεφαλαιοκράτες. Τα επιπλέον φο-
ρολογικά έσοδα θα τα βρει µόνο από το λαό. Δεν µπορεί να
υπάρξει δίκαιο φορολογικό σύστηµα. Το φορολογικό σύστηµα
στον καπιταλισµό αποτελεί µέσο αναδιανοµής του κοινωνικά πα-
ραγόµενου πλούτου προς όφελος του µεγάλου κεφαλαίου. Ένα
ακόµη µέσο. 

Μέσα από τα φορολογικά έσοδα χρηµατοδοτούνται πρώτα και
κύρια οι εκάστοτε ανάγκες αναπαραγωγής του κεφαλαίου, στη-
ρίζεται η λειτουργία του αστικού κρατικού µηχανισµού, εξυπη-
ρετείται το δηµόσιο χρέος που έγινε για να χρηµατοδοτήσει την
καπιταλιστική ανάπτυξη και την κερδοφορία του κεφαλαίου.
Τέλος, χρηµατοδοτούνται -µια χρηµατοδότηση που µειώνεται
συνεχώς και συρρικνώνεται όχι µόνο στην Ελλάδα αλλά και παν-
τού- οι όποιες κοινωνικές δαπάνες που είναι αναγκαίες για την
αναπαραγωγή της εργατικής δύναµης. Οι κοινωνικές δοµές διαρ-
κώς συρρικνώνονται και συνεχώς εµπορευµατοποιούνται. 

Έτσι, λοιπόν, είναι άδικο το φορολογικό σύστηµα. Το δείχνουν
τα ίδια τα στοιχεία. Κύρια πηγή των φορολογικών εσόδων είναι
οι έµµεσοι φόροι, οι κατ’ εξοχήν αντιλαϊκοί φόροι. Άκουσα και
την προηγούµενη αγορήτρια να λέει ότι µειώνουµε τη φορολο-
γική επιβάρυνση. Μα εδώ ακόµα και αυτός που δεν έχει καθόλου
εισοδήµατα, αυτός που είναι άνεργος πληρώνει τουλάχιστον το
1/3 των όποιων εισοδηµάτων έχει για την έµµεση φορολογία. Το
1/3 των εισοδηµάτων είναι έµµεσοι φόροι. Για να µη βάλουµε και
τους άµεσους που πάνε σε µια σειρά κατηγοριών. 

Δεύτερο στοιχείο που επιβεβαιώνει τον αντιλαϊκό χαρακτήρα
του φορολογικού συστήµατος είναι τα φορολογικά έσοδα που
εσείς οι ίδιοι δίνετε µε στοιχεία. Θα τα καταθέσω. 

Το 2001 όπως λέει ο κρατικός προϋπολογισµός τα άµεσα
έσοδα από τα νοµικά πρόσωπα αντιστοιχούσαν στο 12,6% του
συνόλου των φορολογικών εσόδων. Το 2013 ξέρετε τι προβλέ-
πεται στον κρατικό προϋπολογισµό, κύριε Υπουργέ; Προβλέπε-
ται ότι τα άµεσα έσοδα από τη φορολογία νοµικών προσώπων
-είναι τα µικρά και τα µεγάλα νοµικά πρόσωπα- θα ανέλθει µόλις
στο 3,3% των φορολογικών εσόδων. Δηλαδή, µέσα σε κάτι πα-
ραπάνω από µια δεκαετία τα φορολογικά έσοδα από τους επι-
χειρηµατικούς οµίλους έπεσαν από 12,6% στο 3,3%. Ορίστε και
τα στοιχεία. 

(Στο σηµείο αυτό ο Βουλευτής κ. Νικόλαος Καραθανασόπου-
λος καταθέτει για τα Πρακτικά τα προαναφερθέντα έγγραφα, τα
οποία βρίσκονται στο αρχείο του Τµήµατος Γραµµατείας της Δι-
εύθυνσης Στενογραφίας και  Πρακτικών της Βουλής)

Να, λοιπόν, ποια είναι η αδικία: η ταξικότητα του φορολογικού
συστήµατος. 

Αυτό βεβαίως µε το δικό σας φορολογικό σύστηµα γίνεται
ακόµα πιο αντιδραστικό. Πρώτο χαρακτηριστικό το οποίο και η
ίδια η νοµοτεχνική επιτροπή της Βουλής αναδεικνύει στην έκ-
θεσή της. Έχετε την αυτοτελή φορολόγηση από την πηγή. Αυτό
τι σηµαίνει; 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Μαρία Κόλλια-Τσαρουχά): Κύριοι συνά-
δελφοι, παρακαλώ, λίγη ησυχία. 

ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΚΑΡΑΘΑΝΑΣΟΠΟΥΛΟΣ: Μικρότερα εισοδήµατα
έχουν µεγαλύτερη φορολογική επιβάρυνση αν προέρχονται από
µια πηγή, σε σχέση µε µεγαλύτερα εισοδήµατα που προέρχονται
από περισσότερες πηγές. Άρα, λοιπόν, αυτοί που έχουν πολλά
εισοδήµατα από περισσότερες πηγές θα πληρώσουν µικρότερο
φόρο από το µισθωτό και το συνταξιούχο που έχει µικρότερα ει-
σοδήµατα και προέρχονται µόνο απ’ αυτήν την πηγή, από το
µισθό και τη σύνταξή του. Αυτό κάνετε µε την αυτοτελή φορο-
λόγηση. Δεν εντάσσετε όλα τα εισοδήµατα σε µια ενιαία κλίµακα,
λες και πάνε σε διαφορετικές τσέπες. Αλλά για τους πλουτοκρά-
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τες έχετε ιδιαίτερη µεταχείριση. 
Δεύτερο ζήτηµα είναι ότι µειώνεται ακόµα περισσότερο τα κλι-

µάκια. Από οκτώ που ήταν για τους µισθούς, τα κάνετε τρία. Αυτό
τι σηµαίνει; Ότι επιβαρύνονται τα φτωχότερα και τα µεσαία ει-
σοδήµατα και ελαφρύνονται τα υψηλά εισοδήµατα. Και µειώνετε
και το φορολογικό συντελεστή. 

Για τη φορολογική κλίµακα των επαγγελµατιών τα κάνετε δύο.
Μάλιστα, έχετε και ορισµένες κατηγορίες που έχουν διττή φο-
ρολογική υπόσταση για εσάς. Τους εργαζόµενους µε τα µπλο-
κάκια τους θεωρείτε µεν µισθωτούς ως προς το εισόδηµα, αλλά
ταυτόχρονα τους λέτε «πληρώστε και το τέλος επιτηδεύµατος
ως επιτηδευµατίες». Από παντού να τα πάρετε. Στον εργαζόµενο
µε τα µπλοκάκια λέτε, «πλήρωσε και το τέλος επιτηδεύµατος»,
το οποίο πρέπει να καταργηθεί, όπως αναφέρεται στην πρόταση
νόµου.

Βεβαίως, αυτό που είναι ακόµα πιο εξοργιστικό και δείχνει πού
θέλετε να το πάτε µε τη φορολογική µεταρρύθµιση, είναι η φο-
ρολογική αντιµετώπιση των αγροτών. Ένα κλιµάκιο µόνο. Ενιαίος
συντελεστής ανεξαρτήτως εισοδήµατος για όλους. Είτε βγάζει
10.000 είτε 1.000.000 πληρώνει το ίδιο ποσοστό φόρου. Απαρά-
δεκτο! Τροµοκρατικό! Τροµακτικό και µόνο που το βάζετε σε
εφαρµογή!

Τρίτον, καταργείτε το αφορολόγητο και για τα τέκνα -τεκµή-
ριο, δηλαδή, τα παιδιά ως φορολογικό στοιχείο- και µια σειρά εκ-
πτώσεις από τις δαπάνες. 

Τέταρτο ζήτηµα: Για τις µικρότερες επιχειρήσεις, για να τις
βγάλετε µια και καλή, γρηγορότερα από την αγορά, αυξάνετε τη
φορολογική επιβάρυνση από το 20% στο 26%. Για τις πολυεθνι-
κές, για τις εισηγµένες στο Χρηµατιστήριο, για τις µεγάλες επι-
χειρήσεις µειώνετε τους φορολογικούς συντελεστές από το 40%
στο 32,5%.

Να, λοιπόν, ποιον ευνοείτε. Με όλα αυτά επιβεβαιώνεται ποι-
ους ευνοείτε. Καταστρέφετε το λαό µε τη φορολογική επιδροµή
και ταυτόχρονα ευνοείτε τις πολύ µεγάλες επιχειρήσεις, τις ει-
σηγµένες στο Χρηµατιστήριο και τις πολυεθνικές. Και αυτό τι επι-
βεβαιώνει; Τη δεύτερη πλευρά, την οποία υπερασπίζονται όλοι
οι απολογητές του συστήµατος του καπιταλιστικού και της Αξιω-
µατικής Αντιπολίτευσης. «Ο αναπτυξιακός…» -λέει- «…χαρακτή-
ρας του φορολογικού συστήµατος». Το είπε και ο εισηγητής σας,
κύριοι. Ποιος αναπτυξιακός χαρακτήρας; Τι σηµαίνει «αναπτυ-
ξιακός χαρακτήρας», καπιταλιστικός δηλαδή, στο πλαίσιο φορο-
λογικού ανταγωνισµού; Σηµαίνει ότι το κεφάλαιο δεν θα
πληρώνει φόρο. Αυτό σηµαίνει! Και το αναδεικνύετε κι εσείς ως
Αξιωµατική Αντιπολίτευση. Το «αναπτυξιακός χαρακτήρας» το
είπε ο εισηγητής σας τώρα. 

Αυτό σηµαίνει, λοιπόν, µεγαλύτερες απαλλαγές για το κεφά-
λαιο, νόµιµες ή νοµιµοποιηµένες. 

Και το λέω αυτό γιατί; Διότι η Coca – Cola, η «3E» έφυγε από
την Ελλάδα και πήγε στην Ελβετία. Και µάλιστα σε ειδικό καντόνι.
Το καντόνι του Zug που δεν έχει φορολογικούς συντελεστές. Κι
εκεί έχει συσσωρευτεί το σύνολο των πολυεθνικών.

Αντίστοιχα -γιατί µας λέτε για τη διαφορά εσόδων Ελλάδας και
Ευρωπαϊκής Ένωσης- στο σύνολο και της Ευρωπαϊκής Ένωσης
και των Ηνωµένων Πολιτειών -που το φέρνετε ως παράδειγµα για
την πάταξη της φοροδιαφυγής- οι µεγάλες πολυεθνικές δεν πλη-
ρώνουν καθόλου φορολογία. Καθόλου φορολογία! Δεκάρα τσα-
κιστή! Και στις Ηνωµένες Πολιτείες και στη Μεγάλη Βρετανία και
στη Γερµανία και στη Σουηδία και οπουδήποτε θέλετε.

Τα παραδείγµατα της «APPLE», της «ΙΚΕΑ», της «MI-
CROSOFT», της «GOOGLE» και µιας σειράς άλλων πολυεθνικών
το επιβεβαιώνουν. Επιβεβαιώνουν το γεγονός ότι τα ίδια τους τα
στοιχεία λένε ότι 32 τρισεκατοµµύρια δολάρια σε παγκόσµιο επί-
πεδο είναι παρκαρισµένα στους φορολογικούς παραδείσους. 

Το λέει η ίδια η Ευρωπαϊκή Ένωση -και τώρα κόπτεται και ο
ΟΟΣΑ να αντιµετωπίσει τη φοροδιαφυγή- όταν δίνουν κίνητρα
για τους κεφαλαιοκράτες, όταν αφήνουν ανοιχτά, στο πλαίσιο
της ελευθερίας κίνησης κεφαλαίων, τις συνθήκες τις ικανοποι-
ητικές για να µην φορολογείται η επιχειρηµατική δραστηριότητα. 

Και αυτήν την ελευθερία κίνησης κεφαλαίων την αποδέχεστε
όλοι ως ευρωπαϊκή επιταγή, την έχετε ψηφίσει όλοι µε τη Συν-
θήκη του Μάαστριχτ. Και λέτε ότι θα φορολογήσετε τον πλούτο;

Πώς όταν υπάρχει ελευθερία κίνησης, φορολογικοί παράδει-
σοι, ο φορολογικός ανταγωνισµός, όταν στις διπλανές χώρες,
στην Κύπρο και στη Βουλγαρία, έχει 10%; Πού θα φτάσουµε;
Εκεί που είναι σήµερα η κατάσταση µε τη φορολογία των εφο-
πλιστών. Τίποτα!

Τριάντα µία σελίδες –κάθισα και τις µέτρησα- οι φοροαπαλλα-
γές των πλοίων. Τα επίσηµα στοιχεία που υπάρχουν στον κρατικό
προϋπολογισµό.

Να σας διαβάσω τρεις φοροαπαλλαγές µόνο; 
Απαλλάσσονται από οποιοδήποτε φόρο εισοδήµατος τα κέρδη

που προκύπτουν από την εκµετάλλευση πλοίων. 
Απαλλάσσεται από κάθε φορολογία ή υπεραξία που µπορεί να

πραγµατοποιείται είτε από την πώληση κάποιου πλοίου είτε από
την είσπραξη ασφαλιστικής αποζηµίωσης από οποιαδήποτε
αιτία. 

Απαλλάσσονται από το σύνολο της έµµεσης φορολογίας και
του ΦΠΑ. 

Αυτό θα γίνει και για τους υπόλοιπους κλάδους των επιχειρη-
µατικών οµίλων, όχι µόνο για τους εφοπλιστές. Διότι τώρα όπως
οι εφοπλιστές έλεγαν ότι θα πάρουν τα καράβια τους και θα τα
πάνε αλλού, έτσι και οι επιχειρηµατίες παίρνουν τις έδρες τους,
µε την ελευθερία κίνησης κεφαλαίου, και τις πηγαίνουν αλλού.
Να, πού θα πάει το πράγµα.

Γι’ αυτό λέµε: αυτή η σκιαµαχία της πάταξης της φοροδιαφυ-
γής στην ουσία σε τι αναδεικνύεται; Σε ένα ακόµη εργαλείο για
να τσακίσουµε τα λαϊκά εισοδήµατα.

Τελειώνοντας –κι ευχαριστώ για την ανοχή, κυρία Πρόεδρε-
εµείς λέµε καθαρά: Ο λαός δεν µπορεί, δεν αντέχει και δεν πρέ-
πει να πληρώσει άλλα για τη σωτηρία των µονοπωλιακών οµίλων.
Δεν µπορεί να πληρώσει άλλα για την εξυγίανση τη δηµοσιονο-
µική του αστικού κράτους και τη διέξοδο από την καπιταλιστική
κρίση. Το Κοµµουνιστικό Κόµµα Ελλάδας θα υπερασπιστεί το δι-
καίωµα του λαού, µε τη µαζική και οργανωµένη αντεπίθεση, για
τη σωτηρία του από τη φτώχεια και την εξαθλίωση, για το δι-
καίωµά του στην ικανοποίηση των σύγχρονων και διευρυµένων
λαϊκών αναγκών.

Έτσι, λοιπόν, εµείς λέµε: Κανένα φόρο για τα λαϊκά εισοδή-
µατα και για τα λαϊκά στρώµατα. Δεν πρέπει να παγιδευτεί, λοι-
πόν, ο λαός πώς θα γίνει ο επιµερισµός των φορολογικών βαρών.
Να επωµιστεί το σύνολο των βαρών το µεγάλο κεφάλαιο, η µε-
γάλη κινητή και ακίνητη περιουσία. Να αυξηθεί ο φορολογικός
συντελεστής για τους επιχειρηµατικούς οµίλους. Να καταργη-
θούν τα αφορολόγητα αποθεµατικά, οι διάφορες φοροελαφρύν-
σεις που απολαµβάνουν και από τους αναπτυξιακούς νόµους.
Να καταργηθούν τα ευνοϊκά ειδικά καθεστώτα, τα φορολογικά,
που ισχύουν για τους εφοπλιστές και για άλλα τµήµατα στο πλαί-
σιο της συνολικότερης αµφισβήτησης της ελευθερίας κίνησης
κεφαλαίου, της κατάργησης των διαφόρων µηχανισµών που δι-
ευκολύνουν τη φοροαπαλλαγή του.

Για το λαό ζητάµε, απαιτούµε, διεκδικούµε τη γενναία αύξηση
του αφορολόγητου στο ύψος των 20.000 ευρώ ατοµικά, για τον
κάθε έναν, προσαυξηµένο κατά 5.000 ευρώ για το κάθε παιδί.
Στο πλαίσιο αυτό απαιτούµε την κατάργηση όλων των χαρατσιών
–το καταθέσαµε µε τροπολογία- των έµµεσων φόρων στα είδη
πλατιάς λαϊκής κατανάλωσης, των έµµεσων φόρων στο πετρέ-
λαιο θέρµανσης και στο φυσικό αέριο –το καταθέσαµε µε τρο-
πολογία- στα καύσιµα, στο ηλεκτρικό και στο νερό.

Ευχαριστώ πολύ, κυρία Πρόεδρε, και για την ανοχή σας.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Μαρία Κόλλια–Τσαρουχά): Ευχαριστώ

πολύ κι εγώ.
Εισερχόµαστε στον κατάλογο των οµιλητών.
ΠΑΝΑΓΙΩΤΗΣ ΛΑΦΑΖΑΝΗΣ: Κυρία Πρόεδρε, θα ήθελα το

λόγο επί της διαδικασίας.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Μαρία Κόλλια–Τσαρουχά): Παρακαλώ,

κύριε Λαφαζάνη.
ΠΑΝΑΓΙΩΤΗΣ ΛΑΦΑΖΑΝΗΣ: Κατ’ αρχάς, βλέπουµε ότι έχουµε

ένα σηµαντικό νοµοσχέδιο και απουσιάζει ο κύριος Υπουργός, ο
οποίος το εισάγει κι έχει και την ευθύνη.

(Θόρυβος από την πτέρυγα της Νέας Δηµοκρατίας)
ΑΙΚΑΤΕΡΙΝΗ ΠΑΠΑΚΩΣΤΑ–ΣΙΔΗΡΟΠΟΥΛΟΥ: Η Κυβέρνηση

εκπροσωπείται.
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ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Μαρία Κόλλια – Τσαρουχά): Αφήστε τον
κύριο συνάδελφο να τοποθετηθεί και το Προεδρείο θα απαντή-
σει.

ΠΑΝΑΓΙΩΤΗΣ ΛΑΦΑΖΑΝΗΣ: Κυρία Πρόεδρε…
ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Μαρία Κόλλια – Τσαρουχά): Το έχουµε,

όµως, ακούσει επανειληµµένα από το ΣΥΡΙΖΑ αυτό, κύριε Λαφα-
ζάνη. Αν µου επιτρέπετε, διακόπτετε όλη τη διαδικασία για να
πείτε αυτό. Εν πάση περιπτώσει, τοποθετηθείτε.

ΠΑΝΑΓΙΩΤΗΣ ΛΑΦΑΖΑΝΗΣ: Κατά τον Κανονισµό δεν αναπλη-
ρώνει ο Υφυπουργός µε την παρουσία του την απουσία του
Υπουργού.

ΑΙΚΑΤΕΡΙΝΗ ΠΑΠΑΚΩΣΤΑ – ΣΙΔΗΡΟΠΟΥΛΟΥ: Είναι ο αρµό-
διος Υφυπουργός.

ΠΑΝΑΓΙΩΤΗΣ ΛΑΦΑΖΑΝΗΣ: Είναι υποχρεωτική η παρουσία
του Υπουργού κατά τη διαδικασία των συζητήσεων νοµοσχεδίων
που ο ίδιος εισάγει κι έχει κατά το νόµο την ευχέρεια να τροπο-
ποιήσει. Αυτός πρέπει να είναι εδώ.

Εποµένως, οµιλώ µε βάση τον Κανονισµό.
Δεν θέλω, όµως, να πω µόνο αυτό.
Κυρία Πρόεδρε, µου κάνατε την παρατήρηση ότι το έχετε

ακούσει επανειληµµένα από το ΣΥΡΙΖΑ.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Μαρία Κόλλια – Τσαρουχά): Το άκουσα

και χθες και προχθές.
ΠΑΝΑΓΙΩΤΗΣ ΛΑΦΑΖΑΝΗΣ: Με συγχωρείτε, το να εξασφαλί-

ζεται η τήρηση του Κανονισµού δεν πρέπει να είναι µέληµα του
ΣΥΡΙΖΑ, αλλά µέληµα του Προεδρείου. Και η παρουσία του
Υπουργού εδώ έχει µία ιδιαίτερη αξία. Το ένα είναι αυτό.

Δεύτερον, σας δηλώνουµε από τώρα ότι εµείς δεν πρόκειται
να κάνουµε αποδεκτές τροπολογίες και τροποποιήσεις επί του
νοµοσχεδίου. Δεν υφίστανται τροπολογίες και τροποποιήσεις.
Διενεµήθη, κατ’ αρχάς, τη Δευτέρα αργά το απόγευµα ένας κα-
τάλογος, ο οποίος, όµως, είναι εκπρόθεσµος. Εν πάση περιπτώ-
σει, αυτός ο κατάλογος τροποποιήσεων και τροπολογιών δεν
µπορεί να είναι νόµιµος και να συζητηθεί στην Ολοµέλεια και
πολύ περισσότερο να µας πείτε στο τέλος ότι ψηφίζετε και αυτές
τις τροποποιήσεις και τροπολογίες. Ούτε καν έχει εισαχθεί στην
Ολοµέλεια για συζήτηση. Σας το δηλώνουµε για να είµαστε κα-
θαροί.

Τρίτον, ο τρόπος που συζητείται το νοµοσχέδιο είναι και αντι-
συνταγµατικός και παρά τον Κανονισµό, διότι…

(Θόρυβος από την πτέρυγα της Νέας Δηµοκρατίας)
Κοιτάξτε, το Σύνταγµα δεν το ψηφίσαµε εµείς. Είχαµε µεγάλες

αντιρρήσεις. Εσείς το ψηφίσατε. Και τον Κανονισµό κατά κύριο
λόγο. 

ΑΙΚΑΤΕΡΙΝΗ ΠΑΠΑΚΩΣΤΑ–ΣΙΔΗΡΟΠΟΥΛΟΥ: Τον παραβιά-
ζετε διαρκώς όµως.

ΠΑΝΑΓΙΩΤΗΣ ΛΑΦΑΖΑΝΗΣ: Εποµένως δεν πρέπει να ενοχλεί-
στε όταν επικαλείται κανείς το Σύνταγµα και τον Κανονισµό.

Τι θέλω να πω; Σε όλα τα νοµοσχέδια υπάρχει η υποχρέωση
να παρατίθεται έκθεση του Γενικού Λογιστηρίου του Κράτους µε
αναλυτική τοποθέτηση και για τις δαπάνες και για τα έσοδα που
προβλέπονται από το νοµοσχέδιο. 

Είναι πρωτοφανές! Έχουµε εδώ φορολογικό νοµοσχέδιο, ένα
κατ’ εξοχήν νοµοσχέδιο που πρέπει να γνωρίζουµε κατά τη συ-
ζήτησή του τα έσοδα και τις δαπάνες και δεν έχουµε αναλυτική
έκθεση του Γενικού Λογιστηρίου του Κράτους για τα έσοδα και
τις δαπάνες! Αργά το απόγευµα της Δευτέρας -άκουσον-άκου-
σον!- ήρθε ένα πινακάκι, το οποίο µπερδεύει τα πράγµατα πολύ
περισσότερο από το να επιλύει κάποιους δικούς µας προβληµα-
τισµούς.

Συνεπώς κακώς κατατίθεται χωρίς έκθεση του Γενικού Λογι-
στηρίου του Κράτους, η οποία να προβλέπει τι όφελος και τι δα-
πάνες θα έχει το δηµόσιο απ’ αυτό το νοµοσχέδιο, ποια θα είναι
τα έσοδά του αναλυτικά κατά ρύθµιση ή οι δαπάνες. Εάν δεν την
καταθέσετε έστω τώρα, θεωρούµε ότι είναι µη έγκυρη η ψήφιση
του φορολογικού νοµοσχεδίου.

Εν πάση περιπτώσει, αυτό δεν είναι ένα θέµα που απασχολεί
εµάς, αλλά πρέπει να σας απασχολεί όλους. Από πού προκύ-
πτουν έσοδα 2,4 δισεκατοµµυρίων ευρώ; Πείτε µας. 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Μαρία Κόλλια-Τσαρουχά): Μπήκατε επί
της ουσίας τώρα, κύριε Λαφαζάνη.

ΠΑΝΑΓΙΩΤΗΣ ΛΑΦΑΖΑΝΗΣ: Όχι, δεν είναι η ουσία. Εσείς δεν
είδατε ότι δεν υπάρχει έκθεση του Γενικού Λογιστηρίου του Κρά-
τους στο νοµοσχέδιο; Δεν πρέπει το Προεδρείο να πει, τι έγινε,
πού πήγε η έκθεση του Γενικού Λογιστηρίου του Κράτους; Το εί-
χαµε πει και κατά την επιτροπή και είχαµε ζητήσει να έρθει στην
Ολοµέλεια. Δεν έχει έρθει τίποτα. 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Μαρία Κόλλια-Τσαρουχά): Θα απαντήσει
ο κύριος Υφυπουργός επί των θεµάτων που τον αφορούν.

Κύριε Μαυραγάνη, έχετε το λόγο. 
ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΜΑΥΡΑΓΑΝΗΣ (Υφυπουργός Οικονοµικών): Ο

Υπουργός θα προσέλθει σε λίγο, για να κάνει και την τοποθέτησή
του.

Εγώ θα ήθελα να πω σε αυτά που αναφέρθηκαν ότι οι νοµοτε-
χνικές βελτιώσεις θα κατατεθούν εγκαίρως από τον Υπουργό,
όπως επίσης όλα τα συναφή που είχαν κατατεθεί την Τρίτη και
είχαν συζητηθεί στην επιτροπή. Άρα ο κύριος Υπουργός θα τα
καταθέσει µόλις έρθει. 

ΠΑΝΑΓΙΩΤΗΣ ΛΑΦΑΖΑΝΗΣ: Κυρία Πρόεδρε, ακούσατε;
ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Μαρία Κόλλια-Τσαρουχά): Αφού θα έρθει

ο κύριος Υπουργός, κύριε Λαφαζάνη, προφανώς θα ενηµερωθεί
και αφού δεν δέχεστε τις αιτιάσεις του κυρίου Υφυπουργού, θα
σας απαντήσει σε όλα αυτά για τα οποία το Προεδρείο δεν φέρει
ευθύνη, πέρα από το γεγονός της διαδικασίας και του Κανονι-
σµού. Τώρα, σε ό,τι αφορά την παρουσία του Υφυπουργού, δεν
θα χρειαστεί εγώ να επιχειρηµατολογήσω προφανώς, γιατί και
πάγια πρακτική είναι και προβλέπεται από σχετικά άρθρα του Κα-
νονισµού, από το άρθρο 167 και επόµενα. 

ΝΙΚΟΛΑΟΣ-ΤΕΡΕΝΣ-ΣΠΕΝΣΕΡ ΚΟΥΪΚ: Κυρία Πρόεδρε, πα-
ρακαλώ το λόγο.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Μαρία Κόλλια-Τσαρουχά): Το λόγο έχει ο
κ. Κουΐκ.

ΝΙΚΟΛΑΟΣ-ΤΕΡΕΝΣ-ΣΠΕΝΣΕΡ ΚΟΥΪΚ: Από την επιτροπή ο
εισηγητής µας, κ. Μαριάς είχε θέσει το θέµα της εισηγητικής έκ-
θεσης από το Γενικό Λογιστήριο του Κράτους και δεν ήρθε. Ένα
το κρατούµενο.

Δεύτερον, η ώρα είναι 12 το µεσηµέρι, εδώ και δυόµισι ώρες
έχει ξεκινήσει η συζήτηση και εκτιµώ ότι δεν µπορεί να είναι µο-
νίµως εδώ ο σάκος του µποξ -γιατί έτσι τον βλέπω εγώ τον κ.
Μαυραγάνη- και να απουσιάζουν και οι τρεις του Υπουργείου Οι-
κονοµικών. Ήρθε µόλις τώρα ο κύριος Υπουργός, ο διορισµένος
-δεν έχει καµµία σηµασία αυτό βέβαια- δεν έχει έρθει ο Αναπλη-
ρωτής του και είναι ο σάκος του µποξ εδώ. Και το λέω εν γνώσει
λόγου, διότι όταν θα έρθει η ώρα µου να µιλήσω ως Κοινοβου-
λευτικός Εκπρόσωπος, θα αποκαλύψω διαλόγους µου µε τον κ.
Βενιζέλο, τον κ. Κουβέλη, σε σχέση και µε τον κ. Μαυραγάνη. 

Δεν είναι εδώ, επίσης, και ο άνθρωπος, που στην ουσία από
σήµερα τον «έχει καπελώσει», για να κάθεται στα έδρανα των Γε-
νικών Γραµµατέων, ο κ. Θεοχάρης, επί των ηµερών του οποίου
έγινε και η µεγάλη διαρροή στοιχείων από το σύστηµα ΤΑΧΙS. 

Συνεπώς δεν µπορεί να δουλεύει έτσι ο κοινοβουλευτισµός,
να απουσιάζει ο καθ’ ύλην αρµόδιος Υπουργός σε ένα τέτοιο σο-
βαρό ζήτηµα, όταν έχουν τοποθετηθεί ήδη όλοι οι εισηγητές των
κοµµάτων.

Ευχαριστώ πολύ, κυρία Πρόεδρε.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Μαρία Κόλλια-Τσαρουχά): Σας ευχαρι-

στώ, κύριε Κουΐκ.
Το λόγο έχει ζητήσει ο Κοινοβουλευτικός Εκπρόσωπος της

Νέας Δηµοκρατίας κ. Βορίδης.
Κύριε Βορίδη, έχετε το λόγο. 
ΜΑΥΡΟΥΔΗΣ ΒΟΡΙΔΗΣ: Ευχαριστώ, κυρία Πρόεδρε.
Να βάλουµε τα πράγµατα στη θέση τους και να συνεννοη-

θούµε. Έκθεση του Γενικού Λογιστηρίου του Κράτους υπάρχει
και συνοδεύει. Όποιος θέλει, µπορεί να πάρει το νοµοσχέδιο και
να δει πίσω την έκθεση του Γενικού Λογιστηρίου του Κράτους. 

Αυτό το οποίο αναφέρει ο κ. Λαφαζάνης είναι ότι η έκθεση του
Γενικού Λογιστηρίου του Κράτους περιέχει απλώς τη γενική απο-
τίµηση της ωφέλειας, δηλαδή λέει ότι από τα µέτρα θα υπάρχει
δηµοσιονοµικό όφελος 2,3 δισεκατοµµυρίων, χωρίς να εξειδι-
κεύει την ωφέλεια από το κάθε µέτρο. Αυτή είναι η παρατήρηση
του κ. Λαφαζάνη. 

Το έθεσε ο κ. Λαφαζάνης, όµως, αν κατάλαβα καλά και γι’ αυτό
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πήρε και το λόγο, σαν µια τυπική προϋπόθεση. Η τυπική προϋπό-
θεση πληρούται. Δεν µας ικανοποιεί η έκθεση του Γενικού Λογι-
στηρίου του Κράτους. Η τυπική προϋπόθεση, όµως, που απαιτεί
ο Κανονισµός, έχει εκπληρωθεί. Εποµένως τυπικό ζήτηµα δεν
υπάρχει. 

Υπάρχει, βεβαίως, ένα ουσιαστικό ζήτηµα το οποίο έχουµε επι-
σηµάνει. Κατά τη γνώµη µου, σε ένα ορισµένο βαθµό αυτό βελ-
τιώνεται µε τον από 8-1-2013 προσδιορισµό που γίνεται εκεί και
ενδεχοµένως θα υπάρξει περαιτέρω βελτίωση αυτού του ζητή-
µατος. Ξαναλέω, όµως, τυπικό ζήτηµα, ότι δεν τηρήθηκε η προ-
ϋπόθεση που απαιτούν το Σύνταγµα και ο Κανονισµός, µε αυτήν
την έννοια δεν υπάρχει.

Από εκεί και πέρα, απευθύνω θερµή παράκληση, γιατί κάτι που
λέγεται και ξαναλέγεται και δεν έχει νόηµα να κάνουµε τέτοιου
είδους παιχνίδια εντυπωσιασµού. Δόξα τω Θεώ, από εντυπωσια-
σµούς σε αυτήν την Αίθουσα τελευταία έχουµε χορτάσει! Ξανα-
λέω ότι η Κυβέρνηση εκπροσωπείται εδώ στην Αίθουσα και από
τους Υφυπουργούς. Εκπροσωπείται κανονικά, δεν υπάρχει κά-
ποιο παράτυπο στην εκπροσώπηση.

Επίσης, δεν είναι δυνατόν να αξιώνετε από έναν άνθρωπο, από
έναν Υπουργό, να είναι παρών καθ’ όλη τη διάρκεια των πολύω-
ρων συνεδριάσεων της Βουλής, κάτι που ούτε εµείς οι Βουλευ-
τές κάνουµε. 

ΝΙΚΟΛΑΟΣ-ΤΕΡΕΝΣ-ΣΠΕΝΣΕΡ ΚΟΥΪΚ: Δύο µέρες συζητεί-
ται. 

ΠΑΝΑΓΙΩΤΗΣ ΛΑΦΑΖΑΝΗΣ: Αυτή τη δουλειά κάνουµε όλοι. 
ΜΑΥΡΟΥΔΗΣ ΒΟΡΙΔΗΣ: Κύριε Κουΐκ, εάν εκπληρωνόταν

αυτή απαίτηση που έχετε εσείς, θα έπρεπε να αξιώσετε εσείς
από τον εαυτό σας και από όλους τους συναδέλφους µας την
αυτοπρόσωπη και φυσική παρουσία επί δεκαοκτώ ώρες στα
έδρανα της Βουλής, γιατί τόσο θα διαρκέσει η σηµερινή συνε-
δρίαση.

ΠΑΝΑΓΙΩΤΗΣ ΛΑΦΑΖΑΝΗΣ: Όλοι το κάνουµε. 
ΜΑΥΡΟΥΔΗΣ ΒΟΡΙΔΗΣ: Δεν το κάνει κανείς µας, κύριε Λα-

φαζάνη, για ανθρώπινους λόγους που είναι κατανοητοί. Εν πάση
περιπτώσει, ο καθένας έχει τις απόψεις του. Λέω, απλώς, τώρα
εδώ ότι δεν υπάρχουν τυπικά ζητήµατα. Μην κάνετε τέτοιου φθη-
νού είδους τεχνάσµατα εντυπωσιασµού.

Όσο για το «διορισµένοι Υπουργοί», να το ξεκαθαρίσουµε και
αυτό. Όλοι οι Υπουργοί είναι διορισµένοι. Ορισµένοι, απλώς, φέ-
ρουν και την ιδιότητα του Βουλευτού. Όλοι οι Υπουργοί διορί-
ζονται από τον Πρωθυπουργό και αυτό, εν πάση περιπτώσει, ας
ακούγεται πρωτίστως από αυτούς που έχουν εκλεγεί µε σταυρό
προτίµησης. 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Μαρία Κόλλια-Τσαρουχά): Το λόγο έχει ο
κ. Λαφαζάνης. 

Τώρα που ήρθε ο κύριος Υπουργός, µπορείτε να πείτε αυτά
που θέλετε, κύριε Λαφαζάνη.

ΠΑΝΑΓΙΩΤΗΣ ΛΑΦΑΖΑΝΗΣ: Τα λόγια πια έχουν χάσει κάθε
αξία σ’ αυτήν την Αίθουσα. 

ΝΙΚΟΛΑΟΣ-ΤΕΡΕΝΣ-ΣΠΕΝΣΕΡ ΚΟΥΪΚ: Κατάργηση του κοι-
νοβουλευτισµού, κυρία Πρόεδρε! Ζητώ το λόγο επί προσωπικού. 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Μαρία Κόλλια-Τσαρουχά): Κύριε Κουΐκ, θα
ζητήσετε το λόγο από το Προεδρείο και πολύ ευχαρίστως θα σας
τον δώσει. Τώρα, όµως, έχω δώσει το λόγο στον κ. Λαφαζάνη.

Κύριε Λαφαζάνη συνεχίστε. 
ΠΑΝΑΓΙΩΤΗΣ ΛΑΦΑΖΑΝΗΣ: Λυπάµαι πολύ, αλλά το θέαµα

πλέον έχει γίνει θλιβερό! Ό,τι και να γίνεται σ’ αυτήν την Αίθουσα,
όσο αντικανονιστικό και να είναι, όσο και αν παραβιάζει τον Κα-
νονισµό και το Σύνταγµα, όλα δικαιολογούνται και δεν υπάρχει
ένα Προεδρείο –δεν αναφέροµαι σε εσάς, κυρία Πρόεδρε, που
σας τιµούµε ιδιαίτερα- το οποίο έστω στοιχειωδώς να προσπαθεί
να προασπίσει τον Κανονισµό και το Σύνταγµα. 

ΔΗΜΗΤΡΙΟΣ ΚΥΡΙΑΖΙΔΗΣ: Εσείς τα παραβιάζετε. 
ΠΑΝΑΓΙΩΤΗΣ ΛΑΦΑΖΑΝΗΣ: Δεν µπορεί, όµως, να γίνει έτσι

συζήτηση. Είναι τυπικό θέµα σε φορολογικό νοµοσχέδιο, ιδιαί-
τερα όταν επιβάλλεται ρητά από τον Κανονισµό, το αν θα υπάρ-
χει έκθεση του Γενικού Λογιστηρίου, η οποία δεν γίνεται για να
µας πει τι λένε τα άρθρα, γίνεται για να µας πει η κάθε διάταξη
τι συνεπάγεται και τι δηµοσιονοµικό κόστος έχει; Γι’ αυτό γίνεται
η έκθεση του Γενικού Λογιστηρίου. Εδώ, λοιπόν, όταν δεν υπάρ-

χει αυτό, το λέµε τυπικό θέµα; Είναι τυπικό αυτό το θέµα; 
Επίσης, είναι τυπικό θέµα το να µας φέρνει εδώ τροπολογίες

επί του νοµοσχεδίου που συζητούµε κατά τη διάρκεια της Ολο-
µέλειας και µετά από τρεις ώρες συζήτηση στην Ολοµέλεια; Θα
έχουµε τροπολογίες και τροποποιήσεις, οι οποίες στην ουσία
είναι και αυτές τροπολογίες; 

Είναι τυπικό αυτό το θέµα; Ποιος θα ενδιαφερθεί να τηρούνται
στοιχειωδώς κάποια πράγµατα σ’ αυτήν την Αίθουσα; Πείτε ότι
ο ΣΥΡΙΖΑ είναι παράξενος.  Ρωτάω εσείς δεν ενδιαφέρεστε γι’
αυτά τα πράγµατα; 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Μαρία Κόλλια - Τσαρουχά): Ευχαρι-
στούµε, κύριε Λαφαζάνη.

Ο κ. Κουΐκ ζήτησε το λόγο επί προσωπικού.
Ορίστε, κύριε Κουΐκ, έχετε το λόγο για δύο λεπτά.
ΤΕΡΕΝΣ-ΣΠΕΝΣΕΡ-ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΚΟΥΙΚ: Βεβαίως, και θα

έπρεπε λογικά να σηκωθούν όλοι οι συνάδελφοι οι οποίοι είναι
εκλεγµένοι µε το ψηφοδέλτιο Επικρατείας, γιατί έτσι αποφάσισε
η Βουλή των Ελλήνων, διότι είναι κατοχυρωµένο από Συντάγµατα
και από Κανονισµούς. 

Θεωρώ ότι δεν µπορεί ο κ. Βορίδης να µου αφαιρεί το δι-
καίωµα του να ασκώ την κριτική µου -την οποιαδήποτε κριτική
µου- επειδή είµαι Βουλευτής Επικρατείας, διότι δεν γνωρίζει ο κ.
Βορίδης, ότι ζήτησα επιµόνως να κατέβω µε σταυρό προτίµησης
σε εκλογική περιφέρεια. Δεν µου εδόθη η δυνατότητα αυτή, διότι
ήµουν ταυτόχρονα και εκπρόσωπος του κινήµατος και έπρεπε
να ξεπεράσουµε αυτό που το ίδιο το πολιτικό σύστηµα έκανε,
κυρία Πρόεδρε, δηλαδή του να µην έχω τις φραγές στις εµφανί-
σεις µου στα τηλεοπτικά κανάλια και στα ραδιόφωνα στην προ-
εκλογική µου περίοδο. Θα ήθελα πολύ να είµαι εκλεγµένος. Ποτέ
δεν µου άρεσε να είµαι δοτός. Ποτέ δεν ήθελα να είµαι δοτός. 

Συνεπώς, µ’ αυτά τα οποία είπε ο κ. Βορίδης, πραγµατικά προ-
σβάλλει τον κ. Μανώλη Γλέζο, προσβάλλει την κ. Μπακογιάννη,
προσβάλλει τον κ. Μιχελάκη και όλους εκείνους οι οποίοι είναι
εκλεγµένοι µε το Επικρατείας, όταν µάλιστα προωθεί η σηµερινή
παράταξη του κ. Βορίδη, εκλογικό νόµο για να έχουµε περισσό-
τερους εκλεγµένους µε λίστες Βουλευτές.

Συνεπώς θα ζητήσω από το συνάδελφο να σκεφτεί ότι εδώ
µέσα έχουµε όλοι το ίδιο δικαίωµα της κριτικής.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Μαρία Κόλλια - Τσαρουχά): Πιστεύω ότι ο
κ. Βορίδης θα απαντήσει και θα δώσει µια εξήγηση γι’ αυτό.

Ορίστε, κύριε Βορίδη, έχετε το λόγο.
ΜΑΥΡΟΥΔΗΣ ΒΟΡΙΔΗΣ: Κυρία Πρόεδρε, είναι προφανές ότι

δεν έχω πει κάτι µειωτικό ούτε για τον κ. Κουΐκ ούτε, πολλώ µάλ-
λον, για τους συναδέλφους που εκλέγονται µε ψηφοδέλτια Επι-
κρατείας. Όπως, όµως, ακριβώς αποτελεί θεσµό νόµιµο και υπό
µία έννοια ορθό η ύπαρξη των ψηφοδελτίων Επικρατείας και
όπως σεβόµαστε αυτόν το θεσµό, έτσι αντιστοίχως νόµιµο και
ορθό θεσµό αποτελεί και ο διορισµός των Υπουργών από τον
Πρωθυπουργό. 

Άρα η κριτική µου ήταν στο ότι δεν είναι δυνατόν από τη µια
µεριά να λέτε -και να το λέτε µειωτικά- «ο διορισµένος Υπουρ-
γός», την ίδια ώρα που σε τελευταία ανάλυση δεν έχει µεσολα-
βήσει µια εκλογική διαδικασία -υπό την έννοια της σταυροδοσίας
το είπα- για κάποιον. Συνέκρινα την αναντιστοιχία της αποδοχής
της µιας διαδικασίας και της απορρίψεως της άλλης. 

Αυτή ήταν η σύγκριση. Δεν υπήρχε τίποτα το προσωπικό προ-
φανώς ούτε και για εσάς προσωπικά, κύριε Κουΐκ ούτε, πολλώ
µάλλον, για τους συναδέλφους που εκλέγονται µε τα ψηφοδέλ-
τια Επικρατείας.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Μαρία Κόλλια - Τσαρουχά): Ευχαρι-
στούµε, κύριε Βορίδη.

Εισερχόµαστε στον κατάλογο των αγορητών. 
Ο κ. Κυριάκος Μητσοτάκης έχει το λόγο για επτά λεπτά.
ΚΥΡΙΑΚΟΣ ΜΗΤΣΟΤΑΚΗΣ: Κυρία Πρόεδρε, κυρίες και κύριοι

συνάδελφοι, κατ’ αρχάς επιτρέψτε µου διερµηνεύοντας, πι-
στεύω, τα αισθήµατα όλων των εγγεγραµµένων Βουλευτών οι
οποίοι δεν έχουν το προνόµιο του να είναι Κοινοβουλευτικοί Εκ-
πρόσωποι, να πω ότι αυτές οι µόνιµες διελκυστίνδες µεταξύ των
Κοινοβουλευτικών Εκπροσώπων για θέµατα κατά την εκτίµησή
µου ήσσονος σηµασίας, υποβαθµίζουν την ποιότητα του διαλό-
γου σ’ αυτήν την Αίθουσα. 
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(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Νέας Δηµοκρατίας)
Το υπό συζήτηση φορολογικό νοµοσχέδιο συντάχθηκε, κυρίες

και κύριοι συνάδελφοι, υπό την ασφυκτική πίεση της αδυσώπη-
της δηµοσιονοµικής πραγµατικότητος. Προκειµένου η χώρα να
εξασφαλίσει τη συνέχιση της δανειοδότησης ή της χρηµατοδό-
τησής της έπρεπε πέραν της µείωσης των δαπανών του κράτους
να βρει και 2,3 δισεκατοµµύρια από πρόσθετα έσοδα από φορο-
λόγηση. Αυτόν τον κύριο σκοπό εξυπηρετεί το παρόν νοµοσχέ-
διο. Αποτελεί κατά συνέπεια έναν ακόµα κρίκο σ’ αυτήν την
επίπονη, τη δύσκολη προσπάθεια δηµοσιονοµικής εξυγίανσης.

Κύριε Υπουργέ, όµως -το έχετε πει και εσείς και θα συµφωνή-
σετε φαντάζοµαι µαζί µου- το παρόν φορολογικό νοµοσχέδιο δεν
είναι αυτό το οποίο αλλάζει ουσιαστικά τους κανόνες του παιχνι-
διού. Δεν είναι µια τολµηρή φορολογική µεταρρύθµιση. Αυτή τη
µεταρρύθµιση περιµένουµε να τη φέρει το Υπουργείο, όπως
έχετε δεσµευτεί, εντός του πρώτου εξαµήνου του 2013. 

Εν όψει αυτής της σηµαντικής επικείµενης τοµής στη φορο-
λογική νοµοθεσία επιτρέψτε µου, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι,
να κάνω κάποιες γενικές παρατηρήσεις γύρω από αυτό το ζή-
τηµα, το οποίο θεωρώ ότι είναι και το πιο ουσιαστικό. Τρεις είναι
οι κύριοι παράγοντες οι οποίοι καθορίζουν την επιτυχή άσκηση
µιας φορολογικής πολιτικής: το ύψος των φορολογικών συντε-
λεστών, η πολυπλοκότητα της φορολογικής νοµοθεσίας και η
αποτελεσµατικότητα του φοροεισπρακτικού µηχανισµού. Ας
τους εξετάσουµε έναν – έναν.

Φορολογικοί συντελεστές. Η άποψη η οποία κυριάρχησε τα τε-
λευταία χρόνια, κύριε Υπουργέ, είναι ότι πρόσθετα έσοδα µπο-
ρούν να βρεθούν µε την αύξηση των φορολογικών συντελεστών.
Έχει αποδειχτεί ότι αυτή η λογική δεν ισχύει στο βαθµό που πε-
ριµέναµε. Και εκθέσεις του Διεθνούς Νοµισµατικού Ταµείου,
αλλά και έγκριτες αναλύσεις πολλών οικονοµολόγων καταδει-
κνύουν ότι αυξάνοντας µόνο τους φορολογικούς συντελεστές,
βυθίζουµε την οικονοµία σε µια πιο βαθιά ύφεση, µε αποτέλεσµα
τελικά τα έσοδα να µην είναι τα προσδοκώµενα. Νοµίζω ότι
έχουµε και παραδείγµατα σχετικά πρόσφατα µε τον ειδικό φόρο
στο πετρέλαιο θέρµανσης, που υποστηρίζουν ακριβώς αυτήν τη
λογική. 

Μιας και έγινε και η συζήτηση πριν µε αφορµή την τοποθέτηση
του κ. Λαφαζάνη για την ακριβή εκτίµηση από πλευράς Γενικού
Λογιστηρίου των επιπτώσεων των φορολογικών παρεµβάσεων,
θα πρέπει κάποια στιγµή να κάνουµε µια πιο λεπτοµερή δουλειά
ανάλυσης ως προς την επίπτωση στα έσοδα από την αύξηση των
συντελεστών συνυπολογίζοντας την επίπτωση που αυτή η αύ-
ξηση θα έχει στους ρυθµούς ανάπτυξης, διότι πολύ φοβάµαι ότι
αυτή η εµπεριστατωµένη ανάλυση δεν έχει γίνει στο βαθµό που
θα µας επιτρέπει να είµαστε συγκεκριµένοι και τεκµηριωµένοι
για τα µέτρα τα οποία προτείνουµε σ’ αυτήν εδώ πέρα την Αί-
θουσα. 

Άρα το ζήτηµα των φορολογικών συντελεστών και του ύψους
των συντελεστών και της επίπτωσης που έχουν οι συντελεστές
στην ανάπτυξη που αποτελεί το βασικό ζητούµενο, σίγουρα θα
πρέπει και εντός του 2013 να µας απασχολήσει και πάλι. Υψηλοί
φορολογικοί συντελεστές δεν οδηγούν νοµοτελειακά σε αυξη-
µένα έσοδα, που είναι δυστυχώς κάτι το οποίο έχει επιβεβαιωθεί
στην πράξη.

Δεύτερη πτυχή µιας φορολογικής παρέµβασης είναι η πολυ-
πλοκότητα της φορολογικής νοµοθεσίας. Εδώ πέρα αναντίρρητα
έχουν γίνει βήµατα προς τη σωστή κατεύθυνση. Η απλούστευση
του Κώδικα Βιβλίων και Στοιχείων αποτελούσε ένα πάγιο αίτηµα
της αγοράς. Έγινε µια παρέµβαση σ’ αυτήν την κατεύθυνση,
σαφώς στη σωστή κατεύθυνση, αλλά δεν µπορεί κανείς να αρ-
νηθεί ότι το φορολογικό σύστηµα, η φορολογική νοµοθεσία εξα-
κολουθεί να είναι εξαιρετικά περίπλοκη, εξαιρετικά δαιδαλώδης
σε βαθµό που τα φορολογικά νοµοθετήµατα τα οποία προκύ-
πτουν από αυτήν τη Βουλή δεν µπορεί να τα διαβάσει ένας απλός
πολίτης χωρίς την υποστήριξη κάποιου ειδικού. 

Φυσικά, ένα περίπλοκο φορολογικό σύστηµα ταλαιπωρεί τους
πολίτες και αποθαρρύνει τους επενδυτές. Όσο πιο περίπλοκο
είναι το φορολογικό σύστηµα τόσο µεγαλύτερη φοροδιαφυγή
υπάρχει και τόσο περισσότερα περιθώρια για διαφθορά στο φο-
ροεισπρακτικό µηχανισµό.

Κύριε Υπουργέ -το έχω πει επανειληµµένως, το επαναλαµβάνω
και σ’ εσάς- µακάρι να µπορέσουµε στο επόµενο φορολογικό νο-
µοσχέδιο το οποίο θα φέρετε να ξεκινήσετε µε ένα άρθρο και το
πρώτο άρθρο να καταργεί όλη την υφιστάµενη φορολογική νο-
µοθεσία, όπως µέχρι σήµερα έχει προκύψει τα τελευταία τριάντα
χρόνια. Αυτό και µόνο θα συνιστά τη σηµαντικότερη τοµή και τη
σηµαντικότερη συνεισφορά σας στη µελλοντική φορολογική νο-
µοθεσία.

Δεν επιδέχεται αυτή η νοµοθεσία περαιτέρω µερεµέτια και πε-
ραιτέρω παρεµβάσεις. Πρέπει να καταργηθεί και να ξεκινήσουµε
από την αρχή µ’ ένα απλό, κατανοητό φορολογικό σύστηµα,
χωρίς πάρα πολλές κλίµακες, χωρίς διαφορετικούς συντελεστές
για διαφορετικές κατηγορίες εισοδηµάτων. Αυτό θα συνιστά
πραγµατική τοµή. Αυτό θα φέρει επενδύσεις και αυτό θα κάνει
και την επικοινωνία µεταξύ των πολιτών και των φοροεισπρακτι-
κών µηχανισµών πιο εύκολη και πιο διαφανή.

Έρχοµαι τώρα στο τρίτο ζήτηµα το οποίο καθορίζει την απο-
τελεσµατικότητα άσκησης οποιασδήποτε φορολογικής πολιτικής
και έχει να κάνει µε την αποτελεσµατικότητα του φοροεισπρα-
κτικού µηχανισµού. 

Κύριε Υπουργέ, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι -το έχω πει πολ-
λές φορές, το επαναλαµβάνω και σήµερα- έχω αµφιβολίες εάν
αυτός ο φοροεισπρακτικός µηχανισµός επιδέχεται παρεµβά-
σεων. Η άποψή µου είναι ότι θα πρέπει ενδεχοµένως να εξετά-
σουµε τη δηµιουργία ενός καινούργιου µηχανισµού από την
αρχή µε την µορφή µιας ανεξάρτητης αρχής δηµοσίων εσόδων,
η οποία θα έχει κανονιστικές, ελεγκτικές και κυρωτικές αρµοδιό-
τητες. 

Αυτή η αρχή θα πρέπει να προβεί σε µια αυστηρότατη αξιολό-
γηση του υφιστάµενου προσωπικού µε γνώµονα όχι µόνο τις ικα-
νότητές τους, γιατί υπάρχουν αναµφισβήτητα ειδικά νέοι άνθ-
ρωποι σήµερα στο φοροεισπρακτικό µηχανισµό, οι οποίοι είναι
εξαιρετικά ικανοί αλλά και την περιουσιακή τους κατάσταση.

Αναλυτικός έλεγχος του «πόθεν έσχες» και των περιουσιακών
στοιχείων για οποιονδήποτε ενταχθεί σε αυτόν τον καινούργιο
φοροεισπρακτικό µηχανισµό.

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, η τεχνογνωσία για να χτίσουµε
ένα σύστηµα το οποίο θα είναι αποτελεσµατικό, δίκαιο και πραγ-
µατικά στην υπηρεσία του πολίτη υπάρχει. Υπάρχει η τεχνογνω-
σία. Πολλές άλλες χώρες το έκαναν. Χώρες µε πολύ µεγαλύτερα
προβλήµατα διαφοράς στο φοροεισπρακτικό τους µηχανισµό
έκαναν παρεµβάσεις σε αυτήν την κατεύθυνση. Η τεχνολογία
µάς επιτρέπει σήµερα να µπορούµε να κάνουµε πραγµατικά τις
ουσιαστικές παρεµβάσεις.

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας του κυρίου Βουλευτή)

Η πολιτική βούληση υπάρχει κα πιστεύω πραγµατικά ότι το
επόµενο φορολογικό νοµοσχέδιο, το οποίο θα φέρει αυτή η Κυ-
βέρνηση, µπορεί να συνιστά αυτήν την περιβόητη µεταρρύθµιση.

Και επί τη ευκαιρία αυτή –και κλείνω µε αυτήν την παρέµβαση,
κυρία Πρόεδρε- θα ήθελα να συγχαρώ το Υπουργείο για την το-
ποθέτηση του κ. Θεοχάρη στη θέση του Γενικού Γραµµατέα Εσό-
δων. Πιστεύω ότι είναι ένας άνθρωπος ο οποίος πληροί τις
βασικές προϋποθέσεις για να µπορέσει να κάνει καλά τη δουλειά
του και κυρίως, είναι ένας άνθρωπος ο οποίος δεν προέρχεται
από το σύστηµα. Διότι την τελευταία φορά που υπήρξε µία σύγ-
κρουση µεταξύ κάποιου ο οποίος ήταν έξω από το σύστηµα –και
αναφέροµαι στον κ. Σπινέλλη- και κάποιου  που ήταν µέσα από
το σύστηµα –αναφέροµαι στον κ. Καπελέρη, δεν µασάω τα λόγια
µου, µπορούµε να τα πούµε µε το όνοµά τους- επικράτησε ο δεύ-
τερος και δυστυχώς τα αποτελέσµατα τα είδαµε στην πράξη.

Σας ευχαριστώ πάρα πολύ.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Νέας Δηµοκρατίας)
ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Μαρία Κόλλια-Τσαρουχά): Σας ευχαρι-

στούµε, κύριε Μητσοτάκη.
Ο κ. Μανώλης Γλέζος έχει το λόγο.
ΜΑΝΩΛΗΣ ΓΛΕΖΟΣ: Αγαπητή Πρόεδρε, αγαπητοί συνάδελ-

φοι και αγαπητές συναδέλφισσες, εκτός του χρόνου αυτού µου
επιτρέπετε να πω για το προηγούµενο;

ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Μαρία Κόλλια-Τσαρουχά): Πείτε ό,τι θέ-
λετε µέσα στο χρόνο σας.
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ΜΑΝΩΛΗΣ ΓΛΕΖΟΣ: Επειδή γεννήθηκε ένα ερώτηµα από µε-
ρικούς συναδέλφους µε ποια διαπιστευτήρια έρχοµαι και µιλάω
για τα οικονοµικά θέµατα είµαι υποχρεωµένος να θέσω υπ’ όψιν
όλων σας, ότι, όταν κηρύχθηκε ο πόλεµος από την Ιταλία εναν-
τίον της χώρας µας, τότε έπαιρναν για στρατιώτες από είκοσι
ενός χρονών και πάνω. Η ηλικία µου ήταν τότε δεκαεννέα και δεν
µου επιτρεπόταν να πάω. Ως φοιτητής, µε άλλους φοιτητές όλης
της χώρας πήγαµε να αντικαταστήσουµε δηµοσίους υπαλλήλους
εθελοντικά.

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΣΥΡΙΖΑ - ΕΚΜ)
Επειδή, λοιπόν, ήµουν φοιτητής του Οικονοµικού Πανεπιστη-

µίου, ΑΣΟΕΕ τότε, πήγα και δούλεψα πρακτικά στο Γ’ Ταµείο Ει-
σπράξεων. Έχω, λοιπόν, µία εµπειρία όχι µονάχα θεωρητική
αλλά και πρακτική γύρω απ’ αυτά τα θέµατα. Με βάση αυτήν την
εµπειρία θέλω να πω και να τονίσω ότι το νοµοσχέδιο αυτό που
έρχεται -και το είπε ένας συνάδελφος από την τροϊκανή κυβέρ-
νηση «φοροµπηχτικό», µοναχός του το οµολόγησε- είναι στην
ουσία µια φαρσοκωµωδία. Δεν είναι ένα «δίκαιο και αποτελεσµα-
τικό φορολογικό σύστηµα», όπως παρουσιάζεται, φαίνεται και
γράφεται, µάλιστα, στο κείµενο.

Επειδή το θέµα εστιάζεται σε ένα συγκεκριµένο σηµείο, στην
πάταξη της φοροδιαφυγής που είναι το αντίδοτο των δανείων,
εµείς υποστηρίζουµε ότι δεν χρειάζονται δάνεια, αρκεί να υπάρ-
χει πράγµατι δίκαιο φορολογικό σύστηµα. Δίκαιο φορολογικό σύ-
στηµα δεν υπάρχει. Πού βρίσκεται το θέµα; Είναι από τη µια
µεριά στο σηµερινό νοµοσχέδιο, οι φοροφυγάδες να συλλη-
φθούν και να υπάρξει µια δικαιοσύνη. Στην ουσία είναι το ανά-
ποδο. Έχουµε µία φοροδιαφυγή εκείνων που έχουν εισοδήµατα
και έχουµε και µία ανισότητα στο φορολογικό εισόδηµα. 

Συγκεκριµένα, πρώτον, εάν πραγµατικά ήθελε να κάνει ένα δί-
καιο φορολογικό σύστηµα το σύστηµα της τρόικας, θα έπρεπε
να καταργήσει –το είπε και ο προηγούµενος εισηγητής µε άλλη,
όµως, έννοια- όλους τους φόρους που επιβλήθηκαν µε την κρί-
ση. Θα τολµήσετε να το κάνετε; Δεν θα τολµήσετε.

Δεύτερον, να υπάρξει µία αντιστροφή των άµεσων και έµµε-
σων φόρων. Όπως είναι γνωστό, οι έµµεσοι φόροι πλήττουν το
φτωχό λαό και οι άµεσοι φόροι υποτίθεται ότι είναι για τους µε-
γάλους εισοδηµατίες. Στην ουσία πάλι το λαό πιάνουν, γιατί δεν
µπορεί να διαφύγει ούτε ο µισθωτός ούτε ο µεροκαµατιάρης
ούτε ο µισθωτός του δηµοσίου ούτε αυτός που δουλεύει µερο-
κάµατο σε ιδιωτικές επιχειρήσεις. Αυτόν τον πιάνουµε και µας
διαφεύγουν όλοι οι άλλοι. 

Έδωσε έναν πίνακα προηγούµενα ο εισηγητής του Κοµµουνι-
στικού Κόµµατος που είναι σωστός. Συνεχώς µειώνονται τα
έσοδα που προέρχονται από τους άµεσους φόρους και αυξάνον-
ται τα έσοδα από τους έµµεσους φόρους, δηλαδή από το λαό.

Τρίτον, εάν θέλουµε να τολµήσουµε, πρέπει να καταργηθεί ο
Φόρος Προστιθέµενης Αξίας σε όλα τα εγχώρια προϊόντα πρώ-
της ανάγκης. Θα το τολµήσετε αυτό; Ούτε µε ακούτε που το λέω.
Δεν πειράζει! Φωνή βοώντος εν τη ερήµω. Επιµένω και το ξανα-
λέω: Εάν θέλετε πραγµατικά να βοηθήσετε το λαό, είστε σε θέση
ή όχι, να καταργήσετε το ΦΠΑ σε όλα τα εγχώρια προϊόντα πρώ-
της ανάγκης, αυτά που ο λαός αγοράζει; Θα το τολµήσετε; Δεν
θα το τολµήσετε.

Τέταρτον, κατάργηση του φόρου σε όλα τα προϊόντα θέρµαν-
σης, για να µην ξεπαγιάσει ο ελληνικός λαός.

Πέµπτον, κατάργηση του φόρου στη µοναδική κατοικία –δεν
λέω «πρώτη»- αυτήν που έχει ως πρώτη κατοικία ο Έλληνας -και
εδώ µπορούµε να πούµε ότι ακόµα κι αν δεν υπερβαίνει τα όρια,
φερ’ ειπείν, των εκατό τ.µ. και στη δεύτερη, την προγονική, κλη-
ρονοµηµένη κατοικία, γιατί έχει φύγει από το χωριό του και έχει
έρθει στην Αθήνα, άρα υπάρχει  αυτό το θέµα- κι όχι όπως δια-
δίδεται στην πρώτη κατοικία. Διότι ως πρώτη κατοικία µπορεί να
έχει ένας πάµπλουτος µία τεράστια βίλα και να µην έχει τίποτα
άλλο. Άρα να τον απαλλάξουµε; Δεν γίνεται. Γι’ αυτό λέω στη µο-
ναδική κατοικία.

Αν θέλουµε να προχωρήσουµε ακόµα περισσότερο, θα πρέπει
να προσέξουµε την ειδική φορολόγηση των ξένων. Επανέρχοµαι.
Έχουν περάσει δυόµισι, τρεις, τέσσερις µήνες από τη συνάντησή
µας, όπου έθιξα το θέµα της φοροδιαφυγής των ξένων τροϊκα-
νών στην Πάρο. Χίλιες τριακόσιες κατοικίες µε 740 ευρώ την

ηµέρα. Όλα αυτά φοροδιαφεύγουν. Ακόµα περιµένω στο ακου-
στικό µου να ακούσω την απάντηση για το θέµα αυτό. Τι έγινε;
Μήπως µε εντολή των τροϊκανών δεν γίνεται;

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας του κυρίου Βουλευτή)

Και τελευταίο, για να τελειώσω, δεν αντέχει ο λαός. Πάρτε το
χαµπάρι, πριν φτάσει στο σηµείο, όπως έρχονται και µου λένε
«Εγώ, Μανώλη, δεν πρόκειται να αυτοκτονήσω. Όταν πεινάει το
παιδί µου, θα πάω να σκοτώσω». Το σκέφτεστε αυτό ή δεν το
σκέφτεστε; Πού οδηγείτε τον κόσµο;

Επειδή ερχόµαστε στο θέµα αυτό της βίας, εµείς τονίζουµε ότι
όσο ο ελληνικός λαός το θυµό και την οργή του τα µετατρέπει
σε οποιαδήποτε µορφή βίας, εµείς λέµε ότι δεν θα πάµε µπρο-
στά. Εµείς το λέµε επίσηµα, κατηγορηµατικά: Θέλουµε να το
κάνει πολιτική πράξη! Πολιτική πράξη θέλουµε να το κάνουµε.
Το καταλαβαίνετε, ναι ή όχι; Και γι’ αυτόν το λόγο εµείς καταδι-
κάζουµε όλες τις µορφές βίας και ζητάµε από το λαό να κάνει
υποµονή και να µετατρέψει σε πολιτική πράξη το θυµό και την
οργή του.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Μαρία Κόλλια-Τσαρουχά): Ευχαριστούµε,
κύριε Γλέζο. Κλείστε παρακαλώ.

ΜΑΝΩΛΗΣ ΓΛΕΖΟΣ: Μιλάω βέβαια σε ένα Κοινοβούλιο, που -
δεν το τονίζουµε, αλλά -δεν έχετε καν ούτε την πλειοψηφία του.
Το καταπληκτικό µπόνους των πενήντα εδρών σάς σώζει. Και
εδώ µέσα δεν έχετε την πλειοψηφία.

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΣΥΡΙΖΑ-ΕΚΜ)
ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Μαρία Κόλλια-Τσαρουχά): Κύριε Γλέζο,

ευχαριστούµε, αλλά οφείλω ως Προεδρείο και –πιστεύω- εκπρο-
σωπώντας όλους τους συναδέλφους να σας πω ότι και σας σε-
βόµαστε και σας τιµάµε, όπως όλος ο ελληνικός λαός. Πάντως,
το θέµα των Βουλευτών Επικρατείας νοµίζω ότι δεν ήταν έτσι
όπως το εκλάβατε εσείς -θέλω να πιστεύω- και ήδη έδωσε εξη-
γήσεις ο κ. Βορίδης. Πάντως, ο σεβασµός στο πρόσωπό σας
είναι αµέριστος. 

ΕΛΕΥΘΕΡΙΟΣ ΑΥΓΕΝΑΚΗΣ: Κυρία Πρόεδρε, µπορώ να έχω
το λόγο επί ενός προσωπικού ζητήµατος; Συνέβη κάτι το οποίο
θέλω να ανακοινώσω.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Μαρία Κόλλια-Τσαρουχά): Παρακαλώ.
Έχετε το λόγο.

ΕΛΕΥΘΕΡΙΟΣ ΑΥΓΕΝΑΚΗΣ: Σας ευχαριστώ πολύ.
Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, λίγα λεπτά πριν ολοκληρώθηκε

κατάληψη στο πολιτικό µου γραφείο στο Ηράκλειο. Το πληροφο-
ρήθηκα, ενώ βρισκόµουν στην Αθήνα, όπως όφειλα άλλωστε,
στις εργασίες της Βουλής. 

Ο στόχος που επέλεξαν τα εν λόγω κατευθυνόµενα άτοµα κα-
θόλου δεν εξυπηρετεί τη µεθόδευσή τους. Όταν οι αντιεξουσια-
στές επιτίθενται σε νέους πολιτικούς, αυτοδηµιούργητους,
απολύτως ξένους προς συµφέροντα, σκάνδαλα και διαπλοκές,
τότε η επίθεσή τους στρέφεται εναντίον όλης της κοινωνίας του
Ηρακλείου και της Κρήτης, µιας κοινωνίας την οποία υπηρετώ -
όπως και άλλοι συνάδελφοι βεβαίως- εδώ και πέντε συναπτά έτη
µε συνέπεια. Πέντε χρόνια κοινοβουλευτικής διαδροµής µε αφο-
σίωση, σεβασµό αλλά και εργατικότητα. 

Όσοι βρίσκονται πίσω από αυτήν την πρακτική πολιτικής βίας
οφείλουν να συναισθανθούν το βάρος της ευθύνης που αναλαµ-
βάνουν απέναντι στη δηµοκρατική οµαλότητα, απέναντι στο σύ-
νολο των συµπολιτών µας, οι οποίοι δίνουν σκληρούς καθηµε-
ρινούς αγώνες επιβίωσης και έχουν άλλα µεγάλα και επείγοντα
προβλήµατα. Όταν οι λεγόµενοι «αναρχικοί» ή «αντιεξουσια-
στές», όπως δήλωσαν, προσπαθούν µε τέτοιες πράξεις να υπο-
καταστήσουν µε τη δική τους εξουσία της βίας και του
παραλογισµού, δεν είναι βέβαια ιδεολόγοι, αλλά επικίνδυνες πε-
ριθωριακές οµάδες αυταρχικής νοοτροπίας. 

Περιµένω από όλους τους συναδέλφους Βουλευτές όλων των
κοµµάτων να καταδικάσουν µε τον πιο κατηγορηµατικό τρόπο
αυτήν την πρακτική βίας που στρέφεται εναντίον του ίδιου του
κοινοβουλευτικού πολιτεύµατος, του οποίου όλοι εµείς εδώ µέσα
είµαστε λειτουργοί και υπηρέτες.

Σας ευχαριστώ πολύ.
(Χειροκροτήµατα)

ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Μαρία Κόλλια-Τσαρουχά): Ευχαριστώ και
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εγώ, κύριε Αυγενάκη.
Το Προεδρείο, αφού τοποθετηθήκατε έτσι, θέλω να σας πω

ότι προφανώς καταδικάζει αυτές τις συµπεριφορές. Από την
άλλη, ο κάθε Βουλευτής και η κάθε Βουλευτής έχει ευθύνη των
λόγων και των πράξεών του, που σηµαίνει ότι αναλαµβάνει όλες
τις ευθύνες και του τι ψηφίζει και του πώς πολιτεύεται. Από την
άλλη, ο ελληνικός λαός, όπως όλοι το δηλώνουµε εδώ, περνάει
πολύ δύσκολες ώρες. Ως εδώ. Οπωσδήποτε καταδικάζεται αυτή
η πράξη και θέλω να πιστεύω ότι θα τελειώσει γρήγορα αυτό στο
γραφείο σας.

Συνεχίζουµε τη συζήτηση. 
Το λόγο έχει ο κ. Βασίλειος Κεγκέρογλου.
ΒΑΣΙΛΕΙΟΣ ΚΕΓΚΕΡΟΓΛΟΥ: Επειδή εκφράζετε απορία, κύριε

Λαφαζάνη, για το λόγο που επιδοκιµάστηκε από ορισµένους συ-
ναδέλφους η τοποθέτηση του κ. Αυγενάκη, νοµίζω ότι τα τελευ-
ταία λόγια του Μανώλη του Γλέζου και το κάλεσµα στους πολίτες
από τη δική του σκοπιά θα πρέπει να γίνει γραµµή όλων, γιατί
δεν ευθύνεται η κάθε οµάδα και ο κάθε µεµονωµένος πολίτης για
µια πράξη στην οποία θα προβεί. Πέρα από την προσωπική ευ-
θύνη την οποία έχει, ευθύνεται και το σύνολο των ανθρώπων, των
φορέων, των πολιτικών, των πολιτικών κοµµάτων που τροφοδο-
τούν µε τον έναν ή τον άλλο τρόπο τέτοιες πράξεις και πολύ πε-
ρισσότερο που τις καλύπτουν -σε περίπτωση που γίνεται αυτό-
και δεν τις καταδικάζουν.

Άρα, λοιπόν, όλοι πρέπει να καταδικάσουµε αυτές τις πράξεις
που ξεκίνησαν χθες µε τα γραφεία της ΔΗΜΑΡ, που στο παρελ-
θόν ήταν τα γραφεία του ΠΑΣΟΚ και το δικό µου προσωπικά γρα-
φείο στο Ηράκλειο και βεβαίως µεθαύριο θα είναι και για εσάς.
Γιατί, όπως πολύ καλά ξέρετε, ενώ έχετε γνώση της κατάστασης
και της πραγµατικότητας, τάζετε λαγούς µε πετραχήλια. Απο-
φεύγετε βέβαια όπως ο διάολος το λιβάνι να προκαλέσετε ρήγµα
στην Κυβέρνηση που θα είναι ακαριαίο προκειµένου να αναλά-
βετε, διότι γνωρίζετε ότι σε τρεις µέρες τα ωσαννά θα έχουν τε-
λειώσει και θα πάτε εσείς για λιντσάρισµα µε αυτά που τάζετε.
Το ξέρετε πολύ καλά. 

Άρα, λοιπόν, προς γνώση και συµµόρφωση αυτά που συµβαί-
νουν. Να δούµε αυτά που ενώνουν και αυτά που έχει ανάγκη η
κοινωνία που χειµάζεται και η χώρα, προκειµένου να προχωρήσει
στην έξοδο από την κρίση. Και το λέω αυτό, γιατί πέρυσι το Φε-
βρουάριο είχαµε πετύχει µία συµφωνία µε τους εταίρους, τους
δανειστές, τους διεθνείς τοκογλύφους, που λένε κάποιοι, υπο-
στηρίζοντας τα ιδιωτικά κέντρα έµµεσα. Δεν λένε για τα ιδιωτικά
κέντρα που δανειζόµασταν πριν ότι ήταν τοκογλύφοι. Λένε τώρα
για τους εταίρους, τα κράτη. Τους φορολογούµενους Ευρωπαί-
ους πολίτες λένε τώρα τοκογλύφους και διεθνείς δανειστές.

Πέρυσι, λοιπόν, ενώ είχαµε προβεί σε µία συµφωνία, ενώ εί-
χαµε συµφωνήσει συγκεκριµένα µέτρα ενός ύψους, από τη µια
µεριά η ατολµία και το µισό βήµα του κ. Σαµαρά και της Νέας
Δηµοκρατίας -που πραγµατικά προσήλθε µε µια πολιτική µετα-
στροφή στην προσπάθεια εξόδου της χώρας από την κρίση,
αλλά µε µισό βήµα, γιατί θεώρησε ότι η Κυβέρνηση εκείνη
έπρεπε να είναι, λέει, ειδικού σκοπού και περιορισµένου χρόνου-
και από την άλλη η προσπάθεια διαφόρων κοµµάτων µε κοµµα-
τικές σκοπιµότητες οδήγησαν στο χάσιµο τουλάχιστον οκτώ
µηνών, εκτός του περιορισµού της πολιτικής δράσης της Κυβέρ-
νησης συνεργασίας. Οι απανωτές εκλογές και η µεγάλη δυσκο-
λία που προέκυψε και για τον παριστάµενο Υπουργό στη
συνέχεια για τις διαπραγµατεύσεις οδήγησαν στην απώλεια ση-
µαντικού χρονικού διαστήµατος. Όµως ο χρόνος είναι χρήµα -
το έχετε ακούσει πιστεύω από το λαό- και αυτό µεταφράζεται σε
συγκεκριµένα µέτρα. 

Δυστυχώς, η ανακεφαλαιοποίηση των τραπεζών, η οποία
έπρεπε να έχει γίνει πέρυσι το Μάιο και µε λιγότερο κόστος, η
οποία είναι απαραίτητη για την επανεκκίνηση της οικονοµίας -
µην το αποκρύπτετε- δεν έχει γίνει ακόµα και δεν ξέρω αν θα
γίνει µέχρι τον επόµενο Μάιο. Τα µέτρα που ήταν άθροισµα 11,5
δισεκατοµµύρια, 5,5 από τα κοινωνικά, έγιναν 14,5 ή πολύ περισ-
σότερα και αυτά τα οποία συζητάµε σήµερα είναι επαχθέστερα.
Κάθε φορά δηλαδή που η χώρα δεν καταφέρνει να συνεννοηθεί,
κάθε φορά που οι καρεκλοκένταυροι του πολιτικού και του άλλου
ευρύτερου συστήµατος, που είναι ο πνευµατικός κόσµος, που

είναι οι παραγωγικές τάξεις, που είναι τα media, όλοι, δεν κατα-
φέρνουν να συνεννοηθούν για το minimum για τη χώρα, επιδει-
νώνουν την κατάσταση της χώρας και µετά έρχονται λαϊκίστικα
να µας κάνουν σχολιασµό, που µπορούµε να τον κάνουµε όλοι
και τον κάνουµε όλοι, γιατί τον γνωρίζουµε και τον κάνουν πολύ
καλύτερα οι δηµοσιογράφοι: τόσοι άνεργοι, τόσες αυτοκτονίες,
τόσα προβλήµατα. Βεβαίως. 

Όσο συνεχίζουµε µε αυτήν την κατάσταση, θα είναι τα πράγ-
µατα χειρότερα για τον κόσµο. Αλλά συνυπεύθυνοι είναι όλοι:
και αυτοί που δεν τολµούν να πάρουν αποφάσεις στην ώρα τους
και αυτοί οι οποίοι βάζουν τρικλοποδιές και συνδράµουν τους
πεµπτοφαλαγγίτες για να εµποδίσουν θετικές εξελίξεις. Όλοι συ-
νυπεύθυνοι, λοιπόν. Μη βγάζει κανείς την ουρά του απ’ έξω. Το
λιντσάρισµα θα είναι για όλους. Πολύ περισσότερο γι’ αυτούς
που τάζουν λαγούς µε πετραχήλια. Θα το δείτε. Εµείς βέβαια θα
σας συµπαρασταθούµε και τότε, ο µη γένοιτο. 

Ευτυχώς όµως οι Κασσάνδρες διαψεύδονται, οι προσπάθειες
αποδίδουν, έστω µετ’ εµποδίων, γι’ αυτό χρειάζεται εντατικοποί-
ηση της δουλειάς από την πλευρά της Κυβέρνησης, ακόµα πε-
ρισσότερη δουλειά, περισσότερη συνεννόηση. Και νοµίζω ότι
αυτό που λένε όλοι «σταθερό, δίκαιο, αναπτυξιακό, κοινωνικό και
αποτελεσµατικό φορολογικό σύστηµα» θα πρέπει να έχει συγκε-
κριµένο χρονοδιάγραµµα, έναρξη του διαλόγου, τέλος του δια-
λόγου και στις 30/6 η χώρα να έχει αυτό το φορολογικό σύστηµα. 

Σήµερα συζητάµε για ένα φορολογικό νοµοσχέδιο, για κάποιες
ρυθµίσεις που είναι απαραίτητες σύµφωνα µε τις δεσµεύσεις
µας, αλλά δεν είναι εκείνο το φορολογικό σύστηµα που θα δώσει
τη σταθερότητα. Ποιο µήνυµα περνάµε στους ξένους επενδυτές
ή στους επενδυτές από τη χώρα µας, όταν λέµε ότι τώρα το ψη-
φίζουµε αυτό και µετά από λίγο καιρό θα φέρουµε ένα άλλο; 

Άρα, λοιπόν, συγκεκριµένο χρονοδιάγραµµα γι’ αυτό το φορο-
λογικό σύστηµα, το οποίο πρέπει επιτέλους να µπει µπροστά.

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, τα τεράστια προβλήµατα που
δηµιουργεί η κρίση και τα τεράστια προβλήµατα που δηµιουρ-
γούνται πολύ περισσότερο από τα δηµοσιονοµικά µέτρα τα
οποία αναγκαζόµαστε να πάρουµε έχουν οδηγήσει σε δύσκολα
µέτρα, σε επιβάρυνση του συνόλου σχεδόν της κοινωνίας, πολύ
περισσότερο όµως των ευπαθών οµάδων. Γι’ αυτό έχουµε κατα-
θέσει συγκεκριµένη τροπολογία αντιµετώπισης των προβληµά-
των των ευπαθών οµάδων, που αναφέρεται στην εξαίρεση των
βαριά ανάπηρων από περικοπές στις συντάξεις και τα δώρα, τη
µη περικοπή του ΕΚΑΣ για τους ανάπηρους και τα παιδιά, την αν-
τιµετώπιση του προβλήµατος των ανασφάλιστων όχι µόνο για
τους µακροχρόνια άνεργους, αλλά και για τους επαγγελµατίες
ασφαλισµένους του ΟΑΕΕ, την καθιέρωση µεταβατικής περιό-
δου για την αύξηση των ορίων ηλικίας από τα εξήντα πέντε στα
εξήντα επτά γι’ αυτούς που είναι άνεργοι τα δύο τελευταία χρό-
νια ή που έχασαν τη δουλειά τους τα δύο τελευταία χρόνια. 

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας του κυρίου Βουλευτή)

Ένα λεπτό την ανοχή σας, παρακαλώ, κυρία Πρόεδρε.
Για τους αγρότες έχουµε ολοκληρωµένη πρόταση, που έχει

να κάνει µε τη θεµελίωση δικαιώµατος µε συγκεκριµένα χρόνια,
όπως ισχύει για όλα τα ταµεία, αλλά θα τη φέρουµε σε άλλο νο-
µοσχέδιο. Βέβαια έχουµε και την πρόταση για την αύξηση της
επιστροφής φόρου του πετρελαίου, προκειµένου να υπάρξει κί-
νητρο για τη χρησιµοποίησή του και ασφαλώς εξισορρόπηση
των εσόδων.

Κλείνω ζητώντας από τον Υπουργό µία ενηµέρωση στην οµιλία
του για το τι γίνεται µε µία αποτελεσµατική ρύθµιση των οφειλών
προς το δηµόσιο, που την έχει ανάγκη το εισπρακτικό σύστηµα
σήµερα, για να µπορούν να πληρώσουν αυτοί που έχουν τη µε-
ρική δυνατότητα και να µην τους απαγορεύεται ουσιαστικά από
το ισχύον. Τι γίνεται µε την επεξεργασία µιας τέτοιας αποτελε-
σµατικής ρύθµισης; 

Ευχαριστώ, κυρία Πρόεδρε, και για την ανοχή σας.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΠΑΣΟΚ)

ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Μαρία Κόλλια-Τσαρουχά): Ευχαριστούµε,
κύριε  συνάδελφε.

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, έχω την τιµή να ανακοινώσω
στο Σώµα ότι τη συνεδρίασή µας παρακολουθούν από τα άνω
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δυτικά θεωρεία, αφού προηγουµένως συµµετείχαν στο εκπαιδευ-
τικό πρόγραµµα: «Η αρχή της δεδηλωµένης από τον Τρικούπη
στο σήµερα» που οργανώνει το Ίδρυµα της Βουλής, είκοσι εννέα
µαθητές και µαθήτριες και δύο εκπαιδευτικοί από το 7ο Γυµνάσιο
του Αιγάλεω.

Η Βουλή τούς καλωσορίζει. Καλή χρονιά.
(Χειροκροτήµατα απ’ όλες τις πτέρυγες της Βουλής)

Το λόγο έχει ο κ. Μαρίνος Ουζουνίδης.
ΜΑΡΙΝΟΣ ΟΥΖΟΥΝΙΔΗΣ: Σας ευχαριστώ, κυρία Πρόεδρε.
Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, σε εµάς από την επαρχία δεν

δίνεται τόσο συχνά ο λόγος για να αναφερθούµε στα προβλή-
µατα των περιοχών µας. Χαίροµαι, λοιπόν, ιδιαίτερα για το ότι
σήµερα είναι ο Υπουργός των Οικονοµικών εδώ, ο οποίος καλά
θα κάνει να µην παίζει µε το κινητό, αλλά να παρακολουθήσει την
αναφορά µου στα προβλήµατα της περιοχής µου, τα οποία είναι
πολύ σοβαρά.

Κατ’ αρχάς θα καταθέσω στα Πρακτικά το χάρτη του νοµού
µου. Βέβαια, πρέπει να καταθέσω το χάρτη όλης της Ελλάδος,
γιατί πολλοί Υπουργοί δεν κάνουν την τιµή να επισκεφθούν τις
περιοχές µας για να ξέρουν πού βρίσκονται, τι προβλήµατα έχει
ο τόπος κ.λπ.. Σήµερα τουλάχιστον θα περίµενα να είναι εδώ όλοι
οι Υπουργοί να ακούσουν τα προβλήµατα τα οποία έχουν άµεση
σχέση µε τα οικονοµικά ενός κράτους.

Σε ό,τι αφορά το νοµό µου –αλλά και τη Θράκη και τη Βόρεια
Ελλάδα- κατ’ αρχάς υπάγεται σε αυτόν και το νησί της Σαµοθρά-
κης, το οποίο έχει εγκαταλειφθεί στο έλεος του Θεού. Κοιτάξτε
να πάρετε κάποια µέτρα ούτως ώστε οι άνθρωποι να έχουν τη
δυνατότητα να µπορούν να αντεπεξέλθουν στις δύσκολες κατα-
στάσεις που περνάνε. Απλώς σας αναφέρω χαρακτηριστικά ότι
µεταξύ των προβληµάτων -όπου έκανα και κάποια ερώτηση- δεν
υπάρχει στο νησί της Σαµοθράκης παιδίατρος. Καλά θα κάνει η
Κυβέρνηση κάποια στιγµή να ασχοληθεί µε αυτό το θέµα και να
στείλουν παιδίατρο.

Σε ό,τι αφορά τους Υπουργούς που σας ανέφερα πιστεύω ότι
θα ήταν καλό, για παράδειγµα, ο Υπουργός Αγροτικής Ανάπτυ-
ξης, κ. Τσαυτάρης να επισκεφθεί τον Έβρο, που είναι µια αγρο-
τική περιοχή όπου έχουµε πολλά ποτάµια, ούτως ώστε να
ενηµερώσει τους νέους αγρότες δίνοντάς τους κίνητρα να έχουν
οι άνθρωποι δουλειά. Ο Υπουργός Ανάπτυξης, Ανταγωνιστικότη-
τας, Υποδοµών, Μεταφορών και Δικτύων, κ. Χατζηδάκης, µιλάει
συχνά πυκνά για ανάπτυξη. Εγώ  που ζω εκεί δεν βλέπω κάποια
ανάπτυξη. Καλά θα κάνει να µας επισκεφθεί και να µας ενηµε-
ρώσει σε ό,τι αφορά την πολυσυζητηµένη ανάπτυξη. Ο Υπουρ-
γός Άµυνας θα µας κάνει τιµή εάν έλθει προκειµένου να µας
ενηµερώσει για κάποια εθνικά θέµατα που υπάρχουν.

Συχνά έρχεται ο κ. Δένδιας, ο οποίος έρχεται απλώς για δυο-
τρεις ώρες και επισκέπτεται την περιοχή. Κάθε µέρα δηµιουρ-
γούνται όλο και περισσότερα κέντρα κράτησης παράνοµων
µεταναστών. Εµείς δεν το βλέπουµε ως µέτρο ανάπτυξης.

(Θόρυβος στην Αίθουσα)
ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Μαρία Κόλλια-Τσαρουχά): Κύριοι συνά-

δελφοι, σας παρακαλώ, κάντε λίγη ησυχία. Δεν είναι σωστό. 
ΜΑΡΙΝΟΣ ΟΥΖΟΥΝΙΔΗΣ: Κύριε  Λοβέρδο, καλά θα κάνετε να

µας ακούσετε και εµάς λίγο, αφού εσείς επί χρόνια µιλάτε από
το Βήµα. Εµείς είµαστε καινούργιοι.

ΑΝΔΡΕΑΣ ΛΟΒΕΡΔΟΣ: Ζητώ συγγνώµη.
ΜΑΡΙΝΟΣ ΟΥΖΟΥΝΙΔΗΣ: Εµείς, λοιπόν, είµαστε καινούργιοι

και από εκθέσεις ιδεών εγώ προσωπικά δεν γνωρίζω πολλά
πράγµατα. Διότι εδώ ακούω εκθέσεις ιδεών. Ο κόσµος θέλει δου-
λειά, κύριοι. Όλα τα άλλα είναι «να’ χαµε, να λέγαµε». Υπάρχει
µία φορά ο δηµόσιος τοµέας και µια φορά ο ιδιωτικός τοµέας.
Το δηµόσιο τοµέα τον γνωρίζει πολύ καλά ο εισηγητής κ. Βεσυ-
ρόπουλος, ο οποίος είναι δηµόσιος υπάλληλος και θα γνωρίζει
καλύτερα από µένα ότι η τακτική σας το τελευταίο διάστηµα έχει
αναστατώσει τους ανθρώπους σε διάφορες υπηρεσίες,  διότι δεν
γνωρίζουν τι τους ξηµερώνει αύριο. Είναι ένα θέµα πολύ σηµαν-
τικό, το οποίο έχει να κάνει και µε την ανάπτυξη και µε την επέν-
δυση σε κάποιες περιοχές που ζουν οι άνθρωποι. Καλό είναι,
λοιπόν, να τους ενηµερώσετε για το εάν θα παραµείνουν στις θέ-
σεις τους ή αν θα τους απολύσετε. Αυτή η κατάσταση δεν µπορεί
να συνεχιστεί. 

Σε ό,τι αφορά τη διαθεσιµότητα τα σηµερινά κόµµατα τα κυ-
βερνώντα, η Νέα Δηµοκρατία και το ΠΑΣΟΚ, είστε εσείς που
κατά καιρούς προσλάβατε υπεράριθµους δηµοσίους υπαλλή-
λους. Σήµερα, λοιπόν, τους ανθρώπους αυτούς δεν µπορείτε να
τους πετάτε ουσιαστικά σαν σκουπίδια. Οι άνθρωποι έχουν επεν-
δύσει τη ζωή τους ανάλογα µε την εργασία τους και εποµένως
καλά θα κάνετε πρώτα να κοιτάξετε το πού υπάρχουν κενές θέ-
σεις, προκειµένου να τους µεταφέρετε εκεί.

Σε ό,τι αφορά τον ιδιωτικό τοµέα δεν υπάρχει ούτε ένα κίνητρο
για τους ανθρώπους οι οποίοι έχουν µείνει στον ιδιωτικό τοµέα,
αυτοί οι λίγοι, να συνεχίσουν να δουλεύουν. Θα πρέπει να σας
ενηµερώσω, κύριε  Υπουργέ των Οικονοµικών, ότι στη Βόρεια
Ελλάδα  λένε πως ο καλύτερος Υπουργός Οικονοµικών της
Βουλγαρίας είναι ο κ. Στουρνάρας. Θα σας πω γιατί. Άνθρωποι
οι οποίοι ζουν στα σύνορα έχουν να γεµίσουν βενζίνη και πετρέ-
λαιο από ελληνικά πρατήρια δύο και τρία χρόνια. Επίσης οι άν-
θρωποι που ζουν στα σύνορα µε τη Βουλγαρία χρησιµοποιούν
την κινητή τηλεφωνία της Βουλγαρίας. Κυκλοφορούν αυτοκίνητα
µε βουλγάρικες πινακίδες, διότι τα ασφάλιστρα τα πληρώνουν
στη Βουλγαρία.

Υπάρχουν, λοιπόν, ένα σωρό θέµατα τα οποία δεν ξέρετε και
καλά θα κάνετε να τα παρακολουθήσετε. Ο κ. Δένδιας, εκτός από
το θέµα των παράνοµων µεταναστών θα έλθει να παρακολουθή-
σει στην περιοχή µας ότι υπάρχει λαθρεµπόριο πετρελαίων, καυ-
σίµων, τροφίµων, φυτοφαρµάκων, ξυλείας κ.λπ.. Εποµένως είναι
ένα σωρό σοβαρά θέµατα, ούτως ώστε θα έλθετε να τα παρα-
κολουθήσετε στην περιοχή µας και ανάλογα να πάρετε τα µέτρα
που πρέπει.

Εδώ υπάρχει και µία απόφαση του σωµατείου των βενζινοπω-
λών, την οποία είχαµε καταθέσει και θα την καταθέσω ξανά, οι
οποίοι ζητούσαν να µην αυξηθεί το πετρέλαιο θέρµανσης.

Κι εσείς ακολουθήσατε τις δικές του τακτικές. Έχει αποδειχθεί
ότι έχετε αποτύχει παταγωδώς. Και εποµένως, έστω και την
ύστατη στιγµή δώστε στους σωστούς ανθρώπους τη δυνατότητα
σε όλη τη Βόρειο Ελλάδα, να πάρουν φτηνό πετρέλαιο.

(Στο σηµείο αυτό την Προεδρική Έδρα  καταλαµβάνει ο  Β’ Αν-
τιπρόεδρος της Βουλής κ. ΑΘΑΝΑΣΙΟΣ ΝΑΚΟΣ)

Και θέλω να αναφερθώ σε κάτι άλλο. Σε αυτά τα πολυσυζητη-
µένα σκάνδαλα εγώ συµφωνώ µε τις τακτικές που ακολουθείτε,
αλλά συµβουλευθείτε την κ. Μέρκελ. Ένα σκάνδαλο στην
DEUTSCHE BANK όπου, σας διαβάζω επί λέξει, πήγαν στο πλαί-
σιο των ερευνών της γερµανικής δικαιοσύνης την προηγούµενη
εβδοµάδα πεντακόσιοι πάνοπλοι αστυνοµικοί, εφοριακοί και δι-
καστικοί και εισέβαλαν στο κέντρο της τράπεζας στη Φρανκ-
φούρτη και συνέλαβαν πέντε εργαζόµενους. 

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας του κυρίου Βουλευτή)

Εµείς εδώ ακούµε για χίλιες λίστες. Κάντε κάτι να λήξει αυτό
το θέµα µε τις λίστες, να ξεκαθαρίσει ποιοι  είναι οι κλέφτες και
ποιοι είναι οι σωστοί. Και να σταµατήσετε να φορολογείτε απάν-
θρωπα τον απλό εργαζόµενο πολίτη. 

Και θα ξέρετε, κύριε Μπέζα, αναφέροµαι λίγο σε εσάς από τη
Βόρεια Ελλάδα και από την Ήπειρο, πολλοί Έλληνες πήγαν έξω
τη δεκαετία του ’60 και του ’70, έφεραν λεφτά εδώ, δηµιούργη-
σαν την ανάπτυξη της Ελλάδος και έρχεται σήµερα το κράτος
και τους τιµωρεί. Οι άλλοι, οι οποίοι πήραν από δω τα λεφτά και
τα έβγαλαν έξω, οι κλέφτες, δεν τιµωρούνται.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Αθανάσιος Νάκος): Κύριε Ουζουνίδη, ολο-
κληρώστε.

ΜΑΡΙΝΟΣ ΟΥΖΟΥΝΙΔΗΣ: Και κοιτάξτε, λοιπόν, να κάνει και
κάτι για την περιφέρεια την οποία την έχετε εγκαταλείψει. 

Σας ευχαριστώ πολύ.
(Στο σηµείο αυτό ο Βουλευτής κ. Μαρίνος Ουζουνίδης

καταθέτει για τα Πρακτικά τα προαναφερθέντα έγγραφα, τα
οποία βρίσκονται στο αρχείο του Τµήµατος Γραµµατείας της Δι-
εύθυνσης Στενογραφίας και  Πρακτικών της Βουλής)

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα των Ανεξάρτητων Ελλή-
νων) 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Αθανάσιος Νάκος): Το λόγο έχει ο Βουλευ-
τής της Χρυσής Αυγής, κ. Ηλίας Κασιδιάρης.

ΗΛΙΑΣ ΚΑΣΙΔΙΑΡΗΣ: Χαρακτηρίσαµε επανειληµµένως το νέο
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φορολογικό, νοµοσχέδιο αδικίας και αθλιότητος, διότι τσακίζει
εκατοµµύρια Έλληνες µε µικρά εισοδήµατα, ενώ παράλληλα ευ-
νοούνται οι λίγοι, ευνοούνται οι γνωστές ελάχιστες οικογένειες,
οι οποίες έχουν κάτσει στο σβέρκο µας, της πατρίδας µας και
του ελληνικού λαού, εδώ και δεκαετίες, ευνοείται η πλουτοκρα-
τία. 

Θα αναφέρω απλά ένα παράδειγµα, διότι εµείς οµιλούµε
πάντα µε αριθµούς: Ένας ελεύθερος επαγγελµατίας µε 20.000
ευρώ ετήσιο εισόδηµα πέρυσι έδινε 2.500 ευρώ και φέτος θα
δίνει 5.000 ευρώ στην εφορία. Αντίστοιχα, κάποιος µε 200.000
ευρώ ετήσιο εισόδηµα, έδινε 77.500 ευρώ και θα δίνει 62.500
ευρώ στην εφορία. Εποµένως θεωρούµε κατ’αρχάς άδικο το
παρόν νοµοσχέδιο. 

Παράλληλα, λέµε ότι το θεωρούµε και άθλιο, διότι στοχοποιεί
τη µητρότητα, στοχοποιεί τη νέα γενιά Ελλήνων, χτυπάει τα παι-
διά των Ελλήνων που θα γεννηθούν, έχει στόχο την αποδόµηση
του µέλλοντος της χώρας µας.

Αλλά θα επιµείνω σε ένα τρίτο σηµείο, το οποίο εµείς ως
Χρυσή Αυγή θεωρούµε κοµβικό. Πεµπτουσία και αυτού του νο-
µοσχεδίου είναι ότι η Βουλή νοµοθετεί εις βάρος των άλλων.
Έχει αλλάξει πλέον ο τρόπος φορολόγησης όλων, πλην των Βου-
λευτών. Αναφερόµαστε σε αυτό, γιατί αυτό είναι η συνέχεια του
σκανδάλου µε τις βουλευτικές αποζηµιώσεις, τις οποίες πάλι η
Χρυσή Αυγή είχε θέσει. Τελικά έγινε µια µείωση της πλάκας για
κάτι οδοιπορικά και µόνο για το θεαθήναι και για τα µάτια του
κόσµου. Δεν ξέραµε ότι οι αποζηµιώσεις αυτές οι παχυλές είναι
και αφορολόγητες. 

Απαιτούµε, λοιπόν, καταθέσαµε και σχετική τροπολογία, τη
φορολόγηση της βουλευτικής αποζηµίωσης από το πρώτο ευρώ.
Οτιδήποτε άλλο συµβεί είναι και παράνοµο και αντισυνταγµατικό.
Διότι, κύριε Υπουργέ, µε βάση το άρθρο 4 του Συντάγµατος
«όλοι οι Έλληνες είµαστε ίσοι ενώπιον του νόµου». Δεν µπο-
ρούµε να χτυπάµε φορολογικά τους πολύτεκνους και να εξαι-
ρούµε τους Βουλευτές. 

Και θέτω και ένα ερώτηµα: Με ποιο σκεπτικό -και θα ήθελα
οπωσδήποτε, θα απαιτούσα µια απάντηση- διαπράττετε αυτήν
την αδικία. Μιλάµε για µια πράξη παράνοµη και αντισυνταγµα-
τική, που δεν πρέπει σε καµµία περίπτωση να περάσει. 

Η πρόταση της Χρυσής Αυγής, λοιπόν, που κατατέθηκε µέσω
τροπολογίας είναι συγκεκριµένη: Φορολόγηση της βουλευτικής
αποζηµίωσης από το πρώτο ευρώ. 

Το ερώτηµα το οποίο σας έθεσα θεωρώ πως είναι ρητορικό,
δεν πρόκειται να λάβει απάντηση, διότι η απάντηση είναι πολύ
απλή και αυτονόητη. Σκοπός της Κυβέρνησης είναι στην ουσία
απ όλα αυτά τα µέτρα στην ουσία να δωροδοκεί το Νοµοθετικό
Σώµα, να παίζουν οι Βουλευτές οµαδικά εδώ µέσα ένα θέατρο,
όπως αυτό που είδαµε χθες, να αφήνουν τα ουσιώδη ζητήµατα
και να ασχολούνται µε «βίλες Αµαλία» και µε διάφορα τέτοια κα-
ραγκιοζιλίκια και να κρύβουν την αλήθεια. Όπως ακριβώς έγινε
και µε τους µισθούς, που, αν δεν είχε θέσει το θέµα η Χρυσή
Αυγή, κανένας Έλληνας πολίτης δεν θα γνώριζε την αλήθεια. Το
κρατούσατε ως επτασφράγιστο µυστικό. 

Με την παρέµβασή µας το έµαθε ο κόσµος και αυτό. Έτσι απα-
ξίωσε περαιτέρω το διεφθαρµένο πολιτικό σύστηµα, το διεφθαρ-
µένο πολιτικό σύστηµα στου οποίου το αποκορύφωµα της
διαφθοράς βρίσκεται σήµερα η σκανδαλώδης φοροδιαφυγή, η
απόκρυψη του µαύρου χρήµατος, οι µίζες και τα κλεµµένα. 

Τελικώς, από ό,τι βλέπουµε και η υπόθεση της λίστας Λαγ-
κάρντ εξελίσσεται σε ένα µέσο αποπροσανατολισµού της κοινής
γνώµης και εξηγούµαι: Η Κυβέρνηση έχει αποφασίσει να κάψει
τους καµένους, έχει αποφασίσει να πυροβολήσει πολιτικά πτώ-
µατα. Κάνει µάλιστα και ανταλλαγές πτωµάτων µεταξύ της η συγ-
κυβέρνηση, τους δίνει η Νέα Δηµοκρατία τον Βουλγαράκη, της
δίνουν τον Παπαντωνίου και έτσι πάει. Και επί της ουσίας δεν
πρόκειται ποτέ να επιβληθεί πολιτική κάθαρση στην Ελλάδα,
διότι µένουν στο απυρόβλητο οι στυλοβάτες του µνηµονίου και
της υποταγής -βλέπε Βενιζέλος- και κυρίως αυτοί οι οποίοι έβα-
λαν τη χώρα σε αυτό το λούκι και οδήγησαν τη χώρα στα δεσµά
του Διεθνούς Νοµισµατικού Ταµείου. Και αναφέροµαι στον κ. Πα-
πανδρέου, τον οποίο τον καλύπτει η συγκυβέρνηση και η Αντι-
πολίτευση και είναι πολύ λογικό να γίνεται αυτό. Είναι πολύ

λογικό, γιατί και η Αντιπολίτευση  του ΣΥΡΙΖΑ από τη στιγµή που
µυρίστηκε εξουσία έγινε κατά 100% συστηµική.

Θεωρούµε δική µας επιτυχία το ότι πάτησε –επιτέλους- το πόδι
του στη Βουλή ο κ. Παπανδρέου, το ότι αναγκάστηκε να αφήσει
λίγο τις διακοπές του στο Χάρβαρντ -όπου βρίσκεται µε την ευ-
γενή χορηγία της κ. Γιάννας Αγγελοπούλου- και να έρθει να κά-
τσει εδώ µέσα στα βουλευτικά έδρανα. Και αν έχουν λίγη
αξιοπρέπεια οι Βουλευτές της Νέας Δηµοκρατίας και του ΣΥ-
ΡΙΖΑ, πολύ σίγουρα σύντοµα αυτός ο άνθρωπος πρέπει να κά-
τσει και στο εδώλιο του κατηγορουµένου.

Η πάταξη της φοροδιαφυγής είναι ένα µείζον θέµα, άπτεται
της πολιτικής κάθαρσης της χώρας και όλος ο λαός γνωρίζει
πολύ καλά ότι δεν απαιτεί καµµία απολύτως λίστα. Η δουλειά γί-
νεται πολύ εύκολα µέσω του Υπουργείου Οικονοµικών, µέσω της
Γενικής Γραµµατείας Πληροφοριακών Συστηµάτων, µέσω της
Δίωξης Ηλεκτρονικού Εγκλήµατος, την οποία, από ό,τι φαίνεται,
δεν την θέλει ο Άρειος Πάγος να µπει στο παιχνίδι.

Βλέπουµε στα κανάλια καθηµερινά τον κ. Θεοχάρη της Γενικής
Γραµµατείας Περιφερειακών Συστηµάτων, ο οποίος είναι λαλί-
στατος, υµνεί το  έργο του κ. Στουρνάρα, λέει διάφορα, ψάχνει
τα χρέη των 500 ευρώ του φτωχού, για να του πάρει µετά το
σπίτι. 

Εµείς του προτείνουµε να κάνει κάτι άλλο αυτονόητο, να κάνει
πλήρη οικονοµικό έλεγχο σε όσους διετέλεσαν υπουργοί Εθνικής
Αµύνης και σε άλλα νευραλγικά Υπουργεία τα οποία σχετίζονται
µε µίζες και προµήθειες από το 1974 µέχρι σήµερα. Εκεί έχει να
βγάλει πάρα πολύ «µαύρο» χρήµα.   

Εάν γίνει κάτι τέτοιο, είναι βέβαιο πως πάρα πολύ µεγάλα ονό-
µατα θα πάνε στη φυλακή. Διότι το «µαύρο» χρήµα και οι µίζες
δεν είναι απλά ανιχνεύσιµες, «βγάζουν µάτι». Μόνον ο διεφθαρ-
µένος δεν τις βλέπει. Διότι και ο τυφλός τα βλέπει. Και θα φέρω
ως παράδειγµα την περίπτωση Τσοχατζόπουλου και Σµπώκου,
όπου εν µια νυκτί βρέθηκαν τα εκατοµµύρια στις offshore εται-
ρείες τους που βρίσκονταν σε εξωτικούς προορισµούς. 

Όµως, δεν έχετε την πολιτική βούληση να λύσετε το πρό-
βληµα. Το µόνο που κάνετε είναι να πυροβολείτε πολιτικά πτώ-
µατα, για να διασώσετε τη συγκυβέρνηση, να διασώσετε το
µνηµόνιο και τα συµφέροντα των τοκογλύφων. 

Στην πραγµατικότητα, λοιπόν, καλύπτονται τα κακουργήµατα,
γιγαντώνεται η φοροδιαφυγή. Γιατί; Γιατί στην κορυφή κάθε λί-
στας βρίσκονται πολιτικά στελέχη κοµµάτων και κυρίως η πλου-
τοκρατία, η οποία είναι αυτή που καθοδηγεί τα πολιτικά κόµµατα
που διοικούν τη χώρα σήµερα. 

Για να πληγεί η φοροδιαφυγή, απαιτείται πολιτική κάθαρση.
Αυτή είναι µια µεγάλη υπόθεση, απαιτεί καθαρά χέρια. Τα κα-
θαρά χέρια τα έχει µόνο η Χρυσή Αυγή, διότι η Χρυσή Αυγή κάνει
κάτι που δεν το κάνουν τα συστηµικά κόµµατα,  όπως ο ΣΥΡΙΖΑ
και το δηλώνουν και οι ίδιοι, η Χρυσή Αυγή στοχοποιεί πρόσωπα.
Εµείς δεν χαϊδεύουµε. Εµείς στοχοποιούµε αυτούς που ευθύνον-
ται ξεκάθαρα για τη διαπλοκή, για τη διαφθορά, για τα κλεµµένα.
Στοχοποιούµε όλους αυτούς που οδήγησαν τη χώρα στο σηµε-
ρινό της κατάντηµα.

Εµείς λέµε, λοιπόν, ότι πρέπει να πάνε σε προανακριτική, πρέ-
πει να πάνε στο εδώλιο του κατηγορουµένου και οι ένοχοι πρέπει
να πάνε επιτέλους στη φυλακή. Και µάλιστα όχι σε κελιά VIP, για
να κάνουν οι πολιτικοί παρέα µε µόδιστρους και να περνάνε
ήρεµα τη ζωή τους και τις ώρες τους. Αυτοί που έφεραν τους λα-
θροµετανάστες να πάνε στην πρώτη  πτέρυγα του Κορυδαλλού,
όπως πάει και ένας µεροκαµατιάρης, να πάει εκεί µε τους Ιρακι-
νούς και τους Αφγανούς σε ένα  κελί, δύο επί δύο, µε πενήντα
άτοµα. 

Αυτό θα είναι το πρώτο βήµα ώστε να επέλθει εν τέλει η πολι-
τική κάθαρση στη ζωή της χώρας. 

Σας ευχαριστώ.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του Λαϊκού Συνδέσµου-

Χρυσή Αυγή) 
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Αθανάσιος Νάκος): Το λόγο έχει ο Βουλευ-

τής της Δηµοκρατικής Αριστεράς κ. Γεώργιος Κυρίτσης.
ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΚΥΡΙΤΣΗΣ: Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε. 
Κύριοι συνάδελφοι, σίγουρα πιστεύω ότι δεν µας ψεκάζουν. Η

αιθαλοµίχλη όµως βρίσκεται εκεί έξω και γι’ αυτό κάποιοι ευθύ-
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νονται.
Θέλω να µιλήσουµε όχι για το φορολογικό, γιατί αυτό δεν είναι

φορολογικό νοµοσχέδιο. Δεν ξέρω πώς έχει περάσει σαν φορο-
λογικό νοµοσχέδιο. Είναι ένα σχέδιο νόµου είσπραξης 2,3 δισε-
κατοµµυρίων. Εάν το θεωρήσουµε φορολογικό, τότε θα δια-
πιστώσουµε ότι µ’ αυτό δεν µπορεί µία χώρα να προχωρήσει. Αν
το αντιµετωπίσουµε σαν σχέδιο νόµου, θα δούµε πόσα τραγικά
λάθη έχουν γίνει. 

Κύριε Υπουργέ, θέλω να µιλήσουµε για κοινή λογική. Θα ανα-
λυθούν πάρα πολλά πράγµατα. Τι λέει, λοιπόν, η κοινή λογική;
Εκεί έξω ο κόσµος κρυώνει, εκεί έξω ο κόσµος δεν έχει να πλη-
ρώσει, άρα εµείς θα έπρεπε να το έχουµε αντιµετωπίσει αυτό.
Θα µιλήσουµε για το πετρέλαιο, για το οποίο ως Δηµοκρατική
Αριστερά σάς κάναµε µία ολοκληρωµένη πρόταση. Τι κάνατε;
Ανεβάσατε το πετρέλαιο, το «φουσκώσατε» ενάµιση χρόνο πριν
και δηµιουργήθηκε ένας πανικός, µε αποτέλεσµα ούτε το λα-
θρεµπόριο να πιάσουµε, να έχουµε προβλήµατα υγείας µε την
αιθαλοµίχλη, να έχουµε παράνοµη υλοτοµία και να µην έχουµε
αποτέλεσµα. 

Θα πρέπει κάποτε να παραδεχθούµε ότι κάναµε λάθος. Είναι
τόσο απλό, κύριε Υπουργέ. Κάναµε λάθος και πρέπει να το αντι-
µετωπίσουµε µε κοινή λογική. Δεν µπορεί κανείς να πει ότι «πιά-
σαµε» και αυτά τα λεφτά. Εµείς τι σας είχαµε πει; Εµείς σας
είπαµε: «Θέλετε να πιάσετε το λαθρεµπόριο; Μαγνητικές πύλες
εισόδου-εξόδου στα διυλιστήρια, GPS σε όλα τα βυτιοφόρα, µη-
χανήµατα εισροής-εκροής στα βενζινάδικα και καθαρίσαµε».
Ήταν τόσο απλό. 

Παρ’ όλα αυτά ακολουθείτε ένα δρόµο που βλέπουµε ότι δεν
έχει αποτέλεσµα, όπως γίνεται µε τα τέλη κυκλοφορίας. Μας
λέτε ότι είναι περίπου τα ίδια. Σκεφθείτε όµως ότι διακόσιες χι-
λιάδες πινακίδες έχουν κατατεθεί. Τι σηµαίνει αυτό; Επιπλέον
υπάρχουν βενζινάδικα και συνεργεία που δεν δουλεύουν.

Κύριε Υπουργέ, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, δεν είναι δυνα-
τόν να µας σταµατάνε έξω άνθρωποι και να µας λένε: «Ξέρετε
κάτι; Δεν µπορώ να πληρώσω αυτήν τη δόση. Ας µου αυξήσουν
τις δόσεις». Δεν το κάνουµε. Λέει ο άλλος: «Δεν έχω να δώσω
1.300 ευρώ. Πήγαινέ µου το στα 650, για να µπορώ να πληρώσω
το ρεύµα κ.λπ.». Δεν είναι παράλογο. 

Εµείς, κύριε Υπουργέ, θα πούµε «ναι» στις εξήντα δόσεις. Δεν
προλάβαµε. Θα φέρουµε τροπολογία στο επόµενο νοµοσχέδιο
και θα απαιτήσουµε ψηφοφορία από το Σώµα για το ότι πρέπει
οι δόσεις να γίνουν εξήντα. Μόνο µ’ αυτόν τον τρόπο και θα µπο-
ρέσετε να εισπράττετε κάθε µήνα και ο πολίτης θα ελαφρυνθεί.
Εσείς ο ίδιος το είπατε. Κάνατε µία πρόταση. Μέχρι 50 ευρώ φτά-
σατε το µήνα, µέχρι 80 ευρώ. Κάνατε σωστή πρόταση. Δεν τη δέ-
χεται η τρόικα; Ε, λοιπόν, δεν είναι έτσι. Δεν το δέχεται και το
Κοινοβούλιο! Πρέπει να µπορούµε να το περάσουµε αυτό. Πι-
στέψτε µε ότι θα έχετε κάθε µήνα ένα δισεκατοµµύριο, οι άνθρω-
ποι θα απαλλαγούν απ’ αυτό το βάρος και θα µπορέσουν κι αυτοί
να ζήσουν και θα υπάρχει συνεχής ροή χρηµάτων στο κράτος.

Εµείς αυτό δεν πρόκειται να το αφήσουµε. Θα το φέρουµε ως
τροπολογία στο οποιοδήποτε επόµενο νοµοσχέδιο και πιστεύω
ότι θα είµαστε αυτοί οι οποίοι θα αποδειχθεί ότι έχουµε δίκιο,
γιατί, όταν λέγαµε «συνδέστε τα ληξιαρχεία µε τα ταµεία», µας
έλεγαν το όραµα «Αριάδνη». Προς τιµήν του, µετά από τέσσερις
µήνες ξαναήλθε στη θέση «ξέρετε, ναι, ήταν λάθος». Όλα αυτά,
λοιπόν, είναι λάθος.

Θα σας πω κάτι απλό. Γιατί λέµε για κοινή λογική; Οι συντάξεις
θα δίνονται στις 31 του µηνός σε όλους. Πώς θα πληρώσουν την
εφορία; Θα είναι εκατοµµύρια άνθρωποι εκεί, εκατοµµύρια άν-
θρωποι θα τρέχουν στις τράπεζες την τελευταία στιγµή και θα
είναι εκπρόθεσµοι. Δεν γίνεται έτσι. Κοινή λογική. Λέει κάποιος:
«Πόσα εκατοµµύρια συνταξιούχους έχω; Τόσους. Όλοι µαζί θα
πάνε στις 31». Στις 30 του µηνός πρέπει να πληρωθεί η εφορία.
Είναι δηλαδή εκπρόθεσµος από χέρι. Ή θα πάµε την εφορία στις
4, στις 5 ή θα πάµε πιο κάτω τη σύνταξη. 

Αυτό δεν είναι φορολογικό νοµοσχέδιο. Όπως σας είπα, είναι
ένα σχέδιο νόµου είσπραξης. Εµείς έχουµε ως λαός µία τέτοια
τάση κατ’ ευφηµισµόν να λέµε «ακρωτήρι καλής ελπίδας», τις
άνοµες σχέσεις να τις λέµε «πελατειακές», ο Τρωικός Πόλεµος
έγινε για την ωραία Ελένη, δηλαδή οι Έλληνες σκοτώθηκαν, γιατί

ήταν κερατάς ο Μενέλαος κ.λπ.. Δεν µπορούµε να µπούµε σε τέ-
τοιες λογικές. Εδώ χρειάζεται να απλοποιήσουµε κάποια πράγ-
µατα και πάνω απ’ όλα να ακούµε τι λέει ο κόσµος, σε τι
κατάσταση βρίσκεται ο κόσµος και να τον ακολουθούµε. Η Δη-
µοκρατική Αριστερά έχει ολοκληρωµένη πρόταση και για το πε-
τρέλαιο. Η Δηµοκρατική Αριστερά θα φέρει τροπολογία για τις
δόσεις. 

Εγώ ήθελα να αναφερθώ µόνο σ’ αυτά τα δύο θέµατα. Οι συ-
νάδελφοι θα σας αναλύσουν και το συνταξιοδοτικό, το οποίο
πρέπει να το δείτε. Δύο εκατοµµύρια στις 31 του µηνός δεν γίνε-
ται. Πρέπει να το πάµε πιο δω ή να πάµε την εφορία τρεις µέρες
πιο κει. Δεν γίνεται να µαζεύονται όλοι αυτοί σε τράπεζες. Είναι
σαν να µην έχετε πάει ποτέ εσείς σε τράπεζα. Αν πάτε σε µία τρά-
πεζα την ηµέρα που παίρνουν τη σύνταξη, οι ουρές είναι απέξω
και θα πρέπει την ίδια µέρα να πληρώνει εφορία; Επανέρχοµαι
σ’ αυτό, γιατί θεωρώ ότι δεν αντέχει σε κοινή λογική. Αυτό σας
ζητάµε. Ξαναδείτε τα όλα, παραδεχθείτε ότι έγιναν λάθη. Κανέ-
νας δεν είναι αλάνθαστος. Από κει και πέρα όµως η κοινή λογική
πρέπει να πρυτανεύσει.

Σας ευχαριστώ.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Δηµοκρατικής Αριστε-

ράς)
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Αθανάσιος Νάκος): Η Βουλευτής του Κοµ-

µουνιστικού Κόµµατος Ελλάδας κ. Διαµάντω Μανωλάκου έχει το
λόγο.

ΔΙΑΜΑΝΤΩ ΜΑΝΩΛΑΚΟΥ: Είναι γεγονός ότι διανύουµε µία
περίοδο όπου η άγρια πολιτική σας έχει βυθίσει σε φτώχεια και
δυστυχία τα λαϊκά στρώµατα και εµφανίζεστε ως εξυγιαντές, που
δήθεν θα καταπολεµήσετε τη φοροδιαφυγή, όταν µ’ αυτό το νο-
µοσχέδιο ετοιµάζετε νέα φοροληστεία σε βάρος του λαού, που
θα αποφέρει τουλάχιστον 2,3 δισεκατοµµύρια ευρώ. Θα τα αρ-
πάξετε από τις τσέπες των οικονοµικά ασθενέστερων, για να τα
δώσετε σε µεγαλοκαπιταλιστές. Θα δώσετε µαζί όµως και «µπο-
ναµάδες» νέων φοροαπαλλαγών και µειώσεων φόρων στα κέρδη
τους, γιατί αυτά πρεσβεύει αυτό το νοµοσχέδιο. Βέβαια η εφευ-
ρετικότητα της φοροληστείας σας φαίνεται και στα δήθεν αντι-
κειµενικά κριτήρια διαβίωσης, που αποτελούν «άλλοθι» για
παραπέρα συρρίκνωση, ακόµα και κατάργηση κοινωνικών επιδο-
µάτων, αφού µε τα λεγόµενα «αντικειµενικά κριτήρια» φορολο-
γείτε ακόµα και ανύπαρκτα εισοδήµατα. Καθένας που αναπνέει
υπολογίζεται ότι έχει εισόδηµα µε αφετηρία τα 3.000 ευρώ. Αν
ζει και σε σπίτι ογδόντα τετραγωνικών µέτρων, ακόµα και µε
νοίκι, επιβάλλεται άλλο τεκµήριο, 40 ευρώ στο τετραγωνικό, δη-
λαδή 3.200 για ολόκληρο το σπίτι, ακόµα και αν ο συγκεκριµένος
άνθρωπος δεν έχει δεκάρα τσακιστή, όµως εξαναγκάζεται να
πληρώσει φόρο µε βάση τα δύο τεκµήρια, δηλαδή του υπολογί-
ζετε εισόδηµα 6.200 ευρώ στα χαρτιά.

Είναι χαρακτηριστικό ότι φοροτέχνες σε κλαδική τους σύ-
σκεψη έλεγαν ότι σύντοµα θα κληθούν να διαχειριστούν δηλώ-
σεις µε µηδενικό εισόδηµα για τις οποίες θα απαιτείται φόρος
1.000 και 1.500 ευρώ λόγω των τεκµηρίων. Καταργείτε το «κου-
τσουρεµένο» αφορολόγητο των 5.000 ευρώ και καθιερώνετε νέα
φορολογική κλίµακα-«καρµανιόλα» για µισθωτούς και συνταξι-
ούχους, ευνοώντας προκλητικά τους µεγαλοεισοδηµατίες. Κα-
ταργείτε το αφορολόγητο όριο για τα προστατευόµενα παιδιά,
όπως και για την γκάµα των φοροελαφρύνσεων για στοιχειώδεις
δαπάνες διαβίωσης, τόκους στεγαστικών, ενοίκια, φροντιστήρια
παιδιών κ.λπ., απαιτώντας ταυτόχρονα αποδείξεις λιανικής,
πράγµα δύσκολο για χαµηλόµισθους, όµως «άλλοθι», κόλπο, για
επιβολή νέων διογκωµένων χαρατσιών.

Αλλά και για τους αυτοαπασχολούµενους διαµορφώνετε συν-
θήκες στραγγαλισµού τους. Τους εξοντώνετε στο πεδίο της αν-
ταγωνιστικότητας, προσφέροντας το µερίδιό τους στις ισχυρές
επιχειρήσεις, αφού ισχύει και γι’ αυτούς η κατάργηση αφορολό-
γητων ορίων, εκπτώσεων και άλλα και προβλέπετε αυτοτελή φο-
ρολόγηση µε συντελεστή αυξηµένο στο 26%, που θα ξεκινά από
το πρώτο ευρώ εισοδήµατος, όπως και µε το τέλος επιτηδεύµα-
τος, δηλαδή το χαράτσι που πληρώνουν, που το εκτινάσσετε στα
650 ευρώ. 

Τα περιγράφω και τα κωδικοποιώ, γιατί; Γιατί είναι καθαρά τα-
ξική επιλογή για τη βίαιη καταστροφή αυτοαπασχολούµενων και
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µικροεπαγγελµατιών για τη συγκέντρωση της πίτας από τα µο-
νοπώλια και τους ισχυρούς επιχειρηµατικούς οµίλους. Αυτή είναι
η ανταγωνιστικότητα και η επιχειρηµατικότητα που επαγγέλλε-
στε. Αυτά τα εργαλεία που χρησιµοποιείτε είναι αυτά τα νοµοθε-
τήµατα. 

Είναι χαρακτηριστικό ότι αυξάνεται η φορολογία των µικρών
ατοµικών και εταιρικών επιχειρήσεων, κατά 333% και 147% αντί-
στοιχα. Παραδείγµατος χάριν –και θα αναφερθώ συγκεκριµένα-
εάν ένας αυτοαπασχολούµενος είχε µόλις 10.000 ευρώ εισόδηµα
το χρόνο, τώρα καλείται να πληρώσει περίπου 3.500 ευρώ και αν
πληρώσει και τον ασφαλιστικό του φορέα, τον ΟΑΕΕ, τότε κα-
λείται να επιβιώσει µε 1.600 περίπου ευρώ το χρόνο. Όπως είναι
φυσικό, οι πιο φτωχοί αυτοαπασχολούµενοι θα σταµατήσουν εν-
τελώς να πληρώνουν το ταµείο, αν θέλουν να έχουν φορολογική
ενηµερότητα ή θα κλείσουν. Αυτήν την ανάπτυξη προωθείτε, την
ανάπτυξη των µονοπωλίων. 

Τα ίδια και χειρότερα κάνετε και για την αγροτιά µε ενιαίο
φόρο 13%, µικροί, µεσαίοι, µεγάλοι, όλοι στο ίδιο σακί και θα συ-
νεχίσετε και στην αγροτική γη. Τι θα αποµείνει; Οι µεγάλες καπι-
ταλιστικές αγροτικές µονάδες. 

Τα φοροµπηχτικά σας µέτρα, όµως, είναι και για τους ναυτι-
κούς. Όταν η ανεργία τούς τσακίζει, η πλειοψηφία τους δεν παίρ-
νει ούτε επίδοµα ανεργίας. Όταν καταργείτε και τις συλλογικές
συµβάσεις εργασίας και προωθείτε την άρση του καµποτάζ, για
να πλουτίσουν ακόµη πιο πολύ οι εφοπλιστές, ερχόσαστε µ’ αυτό
το νοµοσχέδιο να υπερδιπλασιάσετε το φόρο στους µισθούς για
τα πληρώµατα του εµπορικού ναυτικού, αυξάνοντας για τους
αξιωµατικούς σε 15% από 6% και για το κατώτερο πλήρωµα σε
10% από 3%. 

Ταυτόχρονα, όµως, απαλλάσσετε από κάθε φόρο, τέλος και
εισφορά το εισόδηµα των εφοπλιστικών εταιρειών χαρτοφυλα-
κίου και ακόµα απαλλάσσετε το εφοπλιστικό κεφάλαιο από το
φόρο κληρονοµιών µε τις µεταβιβάσεις πλοίων. Με ξεδιάντροπο
τρόπο χτυπάτε ανελέητα το µισθωτό που θαλασσοπνίγεται και
δουλεύει έξι και επτά µήνες το χρόνο, για να µην πληρώσει ούτε
µισό ευρώ ο εφοπλιστής. Αυτά είναι τα νοµοθετήµατά σας. 

Αλλά και για τα άλλα τµήµατα του κεφαλαίου εξασφαλίζετε
παροχές πλουσιοπάροχες, συρρικνώνοντας το φορολογικό συν-
τελεστή για τα διανεµόµενα και αδιανέµητα κέρδη, µε πρόσχηµα
την καπιταλιστική κρίση, την ανυπαρξία κερδών ή ακόµα και εµ-
φανιζόµενη χασούρα. Οι επιχειρηµατικοί όµιλοι δεν πρόκειται να
πληρώσουν ούτε τσακιστή δεκάρα. Και εσείς και η τρικοµµατική
Κυβέρνηση το νοµιµοποιείτε και το προωθείτε ταχύτατα, ακόµα
και µε πληθώρα, πάνω από δέκα µέχρι τώρα, πράξεων νοµοθετι-
κού περιεχοµένου. 

Και δεν σας έφθαναν και αυτά, φέρνετε και µε τη διαδικασία
του κατεπείγοντος, ταυτόχρονα, σε ένα ενιαίο πακέτο, επτά πρά-
ξεις νοµοθετικού περιεχόµενου µε νέα, σκληρότερα, αγριότερα
µέτρα. Αυτή είναι η ψευδοδηµοκρατία του αστικού πολιτικού συ-
στήµατος.

Εµείς λέµε καθαρά ότι θα το καταψηφίσουµε, αλλά δεν θα µεί-
νουµε µε σταυρωµένα τα χέρια. Και τροπολογίες ανακούφισης
καταθέτουµε για κατάργηση φόρων και χαρατσιών και το λαό θα
καλέσουµε έµπρακτα σε απειθαρχία και ανυπακοή σε κάθε νο-
µοθέτηµα που είναι σε βάρος της ζωής του και ταυτόχρονα να
βάλει πλώρη για ανατροπή της εξουσίας του κεφαλαίου και να
διεκδικήσει τη δική του λαϊκή εξουσία και οικονοµία, που θα έχει
στο κέντρο την ικανοποίηση των αναγκών του και όχι τα κέρδη
των µονοπωλίων. 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Αθανάσιος Νάκος): Το λόγο έχει ο Βουλευ-
τής κ. Κωνσταντίνος Δερµιτζάκης. 

ΑΝΔΡΕΑΣ ΛΟΒΕΡΔΟΣ: Γιατί, κύριε Πρόεδρε; 
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Αθανάσιος Νάκος): Έκανα λάθος.
ΑΝΔΡΕΑΣ ΛΟΒΕΡΔΟΣ: Θέλω τη σειρά µου τότε. 
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Αθανάσιος Νάκος): Κύριε Δερµιτζάκη, επει-

δή είχε προηγηθεί, είναι ο κ. Λοβέρδος, σας πειράζει; 
ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΔΕΡΜΙΤΖΑΚΗΣ: Όχι, κύριε Πρόεδρε.
ΑΝΔΡΕΑΣ ΛΟΒΕΡΔΟΣ: Να µε συγχωρείτε, κύριε συνάδελφε. 
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Αθανάσιος Νάκος): Έκανα λάθος εγώ. Επει-

δή οι διορθώσεις παρα είναι πολλές εδώ, λόγω των αλλαγών,
έγινε λάθος.

Το λόγο έχει ο κ. Λοβέρδος και αµέσως µετά ο κ. Δερµιτζάκης.
ΑΝΔΡΕΑΣ ΛΟΒΕΡΔΟΣ: Κυρίες και κύριοι Βουλευτές, θέλω να

απευθυνθώ προσωπικά στον Υπουργό Οικονοµικών, στον κ.
Στουρνάρα, και να προσπαθήσω µε την πρότασή µου να µετα-
φέρω στον Πρωθυπουργό, ελπίζοντας ότι αυτήν τη φορά η
γνώµη µου θα έχει επιτυχή έκβαση, κάτι που είχα αναφέρει στον
Πρωθυπουργό κ. Παπανδρέου και µε πολύ έντονο τρόπο στους
Υπουργούς Οικονοµικών κ. Παπακωνσταντίνου και κ. Βενιζέλο.

Νοµίζω ότι η πολιτική εξέλιξη της χώρας δικαίωσε την πρό-
τασή µου, πλην όµως το λάθος επαναλαµβάνεται και τώρα, κύριε
Υπουργέ, µε το δεδοµένο ότι είστε ο αρµόδιος Υπουργός του
συντονισµού -που θα λέγαµε παλαιότερα- της Κυβέρνησης στα
οικονοµικά θέµατα και της οικονοµίας και, ταυτοχρόνως, ο επο-
πτεύων τα έσοδα και τα έξοδα του ελληνικού δηµοσίου. 

Δεν γίνεται, κύριε Υπουργέ. Και µονίµως θα ακούγεται στην Αί-
θουσα η αιτίαση που ακούστηκε και σήµερα «διότι δεν είστε εδώ»
στην πρώτη, στη δεύτερη, στη τέταρτη ευκαιρία. Αυτό, όµως,
είναι το λιγότερο. Το περισσότερο είναι ότι ο συντονιστικός σας
ρόλος για την εθνική οικονοµία δεν συµβιβάζεται µε την ιδιότητά
σας ως προϊσταµένου των εσόδων και των εξόδων του κράτους
και οι αποτυχίες θα διαδέχονται η µία την άλλη.

Σηµειώνω ότι µέχρι στιγµής και από Βουλευτές της Πλειοψη-
φίας –και εγώ ανήκω σε αυτήν- δεν ακούγονται καλά λόγια για
τη σηµερινή σας παρέµβαση. Καθήκον σας είναι να συντονίσετε
τα δηµοσιονοµικά Υπουργεία, αυτά δηλαδή που έχουν µεγάλους
δηµοσιονοµικούς προϋπολογισµούς, να δείτε τον αγώνα κατά
της ύφεσης, να συντονίσετε την οικονοµική πολιτική και να συ-
ναλλάσσεστε µε την Ευρώπη και το εξωτερικό. Καθήκον σας δεν
µπορεί να είναι ταυτοχρόνως να δίνετε πιστοποιητικά φορολογι-
κής ενηµερότητας. Βέβαια, όχι εσείς προσωπικά, αλλά οι υπηρε-
σίες που εποπτεύετε και για τις οποίες είστε πολιτικά υπεύθυνος. 

Η δική µου παρέµβαση επί δυόµισι χρόνια για το θέµα αυτό
χτυπούσε κλειστές πόρτες. Αλλά τα σηµερινά αποτελέσµατα για
τη φοροδιαφυγή δικαιώνουν απολύτως την προσέγγιση. Και ση-
µειώνω –η φιλική µας σχέση, νοµίζω, ότι επιτρέπει µία πιο αυ-
στηρή πολιτική φράση εδώ- ότι ουδείς Υπουργός που ασχολείται
µε τα µείζονα θέµατα της εθνικής οικονοµίας, µπορεί να είναι
αποτελεσµατικός και διεισδυτικός στην καθηµερινότητα του αδυ-
σώπητου έργου που σχετίζεται µε τα έσοδα και µε τα έξοδα του
ελληνικού δηµοσίου. 

Θυµάµαι τα δίκαια πρωτοσέλιδα εφηµερίδας ευρύτατης κυ-
κλοφορίας για ένα πιστοποιητικό φορολογικής ενηµερότητας.
Τα βέλη στρέφονταν κατά του κ. Παπακωνσταντίνου.

Το 50% του ελληνικού λαού και των αρµοδίων επί επίλυσης
του διλήµµατος «κλείνω µία επιχείρηση µε πεντακόσιους, χίλιους,
δύο χιλιάδες εργαζόµενους» ή «δίνω ένα πιστοποιητικό φορολο-
γικής ενηµερότητας, για να µην την κλείσω» ή, από την άλλη,
«κάνω το καθήκον µου»; Το δίληµµα αυτό, όπως και να το επιλύ-
σετε, έχει εχθρούς. Ο Υπουργός, ο οποίος ασχολείται µε την Ευ-
ρωπαϊκή Ένωση και το διεθνές οικονοµικό περιβάλλον, δεν
µπορεί εξ ορισµού να κάνει τη δουλειά του είτε για τη φοροδια-
φυγή είτε για οποιοδήποτε άλλο θέµα εσόδων και εξόδων. Θα
το βρείτε και εσείς µπροστά σας, αν δεν γίνει αλλαγή. 

(Στο σηµείο αυτό την Προεδρική Έδρα καταλαµβάνει ο Ε’ Αν-
τιπρόεδρος της Βουλής κ. ΛΕΩΝΙΔΑΣ ΓΡΗΓΟΡΑΚΟΣ)

Δεν υπάρχει ανάγκη να διασπαστεί το Υπουργείο. Μπορείς να
έχεις δυο Υπουργούς, αλλά ο επικεφαλής να είναι ένας. Αν για
κάθε θέµα που το Υπουργείο αυτό διαχειρίζεται υπεύθυνος είναι
ένας Υπουργός, τότε ούτε η δουλειά θα γίνεται καλά, τα σκάν-
δαλα θα είναι κάθε µέρα στην ηµερήσια διάταξη, ο δε Υπουργός
θα είναι αδύναµος να ανταποκριθεί και στα µεν και τα δε καθή-
κοντά του. Αυτή η αλλαγή είναι µια απλή θεσµική αλλαγή, που
πρέπει να γίνει σήµερα το απόγευµα ή αύριο το πρωί. Αγνοήθηκε
επί τρία και πλέον ολόκληρα χρόνια. Κάντε την, γιατί θα έχετε
και εσείς κακά ξεµπερδέµατα, κύριε Υπουργέ.

Κατ’ ουσίαν το Υπουργείο Οικονοµικών επί των δαπανών και
τον εξόδων του ελληνικού δηµοσίου, κυρίες και κύριοι, είναι ακέ-
φαλο. Συνεπώς θα παραµείνει και πλέον των τριών ετών. Εκκρε-
µές το θέµα ενός απλού, δίκαιου, αποτελεσµατικού φορολογικού
συστήµατος. Όποιος το πει και είναι πολιτικός, µε το που θα το
πει απέναντι στον Έλληνα πολίτη, γελοιοποιείται. Γελοιοποιείται.
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Ποιος έχει κουράγιο να µιλήσει στον κόσµο για ένα δίκαιο και
απλό φορολογικό σύστηµα, αν ανήκει στις µεταπολιτευτικές συµ-
πολιτεύσεις; Εγώ ανήκω σ’ αυτές. Όποιος το πει είναι ένας πολι-
τικός ψεύτης, χωρίς να το θέλει ενδεχοµένως. Γιατί η πραγµατι-
κότητα λέει ότι οι διακηρύξεις είναι κοινές, δεκαετιών και οι πρά-
ξεις είναι παρόµοιες µε το κείµενο που σήµερα ήρθε και ως προς
τη  µορφή του –ένα δαιδαλώδες κείµενο, στο οποίο δεν βγάζεις
άκρη- αλλά και στην ουσία του. 

Δίκαιο είναι το φορολογικό σύστηµα που είναι απλό. Δίκαιο
είναι το φορολογικό σύστηµα που είναι κατανοητό. Δίκαιο είναι
το φορολογικό σύστηµα που δεν είναι βάση διαφθοράς. Δίκαιο
είναι το φορολογικό σύστηµα που κατανέµει δικαίως κατά το
Σύνταγµα τα δηµόσια βάρη. 

Να δώσω ένα παράδειγµα. Ήσασταν µπροστά, κύριε Υπουργέ,
όταν το Μάρτιο του 2009 είχα πει ότι πρωτεύουσα υποχρέωση
του ελληνικού δηµοσίου είναι να καταργήσει τον Κώδικα Βιβλίων
και Στοιχείων. Καταργήθηκε κατά τον τύπο. Επαναφέρθηκε
όµως, όπως πληροφορούµαι, µε µόνη διαφορά ότι τα βιβλία που
πρέπει να τηρούνται δεν πρέπει να θεωρούνται. Παραµένει ακέ-
ραιη η βάση της ακαταστασίας, της αδυναµίας ουσιαστικού ελέγ-
χου και εν τέλει της διαφθοράς. 

Δεν υπάρχει περίπτωση, κύριε Υπουργέ, να µπει κανείς στα
ουσιώδη, να λύσει φορολογικά θέµατα, αν ο Κώδικας Βιβλίων και
Στοιχείων, όπως και να τον πούµε κατά τον τίτλο του, παραµένει
εν τη ουσία σε εφαρµογή. Έχετε πάρα πολλά και δύσκολα πράγ-
µατα να κάνετε. Έχετε να κάνετε έναν εξορθολογισµό των ποινι-
κών ευθυνών που υπάρχουν στο χώρο. Είναι άδικο έναν άνθρωπο
που τον κυνηγάνε από παντού να τον κυνηγάει και το ελληνικό
δηµόσιο για οφειλή 5.000 ευρώ. Είναι δίκαιο όµως η φοροδια-
φυγή να είναι ποινικό αδίκηµα. Αλλά ο εξορθολογισµός απαιτεί
άνθρωπο πολιτικό, υπεύθυνο Υπουργό, που θα ασχοληθεί µε
αυτό, όχι στο πάρεργο των υπολοίπων δραστηριοτήτων του. Η
διαγραφή χρεών, που για έναν φτωχό ή έναν νεκρό πρέπει να
είναι δεδοµένη, µόνο στην Ελλάδα δεν είναι δεδοµένη. Η δεύ-
τερη επιχειρηµατική ευκαιρία δεν υπάρχει. Ούτε και αυτό το
θέµα λύνεται. 

Κύριε Υπουργέ, θα το ψηφίσω, γιατί είναι προαπαιτούµενη
ενέργεια. Μα το Θεό όµως και εγώ και πολλοί άλλοι συνάδελφοι
εδώ δεν θέλουµε να το ψηφίσουµε. Θα το ψηφίσουµε για να µην
πτωχεύσει η χώρα µας. Θα το ψηφίσουµε γιατί είναι prior action.
Αλλά είναι η τελευταία φορά. Αν δεν έρθει το σχέδιο νόµου
εκείνο που θα απλοποιεί το φορολογικό σύστηµα, θα βάζει τα-
φόπλακα στον Κώδικα Βιβλίων και Στοιχείων –δεν πρέπει να είσαι
ειδικός, όπως είπε ο κ. Μητσοτάκης, πρέπει να είσαι επιστήµονας
της ΝΑΣΑ για να βγάλεις άκρη- αν δεν γίνουν αυτές οι αλλαγές
στην κατεύθυνση που όλοι λέµε -εγώ έδωσα και δυο τρία συγκε-
κριµένα παραδείγµατα- τότε η συναίσθηση της πικρίας και  η πο-
λιτική αντίληψη της αδικίας, της έλλειψης δικαιοσύνης δηλαδή,
που είναι στα στόµατα και την ψυχή όλων των Ελλήνων πολιτών,
θα ροκανίζουν και τη λαϊκή ενότητα και την εθνική ενότητα.   

Πάρτε το χαµπάρι. Πρέπει ένας άνθρωπος στην Κυβέρνηση
αυτή να κάνει ό,τι δεν έκανε η κυβέρνηση Παπανδρέου, η κυβέρ-
νηση Παπαδήµου και η Κυβέρνηση Σαµαρά ως σήµερα. Να πάρει
στα χέρια του µε ευθύνη απέναντι στην Ελληνική Βουλή τη δια-
µόρφωση αυτού που λείπει. Αυτό που δεν πρέπει να το λέµε -
γιατί ευτελιζόµαστε- δίκαιο φορολογικό σύστηµα, αλλά πρέπει
εδώ και τώρα -το αργότερο τους επόµενους δυο µήνες- να το
κάνουµε, κύριε Υπουργέ.

Κύριοι συνάδελφοι, ευχαριστώ πολύ.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Λεωνίδας Γρηγοράκος): Το λόγο έχει ο κ.

Δερµιτζάκης. 
Έχει ζητήσει και θα λάβει το λόγο µετά ο κύριος Υπουργός. 
ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΔΕΡΜΙΤΖΑΚΗΣ: Κυρίες και κύριοι συνάδελ-

φοι, θα ξεκινήσω µε ένα τραγούδι παλιό, που το τραγούδησε ο
µεγάλος µας βάρδος, ο Νίκος Ξυλούρης, σε στίχους του Κώστα
Μύρη, του Γεωργουσόπουλου: «τόσα χρόνια δίσεκτα µέσα σε
µιαν ώρα». Αυτά τα σηµαδιακά λόγια µού έρχονται στο νου αυτήν
την ώρα, καθώς αναλογίζοµαι ότι η πατρίδα µας και ο λαός µας
βιώνουν έναν αµείλικτο, πρωτοφανή, ακήρυκτο πόλεµο, µε τερά-
στιες οικονοµικές προεκτάσεις, έναν πόλεµο που ύπουλα, επιτή-
δεια, ξεθεµελιώνει και διαλύει το κοινωνικό οικοδόµηµα. Δίσεκτα

χρόνια και βάρβαρα, µε µνηµόνια, µε ύφεση µε λιτότητα, χρόνια
δίχως χαµόγελο. 

Δυστυχώς οι στίχοι αποκτούν τραγική διαχρονικότητα και επι-
καιρότητα µέσα απ’ αυτήν την εφιαλτική αλυσίδα των νοµοσχε-
δίων, που άρχισε αµέσως µετά την ορκωµοσία της ντόπιας
τρόικας, της Κυβέρνησης της χαµένης ευκαιρίας και του ξεπου-
λήµατος του εθνικού µας πλούτου. 

Αφού µε το φόβο, την τροµοκρατία, την παραπληροφόρηση,
µε τους στηµένους κονδυλοφόρους και τα παπαγαλάκια αλλοί-
ωσαν στην κυριολεξία το εκλογικό αποτέλεσµα, ξεκίνησαν το γαϊ-
τανάκι µε τα νοµοσχέδια, τις πράξεις νοµοθετικού περιεχοµένου
την καταστρατήγηση του Συντάγµατος και της δηµοκρατίας, µε
κοινοβουλευτικά πραξικοπήµατα, για να φτάσουν στην αυγή του
2013 σ’ αυτό το νοµοσχέδιο παρωδία και κοροϊδία. Ένα ακόµα
νοµοσχέδιο άδικο, αντικοινωνικό, ταξικό, που αφήνει στο απυρό-
βλητο τον πλούτο, τους φοροφυγάδες και επιτίθεται για άλλη µια
φορά στα λαϊκά στρώµατα και τους µικροµεσαίους, που όλα
αυτά τα χρόνια έχουν δεχθεί τη βάναυση, τη βάρβαρη επίθεση
των µέτρων της τρόικας και των τοκογλύφων, ξένων και ντόπιων.
Δίχως να έχουν φταίξει σε τίποτα, βλέπουν τη ζωή και τα όνειρα
τα δικά τους και των παιδιών τους να γκρεµίζονται. 

Η τραγική πορεία µιας πατρίδας που έπρεπε να είναι περή-
φανη και ενός λαού που έχει δώσει αγώνες για τη λευτεριά και
την αξιοπρέπειά του για τα εργασιακά δικαιώµατα, σήµερα βρί-
σκεται σε απόγνωση. Το φάντασµα της ανθρωπιστικής κρίσης
πλανάται. Είναι γνωστή σε όλους, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι. 

Κάποιοι όµως εδώ µέσα εθελοτυφλείτε. Κάνετε πως δεν βλέ-
πετε. Κλείνετε τα µάτια και αγνοείτε τον κίνδυνο που ελλοχεύει
παντού, τον κίνδυνο που επελαύνει πολλές φορές µεταµφιεσµέ-
νος, καµουφλαρισµένος επιτήδεια. Ίσως γι’ αυτό είναι περισσό-
τερο επικίνδυνος. Γιατί, λοιπόν, συνεχίζετε στο ίδιο µοτίβο, το
ίδιο κακοπαιγµένο θέατρο, την ίδια λαθεµένη συνταγή, αφού
γνωρίζετε ότι η επιδείνωση είναι αναµενόµενη, είναι δεδοµένη;
Γιατί εξακολουθείτε να στύβετε σαν λεµονόκουπα το λαό, τις
ίδιες κοινωνικές οµάδες, αφού ήδη προ πολλού έχουν περάσει
το οριακό σηµείο, αφού µαζί µ’ αυτούς γκρεµίζετε και το ίδιο το
κράτος και τις όποιες ελάχιστες κοινωνικές παροχές, καθώς τα
δηµόσια έξοδα συρρικνώνονται και το ίδιο το κράτος αδυνατεί
να ανταπεξέλθει στοιχειωδώς στις υποχρεώσεις του προς τον
πολίτη; 

Ένας ατέλειωτος φαύλος κύκλος, µια παγίδα τεραστίων δια-
στάσεων στην οποία έχετε οδηγήσει τον ελληνικό λαό µε τα µνη-
µόνια, την υποτέλεια και την εκχώρηση της εθνικής κυριαρχίας
στους διεθνείς τοκογλύφους και τα γεράκια των αγορών, τους
γύπες που πετούν πάνω από τη χώρα µας. Το παρόν νοµοσχέδιο
αποτελεί έναν ακόµα κρίκο σ’ αυτήν τη µακάβρια αλυσίδα, παρ’
όλο που διατείνεστε ότι κάτι αλλάζει, ότι στοχεύετε τη φοροδια-
φυγή. Καµµία σχέση µε την πραγµατικότητα. Άλλη µια φορά η
υποκρισία σε όλο της το µεγαλείο. 

(Στο σηµείο αυτό την Προεδρική Έδρα καταλαµβάνει ο Β’ Αν-
τιπρόεδρος της Βουλής κ. ΑΘΑΝΑΣΙΟΣ ΝΑΚΟΣ)

Προσπαθείτε να ξεγελάσετε για άλλη µια φορά το λαό. Είναι,
όµως, πλέον αδύνατον. Και οι πλέον αδαείς περί των οικονοµικών
γνωρίζουν ότι αυτό που επιχειρείτε είναι λάθος. Πολύ καλύτερα,
όµως, το γνωρίζουν οι Έλληνες πολίτες και οι φορολογούµενοι,
που νιώθουν να καταληστεύονται. 

Αυτό το νοµοσχέδιο ακολουθεί την ίδια φιλοσοφία των προ-
ηγούµενων φορολογικών νοµοσχεδίων. Μόνο που σε κάποιες
πτυχές του είναι ακόµα πιο βάρβαρο και άκρως πιο επιθετικό,
προϊόν αναλγησίας και αδιαφορίας για το κοινωνικό σύνολο, για
τη συνοχή της κοινωνίας, αφού στοχοποιεί τις πλέον ευαίσθητες
και ευπαθείς οµάδες, τους τρίτεκνους, τους πολύτεκνους, τους
µικροµεσαίους επιχειρηµατίες, που αποτελούν τη ραχοκοκαλιά
της οικονοµίας και της κοινωνίας.

Η τεράστια ανεργία που πλήττει τον ελληνικό λαό οφείλεται
σε µεγάλο βαθµό στο κλείσιµο χιλιάδων τέτοιων επιχειρήσεων,
λόγω αδυναµίας να ανταπεξέλθουν στις τεράστιες απαιτήσεις,
στους λογαριασµούς και στους ληστρικούς φόρους που επιβάλ-
λετε, την ίδια ώρα που τιµωρείτε τους φορολογικά έντιµους πο-
λίτες, επιβραβεύοντας τους φοροφυγάδες, διαιωνίζοντας αυτό
το σύστηµα µε τις χιλιάδες φοροαπαλλαγές στους οικονοµικά
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ισχυρούς. Ως αντιστάθµισµα της απώλειας φόρων από αυτές τις
κατηγορίες φοροφυγάδων, τα Μέσα Μαζικής Ενηµέρωσης, τις
µεγάλες Α.Ε., τις offshore, τις χρηµατιστηριακές εταιρείες, τους
εφοπλιστές, στρέφεστε ως συνήθως στους ίδιους εύκολους στό-
χους, στοχοποιώντας µισθωτούς, συνταξιούχους και µικροµεσαί-
ους.

Έτσι, ενώ προκύπτει κατά 16,5% µείωση της φορολογικής επι-
βάρυνσης στο 6% των επιχειρήσεων Α.Ε. και ΕΠΕ, επιβαρύνεται
δραµατικά, κατά 50% έως και 80% και σε µερικές περιπτώσεις
πολύ περισσότερο, το 94%, που είναι οι µικρές επιχειρήσεις, η
ραχοκοκαλιά της οικονοµικής δραστηριότητας της χώρας.

Το νοµοσχέδιο που καλούµαστε να ψηφίσουµε σήµερα προ-
χωρά µε ακόµα µεγαλύτερα βήµατα στη χώρα της βαρβαρότη-
τας, χτυπώντας καίρια την ίδια την καρδιά της ελληνικής
κοινωνίας, τους τρίτεκνους και τους πολύτεκνους, τους ανθρώ-
πους που τολµούν εν µέσω αυτής της πρωτοφανούς καταιγίδας
να στέκονται όρθιοι και να αγωνίζονται να κρατήσουν τις πολυ-
µελείς οικογένειές τους. Αντί η πατρίδα να έρχεται αρωγός και
να τους επιβραβεύει, την ώρα που αντιµετωπίζουµε έντονο δη-
µογραφικό πρόβληµα και υπογεννητικότητα, τους ωθεί στην από-
γνωση.

Ακόµη επιχειρείτε τη φορολόγηση του αγροτικού κόσµου.
Πρέπει να είστε ιδιαίτερα προσεκτικοί σε αυτό, καθώς οι περισ-
σότεροι αγρότες βρίσκονται σε οικονοµική κατάρρευση, λόγω
της τεράστιας αύξησης του κόστους παραγωγής, έλλειψης στή-
ριξης και δανειοδότησης από κάποια τράπεζα, αφού τα τελευ-
ταία χρόνια απαξιώσατε και τελικά ξεπουλήσατε και χαρίσατε
την ΑΤΕ. 

Δεν νοείται, κύριε Υπουργέ, ανάπτυξη δίχως στήριξη του πρω-
τογενούς τοµέα. Και δεν νοείται ανάπτυξη δίχως την αναζωογό-
νηση της υπαίθρου, που δυστυχώς την έχετε αφήσει να
ερηµώνει, χωρίς έργα υποδοµής. Τώρα, µάλιστα, διαλύετε και
όλες τις αποκεντρωµένες υπηρεσίες.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Αθανάσιος Νάκος): Κύριε Δερµιτζάκη, ολο-
κληρώστε, σας παρακαλώ.

ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΔΕΡΜΙΤΖΑΚΗΣ: Τελειώνω, κύριε Πρόεδρε.
Δώστε µου ένα λεπτό και λιγότερο.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Αθανάσιος Νάκος): Εγώ να σας το δώσω,
αλλά είναι εις βάρος συναδέλφων σας.

ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΔΕΡΜΙΤΖΑΚΗΣ: Στη δική µας πολιτική, η
οποία είναι στον αντίποδα της λογικής της δικής σας, είναι η φο-
ρολόγηση του πλούτου και όσων µέχρι τώρα ήταν στο απυρό-

βλητο, των Μέσων Μαζικής Ενηµέρωσης, των εφοπλιστών και
όλων αυτών που φοροδιαφεύγουν και παράνοµα ή νοµότυπα
βγάζουν τα χρήµατα στο εξωτερικό. 

Οι πολίτες θα αντιληφθούν ότι κάτι αλλάζει στην πατρίδα µας,
ότι εµπεδώνεται κράτος δικαίου µε αυτήν την πολιτική και ότι το
κράτος παράλληλα θα δείχνει τη στοργή του και θα νοιάζεται για
τους πολίτες του. 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Αθανάσιος Νάκος): Ολοκληρώστε, κύριε συ-
νάδελφε.

ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΔΕΡΜΙΤΖΑΚΗΣ: Τελειώνω, κύριε Πρόεδρε.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Αθανάσιος Νάκος): Όλο έτσι µου λέτε.
ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΔΕΡΜΙΤΖΑΚΗΣ: Σε όλους δώσατε εννέα

λεπτά. Τελειώνω σε δευτερόλεπτα.
Η τεράστια αυτή αλλαγή -που προϋποθέτει µία άλλη κυβέρ-

νηση, χωρίς εξαρτήσεις και αλυσίδες και που θα διαθέτει την πο-
λιτική βούληση να συγκρουστεί µε το παλιό, το φθαρµένο, το
πελατειακό και σάπιο παρελθόν δεν µπορεί να γίνει, κύριοι συ-
νάδελφοι, από αυτούς που είναι χωµένοι και διαπλεκόµενοι µε
τις λίστες του Χριστοφοράκου, τη «SIEMENS», τη λίστα Λαγ-
κάρντ και τις άλλες λίστες των φοροφυγάδων. 

Χρειάζεται, επιβάλλεται και είναι ιστορική, νοµοτελειακή
ανάγκη να δοθεί ένα τέλος σε αυτό το κακοστηµένο θέατρο, σε
αυτήν την καθοδική πορεία. Η πραγµατική αλλαγή είναι προ των
πυλών. Και όσο κι αν προσπαθείτε µε τερτίπια, µε αντιλαϊκά νο-
µοσχέδια κι άλλες προσπάθειες αποπροσανατολισµού να το
αποτρέψετε, δεν θα το κατορθώσετε. Το γνωρίζετε και είστε πα-
νικόβλητοι. 

Η µεγάλη πλειοψηφία του λαού, µε κεντρικό κορµό τις δυνά-
µεις του ΣΥΡΙΖΑ, είναι έτοιµη να βγάλει τη χώρα από το αδιέ-
ξοδο, από την τεράστια παγίδα στην οποία την έχετε εγκλωβίσει
και θα την οδηγήσει στο δρόµο της παραγωγικής ανασυγκρότη-
σης, της προοπτικής και της ελπίδας.

Ευχαριστώ για την ανοχή, κύριε Πρόεδρε.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΣΥΡΙΖΑ-ΕΚΜ)

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Αθανάσιος Νάκος): Κυρίες και κύριοι συνά-
δελφοι, έχω την τιµή να ανακοινώσω στο Σώµα ότι µε επιστολή
του προς τον Πρόεδρο της Βουλής των Ελλήνων ο κ. Χρήστος
Αηδόνης, Βουλευτής Δράµας -µε µεγάλη επιστολή, η οποία θα
καταχωριστεί στα Πρακτικά- αποχωρεί από την Κοινοβουλευτική
Οµάδα του ΠΑΣΟΚ και ανεξαρτητοποιείται.

(Η προαναφερθείσα επιστολή έχει ως εξής:
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ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Αθανάσιος Νάκος): Ακόµη, έχω την τιµή να
ανακοινώσω τα εξής:

Πρώτον, οι Υπουργοί Αγροτικής Ανάπτυξης και Τροφίµων,
Εξωτερικών και Οικονοµικών κατέθεσαν σχέδιο νόµου: «Συµφω-
νία µεταξύ του Υπουργείου Αγροτικής Ανάπτυξης και Τροφίµων
της Ελληνικής Δηµοκρατίας και της Γενικής Διοίκησης Επιθεώ-
ρησης Ποιότητας, Ελέγχου και Καραντίνας της Λαϊκής Δηµοκρα-
τίας της Κίνας για τη συνεργασία σε θέµατα ποιότητας, υγιεινής
και ασφάλειας αγροτικών προϊόντων και τροφίµων».

Δεύτερον, οι Υπουργοί Εξωτερικών, Οικονοµικών και Ανάπτυ-
ξης, Ανταγωνιστικότητας, Υποδοµών, Μεταφορών και Δικτύων
κατέθεσαν σχέδιο νόµου: «Κύρωση του Μνηµονίου Κατανόησης
για τη δηµιουργία Μικτής Επιτροπής Συνεργασίας µεταξύ της
Κυβέρνησης της Ελληνικής Δηµοκρατίας και της Κυβέρνησης
των Ηνωµένων Αραβικών Εµιράτων».

Τρίτον, οι Υπουργοί Περιβάλλοντος, Ενέργειας και Κλιµατικής
Αλλαγής, Εξωτερικών, Οικονοµικών, Αγροτικής Ανάπτυξης και
Τροφίµων και Δηµόσιας Τάξης και Προστασίας του Πολίτη κατέ-
θεσαν σχέδιο νόµου: «Κύρωση του Μνηµονίου Κατανόησης στον
Τοµέα των Δασών µεταξύ της Κυβέρνησης της Ελληνικής Δηµο-
κρατίας και της Κυβέρνησης της Δηµοκρατίας της Τουρκίας».

Παραπέµπονται στις αρµόδιες Διαρκείς Επιτροπές.
Το λόγο έχει ο Βουλευτής κ. Ευκλείδης Τσακαλώτος.
Μέχρι να ανέβει στο Βήµα ο κ. Τσακαλώτος, θα ήθελα να σας

ενηµερώσω ότι οι εγγεγραµµένοι συνάδελφοι είναι ενενήντα.
Ορίστε, κύριε Τσακαλώτο, έχετε το λόγο.
ΕΥΚΛΕΙΔΗΣ ΤΣΑΚΑΛΩΤΟΣ: Να σηµειώσω, κύριε Πρόεδρε, ότι

ο κ. Στουρνάρας δεν ήθελε να µιλήσει πριν από εµένα, για να µην
µπορέσω να του απαντήσω. Θα υπάρξει άλλη ευκαιρία.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Αθανάσιος Νάκος): Δεν είναι έτσι, κύριε Τσα-
καλώτο.

ΕΥΚΛΕΙΔΗΣ ΤΣΑΚΑΛΩΤΟΣ: Αστείο ήταν, κύριε Πρόεδρε. Δεν
παρεξηγήθηκε κανένας, πόσω µάλλον ο κ. Στουρνάρας.

Κατανοώ, κυρίες και κύριοι Βουλευτές, ότι αυτό δεν είναι το
τελικό νοµοσχέδιο. Κατανοώ ότι δεν είναι η τελευταία λέξη της
Κυβέρνησης. Κατανοώ ότι δεν είναι η βαθιά φορολογική µεταρ-
ρύθµιση. Κατανοώ ότι όπως και η Κυβέρνηση έτσι κι εµείς αλλά
και τα άλλα κόµµατα θα καταθέσουν και τις απόψεις για την
απλοποίηση, για τη φορολόγηση των Βουλευτών, για το περιου-
σιολόγιο. Δεν είναι, όµως, νοµοσχέδιο χωρίς συνοχή, δεν είναι
νοµοσχέδιο χωρίς κατεύθυνση. 

Συνήθως έχουµε τη χαρά στη δική µας επιτροπή την κατεύ-
θυνση και την ιδεολογία του νοµοσχεδίου να µας την εξηγεί ο κ.
Βορίδης. Αυτή τη φορά, βέβαια, στη Διαρκή Επιτροπή είχαµε τη
χαρά να έχουµε και τον κ. Χρύσανθο Λαζαρίδη. Από την καθοδή-
γηση της Β’ Πανελλαδικής ήρθε για να καθοδηγήσει τους αδύ-
νατους κρίκους της τρικοµµατικής Κυβέρνησης. Διότι όταν λέω
«να µας εξηγήσει», δεν εννοώ να εξηγήσει σε εµάς. Εννοώ να
εξηγήσει στους συναδέλφους και τις συναδέλφισσες της ΔΗΜΑΡ
και του ΠΑΣΟΚ ποια είναι αυτή η κατεύθυνση. 

Και µπορεί αυτοί να έχουν τις ανησυχίες, τους προβληµατι-
σµούς τους, να λένε ότι θέλουν ένα προοδευτικό νοµοσχέδιο,
αλλά ευτυχώς που υπάρχει ο κ. Λαζαρίδης να µας εξηγήσει ακρι-
βώς τι κάνει αυτό το νοµοσχέδιο.

Μας εξήγησε, λοιπόν, στη Διαρκή Επιτροπή ότι δεν µπορούµε
πια να φορολογήσουµε τις επιχειρήσεις, γιατί ένας φόρος πάνω
στις επιχειρήσεις είναι φόρος πάνω στις δουλειές, φόρος πάνω
στην απασχόληση. Δηλαδή, τι µας είπε ο κ. Χρύσανθος Λαζαρί-
δης; Μας είπε ό,τι µας έλεγε ο Μπους ο νεότερος. 

Και λέω για τον Μπους το νεότερο για δυο λόγους. Ο πρώτος
λόγος είναι για να ρωτήσω τον κ. Κουκουλόπουλο, που µας έχει
πει πάρα πολλές φορές ότι θέλει η Ελλάδα να γίνει µια κανονική
χώρα, τι εννοεί «κανονική χώρα». Η χώρα του Μπους ήταν κανο-
νική χώρα; Η χώρα της Θάτσερ ήταν κανονική χώρα; Αυτό έχει
αποµείνει από τη σοσιαλδηµοκρατία; Δεν υπάρχει συζήτηση για
δικαιοσύνη, για δηµοκρατία; Μόνο να γίνουµε κανονική χώρα;
Αυτό σας είπε ο κ. Λαζαρίδης, ότι αυτή η χώρα θα είναι µια χώρα
µε χαµηλή φορολόγηση. 

Θα σας πω ότι πραγµατικά πιστεύω πως στο βάθος των αν-
θρώπων της ΔΗΜΑΡ και του ΠΑΣΟΚ υπάρχουν κάπου θαµµένες
παλιές ιδέες, γνώσεις, πληροφορίες που έχουν χαθεί και ίσως

χρειάζεται ένας αρχαιολόγος ψυχής, για να σκάψει πίσω και να
σας τα φέρει στην επιφάνεια. 

Δεν µπορώ να πω ότι είµαι εγώ αυτός ο αρχαιολόγος ψυχής.
Να σας θυµίσω, όµως, µερικά απ’ αυτά τα πράγµατα που έχετε
ξεχάσει. Τις δεκαετίες του ’60 και του ’70 είχαµε πολύ µεγάλη
φορολόγηση στις επιχειρήσεις και είχαµε πολύ µεγάλες επενδύ-
σεις, υψηλούς ρυθµούς ανάπτυξης και πλήρη απασχόληση. Να
σας θυµίσω ότι τις δεκαετίες του ’80 και του ’90, που άρχισε να
πέφτει η φορολογία στις επιχειρήσεις, είχαµε χαµηλές επενδύ-
σεις, χαµηλούς ρυθµούς ανάπτυξης και ανεργία; Να σας θυµίσω
ότι το αποτέλεσµα όλων αυτών των χαµηλών φόρων δεν ήταν η
διοχέτευση που µας υποσχέθηκαν οι νεοφιλελεύθεροι, ότι θα γί-
νουν πιο πλούσιοι οι πλούσιοι και µετά θα υπάρχει ένα «trickle
down» διοχέτευσης προς τα κάτω, αλλά είχαµε νέες ανισότητες;
Ανισότητες αποτελεσµάτων και ευκαιριών, ανισότητες και στην
κοινωνική κινητικότητα. Είναι πιο δύσκολο πια, απ’ ό,τι ήταν στη
δεκαετία του ’50, ένα παιδί που γεννήθηκε τη δεκαετία του ’70 ή
του ’80 να ξεφύγει από την τάξη του. Στην Αµερική και στη Βρε-
τανία είναι αδύνατον πια να ξεφύγει από την τάξη του.

Τι κάνει αυτό το νοµοσχέδιο για το θέµα των ανισοτήτων; Το
µόνο που µας λέει ότι είναι πιο δίκαιο, είναι το αφορολόγητο, που
βέβαια το σβήνει µε όλες τις φοροαπαλλαγές, για να έρθει ένας
φτωχός άνθρωπος στα ίσια του.

Τι άλλο κάνει; Κάνει λιγότερες κλίµακες. Μας είπε ο κ. Μητσο-
τάκης ότι απλοποίηση σηµαίνει λιγότερες κλίµακες. Λάθος.
Απλοποίηση σηµαίνει όλα τα εισοδήµατα να κρίνονται και να φο-
ρολογούνται µε τον ίδιο τρόπο. Οι λίγες κλίµακες δεν είναι απλο-
ποίηση, είναι δώρο προς πλουσίους. Κανείς οικονοµολόγος δεν
έχει υποστηρίξει ότι λιγότερες κλίµακες είναι και απλοποίηση και
θα βοηθήσουν την αποτελεσµατικότητα. 

Τι κάνουν; Μειώνονται οι φόροι στα µερίσµατα. Γιατί; Οι ραν-
τιέρηδες φαίνεται ότι δεν είναι πρόβληµα. Έχουµε λιγότερο
φόρο σε αυτούς που λαµβάνουν µερίσµατα, που µπορεί να µην
είναι µόνο το 10%, όπως εξήγησε ο κύριος Υπουργός, αλλά να
είναι παραπάνω από το 10%, παρ’ όλα αυτά είναι λιγότερο απ’
ό,τι αν πήγαινε αυτό το εισόδηµα στο γενικό εισόδηµα και είχε
τους κανονικούς συντελεστές.

Τι κάνουµε στα ενοίκια; Όποιος έχει πολλά σπίτια, πέντε ή
δέκα, τώρα δεν θα φορολογηθεί µέσα από το εισόδηµα µε το µε-
γαλύτερο συντελεστή, αλλά µε ένα χαµηλότερο. 

Πώς αντιµετωπίζει η Κυβέρνηση αυτές τις ανισότητες που θα
γίνουν ακόµη χειρότερες; Όπως αντιµετωπίζονται αυτές οι ανι-
σότητες παντού. Παρ’ όλο που ο κ. Βορίδης µπορεί να σας πει
για τον Νόζικ, παντού ο νεοφιλελευθερισµός καταλήγει στο νεο-
συντηρητισµό του Μπους. Γι’ αυτό θέλετε να µιλάτε για τη βίλα
«Αµαλία», γιατί µόνο άµα µιλάτε για τη βίλα «Αµαλία», θα ξεχά-
σουµε όλες αυτές τις άλλες βίλες των δικών σας ανθρώπων που
είναι offshore και δεν πληρώνει κανείς. 

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΣΥΡΙΖΑ-ΕΚΜ)
Γι’ αυτό πρέπει να µιλήσει το ΠΑΣΟΚ για τυχοδιωκτισµό, γιατί

µόνο αν µιλήσετε γι’ αυτό, θα ξεχάσουµε το πολιτικό σκάνδαλο,
ότι δεν φορολογούνται οι πλούσιοι. Είχατε όλες αυτές τις λίστες
για δυο-τρία χρόνια και ποτέ δεν σκεφθήκατε να ψάξετε αυτούς
τους ανθρώπους, για να απαλλάξατε έναν άνθρωπο µε ειδικές
ανάγκες, έναν άνθρωπο που δεν είχε χρήµατα, έναν άνεργο που
έχασε τη δουλειά του.

Κύριε Πρόεδρε,, κλείνω µε µια τελευταία σκέψη. Το 1947 ο
Πολ Πόρτερ, που ήταν ο υπεύθυνος της αποστολής των Αµερι-
κανών στην Ελλάδα για τη βοήθεια που θα έδινε η Αµερική, εξή-
γησε στην αναφορά που έκανε το 1947 ότι την Ελλάδα κυβερνά
µια κλίκα βιοµηχάνων και χρηµατιστών που δεν έχουν κανένα
σκοπό να υπάρχει δίκαιο φορολογικό σύστηµα, δεν έχουν κανένα
σκοπό να επενδύσουν τα λεφτά τους, αλλά έχουν κάθε σκοπό να
βάλουν τα λεφτά τους στις τράπεζες του Καΐρου και της Αργεν-
τινής. 

Εξήντα χρόνια µετά είµαστε στο ίδιο σηµείο. Η αναφορά του
έχει τον τίτλο: «Ζητείται ένα θαύµα για την Ελλάδα». Ο ελληνικός
λαός πρέπει να ξέρει ότι το θαύµα δεν θα έρθει από την τρικοµ-
µατική Κυβέρνηση -που πάλι δείχνει ότι δεν έχει κανένα σκοπό
να πληρώσει κανείς άλλος από τους ίδιους που πλήρωσαν- και
δεν έχει ανάγκη να περιµένει θαύµα, αλλά να βασιστεί στις δικές
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του δυνάµεις, για να αλλάξει τους συσχετισµούς και να έρθει
µαζί µε µια προοδευτική κυβέρνηση, µια κυβέρνηση που δεν είναι
αυτής της κλίκας, που µπορεί να έχει επιτέλους µια δίκαιη φο-
ρολογική πολιτική.

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΣΥΡΙΖΑ- ΕΚΜ)
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Αθανάσιος Νάκος): Κυρίες και κύριοι συνά-

δελφοι, οκτώ Βουλευτές των Ανεξαρτήτων Ελλήνων προβάλλουν
ένσταση αντισυνταγµατικότητας, κατά το άρθρο 100 του Κανο-
νισµού της Βουλής.

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, οι προβάλλοντες αντιρρήσεις
συνταγµατικότητας ζητούν να αποφανθεί η Βουλή. Θα εφαρµό-
σουµε, λοιπόν, την παράγραφο 2 του άρθρου 100 του Κανονι-
σµού της Βουλής. Σύµφωνα µε το άρθρο 100 παράγραφος 2 του
Κανονισµού της Βουλής, έχουν δικαίωµα να µιλήσουν ο λέγων,
η κ. Γιαταγάνα που υπογράφει πρώτη, ο αντιλέγων, οι Πρόεδροι
των Κοινοβουλευτικών Οµάδων ή οι Κοινοβουλευτικοί Εκπρόσω-
ποι και οι αρµόδιοι Υπουργοί, καθένας για πέντε λεπτά της ώρας. 

Το λόγο έχει η κ. Χρυσούλα Γιαταγάνα για πέντε λεπτά.
ΧΡΥΣΟΥΛΑ-ΜΑΡΙΑ ΓΙΑΤΑΓΑΝΑ: Σύµφωνα µε το άρθρο 2 πα-

ράγραφος 1 του Συντάγµατος, ο σεβασµός και η προστασία της
αξίας του ανθρώπου αποτελούν την πρωταρχική υποχρέωση της
πολιτείας. 

Εξάλλου, σύµφωνα µε το άρθρο 4 παράγραφοι 1 και 5 του
Συντάγµατος, οι Έλληνες είναι ίσοι ενώπιον του νόµου και συνει-
σφέρουν χωρίς διάκριση στα δηµόσια βάρη ανάλογα µε τις δυ-
νάµεις τους. 

Τέλος, σύµφωνα µε το άρθρο 21 παράγραφοι 1, 2 και 5 του
Συντάγµατος η οικογένεια είναι θεµέλιο συντήρησης και παρα-
γωγής του έθνους, καθώς ο γάµος, η µητρότητα, η παιδική ηλικία
τελούν υπό την προστασία του κράτους. Πολύτεκνες οικογένειες
έχουν δικαίωµα ειδικής φροντίδας απ’ το κράτος. Τέλος, ο σχε-
διασµός και η εφαρµογή δηµοσιονοµικής πολιτικής καθώς και η
λήψη όλων των αναγκαίων µέτρων αποτελούν υποχρέωση του
κράτους.

Στην προκειµένη περίπτωση µε το συζητούµενο σήµερα νοµο-
σχέδιο για τη ρύθµιση φορολογίας εισοδήµατος και άλλες δια-
τάξεις παραβιάζονται όλες οι παραπάνω συνταγµατικές διατά-
ξεις. 

Ειδικότερα, πρώτον, µε το άρθρο 1 παράγραφος 1 του εν
λόγω νοµοσχεδίου θεσπίζεται διαφορετική κλίµακα συντελεστών
φορολογίας ανά κατηγορία εισοδήµατος και τροποποιείται το
ισχύον καθεστώς, σύµφωνα µε το οποίο ο φόρος εισοδήµατος
επιβάλλεται κατ’ αρχάς ενιαία στο συνολικό εισόδηµα των φυσι-
κών προσώπων. Η εφαρµογή διαφορετικής κλίµακας φορολογι-
κών συντελεστών ανά κατηγορία εισοδήµατος παραβιάζει τις
αρχές της καταλληλότητας του φόρου και της φορολόγησης µε
βάση τη φοροδοτική ικανότητα που προβλέπεται από το άρθρο
4 παράγραφοι 1 και 5 του Συντάγµατος.

Τούτο συµβαίνει γιατί οι προτεινόµενες ρυθµίσεις καταλήγουν
σε διαφορετική φορολογική επιβάρυνση εισοδηµάτων ίδιου
ύψους, ανάλογα µε τη πηγή προέλευσής τους, καθώς και σε βα-
ρύτερη φορολογική επιβάρυνση φορολογουµένων µε µικρότερο
εισόδηµα που προέρχονται από µια πηγή σε σχέση µε άλλους µε
µεγαλύτερο εισόδηµα που προέρχεται από περισσότερες πηγές. 

Επιπλέον, οι προβλεπόµενες ρυθµίσεις δεν περιλαµβάνουν κα-
νένα απολύτως αφορολόγητο κλιµάκιο εισοδήµατος για καµµία
κατηγορία εισοδήµατος, ειδικά δε για το εισόδηµα από µισθωτές
υπηρεσίες µέχρι 42.000. Αντί για τη θέσπιση αφορολόγητου
ποσού εισοδήµατος προβλέπεται µείωση του φόρου προτεινό-
µενης κλίµακας αναλογούντος φόρου, που είναι αντιστρόφως
ανάλογη του ύψους του εισοδήµατος αυτού.

(Θόρυβος στην Αίθουσα)
Μπορείτε να µη µιλάτε σας παρακαλώ; Σεβαστείτε…

(Θόρυβος στην Αίθουσα – Κωδωνοκρουσίες)
Η κατάργηση, όµως, του αφορολόγητου ποσού εισοδήµατος

χωρίς να λαµβάνεται υπ’όψιν το ελάχιστο όριο διαβίωσης του φο-
ρολογουµένου παραβιάζει την αρχή της φορολόγησης, που -
σύµφωνα µε το Σύνταγµα, άρθρα 4, 5 και 2 παράγραφος 1- επι-
βάλλεται να βασίζεται στη φοροδοτική ικανότητα και στο σεβα-
σµό της αξιοπρέπειας του ανθρώπου. Οι θεµελιώδεις αρχές
αυτές του Συντάγµατος δεσµεύουν τον κοινό νοµοθέτη ως προς

το σεβασµό του ελαχίστου ορίου διαβίωσης. Εφόσον στο πλαίσιο
του δικαίου της κοινωνικής µέριµνας καθορίζεται ελάχιστο όριο
διαβίωσης, το οποίο το κράτος υποχρεούται να εξασφαλίζει µε
την παροχή παροχών κοινωνικής πρόνοιας στους πολίτες που
δεν διαθέτουν δικά τους µέσα, είναι αυτονόητο ότι το ποσό αυτό
δεν µπορεί να υπολείπεται του ελαχίστου ορίου διαβίωσης, το
οποίο απαλλάσσεται του φόρου εισοδήµατος. 

Συνεπώς το αναγνωρισµένο στο δίκαιο της κοινωνικής πρό-
νοιας ελάχιστο όριο διαβίωσης συνιστά το ελάχιστο ποσό εισο-
δήµατος που πρέπει να είναι αφορολόγητο. Είναι παράλογο να
αφαιρεί το κράτος µέσω της φορολογίας αυτό που πρέπει να επι-
στρέφει υπό µορφή παροχών κοινωνικής πρόνοιας. Λαµβανοµέ-
νου υπ’όψιν µάλιστα του γεγονότος ότι µε τους έµµεσους
φόρους επιβαρύνεται ακόµα περισσότερο το εισόδηµα, καθίστα-
ται πρόδηλο ότι η κατάργηση του αφορολογήτου ποσού εισοδή-
µατος, ειδικά για τα χαµηλότερα εισοδήµατα, παραβιάζει κατά-
φορα τη θεµελιώδη αρχή του άρθρου 2 παράγραφος 1 του Συν-
τάγµατος, διότι µε µαθηµατική ακρίβεια οδηγεί τους ήδη οικο-
νοµικά ασθενείς φορολογούµενους στην εξαθλίωση, ενώ όλες
οι εξουσίες του κράτους υποχρεούνται να εξασφαλίζουν την
αξιοπρέπειά τους. 

Εξάλλου µε το συζητούµενο νοµοσχέδιο καταργείται και η ελά-
χιστη προστασία της οικογένειας και των παιδιών, αφού για το
ίδιο φορολογητέο εισόδηµα ο άγαµος θα πληρώνει τον ίδιο φόρο
µε τον τρίτεκνο και τον πολύτεκνό όσα προστατευόµενα παιδιά
και αν έχουν οι τελευταίοι. Συνεπώς, µε τις προτεινόµενες ρυθ-
µίσεις παραβιάζονται ευθέως εκτός των άρθρων 4, παράγραφος
5 και 2 παράγραφος  1 και οι διατάξεις του άρθρου 21, παρά-
γραφος 2 και 5 του Συντάγµατος.

Για τους λόγους αυτούς οι προτεινόµενες ρυθµίσεις του άρ-
θρου 1, παράγραφος 1, του υπό ψήφιση νοµοσχεδίου είναι κα-
τάφορα αντισυνταγµατικές και θα είναι επονείδιστη η ψήφισή του
από κάθε Βουλευτή.

Ευχαριστώ.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα των Ανεξάρτητων Ελλή-

νων)
(Στο σηµείο αυτό η Βουλευτής κ. Χρυσούλα  Γιαταγάνα, κατα-

θέτει για τα Πρακτικά τα προαναφερθέντα έγγραφα, τα οποία
βρίσκονται στο αρχείο του Τµήµατος Γραµµατείας της Διεύθυν-
σης Στενογραφίας και Πρακτικών της Βουλής)

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Αθανάσιος Νάκος): Το λόγο έχει ως αντιλέ-
γων ο κ. Κωνσταντίνος Τασούλας για πέντε λεπτά.

ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΤΑΣΟΥΛΑΣ: Κύριε Πρόεδρε, το νοµοσχέδιο
είναι πολυδαίδαλο και δεν νοείται να το βλέπει κανείς από την
µια πλευρά του µόνον για να θεµελιώσει τις άστοχες αιτιάσεις
του περί αντισυνταγµατικότητας. 

Για τους µισθωτούς και τους συνταξιούχους φερ’ ειπείν που
είναι στα χαµηλά εισοδήµατα, που είναι το µεγαλύτερο ποσοστό
από αυτούς, δεν έχουµε κατάργηση του αφορολογήτου, έχουµε
αύξηση του αφορολογήτου. Για τους ελεύθερους επαγγελµατίες
που έχουµε κατάργηση του αφορολογήτου, έχουµε εντούτοις
θέσπιση αποδείξεων εξόδων – δαπανών που δεν υπήρχαν µε το
παλιό καθεστώς, το οποίο πρακτικά είναι ένα ισοδύναµο αποτέ-
λεσµα µε ύπαρξη αφορολογήτου.

Συνεπώς, πρέπει κανείς να τα βλέπει όλα, να τα λέει όλα και
όπως είχε πει ο κ. Παυλόπουλος σ’ αυτήν την Αίθουσα επί ανα-
λόγου αιτιάσεως η πολιτική και οι πολιτικοί είναι για να υποβοη-
θούν το Σύνταγµα και όχι το Σύνταγµα να υποβοηθά την πολιτική. 

Υπάρχει, όντως, ένα ζήτηµα µ’ αυτό το νοµοσχέδιο και µ’ αυτές
τις προσπάθειες που γίνονται, µόνο που το ζήτηµα δεν είναι συν-
ταγµατικής τάξεως, είναι πρακτικής τάξεως, αποτελεσµατικής
τάξεως. Δεν είναι θέµα επονείδιστης συµπεριφοράς όταν στηρί-
ζεις αυτήν την προσπάθεια, είναι θέµα µιας συµπεριφοράς η
οποία έχει να κάνει µε ένα αίσθηµα ευθύνης και απεναντίας θα
µπορούσα να αντιτείνω ότι όλη αυτή η άκριτη κριτική, η οποία
ενέχει και στοιχεία υβριστικά για όσους ανεβαίνουν αυτήν την
ανηφόρα για να σταθεί η χώρα στα πόδια της, αυτή η συµπερι-
φορά θα µπορούσε να χαρακτηριστεί επονείδιστη.

Σ’ αυτό το νοµοσχέδιο εν σχέσει µε τις αιτιάσεις περί συνταγ-
µατικότητος για να καταδείξω την σχετικότητα αυτών των αιτιά-
σεων- έχουµε την Έκθεση της Επιστηµονικής Υπηρεσίας της
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Βουλής. Η Επιστηµονική Υπηρεσία της Βουλής ισχυρίζεται ότι
υπάρχει θέµα µε τις πολύτεκνες οικογένειες γιατί κατά την
άποψή της -της υπηρεσίας της Βουλής- η φροντίδα για τους πο-
λύτεκνους δεν ελαύνεται, δεν ξεκινάει από κίνητρα που αντικρί-
ζουν τους πολύτεκνους ως αναξιοπαθούντες, αλλά ελαύνεται
από κίνητρα που αντικρίζουν τους πολύτεκνους ως εκείνους οι
οποίοι βοηθούν τη δηµογραφική πρόοδο της χώρας. Ωστόσο η
ίδια Επιστηµονική Υπηρεσία της Βουλής λέει, από νοµολογία του
Ανωτάτου Διοικητικού Δικαστηρίου, του Συµβουλίου της Επικρα-
τείας, ότι δεν µπορείς να επέµβεις σ’ αυτά τα θέµατα άνευ απο-
χρώντος λόγου.

Θεωρώ ότι αυτή η επέµβαση, η οποία γίνεται εδώ, γίνεται µε
αποχρώντα λόγο και νοµίζω πως αν συνοψίσει κανείς το αποτέ-
λεσµα εν σχέση µε το ισοζύγιο, τα συν και τα πλην για τους πο-
λύτεκνους, η πραγµατικότητα δεν είναι έτσι όπως αποπειράθηκε
να παρουσιάσει η κ. Γιαταγάνα, αλλά είναι διαφορετική. Υπάρ-
χουν απώλειες σε ορισµένες περιπτώσεις λόγω κατάργησης πα-
λιών πολυτεκνικών επιδοµάτων, υπάρχουν όµως και κέρδη λόγω
της επιδότησης από το πρώτο παιδί και του πρόσθετου πολυτε-
κνικού επιδόµατος από τα τρία παιδιά και πάνω.

Αυτό το ισοζύγιο ιδιαίτερα στα µεσαία και χαµηλά εισοδήµατα
που είναι το 80% των πολυτεκνικών οικογενειών είναι ευνοϊκό τε-
λικά. Ευνοϊκό τελικά θα είναι για την πορεία της χώρας προς την
ανάκαµψη όλο αυτό το πλέγµα των δύσκολων µέτρων, το οποίο
κανείς από εµάς που στηρίζουµε δεν θεωρούµε ότι διαπράτ-
τουµε κάποια επονείδιστη πράξη. Συνεπώς, δεν τίθεται θέµα αν-
τισυνταγµατικότητος. 

Είπα προηγουµένως, για να δούµε και τη σχετικότητα αυτών
των θεµάτων της αντισυνταγµατικότητος και πως όλα αυτά µπο-
ρεί κανένας να τα δει από πολλές όψεις ανάλογα µε το αν θέλει
να εξυπηρετεί τις πολιτικές του επιδιώξεις. Σηµειώνω ότι η ίδια
έκθεση η οποία θέτει αυτά τα θέµατα, λέει για την επιβολή επι-
βαρύνσεως στους εφοπλιστές ούτε λίγο ούτε πολύ ότι και αυτό
είναι αντισυνταγµατικό. Δεν είδα κανείς να το εγείρει αυτό το
θέµα. 

Σας το λέω για να σας δείξω ότι σε τέτοιες κρίσιµες περιπτώ-
σεις δεν έχει νόηµα να κολλάει κανείς και να αναζητεί συνήγορο
σε ερµηνείες που δίνει στο Σύνταγµα, αλλά το µόνο που επιτρέ-
πεται κατά τη γνώµη µου και κατά τη γνώµη µας είναι να αναζητεί
συνήγορο εις την προσπάθεια που κάνει αυτή η χώρα, που κα-
θόλου δεν είναι επονείδιστη, να ξεφύγει από την κρίση και να πε-
τύχει τη µεγαλύτερη συνταγµατική επιταγή που είναι η ανάπτυξη
και η ευηµερία της Ελλάδος.

Επειδή είδα και τον κ. Τσακαλώτο, να εισέρχεται στην Αίθουσα
θα µου επιτρέψετε µια «αντισυνταγµατική» κατάλυση του Κανο-
νισµού της Βουλής και να πω ότι όντως ο Πολ Πόρτερ, ο δικηγό-
ρος από το Μιζούρι, διαπίστωσε το ’47 αυτό το οποίο είπατε.
Ωστόσο, η κατάληξη της εισηγήσεως του Πολ Πόρτερ προς τους
εν Αµερική ανθρώπους, οι οποίοι τον διόρισαν, ήταν ότι µ’ αυτήν
την κατάσταση της Ελλάδος η µόνη λύση είναι να αξιοποιήσουµε
και να βοηθήσουµε το πολιτικό προσωπικό που προέρχεται από
την κεντροαριστερά. Ο αµερικάνος, λοιπόν, Πολ Πόρτερ, ζήτησε
από τους πάτρωνές του να ενισχύσουν το κεντροαριστερό κί-
νηµα στην Ελλάδα, δεν µίλησε ούτε για τους «νεοφιλελεύθε-
ρους», ούτε για τους δεξιούς, ούτε για τους συντηρητικούς.
Διαβάστε την κατάληξη, έχει ενδιαφέρον.

Ευχαριστώ.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Νέας Δηµοκρατίας)

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Αθανάσιος Νάκος): Εκ των Κοινοβουλευτι-
κών Εκπροσώπων ποιος θα ήθελε να ζητήσει το λόγο;

ΠΑΝΑΓΙΩΤΗΣ ΛΑΦΑΖΑΝΗΣ: Κύριε Πρόεδρε, εγώ θα ήθελα
το λόγο.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Αθανάσιος Νάκος): Ορίστε, κύριε Λαφαζάνη,
έχετε το λόγο για πέντε λεπτά.

ΠΑΝΑΓΙΩΤΗΣ ΛΑΦΑΖΑΝΗΣ: Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
Νοµίζω ότι η ένσταση αντισυνταγµατικότητας την οποία υπέ-

βαλαν οι Ανεξάρτητοι Έλληνες, είναι προφανής και θα έλεγα, αυ-
τονόητη. Το µόνο που δεν µπορεί να ισχυριστεί κανείς σ’ αυτήν
τη χώρα είναι ότι οι Έλληνες πολίτες πληρώνουν φόρους ανά-
λογα µε τις οικονοµικές δυνατότητές τους. Όποιος το πει αυτό,
θα πει το µεγαλύτερο ανέκδοτο σ’ αυτή τη χώρα. Δεν το πι-

στεύουν ακόµα και όσοι υποστηρίζουν αυτό το νοµοσχέδιο. 
Εποµένως, µε βάση το άρθρο 4, παράγραφος 2, έχουµε προ-

φανή αντισυνταγµατικότητα. Θα µου πείτε: Δεν υπάρχουν δια-
φορετικές πολιτικές, όσον αφορά το φορολογικό σύστηµα
ανάµεσα στις πολιτικές δυνάµεις και τις θεωρήσεις που έχουν;
Προφανώς. Προφανέστατα. Αλλά εδώ είναι τόσο εξόφθαλµη η
ανισότητα η οποία επιβάλλεται µέσα από το φορολογικό σύ-
στηµα, ώστε δεν µπορεί ούτε καν να δικαιολογηθεί µέσα από τις
εύλογες ιδεολογικές πολιτικές και οικονοµικές αντιπαραθέσεις.
Εδώ, όσο πιο πλούσιος είναι κανείς τόσο λιγότερους φόρους
πληρώνει, όσο πιο φτωχός είναι τόσο περισσότερο επιβαρύνεται. 

Θα σας πω το εξής απλό παράδειγµα από το φορολογικό νο-
µοσχέδιο: Ένας ο οποίος είναι πάµπτωχος και έχει εισοδήµατα
έστω µε το επίδοµα ανεργίας ξέρετε µε τι συντελεστή φορολο-
γείται επειδή καταργείται και το αφορολόγητο; Με συντελεστή
22%. Με 22%, κύριοι! Παίρνουµε για παράδειγµα κι αυτόν που
έχει εισοδήµατα από µερίσµατα. Αυτός που έχει εισοδήµατα από
µερίσµατα ξέρετε πώς αυτοτελώς φορολογείται και µε ποιο συν-
τελεστή; Με συντελεστή 10%, κάτω από το µισό. Πείτε µου σε
ποια στοιχειώδη συνταγµατική ισότητα µπορεί να καταταχθεί µία
τέτοια διάταξη κι ένα τέτοιο σύστηµα; 

Κι όµως αυτό το τερατούργηµα το πράττετε µέσα απ’ αυτό το
νοµοσχέδιο, γι’ αυτό εµείς στηρίζουµε την ένσταση αντισυνταγ-
µατικότητας και θεωρούµε ότι πρέπει να υποστηριχθεί απ’ όλες
τις πτέρυγες κι από όλους τους συναδέλφους.

Ευχαριστώ.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Αθανάσιος Νάκος): Το λόγο έχει ο κ. Μιχά-

λης Χρυσοχοΐδης.
ΜΙΧΑΗΛ ΧΡΥΣΟΧΟΪΔΗΣ: Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
Νοµίζω ότι η προφανής και αυτονόητη αντισυνταγµατικότητα

που ανέφερε προηγουµένως ο κ. Λαφαζάνης ουσιαστικά έρχεται
να αντιφάσκει διαρκώς τα λεγόµενά του και τα λεγόµενά τους.
Είναι οι αντιφάσεις µιας πολιτικής η οποία εκφράζεται από την
ώρα που ξεκίνησε η συζήτηση του φορολογικού νοµοσχεδίου και
στην επιτροπή και στην Ολοµέλεια. Εξηγούµαι αµέσως. 

Τι γίνεται τόσα χρόνια σ’ αυτήν τη χώρα; Ψηφίζονται γενικές
διατάξεις, στη συνέχεια αυτές οι γενικές διατάξεις έχουν κάποιες
εξαιρέσεις, στη συνέχεια οι εξαιρέσεις προστίθενται συν τω
χρόνω µε τροπολογίες που γίνονται στους νόµους και τροποποι-
ήσεις και άλλες οµάδες, µε αποτέλεσµα να γεννάται ένα µεγάλο,
τεράστιο πρόβληµα, το σηµερινό που αντιµετωπίζουµε της φο-
ροδιαφυγής, της καταστρατήγησης των νόµων και της διαστρέ-
βλωσης ενός κρίσιµου ζητήµατος που είναι το κοινωνικό κράτος.

Σε ποιο κοινωνικό κράτος πιστεύουµε; Στο κοινωνικό κράτος
που απλόχερα µοιράζει σε όποιον να είναι χωρίς να έχει ανάγκη
ή στο κοινωνικό κράτος εκείνο που πραγµατικά στηρίζει τους
έχοντες πραγµατική ανάγκη; Διότι αυτές οι αιτιάσεις κι αυτές οι
λογικές έρχονται και βάλλουν εναντίον διατάξεων που ακριβώς
αντιλαµβάνονται το κοινωνικό κράτος µε µια νέα λογική και µε
µια νέα αντίληψη και µε µια νέα πρακτική. Διότι είναι κοινωνικά
άδικο όλες οι παροχές να δίνονται για όλους γενικά και τελικώς
το στερούνται αυτοί που το έχουν πραγµατικά ανάγκη. Συνεπώς,
καθόλου προφανής δεν είναι η αντισυνταγµατικότητα. 

Αντιθέτως, αυτό το νοµοσχέδιο κι αυτές οι διατάξεις που
αύριο-µεθαύριο, µετά από λίγους µήνες θα συµπληρωθούν από
µία ολοκληρωµένη φορολογική προσέγγιση, συµβάλλουν στη
φορολογική ισότητα και στη φορολογική δικαιοσύνη.

Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Αθανάσιος Νάκος): Θα πάρετε εσείς το

λόγο, κύριε Πρόεδρε, ή ο Κοινοβουλευτικός σας Εκπρόσωπος;
ΠΑΝΟΣ ΚΑΜΜΕΝΟΣ (Πρόεδρος των Ανεξάρτητων Ελλή-

νων): Μετά θα µιλήσω, κύριε Πρόεδρε.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Αθανάσιος Νάκος): Μετά δεν θα µπορέσετε

να µιλήσετε, κύριε Πρόεδρε.
ΠΑΝΟΣ ΚΑΜΜΕΝΟΣ (Πρόεδρος των Ανεξάρτητων Ελλή-

νων): Δεν θα µιλήσω για την ένσταση αντισυνταγµατικότητας.
Όσον αφορά αυτό το θέµα θα µιλήσει ο κ. Κουίκ. 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Αθανάσιος Νάκος): Τώρα όµως µιλάµε για
την αντισυνταγµατικότητα. Αυτό που θέλετε είναι άλλο θέµα. 

Το λόγο έχει ο κ. Τέρενς Κουίκ.
ΤΕΡΕΝΣ-ΣΠΕΝΣΕΡ-ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΚΟΥΙΚ: Ευχαριστώ, κύριε
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Πρόεδρε.
Θέλω κατ’αρχάς να απευθύνω το λόγο στο συνάδελφό µου,

τον κ. Τασούλα. Το Μιζούρι είναι καλό, αλλά ξέρετε υπάρχει και
το Αιγάλεω, υπάρχει και το Περιστέρι, υπάρχει και η Αλεξαν-
δρούπολη, υπάρχει και η Σπάρτη, εκεί όπου δεν σκέφτονται το
Μιζούρι και το τι λέει ο κάθε οικονοµολόγος το ’47, το ’57…

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Αθανάσιος Νάκος): Κύριε Κουίκ, όλες οι συ-
ζητήσεις γίνονται διά του Προεδρείου. Σας παρακαλώ να µην
γυρνάτε την πλάτη στο Προεδρείο και να απευθυνθείτε σε
όποιον θέλετε.

ΤΕΡΕΝΣ-ΣΠΕΝΣΕΡ-ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΚΟΥΙΚ: Βεβαίως, κύριε Πρό-
εδρε.

Θα πρέπει, όµως, και συνιστώ στους συναδέλφους, να κάνουν
µια βόλτα -επειδή τους βλέπω πολύ χαµογελαστούς- µέχρι τη
Λάρισα να ακούσουν τον πρόεδρο των πολυτέκνων Λάρισας…

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Αθανάσιος Νάκος): Διά του Προεδρείου
κάντε όποια σύσταση θέλετε.

ΤΕΡΕΝΣ-ΣΠΕΝΣΕΡ-ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΚΟΥΙΚ:…ο οποίος είπε στους
τέσσερις Βουλευτές που πήγαµε την περασµένη εβδοµάδα, ότι
οι γυναίκες ρίχνουν τα έµβρυά τους διότι δεν µπορούν να γεννή-
σουν παιδιά. Είναι µία καταγγελία η οποία αναρτήθηκε και σε
εφηµερίδες και στο διαδίκτυο και ουδείς ασχολήθηκε. Το λέω
απευθυνόµενος πολύ περισσότερο στις γυναίκες συναδέλφους
µου του ελληνικού Κοινοβουλίου.

Εάν αυτό, κύριε Πρόεδρε, µπορεί να αποτελεί αστείο για να
γελούν κάποιοι συνάδελφοί µου, τότε µε συγχωρείτε αλλά έχου-
µε χάσει και κάθε έννοια πλέον λογικής εδώ µέσα.

Το άρθρο 4, παράγραφος 5, του Συντάγµατος τι λέει; Λέει ότι
«Οι Έλληνες πολίτες συνεισφέρουν χωρίς διακρίσεις στα δηµό-
σια βάρη, ανάλογα µε τις δυνάµεις τους». Κι εδώ τι έχουµε µ’
αυτό το φορολογικό νοµοσχέδιο, το οποίο µας έφερε ο κύριος
Υπουργός της µνηµονιακής συγκυβέρνησης; Έχουµε ύφεση,
ανεργία νέων οι οποίο φεύγουν στο εξωτερικό και πάνω απ’ όλα,
θα έλεγα, ότι ενισχύει και τη φοροδιαφυγή.

Η φοροδιαφυγή, κύριε Πρόεδρε του ελληνικού Κοινοβουλίου,
είναι συνταγµατική; Όταν θα έρθει η ώρα µου ως Κοινοβουλευ-
τικός Εκπρόσωπος θα τοποθετηθώ, τι εννοώ.

Θα θέσω κι ένα άλλο θέµα. Το Σύνταγµα τι λέει; Ότι µας κυ-
βερνούν ξένες δυνάµεις ή ότι µας κυβερνά κυβέρνηση εκλεγµένη
από τον ελληνικό λαό; 

Κι αν µου επιτρέψετε, κύριε Πρόεδρε, το διάλογο, θέλω να ρω-
τήσω ευθέως το «σάκο του µποξ», έτσι όπως τον αποκαλώ -διότι
βλέπετε ότι λείπει µονίµως ο Υπουργός και είναι ο άνθρωπος ο
οποίος συνέχεια δέχεται όλη τη µήνιν της Αντιπολίτευσης- τον κ.
Μαυραγάνη -ο οποίος βεβαίως καπελώθηκε από τον κ. Θεοχάρη
σήµερα, ο οποίος κ. Θεοχάρης ως νέος γραµµατέας εσόδων
απουσιάζει από τη θέση του και θα όφειλε να είναι εδώ πέρα, για
να ξέρει- το εξής: Είναι συνταγµατικό το να ψηφίζει νόµο η Βουλή
για τις εξήντα δόσεις των υπόχρεων του δηµοσίου, που έγινε πέ-
ρυσι τέτοιο καιρό µε πρόταση Βενιζέλου και να έρχεται µετά από
ένα µήνα η ίδια η Βουλή να καταπίνει την υπογραφή της, επειδή
έτσι το αξίωσε ο Τόµσεν;

Κι ερωτώ: Έχουµε Σύνταγµα της Ελλάδος που υπερασπίζονται
οι Βουλευτές σε αυτό εδώ το Κοινοβούλιο όταν καταπίνουν την
εντολή του Τόµσεν;

Κι ερωτώ, επίσης, κύριε Πρόεδρε του ελληνικού Κοινοβουλίου
και µέσω  υµών τον Υπουργό Οικονοµικών: Όταν του τίθεται το
ερώτηµα και του ιδίου και του αναπληρωτή Υπουργού και του
ίδιου του Υπουργού για ποιο λόγο δεν κάνουν ρυθµίσεις, µε βάση
κι αυτά που έχουν προτείνει και οι Ανεξάρτητοι Έλληνες, το
Εθνικό Ταµείο των Ληξιπρόθεσµων Οφειλών του Δηµοσίου, να
µου απαντούν κυνικά «Δεν µας επιτρέπει ο Τόµσεν», είναι αυτό
συνταγµατικό;

Είναι, επίσης, συνταγµατικό να καθόµαστε τριακόσιοι Βουλευ-
τές και να βλέπουµε τα νοµοσχέδια µε πράξεις νοµοθετικού πε-
ριεχοµένου να κυκλοφορούν τα Υπουργεία, να παρακάµπτουν τη
Βουλή και να πηγαίνουν στο Προεδρικό Μέγαρο και να υπογρά-
φει ο Πρόεδρος της Ελληνικής Δηµοκρατίας;

Επιτρέψτε µου να πω ότι ο Πρόεδρος της Δηµοκρατίας πλέον
έχει ξεφύγει υπογράφοντας πράξεις νοµοθετικού περιεχοµένου.
Κάτω από ποιες συνθήκες και προϋποθέσεις; Καίγεται η χώρα;

Πήραν φωτιά τα δάση, όπως έγινε το 2007; Έγινε σεισµός, όπως
έγινε το 1979 στη Θεσσαλονίκη; Ποια είναι η έκτακτη ανάγκη;
Και γιατί να µας έρθουν «πακέτο» την άλλη εβδοµάδα εδώ, έχον-
τας πλέον µπει σε µια εφαρµογή; Και πού είναι η συνταγµατικό-
τητα, η οποία ισοπεδώνει και την υγεία; Υπέγραψαν στα
µουλωχτά στις 31 Δεκεµβρίου πράξεις να ενωθούν νοσοκοµεία,
η Λήµνος µε τη Μυτιλήνη και η Ικαρία µε τη Σάµο. Το συνταγµα-
τικό δικαίωµα του Έλληνα που πρέπει να έχει τη σωστή υγεία
του ποιος το σκέφτεται, κύριε Πρόεδρε του ελληνικού Κοινοβου-
λίου;

Βλέπετε, λοιπόν, ότι έχουµε σοβαρές ενστάσεις και παρακα-
λούµε να αποδεχθείτε την πρόταση την οποία καταθέτουν οι Ανε-
ξάρτητοι Έλληνες για την αντισυνταγµατικότητα του
συγκεκριµένου νοµοσχεδίου, το οποίο πάνω απ’ όλα επιβραβεύει
τη φοροδιαφυγή, κύριε Υπουργέ.

Ευχαριστώ.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα των Ανεξάρτητων Ελλή-

νων)
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Αθανάσιος Νάκος): Κυρίες και κύριοι συνά-

δελφοι, γίνεται γνωστό στο Σώµα ότι από τα άνω δυτικά θεωρεία
παρακολουθούν τη συνεδρίαση, αφού ξεναγήθηκαν στην έκθεση
της αίθουσας «ΕΛΕΥΘΕΡΙΟΣ ΒΕΝΙΖΕΛΟΣ» και ενηµερώθηκαν για
την ιστορία του κτηρίου και τον τρόπο οργάνωσης και λειτουρ-
γίας της Βουλής, πενήντα µαθητές και µαθήτριες και τρεις εκ-
παιδευτικοί από το 2ο Γενικό Λύκειο Μοσχάτου.

Η Βουλή τούς καλωσορίζει.
(Χειροκροτήµατα απ’ όλες τις πτέρυγες της Βουλής)

Το λόγο έχει ο Κοινοβουλευτικός Εκπρόσωπος της Χρυσής
Αυγής κ. Χρήστος Παππάς.

ΧΡΗΣΤΟΣ ΠΑΠΠΑΣ: Κατ’ αρχάς, κύριε Πρόεδρε, συµφωνούµε
στην τοποθέτηση περί αντισυνταγµατικότητας του προς συζή-
τηση σχεδίου νόµου, του φορολογικού, και επαναλαµβάνουµε
κάτι στο οποίο δεν άλλαξε τίποτα από χθες µέχρι σήµερα, επα-
ναλαµβάνουµε κάτι που είπαµε και χθες, ότι κατ’ ουσίαν αντισυν-
ταγµατική και παράνοµη µε τις πράξεις της είναι η συγκυβέρνη-
ση του µνηµονίου. Και αυτό γιατί; Να σας ενηµερώσω µε µία επι-
πλέον είδηση, γιατί έρχοµαι από τη Διάσκεψη των Προέδρων. 

Στην πρόθεση της Κυβέρνησης και του ιδίου του Πρωθυπουρ-
γού είναι να φέρει µε τη µορφή του κατεπείγοντος -δηλαδή το
Σάββατο το πρωί να συνεδριάσει µια επιτροπή εδώ στη Βουλή-
και να φέρει πλέον όχι προς κύρωση τις επτά Πράξεις Νοµοθε-
τικού Περιεχοµένου αλλά µε τη µορφή πολυνοµοσχεδίου σε µία
και µόνο συζήτηση τη Δευτέρα το πρωί. Ακούστε για ποιο λόγο:
Διότι συνεδριάζει τη Δευτέρα το Διοικητικό Συµβούλιο του ΔΝΤ.
Δηλαδή, το Διεθνές Νοµισµατικό Ταµείο καθορίζει τις εργασίες
της Βουλής. Η εκτελεστική εξουσία, όπως αρέσκεσθε εσείς να
ξεχωρίζετε τις εξουσίες, απαξιώνει τελείως το ρόλο της Βουλής.
Η Βουλή πλέον είναι ένα διαδικαστικό όργανο επικύρωσης των -
κατ’ εµάς αθλίων και δολίων- αποφάσεων της εκτελεστικής εξου-
σίας και αυτό δεν θα το επιτρέψουµε. Θα προτιµούσαµε, λοιπόν,
η εκτελεστική εξουσία, επειδή µιλάµε για αντισυνταγµατικότητα,
να αρχίσει πλέον να βγάζει διαγγέλµατα, να βγάζει αποφάσεις
ξεκάθαρα «αποφασίζοµεν και διατάσσοµεν» -διότι αυτή είναι η
εικόνα της πλέον, αυτή είναι η συγκυβέρνηση- και ο λαός να έχει
πλέον και το άλλοθι ότι: «Κύριοι, εφαρµόζουµε το άρθρο 120 του
Συντάγµατος, σηκωνόµαστε από τους καναπέδες και βγαίνουµε
στους δρόµους».

Θα σταθώ στο εξής περί της αντισυνταγµατικότητος. Ο συνα-
γωνιστής µου, ο Ηλίας Κασιδιάρης, το πρωί στην τοποθέτησή
του σχετικά µε το νοµοσχέδιο είπε µία πολύ µεγάλη αλήθεια. Μί-
λησε για το αφορολόγητο των Βουλευτών. Μάλιστα, καταθέσαµε
και σχετική τροποποίηση στο πολυνοµοσχέδιο και καλείστε να
λάβετε θέση. Αν, λοιπόν, κάποιοι στον ελληνικό λαό είναι «πιο
ίσοι» από τους υπολοίπους, δεν εφαρµόζεται. Και γιατί να εφαρ-
µόζεται µόνο για τους Βουλευτές αυτή η διάκριση; Και όχι µόνο
για τους Βουλευτές. Εγώ θα προσθέσω και για την πλουτοκρα-
τία, διότι, αν θυµάστε, πολύ εύστοχα σας είπε και µε στοιχεία, µε
νούµερα, µε το νέο φορολογικό πόσο πληρώνει ένας µε 10.000
ευρώ ή µε 20.000 ευρώ ετήσιο εισόδηµα και πόσο θα πληρώνει
ένας µε 200.000 ευρώ ή µε 2.000.000 ευρώ. 

Ο λαός που µας ακούει, λοιπόν, έχει χρέος να σταθεί και αυτός
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όπως στέκεται η Χρυσή Αυγή εµπόδιο στα δόλια σχέδια της συγ-
κυβέρνησης, τα οποία δεν έχουν να κάνουν µόνο µε την οικονο-
µία, αλλά έχουν να κάνουν και µε τα εθνικά θέµατα.

Ευχαριστώ πολύ.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Αθανάσιος Νάκος): Το λόγο έχει ο Κοινοβου-

λευτικός Εκπρόσωπος της Δηµοκρατικής Αριστεράς, κ. Νικό-
λαος Τσούκαλης.

ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΤΣΟΥΚΑΛΗΣ: Κύριε  Πρόεδρε, είναι βέβαιο ότι
πολλές από τις διατάξεις του νοµοσχεδίου αυτού θα απασχολή-
σουν την ελληνική δικαιοσύνη όσον αφορά την κρίση και την
αξιολόγηση για το κατά πόσον είναι συµβατές µε το Σύνταγµα.
Υπάρχουν αιτιάσεις ότι κάποιες από τις διατάξεις πιθανόν να
προσκρούουν σε άρθρα του Συντάγµατος; Βεβαίως. Τέτοιες αι-
τιάσεις περιγράφονται και στην έκθεση του Επιστηµονικού Συµ-
βουλίου της Βουλής. Όµως, αυτό το οποίο πρέπει να γίνει κατα-
νοητό σε αυτήν εδώ την Αίθουσα είναι ότι αυτή εδώ η Αίθουσα
δεν µπορεί να µετατρέπεται και σε δικαιοδοτικό όργανο. Παρα-
δείγµατος χάρη, υπάρχει ένσταση πράγµατι και προβληµατισµός
στο κατά πόσον οι διατάξεις του συγκεκριµένου νοµοσχεδίου συ-
νάδουν µε την αρχή της καθολικότητας, µε την αρχή της φορο-
δοτικής ικανότητας του καθενός ως προς την καταβολή του
συγκεκριµένου φόρου. Όµως, η πάγια νοµολογία του Συµβου-
λίου της Επικρατείας θέτει έναν όρο: Πρέπει να συνάδουν και µε
τις κοινωνικοοικονοµικές συνθήκες. Αυτό αναφέρεται, κυρία Για-
ταγάνα, και στην έκθεση.

Όσον αφορά το θέµα του αφορολογήτου, κάνει ολόκληρο σκε-
πτικό το Επιστηµονικό Συµβούλιο της Βουλής που αναφέρει και
λέει ότι πρέπει να φροντίζει το δηµόσιο κάθε κράτους και να εξα-
σφαλίζει τουλάχιστον ως αφορολόγητο το ποσό εκείνο µέχρι το
όριο στο οποίο ουσιαστικά αποτυπώνεται το επίπεδο εκείνο της
αξιοπρεπούς διαβίωσης. Το ίδιο αναφέρεται και στο θέµα των
παιδιών.

Όµως, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, όλος αυτός ο προβλη-
µατισµός κατά πόσον εκπληρώνονται οι κοινωνικοοικονοµικές
συνθήκες, δηλαδή η στάθµιση, η αξιολόγηση στο ποιο είναι το
ελάχιστο αξιοπρεπές επίπεδο, δεν είναι αντικείµενο αυτού εδώ
του Σώµατος. Γιατί, εάν καθόταν κάθε φορά η Βουλή να αξιολο-
γεί όλα αυτά τα στοιχεία προκειµένου να αποφαίνεται επί της αν-
τισυνταγµατικότητας, τότε δεν θα είχαµε ανάγκη κανενός άλλου
δικαιοδοτικού οργάνου. Η διάκριση των εξουσιών σε αυτήν εδώ
τη χώρα λέει ότι η Βουλή νοµοθετεί και κρίνει και επί της συν-
ταγµατικότητας, της προφανούς όµως, εκεί που δεν επιδέχεται
καµµία αµφισβήτηση, και τα δικαστήρια έρχονται να κρίνουν επί
οποιασδήποτε αιτήσεως οποιουδήποτε πολίτη στο κατά πόσο
συνάδουν µε τις συγκεκριµένες διατάξεις του Συντάγµατος οι
διατάξεις τις οποίες ψηφίζουµε. Αυτή είναι η καθαρή θέση, η δι-
καιοπρακτική, η οποία ουσιαστικά προσδιορίζει και τη διάκριση
των εξουσιών. Ας προχωρήσουµε.

Και θέλω να τελειώσω µε το εξής. Αν µη τι άλλο, κυρίες και κύ-
ριοι συνάδελφοι, η αίτηση είναι προπετής. Με ποια έννοια; Εµείς
σαν Δηµοκρατική Αριστερά επί των θεµάτων αυτών της αµφισβη-
τούµενης συνταγµατικότητας έχουµε καταθέσει τροπολογίες.
Έχουν κατατεθεί τροπολογίες και από άλλες Κοινοβουλευτικές
Οµάδες. Όλοι προσπαθούµε οι τροπολογίες αυτές να γίνουν
αποδεκτές, προκειµένου να διαµορφώσουν και -αν θέλετε- να αµ-
βλύνουν οποιεσδήποτε ενστάσεις επί της αντισυνταγµατικότη-
τας. Μπορούµε εκ των προτέρων να πούµε µε όλα αυτά που
προείπα ότι εδώ και τώρα θα κρίνουµε το κατά πόσον το νοµο-
σχέδιο είναι αντισυνταγµατικό;

ΕΠΑΜΕΙΝΩΝΔΑΣ (ΝΟΤΗΣ) ΜΑΡΙΑΣ: Ως έχει. 
ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΤΣΟΥΚΑΛΗΣ: Το «ως έχει» αφήστε το. Για το «ως

έχει» έκανα ανάλυση. Κύριε Μαριά, εάν αυτό το οποίο ανέφερα
προηγουµένως δεν σας καλύπτει είναι ένα άλλο θέµα. Ήµουν
σαφής και λέω και επαναλαµβάνω ότι δεν θα διαταράξουµε την
αρχή της διάκρισης των εξουσιών µε τέτοιου είδους τοποθετή-
σεις, όταν µάλιστα είναι εντελώς ασαφείς και απροσδιόριστοι οι
όροι που αναφέρονται και τίθενται ως προαπαιτούµενα στην
πάγια νοµολογία του Συµβουλίου της Επικρατείας τουλάχιστον.

Κατόπιν αυτού, θεωρώ ότι πρέπει να απορριφθεί η ένσταση
αντισυνταγµατικότητας η οποία κατατέθηκε και να προχωρή-
σουµε ούτως ώστε να βελτιώσουµε το νοµοσχέδιο και προς την

κατεύθυνση των τροπολογιών που έχουν καταθέσει οι κοινοβου-
λευτικές οµάδες.

Ευχαριστώ.
ΑΘΑΝΑΣΙΟΣ ΠΑΦΙΛΗΣ: Κύριε Πρόεδρε, παρακαλώ το λόγο.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Αθανάσιος Νάκος): Μισό λεπτό, κύριε Πα-

φίλη.
Θα ήθελα να ανακοινώσω στο Σώµα ότι θα υπάρξει διακοπή

της συνεδρίασης από τις 16.30’ έως τις 18.00’, όπου θα αρχίσει
η δεύτερη συνεδρίαση.

Ο Κοινοβουλευτικός Εκπρόσωπος του Κοµµουνιστικού Κόµ-
µατος Ελλάδας κ. Αθανάσιος Παφίλης έχει το λόγο. 

Ορίστε, κ. Παφίλη, έχετε το λόγο.
ΑΘΑΝΑΣΙΟΣ ΠΑΦΙΛΗΣ: Κύριε Πρόεδρε, επειδή έχουµε µια

συνεχή και αέναη συζήτηση περί αντισυνταγµατικότητας, ανε-
ξάρτητα εάν έχει βάση ή όχι, υπάρχει η επίκληση του άρθρου 4,
παράγραφος 5. Τι λέει το άρθρο αυτό; Ότι οι Έλληνες πολίτες
συνεισφέρουν χωρίς διακρίσεις στα δηµόσια βάρη, ανάλογα µε
τις δυνάµεις τους. Πείτε µου ένα φορολογικό νόµο, από τότε που
κυβερνάτε, που το έχει εφαρµόσει. Υπάρχει ένας; Όχι. Κοροϊ-
δεύετε, λοιπόν, τον κόσµο κυριολεκτικά. Είναι ψευδεπίγραφες
αυτές οι διακηρύξεις του Συντάγµατος. Το Σύνταγµα είναι αστι-
κό, υπερασπίζεται και κατοχυρώνει την καπιταλιστική ιδιοκτησία.
Αυτό κάνει. Έχει κάποιες διακηρύξεις που είναι στάχτη στα µάτια
του κόσµου. Γιατί όταν λες ότι η κινητήρια δύναµη της οικονο-
µίας είναι το κεφάλαιο και η επιχείρηση, όλο το χρήµα που µα-
ζεύεται από την εκµετάλλευση των πολλών, το διαθέτεις σε
αυτούς τους λίγους συνεχώς. Για ποια φορολογική δικαιοσύνη,
λοιπόν, µπορείτε να µιλάτε σε ένα τέτοιο σύστηµα που είναι
άνισο και εκµεταλλευτικό; Είναι σκέτη υποκρισία. 

Από τη µια άποψη, λοιπόν, αν κανείς πάρει στα σοβαρά και
τοις µετρητοίς αυτή τη διακήρυξη, ναι, είναι αντισυνταγµατικό.
Όµως, ποια είναι η ουσία; Η ουσία είναι πολιτική. Λέει, ας πούµε,
ο κ. Τασούλας ότι το νοµοσχέδιο είναι πολυδαίδαλο. Συµφω-
νούµε ότι είναι πολυδαίδαλο και οδηγεί στο µινώταυρο τον ελ-
ληνικό λαό. Κάνει ό,τι έκαναν πάντα οι κυβερνήσεις που υπηρε-
τούν το καπιταλιστικό σύστηµα. Ανάλογα µε τη φάση ανάπτυξης
κάθε συστήµατος παίρνουν από τον κλεµµένο µόχθο του λαού
και το ξαναδίνουν σε αυτούς που κερδίζουν και θησαυρίζουν όλα
αυτά τα χρόνια. Στη φάση της κρίσης παίρνονται πιο άγρια φο-
ρολογικά µέτρα.

Άρα, λοιπόν, το ζητούµενο για εµάς είναι ποιος έχει την εξου-
σία στα χέρια του, την οικονοµία. Λέµε ότι πρέπει να την πάρει
αυτός που παράγει τον πλούτο και να φτιάξει το δικό του Σύν-
ταγµα, εκείνο το λαϊκό σύνταγµα που αξίζει στο λαό µας και σε
όλους τους λαούς του κόσµου. 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Αθανάσιος Νάκος): Το λόγο έχει ο Κοινοβου-
λευτικός Εκπρόσωπος της Νέας Δηµοκρατίας κ. Μαυρουδής Βο-
ρίδης.

ΜΑΥΡΟΥΔΗΣ ΒΟΡΙΔΗΣ: Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε. 
Η υποβληθείσα ένσταση θέτει τρία ζητήµατα συνταγµατικότη-

τας. Το πρώτο έχει να κάνει µε το κατά πόσο είναι συνταγµατικώς
επιτρεπτή η ύπαρξη αυτοτελούς φορολογήσεως ορισµένων ει-
σοδηµάτων. Εν προκειµένω, πράγµατι εµπεριέχεται διάταξη αυ-
τοτελούς φορολογήσεως ως προς τα µισθώµατα, αλλά όχι µόνο.
Και σε σειρά άλλων διατάξεων του συγκεκριµένου νοµοσχεδίου.
Με αυτοτελή φορολόγηση παραδείγµατος χάριν, φορολογούν-
ται οι τόκοι από τις καταθέσεις, µε αυτοτελή φορολόγηση φορο-
λογούνται τα µερίσµατα ανωνύµων εταιρειών. Εποµένως, το
ζήτηµα αυτό έχει κριθεί από το Συµβούλιο της Επικρατείας.
Υπάρχει σωρεία αποφάσεων που λέει ότι κατ’ αρχάς είναι στο
χέρι της Κυβερνήσεως να επιλέγει τη µορφή της φορολογήσεως
και για να το κάνει αυτό, λαµβάνει απλώς υπ’ όψιν τις εκάστοτε
επικρατούσες κοινωνικοοικονοµικές συνθήκες. Άρα, συνταγµα-
τικό ζήτηµα –εδώ θα συµφωνήσω µε τον κ. Παφίλη- δεν τίθεται
κατ’ αρχάς. Μπορεί να τίθενται ζητήµατα ουσίας αλλά όχι συν-
ταγµατικά. 

Το δεύτερο ζήτηµα το οποίο τίθεται είναι η κατάργηση του
αφορολογήτου. Πράγµατι, εδώ υπάρχει η κατάργηση του αφο-
ρολογήτου ως προς κατηγορία φορολογουµένων και αυτή είναι
η κατηγορία των ελευθέρων επαγγελµατιών. Η κατάργηση του
αφορολογήτου θεωρείται ότι πράγµατι µπορεί να θίγει το ελάχι-
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στο όριο διαβιώσεως που πρέπει να διασφαλίζει το κράτος.
Υπάρχουν σκέψεις οι οποίες γίνονται όχι από το δικό µας ακυ-
ρωτικό δικαστήριο αλλά από το γερµανικό ακυρωτικό δικαστή-
ριο, τις µνηµονεύει η έκθεση της επιτροπής, που όµως και το
γερµανικό ακυρωτικό δικαστήριο εντάσσει την κριτική του αυτή
ως προς το θέµα της κατάργησης του αφορολογήτου µέσα στα
πλαίσια της ευρύτερης διασφάλισης ακριβώς αυτού του ελαχί-
στου ορίου διαβιώσεως. 

Κύριε Πρόεδρε, ως προς το σηµείο αυτό διερωτώµαι το εξής:
Αν οι σκέψεις του γερµανικού ακυρωτικού δικαστηρίου θα ήταν
οι ίδιες εάν γνώριζε ότι στη Γερµανία για παράδειγµα, το 50%
των ελευθέρων επαγγελµατιών δηλώνουν εισόδηµα κάτω των
5.000 ευρώ. Αν γνώριζε ότι το 85% των ελευθέρων επαγγελµα-
τιών δηλώνουν εισόδηµα κάτω των 10.000 ευρώ.

Έχω, λοιπόν, τη γνώµη ότι εδώ θα πρέπει να ληφθεί υπ’ όψιν
αυτή η συγκεκριµένη πραγµατικότητα, η οποία, κακά τα ψέµατα,
είναι αυτή που οδηγεί στη συγκεκριµένη ρύθµιση. Το γεγονός
ότι υπήρχαν αφορολόγητα όρια, ειδικά για τη φορολογία των
ελευθέρων επαγγελµατιών και συστηµατικά όπου ήταν το αφο-
ρολόγητο όριο την επόµενη χρονιά οι δηλώσεις πήγαιναν ακρι-
βώς κάτω από το αφορολόγητο όριο, κάτι µας λέει για την
ειλικρίνεια αυτών των δηλώσεων και για την αναγκαιότητα αυτού
του συγκεκριµένου µέτρου.

Το τρίτο ζήτηµα το οποίο θέτει η ένσταση, είναι το κατά πόσο
µπορούν να υπάρχουν εδώ εισοδηµατικά κριτήρια στα ζητήµατα
των πολυτέκνων. Θέλω να ξεκαθαρίσω κάτι. Είναι προφανές ότι
η επιβολή εισοδηµατικών κριτηρίων για τα πολυτεκνικά επιδό-
µατα είναι µια επιλογή δύσκολη. Είναι µια επιλογή που πρέπει
κανείς να τη δει µόνο ως αδήριτη αναγκαιότητα της δηµοσιονο-
µικής κατάστασης της χώρας, ως ένα έκτακτο µέτρο σε πραγ-
µατικά έκτακτες και δύσκολες συνθήκες που αντιµετωπίζει η
χώρα. Ταυτόχρονα, όµως, επιτρέψτε µου να πω, ότι το Σύνταγµα
θέτει πάλι ένα γενικότερο πλαίσιο για την προστασία των πολυ-
τεκνικών οικογενειών. Μιλώ τώρα από τη συνταγµατική πλευρά.
Προφανώς, µας δυσκολεύει η συγκεκριµένη ρύθµιση αλλά ακρι-
βώς είναι αναγκαία στα πλαίσια της δηµοσιονοµικής προσαρµο-
γής. Επί της ουσίας έχουν δοθεί οι απαντήσεις. Οι προσαρµογές
που γίνονται αφορούν µόνο υψηλά εισοδήµατα και τελικώς µε
αυτό το κριτήριο µόνο ένα πολύ µικρό ποσοστό των πολυτεκνι-
κών οικογενειών έχει επίπτωση σε αυτό. Αλλά ακόµη και γι’ αυτές
τις λίγες οικογένειες δεν υπάρχει ζήτηµα συνταγµατικότητας,
διότι η µέριµνα της πολιτείας για τις πολυτεκνικές οικογένειες
δεν εξαντλείται στην εισοδηµατική πολιτική. Είναι µια συνολική
µέριµνα, έχει και άλλα κοινωνικά µέτρα, έχει και άλλες παρεµβά-
σεις που έχουν σχέση µε µια γενικότερη προστασία της οικογέ-
νειας που προφανώς µπορούν να αποτιµηθούν και οικονοµικά,
αν αυτό χρειαστεί.

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας του κυρίου Βουλευτή)

Δυο πράγµατα και τελειώνω, κύριε Πρόεδρε.
Επειδή ακούστηκαν δυο ζητήµατα, κάποια στιγµή πρέπει να

αρχίσουµε να µιλάµε ειλικρινά και σοβαρά. 
Βεβαίως, το ζήτηµα των αµβλώσεων είναι ένα πολύ µεγάλο ζή-

τηµα για το δηµογραφικό µας πρόβληµα, αλλά όχι ότι φταίει το
µνηµόνιο. Την τελευταία δεκαετία η Ελλάδα είναι η χώρα που
έχει το µεγαλύτερο αριθµό αµβλώσεων σε όλη την Ευρώπη. Δεν
έχουµε δέκα χρόνια µνηµόνιο.

Το δεύτερο το οποίο θέλω να πω, επειδή ακούστηκε για τη
βουλευτική αποζηµίωση, είναι ότι έχει καταργηθεί από τον Απρί-
λιο του 2010 το έβδοµο ψήφισµα και η βουλευτική αποζηµίωση
υπάγεται στις διατάξεις της κανονικής φορολογήσεως. 

Ευχαριστώ. 
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Νέας Δηµοκρατίας)

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Αθανάσιος Νάκος): Κυρίες και κύριοι συνά-
δελφοι, ολοκληρώθηκε η συζήτηση κατά το άρθρο 100 παράγρα-
φος 2 του Κανονισµού της Βουλής για το θέµα συνταγµατικό-
τητας που ετέθη. 

Παρακαλώ οι δεχόµενοι την ένσταση συνταγµατικότητας να
εγερθούν. 

(Εγείρονται οι δεχόµενοι την ένσταση συνταγµατικότητας)
Είναι προφανές ότι δεν ηγέρθη ο απαιτούµενος αριθµός Βου-

λευτών από το Σύνταγµα και τον Κανονισµό της Βουλής. 
Συνεπώς η ένσταση αντισυνταγµατικότητας απορρίπτεται. 
Επανερχόµεθα στον κατάλογο.
Το λόγο έχει ο Βουλευτής της Νέας Δηµοκρατίας κ. Αντώνιος

Μπέζας.
ΑΝΤΩΝΙΟΣ ΜΠΕΖΑΣ: Κύριοι συνάδελφοι, έχει φύγει νοµίζω ο

κ. Λοβέρδος, αλλά θα ξεκινήσω λέγοντας πως συµφωνώ µε αυτά
τα οποία ανέφερε ο κ. Λοβέρδος, µε την εξής έννοια: Συµφωνώ
ότι ο πιο κρίσιµος τοµέας στη λειτουργία του κράτους είναι η εί-
σπραξη των δηµοσίων εσόδων. Και γι’ αυτόν ακριβώς το λόγο,
επειδή ο πιο κρίσιµος τοµέας είναι η είσπραξη των δηµοσίων
εσόδων, είναι χαρακτηριστικό ότι τα τελευταία χρόνια φορολο-
γικές αρχές σε ολόκληρο τον κόσµο τροποποιούν και εκσυγχρο-
νίζουν τα φορολογικά τους συστήµατα και τα συστήµατα
είσπραξης των φόρων και για να γίνουν πιο ανταγωνιστικές οι οι-
κονοµίες τους και για να αντιµετωπιστούν οι νέες προκλήσεις,
αλλά κυρίως για να αντιµετωπίσουν τα σοβαρά δηµοσιονοµικά
προβλήµατα τα οποία υπάρχουν. 

Στη χώρα µας πρέπει, λοιπόν, να υλοποιήσουµε µια φορολο-
γική µεταρρύθµιση, αλλά αυτό πρέπει να το κάνουµε κάτω από
συνθήκες κρίσης. Θα πρέπει δηλαδή να σχεδιάσουµε και να υλο-
ποιήσουµε µια φορολογική µεταρρύθµιση κάτω από πολύ συγ-
κεκριµένα οικονοµικά, κοινωνικά και πολιτικά χαρακτηριστικά. 

Και το λέω αυτό, διότι άκουσα τις προηγούµενες ώρες την ισο-
πεδωτική και απολύτως απαξιωτική κριτική που έγινε από τους
εισηγητές και συναδέλφους της Αντιπολίτευσης, αλλά δεν τους
άκουσα να λαµβάνουν καθόλου υπ’ όψιν τους  αυτές τις κρίσιµες
συνθήκες και την τραγική κατάσταση στη  οποία βρίσκεται η
χώρα. 

Η χώρα, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, βρίσκεται εδώ και καιρό
κάτω από το την εφαρµογή ενός Προγράµµατος Δηµοσιονοµικής
Προσαρµογής. Η στρατηγική επιλογή που υπήρξε από τα τρία
κόµµατα που στηρίζουν την κυβέρνηση, να παραµείνουµε στην
Ευρωζώνη και να απεγκλωβιστούµε από το µνηµόνιο, όχι µε µο-
νοµερείς ενέργειες όπως η µονοµερής διαγραφή του χρέους
που επικαλούνται κάποιοι, η οποία στην ουσία οδηγεί σε άτακτη
χρεοκοπία…

(Θόρυβος στην Αίθουσα)
ΙΩΑΝΝΗΣ ΚΑΡΑΜΠΕΛΑΣ: Δεν ακούγεται, κύριε Πρόεδρε!
ΑΝΤΩΝΙΟΣ ΜΠΕΖΑΣ: …αλλά εφαρµόζοντας αυτό το Πρό-

γραµµα Δηµοσιονοµικής Προσαρµογής, είναι µια επιλογή, η
οποία φαίνεται από την πράξη ότι δηµιουργεί τις προϋποθέσεις
ανατροπής του αδιέξοδου, το οποίο είχε προκληθεί. 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Αθανάσιος Νάκος): Μισό λεπτό, κύριε
Μπέζα.

Κυρία Γιαταγάνα!
ΙΩΑΝΝΗΣ ΚΑΡΑΜΠΕΛΑΣ: Δεν ακούγεται, κύριε Πρόεδρε!
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Αθανάσιος Νάκος): Δεν ακούει και η κ. Για-

ταγάνα, για να σταµατήσει να µιλάει! 
ΙΩΑΝΝΗΣ ΚΑΡΑΜΠΕΛΑΣ: Ναι, για να ακούµε τι λέει η κ. Για-

ταγάνα εδώ µέσα! 
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Αθανάσιος Νάκος): Τι να κάνω και εγώ; Έχει

γίνει εκεί ένα πηγαδάκι τεράστιο και µιλάει.
ΑΝΤΩΝΙΟΣ ΜΠΕΖΑΣ: Κυρία Γιαταγάνα, αφήστε τον κ. Μαριά

και τον κ. Κουΐκ, γιατί θέλω να µε ακούσουν.
ΧΡΥΣΟΥΛΑ-ΜΑΡΙΑ ΓΙΑΤΑΓΑΝΑ: Όταν µιλάνε εδώ µέσα όλοι

οι δικοί σας, δεν λέτε τίποτα!.  
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Αθανάσιος Νάκος): Ναι, έχουµε αντιπαλό-

τητα από παλιά, από τη Θεσσαλονίκη όταν ήµασταν γείτονες. 
Παρακαλώ, κύριε Μπέζα, συνεχίστε. 
ΑΝΤΩΝΙΟΣ ΜΠΕΖΑΣ: Προφανώς, θα µου δώσετε το χρόνο,

κύριε Πρόεδρε.
Επανέρχοµαι, λοιπόν, και λέω ότι αυτή η πολιτική η οποία

εφαρµόζεται, είναι µια πολιτική η οποία έχει δηµιουργήσει προ-
ϋποθέσεις ανατροπής της κατάστασης η οποία είχε προκληθεί.
Αναφέρω ενδεικτικά και αυτά δεν µπορούµε να τα αγνοούµε: Εί-
χαµε την πρόσφατη έγκριση από το Eurogroup της δόσης των
52,2 δισεκατοµµυρίων, που το 80% θα διοχετευθεί στην ελληνική
αγορά. Είχαµε τη σηµαντική αναβάθµιση της πιστοληπτικής ικα-
νότητας της χώρας. Είχαµε την πρόσφατη απόφαση της Ευρω-
παϊκής Κεντρικής Τράπεζας να δέχεται ως εγγύηση τα οµόλογα
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του ελληνικού δηµοσίου. Έχουµε µια πάρα πολύ ικανοποιητική
εντός στόχων, εκτέλεση του προϋπολογισµού. Έχουµε ένα πλη-
θωρισµό που για πρώτη φορά είναι κάτω από το µέσο όρο της
Ευρωζώνης. Έχουµε µια σηµαντική βελτίωση στο ισοζύγιο τρε-
χουσών συναλλαγών. Και ο µόνος παράγοντας, ο οποίος θα µπο-
ρούσε να επιφέρει ύφεση στην οικονοµία είναι αυτά τα µέτρα της
νέας λιτότητας, τα οποία ψηφίσαµε για τα επόµενα χρόνια. Όµως
τα χρήµατα, τα οποία θα «πέσουν» στην αγορά τους επόµενους
τρείς µήνες µέχρι τον Μάρτιο, θα είναι πολύ περισσότερα από
τα µέτρα λιτότητας τα οποία έχουµε θεσµοθετήσει. Έχουν δηµι-
ουργηθεί, λοιπόν, συνθήκες ανάκαµψης της οικονοµίας. 

Στο πλαίσιο όµως αυτού του Πρόγραµµατος Δηµοσιονοµικής
Προσαρµογής και Εξυγίανσης, υπάρχουν µέτρα 13,5 δισεκατοµ-
µυρίων τα οποία δεν είναι νέα µέτρα, τα έχουµε ήδη ενσωµατώ-
σει για το 2013 και το 2014 και στον προϋπολογισµό και στο
µεσοπρόθεσµο. Από αυτά, λοιπόν, τα 13,5 δισεκατοµµύρια ένα
ποσό 3,5 δισεκατοµµυρίων πρέπει να προέλθουν από το σκέλος
των εσόδων και τα υπόλοιπα από το σκέλος των δαπανών και των
διαρθρωτικών αλλαγών. 

Πρέπει, λοιπόν, µε το συγκεκριµένο νοµοσχέδιο, το οποίο έχει
και εισπρακτικό χαρακτήρα -και εδώ θέλουµε να είµαστε ειλικρι-
νείς ότι έχει και εισπρακτικό χαρακτήρα και επιπλέον είναι και
προαπαιτούµενο για να πάρουµε τα υπόλοιπα χρήµατα της
δόσης- θα πρέπει να εξοικονοµήσουµε 2,3 δισεκατοµµύρια
ευρώ. Αυτή είναι η πραγµατικότητα.

Μπροστά, λοιπόν, σε αυτή πραγµατικότητα που βιώνει η
χώρα, η Κυβέρνηση είχε να αντιµετωπίσει δύο επιλογές, είχε να
προχωρήσει δυο δρόµους. Ο ένας δρόµος ήταν να προχωρούσε
σε οριζόντια αύξηση της φορολογίας και στη θεσµοθέτηση νέων
φόρων και άλλος δρόµος είναι αυτός ο οποίος ακολουθείται µε
το συγκεκριµένο νοµοσχέδιο. 

Εγώ όµως ισχυρίζοµαι, και προκύπτει από τις διατάξεις του
συγκεκριµένου νοµοσχεδίου, ότι όλα τα βήµατα αυτού του νο-
µοσχέδιου είναι προς τους στόχους, τους οποίους έχουµε δια-
κηρύξει στον τοµέα της φορολογίας. Δεν αποτελεί την ολοκλη-
ρωµένη παρέµβαση που χρειαζόµαστε. Θα υπάρξει και άλλη πα-
ρέµβαση η οποία θα έχει να κάνει µε τα ζητήµατα της απονοµής
της φορολογικής δικαιοσύνης, της αναδιοργάνωσης της φορο-
λογικής διοίκησης και την αποτελεσµατικότερη αντιµετώπιση της
φοροδιαφυγής. 

Αυτά όµως τα οποία υπάρχουν στο νοµοσχέδιο, είναι βασικές
αρχές οι οποίες έχουν γίνει διεθνώς αποδεκτές στην πράξη, στην
πραγµατική οικονοµία σε σχέση µε την φορολογία. Και γίνοµαι
πιο συγκεκριµένος:

Κατεύθυνση πρώτη στην οποία κινείται: Είναι η διεύρυνση της
φορολογικής βάσης για να πληρώσουν και εκείνοι, οι οποίοι
τώρα δεν πληρώνουν. Το αγροτικό εισόδηµα εντάσσεται από το
2015 στο φορολογικό σύστηµα. Και αυτό θα λειτουργήσει θετικά
για να περιοριστεί το «µαύρο» χρήµα των µεσαζόντων. Φορολο-
γείται η υπεραξία από την πώληση των µετοχών. Φορολογούνται
τα πλοία µε ξένη σηµαία. Όλοι πλέον θα έχουν την υποχρέωση
να υποβάλουν φορολογική δήλωση, ακόµα και αν δεν έχουν φο-
ρολογητέο εισόδηµα. 

Η δεύτερη κατεύθυνση: Είναι η απλούστευση του φορολογι-
κού συστήµατος. Ναι, υπάρχει απλούστευση του φορολογικού
συστήµατος, γιατί έτσι µπορεί να παρακολουθείται το σύστηµα
πιο εύκολα και µειώνεται η σχέση και η επαφή ανάµεσα στις φο-
ρολογικές αρχές και τους φορολογούµενους. Είναι απλού-
στευση το ότι θα υπάρχουν πλέον τρία µόνο κλιµάκια για τη
φορολογία των µισθωτών και των συνταξιούχων και όχι οκτώ. Και
στα τρία κλιµάκια υπάρχει η προοδευτικότητά του φόρου και
αποτυπώνεται η φορολογική δικαιοσύνη. Όπως επίσης, είναι
απλοποίηση ότι η επιχειρηµατική δραστηριότητα θα έχει ισότιµη
φορολογική µεταχείριση χωρίς τις κατηγοριοποιήσεις του πα-
ρελθόντος. 

Η τρίτη κατεύθυνση: Υπάρχει εξορθολογισµός ορισµένων φο-
ροαπαλλαγών για να είναι δικαιότερες και αποτελεσµατικότερες.
Και εν πάση περιπτώσει, εκείνο που µας ενδιαφέρει στις φορο-
λογικές απαλλαγές είναι να ωφελούνται αυτοί που πραγµατικά
έχουν ανάγκη. Θα υπάρχουν όντως απώλειες σε ορισµένες πε-
ριπτώσεις λόγω της κατάργησης του αφορολογήτου των παιδιών

και των παλιών πολυτεκνικών επιδοµάτων. Θα υπάρχουν όµως
και κέρδη, κέρδη λόγω της επιδότησης από το πρώτο παιδί και
του πρόσθετου πολυτεκνικού επιδόµατος από τρία παιδιά και
πάνω. Το ισοζύγιο θα είναι θετικό για τη µεγάλη, τη συντριπτική
πλειοψηφία των πολυτέκνων που έχουν χαµηλά και µεσαία εισο-
δήµατα. 

Κατεύθυνση τετάρτη: Θα έχουµε µείωση της φορολογίας για
τις επιχειρήσεις, για να ενθαρρύνονται οι επενδύσεις, να µην
πλήττεται η ανταγωνιστικότητα και να υπάρχουν νέες θέσεις ερ-
γασίας. Οι επενδύσεις δεν εξαρτώνται βέβαια αποκλειστικά από
τη φορολογία. Μπορεί να έχουµε χαµηλή φορολογία και να µην
υπάρχουν επενδύσεις γιατί χρειάζεται και άλλοι παράµετροι να
ικανοποιηθούν. Όµως η φορολογία παίζει πρωταρχικό ρόλο για
τη δηµιουργία  επενδύσεων. 

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας του κυρίου Βουλευτή)

Θα µου δώσετε κάποιο χρόνο, κύριε Πρόεδρε, ένα- δύο λεπτά. 
Και εδώ έχουµε τη συνολική φορολογική επιβάρυνση µειωµένη

για τις επιχειρήσεις σε σχέση µε το παρελθόν. 
Και η πέµπτη κατεύθυνση, είναι η ανακατανοµή του φορολο-

γικού βάρους. Ναι, όντως εδώ υπάρχει ανακατανοµή της φορο-
λογικής επιβάρυνσης  σε βάρος των υψηλών εισοδηµάτων και
σε όφελος των µεσαίων και των χαµηλών εισοδηµάτων. 

Αυτοί που κερδίζουν σε σχέση µε όσα πλήρωναν µέχρι τώρα
είναι το 80% των µισθωτών και των συνταξιούχων που έχουν φο-
ρολογητέο ατοµικό εισόδηµα, όχι οικογενειακό εισόδηµα, κάτω
από 25.000 ευρώ. Και αυτοί που χάνουν είναι το 15% των  υψη-
λών εισοδηµάτων.  Ο ανώτατος συντελεστής ήταν 45% µέχρι τώ-
ρα και µειώνεται στο 42%, αλλά το 45% απευθυνόταν σε πολύ
λίγους, σε πολύ υψηλά εισοδήµατα και εποµένως σε πολύ λίγους
πολίτες. Ενώ, τώρα το 42% απευθύνεται σε εισοδήµατα πάνω
από 42.000. 

Είναι όντως µια προσπάθεια πάνω σε ένα τεντωµένο σκοινί.
Είναι όµως µια προσπάθεια να αυξηθούν τα δηµόσια έσοδα µε
όσο το δυνατό πιο δίκαιο τρόπο. Υπάρχουν πράγµατι σηµεία σε
αυτό το νοµοσχέδιο οποία χρήζουν βελτίωσης για να αντιµετω-
πιστούν αδικίες. Υπάρχουν επίσης πολλά πράγµατα που θα θέ-
λαµε να είναι διαφορετικά: Χαµηλότεροι συντελεστές, και στη
φορολογία των  κερδών και στη φορολογία των εισοδηµάτων.
Χαµηλότερος φόρος προστιθέµενης αξίας, ιδιαίτερα στην
εστίαση. Χαµηλότερους ειδικούς φόρους κατανάλωσης, ιδιαί-
τερα στο πετρέλαιο θέρµανσης. 

Είναι πράγµατι πάρα πολύ δύσκολο να βρίσκεται κανείς τη
δική µας θέση, να υπερασπίζεται δηλαδή ένα εισπρακτικό νοµο-
σχέδιο σε αυτή τη δύσκολη συγκυρία που περνάει η χώρα και η
κοινωνία. 

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας του κυρίου Βουλευτή)

Ένα λεπτό, κύριε Πρόεδρε, γιατί είχα διακοπές. 
Πρέπει όµως να πετύχουµε συγκεκριµένους εισπρακτικούς

στόχους. Και πρέπει να τους πετύχουµε φέτος, για να έχουµε
φέτος, το 2013, πρωτογενές πλεόνασµα. 

Και εν πάση περιπτώσει, από την άλλη µεριά δεν υπάρχει εναλ-
λακτική φορολογική αντιπρόταση από τα κόµµατα της Αντιπολί-
τευσης. Διότι τι νόηµα έχει, κύριοι συνάδελφοι του ΣΥΡΙΖΑ, η
τιµαριθµοποίηση σήµερα της φορολογικής κλίµακας και των
αφορολογήτων ορίων, όταν ο πληθωρισµός είναι τόσο χαµηλά; 

Πώς µπορούµε να αυξήσουµε τα έσοδα από τη φορολόγηση
των νοµικών προσώπων, όταν γύρω µας στο βαλκανικό περίγυρο
η φορολόγηση των νοµικών προσώπων γίνεται µε εξωφρενικά
χαµηλούς φορολογικούς συντελεστές; Τι σηµαίνει αυτό που λέτε
στο φορολογικό σας πρόγραµµα «καθιέρωση φόρου για τις κα-
ταθέσεις που υπάρχουν στις τράπεζες»; Θέλετε δηλαδή «να τι-
νάξετε στον αέρα» και τις καταθέσεις που έχουν µείνει αυτή τη
στιγµή στις τράπεζες; Αυτές δεν είναι σοβαρές και ρεαλιστικές
προτάσεις για τη φορολογία.

(Στο σηµείο αυτό την Προεδρική Έδρα  καταλαµβάνει ο  Πρό-
εδρος της Βουλής κύριος ΕΥΑΓΓΕΛΟΣ-ΒΑΣΙΛΕΙΟΣ Ι. ΜΕΪΜΑ-
ΡΑΚΗΣ)

Στηρίζουµε αυτό το νοµοσχέδιο διότι δυστυχώς σ’ αυτήν την
κρίσιµη συγκυρία δεν υπάρχει άλλη εναλλακτική πρόταση για τη
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φορολογία πέραν απ’ αυτή που υλοποιείται µε το συγκεκριµένο
νοµοσχέδιο.

Σας ευχαριστώ.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Νέας Δηµοκρατίας)

ΠΡΟΕΔΡΟΣ (Ευάγγελος-Βασίλειος Ι. Μεϊµαράκης): Ο Πρό-
εδρος της Κοινοβουλευτικής Οµάδας του ΠΑΣΟΚ κ. Βενιζέλος
έχει το λόγο.

ΕΥΑΓΓΕΛΟΣ ΒΕΝΙΖΕΛΟΣ: Κυρίες και κύριοι Βουλευτές, θα µι-
λήσω και για το φορολογικό νοµοσχέδιο και για το εθνικό φορο-
λογικό σύστηµα. Είναι όµως υποχρέωσή µου, πολιτική και θεσµι-
κή, πριν από τα θέµατα αυτά να πω ότι περίµενα σήµερα να έχει
συµβεί µία σηµαντική εξέλιξη στις κοινοβουλευτικές διαδικασίες,
δηλαδή ο ΣΥΡΙΖΑ αλλά και τα κόµµατα της ελάσσονος Αντιπολί-
τευσης να έχουν αποσύρει τις προτάσεις που υπέβαλαν για τη
σύσταση επιτροπής προκαταρκτικής εξέτασης στοχοποιώντας
εµένα ως Πρόεδρο του ΠΑΣΟΚ. Οι χθεσινές εξελίξεις, τα χθεσινά
γεγονότα κάνουν καθέναν, ακόµα και τον πιο κακόπιστο, ακόµα
και κάποιον τυφλωµένο από το πολιτικό µίσος, να καταλάβει ότι
βρισκόµαστε µπροστά σε µία καθαρή πολιτική σκευωρία. Τις
επόµενες µέρες θα έχουµε την ευκαιρία να µιλήσουµε διεξοδικά
για τα θέµατα αυτά.

Επειδή θα θυµίσω σήµερα τις πρωτοβουλίες του ΠΑΣΟΚ για
την πάταξη της φοροδιαφυγής, επειδή θα µιλήσω για τα ψηφι-
σµένα και ισχύοντα προγεφυρώµατα για το εθνικό φορολογικό
σύστηµα, πρέπει, οφείλω στον τόπο, στην παράταξή µου και
στον εαυτό µου να πω ότι όχι, δεν ανέχοµαι αυτή την επίθεση
που έχω υποστεί, αυτήν την οργανωµένη, συστηµατική, συκο-
φαντική επίθεση που καθοδηγήθηκε επωνύµως και επισήµως
από το γραφείο τύπου και από στελέχη του ΣΥΡΙΖΑ για την οικο-
γένειά µου που κρυβόταν στη λίστα. Τέτοιες χυδαιότητες, τέ-
τοιες πολιτικές αλητείες! 

Όχι, δεν µπορώ να αποσιωπήσω το γεγονός ότι µία νέα Βου-
λευτής µε πορεία αγωνιστική κατέθεσε ερώτηση λίγο πριν έλ-
θουν τα στοιχεία από τη Γαλλία για δήθεν εξακόσια κρυµµένα
ονόµατα. Είχαν πέσει και οι ίδιοι θύµατα της µυθολογίας τους
και της τερατολογίας τους και είχαν καταθέσει και ερώτηση αµ-
φισβητώντας το κύρος της τριµελούς επιτροπής που πήγε να πα-
ραλάβει τα στοιχεία από τη Γαλλία. Ετοίµαζαν την αµφισβήτηση
και των νέων στοιχείων.

(Θόρυβος στην Αίθουσα)
ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΒΟΥΤΣΗΣ: Μη λέτε ανακρίβειες. Δεν υπάρχει

ερώτηση.
ΜΑΡΙΝΑ ΧΡΥΣΟΒΕΛΩΝΗ: Λυπάµαι, αλλά σας έχουν πληρο-

φορήσει λάθος.
ΕΥΑΓΓΕΛΟΣ ΒΕΝΙΖΕΛΟΣ: Στήθηκε λοιπόν ένα ολόκληρο παι-

χνίδι το οποίο φυσικά άνοιξε και την πόρτα για την πανηγυρική
εισδοχή σ’ όλες αυτές τις διαδικασίες της Χρυσής Αυγής µε την
οποία συµπλέουν, µε την οποία συγκροτούν µέτωπο. Αντί να συγ-
κροτήσουµε το µέτωπο κατά του ναζισµού, κατά της ρατσιστικής
και ξενοφοβικής βίας, συγκροτούν το µέτωπο της χυδαιότητας
και της σκευωρίας.

Είπα και χθες απευθυνόµενος στη γραµµατεία της οργανωτι-
κής Επιτροπής του συνεδρίου µας ότι ανάλογα µε τη λογοτε-
χνική ροπή κάθε στελέχους της Αντιπολίτευσης κατηγορούµαι
ότι κράτησα στο συρτάρι µου, στο σεντούκι µου ή στο µαξιλάρι
µου τη λίστα και την απέκρυψα από ποιον; Από την αρµόδια υπη-
ρεσία που την είχε, που τη µελέτησε, που την κράτησε και που
αναπαρήγαγε τα αντίγραφα ως µαρουλόφυλλα και τα µοίραζε
σε δηµοσιογράφους και εκδότες -και αυτό αποδεικνύεται- µε την
αγαστή συνεργασία του ΣΥΡΙΖΑ, µε τους Βουλευτές του ΣΥΡΙΖΑ
να χοροπηδούν ενθουσιασµένοι δίπλα στον κ. Βαξεβάνη ο
οποίος από κάποια πηγή πήρε το αντίτυπό του και έφτασε τώρα
να θέλει να το επεξεργαστεί και να συµβουλεύσει και τον εισαγ-
γελέα τι να κάνει; Ας µας πει από πού το πήρε, γιατί αυτός που
το πήρε είπε στη Βουλή και στη δικαιοσύνη ότι δεν το έχει και
είπε ότι δεν το έχει για να µπορεί να πει ότι το µόνο αντίτυπο το
έδωσα κάποια στιγµή στον Υπουργό σε µια πεντάλεπτη συνάν-
τηση ενηµερωτικού χαρακτήρα για το γενικό πολιτικό πλαίσιο
µέσα στο οποίο κινείται η δραστηριότητα µίας υπηρεσίας όπως
το ΣΔΟΕ. Αποκρύφτηκε από την υπηρεσία που το είχε, που το
αντέγραψε, που το κράτησε και που έστειλε µία ψηφιακή φωτο-

τυπία στον Υπουργό για πολιτική ενηµέρωση. Ποια λίστα; Το
πρωτότυπο, το µοναδικό αντίγραφο; 

Φτάσανε να έχουν κάνει µείζον θέµα το φοβερό επιχείρηµα ότι
η κυβέρνηση ΠΑΣΟΚ, η κυβέρνηση Παπαδήµου, οι Υπουργοί,
εγώ, καλύψαµε εκδότες που ήταν στη λίστα. Έχετε δει τα ονό-
µατα που έχω στείλει στη Βουλή µ’ αυτούς που έβγαλαν µεγάλα
ποσά στο εξωτερικό το 2009, το 2010, το 2011; Έχετε δει τη
λίστα του Λιχτενστάιν, του Λουξεµβούργου, τη λίστα των ακινή-
των του Λονδίνου, τους στοχευµένους ελέγχους στους χίλιους
επτακόσιους οφειλέτες; Έχετε δει την ανάρτηση των µεγάλων
οφειλετών του δηµοσίου στο διαδίκτυο, τις αυτόφωρες διαδικα-
σίες; Υπάρχει κανένα όνοµα του οικονοµικού και κοινωνικού κα-
τεστηµένου που λείπει; Τι λόγο είχαµε να µη στείλουµε και τα
στοιχεία της λίστας αν δεν µας έλεγαν ότι είναι προϊόν µυστικών
υπηρεσιών και υποκλοπής; Πότε ξέραµε ότι ήλθε διαβιβαστικό ή
πότε ξέραµε ότι έγινε επίκληση διοικητικής συνεργασίας και συν-
δροµής; 

Είναι δυνατόν να εµφανίζεται Αρχηγός κόµµατος και να λέει
ότι το ΠΑΣΟΚ έκανε εκλογές δύο φορές έχοντας τη λίστα στα
χέρια και έκανε εκβιασµούς; Πώς µπορεί κάποιος να λέει αυτή
τη χυδαιότητα; Με ποια ένδειξη; Κρίνετε εξ ιδίων τα αλλότρια
γιατί οι στοχευµένες επιθέσεις που κάνετε είναι εκβιαστικού χα-
ρακτήρα. Υπάρχει νευρικός κλονισµός. Δηµοσιογραφικά τον εκ-
φράζει ο κ. Βαξεβάνης και πολιτικά τα στελέχη του ΣΥΡΙΖΑ που
νιώθουν εκτεθειµένα γιατί παρακινήθηκαν. Δεν είναι όλα τα στε-
λέχη, όλοι οι Βουλευτές µέσα στο παιχνίδι, µέσα στη σκευωρία.
Γίνονται και αυτοί εκτελεστικά όργανα ενός σχεδίου.

Απαντήστε. Ποια είναι η πηγή του κ. Βαξεβάνη; Ποιος του
έδωσε το «στικάκι» το οποίο διερεύνησε και τώρα κάνει υποδεί-
ξεις στους εισαγγελείς; Αυτός που έδωσε αυτό το «στικάκι» στον
κ. Βαξεβάνη µε τη βοήθεια και τη στήριξη του ΣΥΡΙΖΑ πήγε να
το δώσει και σε άλλους εκδότες και δηµοσιογράφους. «Βοά η
πιάτσα» για συναντήσεις, για συνοµιλίες, για προσφορές. 

Άρα λοιπόν πράγµατι έχουµε ένα εξαιρετικό προοίµιο για τη
συζήτηση που θα γίνει την άλλη εβδοµάδα, εκτός και αν σας φω-
τίσει ο Θεός και αποσύρετε την πρόταση. 

ΑΠΟΣΤΟΛΟΣ ΚΑΚΛΑΜΑΝΗΣ: Όχι, δεν πρέπει να αποσυρθεί.
Πρέπει να µάθει ο ελληνικός λαός τι ρόλο παίζουµε εδώ µέσα.

ΕΥΑΓΓΕΛΟΣ ΒΕΝΙΖΕΛΟΣ: Ερχόµαστε τώρα στο ζήτηµα του
νοµοσχεδίου. Πρέπει να µιλήσουµε πολύ καθαρά, µε ευθύτητα.
Νοµίζω ότι το έχει πει ο Υπουργός, το έχουµε πει και οι πολιτικοί
Αρχηγοί που µετέχουµε στην Κυβέρνηση. Αυτό το νοµοσχέδιο
είναι ένα νοµοσχέδιο δηµοσιονοµικής ανάγκης. Είναι τµήµα των
αναγκαίων και αναγκαστικών δηµοσιονοµικών µέτρων για να µπο-
ρέσουµε να εφαρµόσουµε το πρόγραµµα και να κάνουµε τη
στροφή προς την έξοδο. Κανονικά θα έπρεπε αυτό να έχει ψηφι-
στεί στις 7 Νοεµβρίου µαζί µε το υπόλοιπο «πακέτο» των µέτρων.
Δεν είναι το εθνικό φορολογικό σύστηµα, δεν είναι οι ελεύθερες
επιλογές µας σε σχέση µε τον τρόπο φορολόγησης των εισοδη-
µάτων, του κεφαλαίου, των ακινήτων, των πάντων. 

Κάναµε µεγάλη προσπάθεια και επήλθαν βελτιώσεις. Η κλί-
µακα φορολόγησης των µισθωτών είναι καλύτερη από την αρ-
χική, τα επιδόµατα τέκνων όχι αυτά που θέλαµε αλλά πάντως
µεγαλύτερα, η ρύθµιση για τους εργαζόµενους µε µπλοκάκια κα-
λύτερη, οι εκπτώσεις των ασφαλιστικών εισφορών είναι ένα βήµα
που έγινε, η µείωση στο µισό της φορολογίας για τους νέους
επαγγελµατίες και τους άνεργους που γίνονται ελεύθεροι επαγ-
γελµατίες είναι επίσης θετική, η ρύθµιση για τις αποδείξεις κα-
λύτερη.

Το κεφάλαιο για τις ενδοοµιλικές συναλλαγές λύνει προβλή-
µατα. Το είχαµε προετοιµάσει επί πάρα πολύ καιρό. Και υπάρ-
χουν θέµατα, τα οποία µέχρι το τέλος της συζήτησης µπορούν
να αντιµετωπιστούν.

Οι ρυθµίσεις για τις επιχειρήσεις κοινωνικής οικονοµίας να µην
υπολογίζονται δύο φορές στις επιχειρήσεις φωτοβολταϊκών, τα
ποσά τα οποία φορολογούνται και τα ποσά τα οποία καταβάλ-
λονται ως τέλη ή ρυθµίσεις για συγγραφείς και εισηγητές σε σε-
µινάρια. 

Εµείς θα θέλαµε φυσικά να ψηφιστεί και η τροπολογία µας. Η
τροπολογία για τις ευπαθείς κοινωνικές οµάδες, για τους βαριά
ανάπηρους, για την ιατροφαρµακευτική και υγειονοµική κάλυψη
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των ανέργων, των ανασφάλιστων ελεύθερων επαγγελµατιών, για
το επίδοµα αναπηρίας στα παιδιά, γιατί έχουµε πρόβληµα παιδι-
κής φτώχειας, όλα αυτά θέλουµε να ψηφιστούν. Αντιλαµβανόµα-
στε τις δυσκολίες, τη στιγµή, την επικείµενη ψηφοφορία στο
Διεθνές Νοµισµατικό Ταµείο. 

Υπάρχει µια αντίφαση. Οι βασικές διατάξεις για τους ανάπη-
ρους ψηφίστηκαν στις 7 Νοεµβρίου, αλλά µετά άλλαξαν. Αυτό
αν δεν ψηφιστεί σήµερα πρέπει να είναι το πρώτο στην ατζέντα
θέµα για τις επόµενες ρυθµίσεις. Πρέπει να αποκατασταθούν
οπωσδήποτε τα θέµατα αυτά και επειδή το ΠΑΣΟΚ έχει υποβάλει
όχι µόνο την τροπολογία αλλά και ταυτόσηµη πρόταση νόµου,
θέλουµε να αξιοποιηθεί το περιθώριο έως τη συζήτηση της πρό-
τασης νόµου για να ρυθµιστούν τα θέµατα αυτά, όπως πρέπει
στο διάστηµα αυτό να συζητήσουµε σοβαρά όσο γίνεται γρηγο-
ρότερα για την κατάσταση που υπάρχει πια µε το πετρέλαιο θέρ-
µανσης, που είναι κατάσταση κοινωνική, αλλά πια και υγειο-
νοµική. Και φοβούµαι ότι τα έσοδα του δηµοσίου ταµείου θα είναι
µικρότερα από τα περσινά, όχι περισσότερα. Ας στραφούµε στην
καταπολέµηση του λαθρεµπορίου και ας βρούµε έναν µηχανισµό
αυτόµατης επιστροφής του αυξηµένου φόρου, τουλάχιστον
ώσπου να λειτουργήσει το σύστηµα και επανέλθει ο κόσµος στην
αγορά πετρελαίου.

Το ίδιο και το θέµα των δηµοσίων οικονοµικών υπηρεσιών στο
νησιωτικό χώρο, σύµφωνα και µε την πρόβλεψη του Συντάγµα-
τος για τα νησιά. Ενιαία µεταχείριση του νησιωτικού χώρου,
όµως. Και ό,τι γίνει πρέπει να γίνει µε ορθολογικό και διαφανή
τρόπο αντιλαµβανόµενοι ότι για την Ελλάδα  ο νησιωτικός χώρος
είναι ζωτικής σηµασίας. Να υπάρξει πλήρες πακέτο στήριξης των
νησιών για να µην έχουν την αίσθηση της εγκατάλειψης εάν κλεί-
νει µια δηµόσια υπηρεσία.

Κυρίες και κύριοι Βουλευτές, όµως εµείς είχαµε ξεκινήσει από
τον Ιούλιο του 2011 το µεγάλο κοινωνικό διάλογο για το εθνικό
φορολογικό σύστηµα. Διάλογο µε τις παραγωγικές τάξεις, διά-
λογο επιστηµονικό, διάλογο διακοµµατικό. Και τελευταία, λίγες
εβδοµάδες πριν τις εκλογές απεχώρησε η Νέα Δηµοκρατία από
το διάλογο αυτό που την εκπροσωπούσε ο κ. Μαυραγάνης, ο ση-
µερινός Υφυπουργός, αρµόδιος για θέµατα δηµοσίων εσόδων.

Είναι ώριµα τα πράγµατα. Το ΠΑΣΟΚ αναλαµβάνει πρωτοβου-
λία στο δικό µας κοµµατικό επίπεδο να αναζωπυρώσουµε και να
επαναλάβουµε το διάλογο µε τις κοινωνικές οµάδες, µε τις επαγ-
γελµατικές κατηγορίες. Είµαστε έτοιµοι να µετάσχουµε στον δια-
κοµµατικό διάλογο και µεταξύ των τριών κοµµάτων της
Πλειοψηφίας και µεταξύ όλων των πολιτικών κοµµάτων και πρέ-
πει να αξιοποιήσουµε στο έπακρο τα ισχύοντα ψηφισµένα προ-
γεφυρώµατα. Μπορεί να γίνει εθνικό φορολογικό σύστηµα χωρίς
άρση απορρήτου; Ισχύει η άρση του απορρήτου. Καθολική, από-
λυτη, αποτελεσµατική. Μπορεί να πετύχουµε το στόχο µας στο
εθνικό φορολογικό σύστηµα εάν δεν ξέρουµε ποιοι είναι οι πραγ-
µατικοί µεγάλοι οφειλέτες; Είναι ουσιαστικά γύρω στις έξι χιλιά-
δες φυσικά και νοµικά πρόσωπα. Πολύ µικρή οµάδα. Είναι
δυνατόν να λειτουργεί το σύστηµα χωρίς αυτόµατες αλγορυθµι-
κές διασταυρώσεις, όπως αυτές που καθιερώσαµε µέσω της Γε-
νικής Γραµµατείας Πληροφοριακών Συστηµάτων; Και χαιρετίζω
το γεγονός ότι ο Γενικός Γραµµατέας Πληροφοριακών Συστηµά-
των που επελέγη από εµένα, ο κ. Θεοχάρης, χωρίς να τον ξέρω
επί τη βάσει των προσόντων του, επιλέγεται τώρα από µία αντι-
κειµενική αξιοκρατική διαδικασία ως Μόνιµος Γενικός Γραµµα-
τέας πενταετούς θητείας για τα έσοδα. 

Μπορούσε να λειτουργήσει το σύστηµα χωρίς οικονοµικό ει-
σαγγελέα και οικονοµική αστυνοµία; Εµείς θεσµοθετήσαµε
αυτές τις δοµές. Χωρίς εθνική επιτροπή κατά της φοροδιαφυγής
µε τον κ. Πεπόνη και τον κ. Νικολούδη µέσα; Χωρίς το θεσµό του
φορολογικού πιστοποιητικού, χωρίς την υπογραφή και την ευ-
θύνη του λογιστή, χωρίς τη στοχοποίηση των µεγάλων φορολο-
γουµένων µε µεγάλες περιουσίες, χωρίς την ίδρυση ειδικής
µονάδας για τους µεγάλους φορολογουµένους που λειτουργεί;
Τώρα, όµως, δεν µπορεί να υπάρχει εθνικό σχέδιο ανασυγκρό-
τησης, νέο εθνικό παραγωγικό µοντέλο, χωρίς εθνικό φορολο-
γικό σύστηµα. 

Είµαστε τώρα υπό την παρακολούθηση και την πίεση της συγ-
κυρίας και του προγράµµατος προσαρµογής. Υπάρχει εισπρα-

κτικό και δηµοσιονοµικό άγχος. Εάν όµως δεν κινηθούµε ριζο-
σπαστικά, έστω µετά το 2014, εάν δεν φέρουµε επιχειρήσεις
στην Ελλάδα να καταστήσουν τη χώρα µας έδρα τους φορολο-
γική και ει δυνατόν και πραγµατική, εάν δεν δώσουµε κίνητρα να
δηλώνονται µεγάλα εισοδήµατα, τα οποία αποκρύπτονται και
λόγω των µεγάλων συντελεστών, δεν θα πετύχουµε τίποτα. Δεν
θα πετύχουµε το δίκαιο, αποτελεσµατικό, σταθερό φορολογικό
σύστηµα που λειτουργεί αναπτυξιακά,.

Το 2009 εκατόν είκοσι πέντε χιλιάδες φορολογούµενοι δήλω-
σαν εισοδήµατα άνω των 50.000 ευρώ. Μόνο είκοσι πέντε χιλιά-
δες άνω των 100.000 ευρώ. Δυστυχώς, το 2011 στις δηλώσεις
του 2012 µόνον έντεκα χιλιάδες φορολογούµενοι δηλώνουν ει-
σοδήµατα άνω των 50.000 ευρώ. Υπάρχει πολύ σοβαρό πρό-
βληµα όταν αγωνίζεσαι ταυτόχρονα και παράλληλα µέσα σε λίγα
χρόνια, σε δυόµισι χρόνια, να πετύχεις και δηµοσιονοµική προ-
σαρµογή και διαρθρωτικές αλλαγές και πάταξη της φοροδιαφυ-
γής και της παραοικονοµίας. Είναι εξαιρετικά δύσκολο να
επιτευχθεί αυτό, γιατί αντιφάσκουν οι στόχοι µεταξύ τους. Γι’
αυτό έχει τεράστια σηµασία η συζήτηση για  το εθνικό φορολο-
γικό σύστηµα. 

Ποιος αµφιβάλλει ότι πρέπει να έχουµε εδώ ένα περιβάλλον
αναπτυξιακό βασισµένο στα φυσικά µας πλεονεκτήµατα; Αγρο-
τική ανάπτυξη, βιοµηχανία τροφίµων, ναυτιλία, τουρισµός, οικι-
στική ανάπτυξη, υποδοµές στην ενέργεια. Αυτή µαζί µε τη
νεανική επιχειρηµατικότητα, την καινοτοµία, δεν πρέπει να υπο-
στηριχθούν φορολογικά; Δεν θα γίνει η Ελλάδα, Γερµανία, αλλά
θα γίνει µία δυναµική, σύγχρονη Ελλάδα , ανταγωνιστική, αυτο-
δύναµη, ισότιµη. Και είναι µοχλός, πραγµατικά, το εθνικό φορο-
λογικό σύστηµα.

Εµείς τώρα άµεσα, καθ’ οδόν προς το συνέδριο και πριν το συ-
νέδριο θα έχουµε ολοκληρώσει τον εθνικό διάλογο και θέλουµε
να τροφοδοτήσουµε την Κυβέρνηση και τον διακοµµατικό διά-
λογο µε µία συγκροτηµένη, ριζοσπαστική πρόταση που δεν έχει
καµµία σχέση µε αυτά που ψηφίζουµε ακόµη και σήµερα και που
τα ψηφίζουµε για λόγους ανάγκης, επείγουσας ανάγκης. Μόνον
έτσι θα απογειωθεί η χώρα και θα φύγει από τη µιζέρια στην
οποία κάποιοι θέλουν να µας καθηλώσουν.

Όχι, θα αντισταθούµε στη λογική αυτή. Η χώρα κάνει τη
στροφή, η χώρα στέκεται στα πόδια της, η χώρα θα τραβήξει
µπροστά. Εις πείσµα όλων εκείνων που έχουν επενδύσει στην κα-
ταστροφή, θα κερδίσουµε τη µάχη αυτή.

Σας ευχαριστώ.
(Χειροκροτήµατα από τις πτέρυγες της Νέας Δηµοκρατίας και

του ΠΑΣΟΚ)
ΠΡΟΕΔΡΟΣ (Ευάγγελος-Βασίλειος Ι. Μεϊµαράκης): Ο κ.

Άδωνις Γεωργιάδης έχει το λόγο.
ΟΛΓΑ-ΝΑΝΤΙΑ ΒΑΛΑΒΑΝΗ: Κύριε  Πρόεδρε, το λόγο παρα-

καλώ επί προσωπικού.
ΠΡΟΕΔΡΟΣ (Ευάγγελος-Βασίλειος Ι. Μεϊµαράκης): Με συγ-

χωρείτε, κύριε  Γεωργιάδη.
Έχετε ένα λεπτό για το προσωπικό σας.
ΟΛΓΑ-ΝΑΝΤΙΑ ΒΑΛΑΒΑΝΗ: Κύριε  Πρόεδρε και  κύριοι συνά-

δελφοι, το παραµύθι πάει να γίνει µυθιστόρηµα και δεν υπερ-
βάλλω όταν αρχίζουν να ακούγονται τέτοιες τερατολογίες από
τον Πρόεδρο ενός από τα κόµµατα της Βουλής.

(Θόρυβος στην Αίθουσα από τις πτέρυγες της Νέας Δηµοκρα-
τίας και του ΠΑΣΟΚ )

ΠΡΟΕΔΡΟΣ (Ευάγγελος-Βασίλειος Ι. Μεϊµαράκης): Το προ-
σωπικό σας.

ΟΛΓΑ-ΝΑΝΤΙΑ ΒΑΛΑΒΑΝΗ: Ξέρουν πάρα πολύ καλά, όσοι θα
έπρεπε τουλάχιστον να το ξέρουν, ότι ποτέ δεν έκανα αποκαλύ-
ψεις περί εξακοσίων ονοµάτων, αλλά αφού τα εξακόσια ονόµατα
αναφέρθηκαν σε συζήτηση µεταξύ δηµοσιογράφων στην πρωινή
ενηµερωτική εκποµπή ευρείας ακροαµατικότητας του ΑΝΤ-1,
δύο ώρες αργότερα σε εκποµπή στο ΣΚΑΙ από λόγους πολιτικής
λεπτότητας -για να µην πω ότι λέχθηκε στον ΑΝΤ-1- είπα ότι
«σύµφωνα µε δηµοσιογραφικές πληροφορίες» στη δεύτερη
λίστα υπάρχουν εξακόσια παραπάνω ονόµατα.

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας της κυρίας  Βουλευτού)

Αµέσως µετά όταν δηµοσιογράφοι απ’ όλα τα µέσα µε πήραν
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τηλέφωνο, εξήγησα σε όλους ακριβώς τι υπήρχε. Είπα από την
αρχή ότι δεν έχω πρόσβαση ούτε στις έρευνες, ούτε σε οποιου-
δήποτε είδους πληροφορίες. 

ΠΑΡΑΣΚΕΥΗ ΧΡΙΣΤΟΦΙΛΟΠΟΥΛΟΥ: Συγγνώµη να ζητήσετε. 
ΟΛΓΑ-ΝΑΝΤΙΑ ΒΑΛΑΒΑΝΗ: Ενώ δεν έπρεπε να δοθεί καµµία

δηµοσιότητα αυτό έφτασε, από τους ανθρώπους που ήξεραν
ακριβώς τι είχε γίνει, γιατί έγινε παιχνίδι του συστήµατος…

ΑΝΤΩΝΙΟΣ ΜΠΕΖΑΣ: Εσείς είστε το σύστηµα. 
ΟΛΓΑ-ΝΑΝΤΙΑ ΒΑΛΑΒΑΝΗ: Έτσι παίζει το σύστηµα τα παι-

χνίδια του ακριβώς. Έγιναν δήθεν δικές µου αποκαλύψεις. 
ΠΡΟΕΔΡΟΣ (Ευάγγελος-Βασίλειος Ι. Μεϊµαράκης): Ολοκλη-

ρώστε, παρακαλώ.  
ΟΛΓΑ-ΝΑΝΤΙΑ ΒΑΛΑΒΑΝΗ: Παίρνει πια τέτοια τερατώδη

µορφή, ώστε το Σάββατο να µου ζητάει δηµοσιογράφος της εφη-
µερίδας «ΤΑ ΝΕΑ» να αποκαλύψω τα 600 ονόµατα, ώστε ο κ. Ντι-
νόπουλος προχθές το βράδυ σε εκποµπή που ήµασταν µαζί να
µου λέει ότι είπα εγώ ότι είναι ένα από τα εξακόσια ονόµατα ο
ίδιος.

ΠΡΟΕΔΡΟΣ (Ευάγγελος-Βασίλειος Ι. Μεϊµαράκης): Ολοκλη-
ρώστε. Δεν ενδιαφέρουν αυτά. 

ΟΛΓΑ-ΝΑΝΤΙΑ ΒΑΛΑΒΑΝΗ: Σήµερα, µε συγχωρείτε, κύριε
Πρόεδρε, ξέρω ότι είναι µισοδιαλυµένοι οι µηχανισµοί του
ΠΑΣΟΚ… 

ΠΡΟΕΔΡΟΣ (Ευάγγελος-Βασίλειος Ι. Μεϊµαράκης): Σας πα-
ρακαλώ, ολοκληρώστε γιατί θα ανοίξουµε νέο κύκλο προσωπι-
κών θεµάτων. 

ΟΛΓΑ-ΝΑΝΤΙΑ ΒΑΛΑΒΑΝΗ: …αλλά δεν µπορώ να πιστέψω
ότι είναι τόσο διαλυµένοι, ώστε να µην µπορούν να ενηµερώσουν
τον κ. Βενιζέλο ότι ουδέποτε έχει κατατεθεί οποιαδήποτε ερώ-
τηση από µένα ή από οποιονδήποτε άλλο στη Βουλή για εξακό-
σια ονόµατα. 

Είναι φανερό ότι εδώ είναι Γκεµπελισµός. Ό,τι έχω να πω το
λέω πάντα µε ευθύτητα. Το λέω κατ’ ευθείαν.

ΑΝΑΣΤΑΣΙΟΣ ΝΕΡΑΝΤΖΗΣ: Ναι, ναι! 
ΟΛΓΑ-ΝΑΝΤΙΑ ΒΑΛΑΒΑΝΗ: Δεν το έχω κάνει αλλιώς ποτέ στη

ζωή µου -είµαι 58 χρονών. Ούτε όταν ήµουν στο ΚΚΕ, ούτε όταν
έφυγα από το ΚΚΕ, ούτε όταν εντάχθηκα στο ΣΥΡΙΖΑ. Διαρροές
δεν έχω κάνει ποτέ. 

ΠΡΟΕΔΡΟΣ (Ευάγγελος-Βασίλειος Ι. Μεϊµαράκης): Κατε-
γράφη η άποψή σας, αν και πρέπει να σας πω ότι κατά τη γνώµη
µου δεν υπάρχει προσωπικό. 

ΟΛΓΑ-ΝΑΝΤΙΑ ΒΑΛΑΒΑΝΗ: Και δε δέχοµαι εδώ να µου λένε
ότι πίσω από την πλάτη, µέσα από κυκλώµατα δηµοσιογραφικά
ή οτιδήποτε άλλο, διοχετεύω πληροφορίες. 

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΣΥΡΙΖΑ-ΕΚΜ)
ΠΡΟΕΔΡΟΣ (Ευάγγελος-Βασίλειος Ι. Μεϊµαράκης): Κατε-

γράφη η άποψή σας αν και πιστεύω ότι το θέµα δεν ήταν προ-
σωπικό, διότι ο κ. Βενιζέλος δε σας ανέφερε, κυρία Βαλαβάνη. 

ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΒΟΥΤΣΗΣ: Είπε «Βουλευτίνα του ΣΥΡΙΖΑ».
ΠΡΟΕΔΡΟΣ (Ευάγγελος-Βασίλειος Ι. Μεϊµαράκης): Αν ανα-

γνωρίσατε εσείς την κ. Βαλαβάνη και αισθανθήκατε την ανάγκη
να απαντήσετε, κύριε συνάδελφε, είναι δικό σας θέµα. Το Προ-
εδρείο κρίνει ότι εφόσον δεν αναφέρονται ονόµατα δεν υπάρχει
προσωπικό. 

Παρακαλώ ο κ. Γεωργιάδης έχει το λόγο.
ΣΠΥΡΙΔΩΝ-ΑΔΩΝΙΣ ΓΕΩΡΓΙΑΔΗΣ: Κύριε Πρόεδρε, ευχαρι-

στώ πολύ.
Κυρία συνάδελφε, απλώς ένα συγνώµη θα ήταν αρκετό. Κά-

νατε λάθος. 
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Νέας Δηµοκρατίας) 

Ένας Βουλευτής σε ένα τόσο σοβαρό θέµα δεν επιτρέπεται
να διακινεί δηµοσιογραφικές πληροφορίες. Δεν είστε δηµοσιο-
γράφος δεν είστε σχολιαστής, είστε Βουλευτής. Κάνατε λάθος.
Πάµε παρακάτω.

Επίσης, θα περίµενα από τον κ. Παπαδηµούλη ο οποίος τις
προηγούµενες µέρες έγραφε στο twitter, στο οποίο έχει γίνει
πολύ έντονος -εν είδει συνοµωσιολογίας έγινε ο κ. Παπαδηµού-
λης Ανεξάρτητος Έλληνας που είναι ειδικοί στις συνοµωσιολο-
γίες- «γιατί δεν πάµε το αρχείο στη Δίωξη Ηλεκτρονικού
Εγκλήµατος να δούµε πότε έγινε η παραχάραξη;» µε υπονοού-
µενα για τον κ. Βενιζέλο για τη στάση της Νέας Δηµοκρατίας ότι

δήθεν τον καλύπτει. Από την ώρα που βγήκε χθες το πόρισµα ότι
τελικά δεν εµπλέκεται ο κ. Βενιζέλος σε αυτή την υπόθεση πα-
ραχάραξης, σύµφωνα µε αυτό που βγήκε από τα στοιχεία των
οικονοµικών εισαγγελέων χθες, προκαλώ τον κ. Παπαδηµούλη
να κάνει δήλωση τώρα που βγήκε το πόρισµα. Ο κ. Παπαδηµού-
λης το γύρισε ότι πάω να συγκαλύψω τις µεγάλες ευθύνες για
τη φοροδιαφυγή. 

Ξέχασε ο κ. Παπαδηµούλης τα ηλεκτρονικά ίχνη και τις επιδό-
σεις του Ηρακλή Πουαρό, κύριε Λαφαζάνη και έβαλε την ουρά
στα σκέλια. Να τον φωνάξετε να µας απαντήσει εδώ, κύριε Λα-
φαζάνη. Αναφέρω στο όνοµά του για να έχει το δικαίωµα ζητεί
το λόγο επί προσωπικού. Λέω ότι ο κ. Δηµήτρης Παπαδηµούλης
έβαλε την ουρά στα σκέλια γι’ αυτό που έλεγε τόσο καιρό στα
twitter. Και αν θέλει ας έρθει να απαντήσει. Επειδή το παίζει και
σοβαρός. 

(Χειροκροτήµατα από την πλευρά της Νέας Δηµοκρατίας) 
Δεν µπορεί, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, την Ελλάδα, τούτες

τις κρίσιµες ώρες να αφήσουµε να καταστραφεί απλώς και µόνο
ασχολούµενοι µε γραφικότητες. 

Κύριε Υπουργέ, κύριε Στουρνάρα, θέλω να ξεκινήσω την οµιλία
µου  λέγοντας το εξής. Και το πιστεύω αυτό που θα σας πω. Δεν
το λέω εν είδει κολακείας. Αν δεν είχατε κάνει δουλειά, δε θα σας
το έλεγα. Θα σας έλεγα το ανάποδο και θα ασκούσα και κριτική
συνέχεια. 

Θέλω ως πολίτης να σας ευχαριστήσω και θα σας πω γιατί.
Αναλάβατε την ευθύνη της οικονοµικής πολιτικής της χώρας
µετά την επιλογή του Πρωθυπουργού στην κρισιµότερη στιγµή
της νεοτέρας ιστορίας µας. Η Ελλάδα όταν αναλάβατε ήταν στο
χείλος του γκρεµού. Και µετά από έξι µήνες έχοντας καταφέρει
να φέρετε ένα τεράστιο πακέτο στη χώρα µαζί µε τον Πρωθυ-
πουργό και όλη την Κυβέρνηση και έχοντας καταφέρει να βάλετε
σε µια στοιχειώδη τάξη τα δηµοσιονοµικά και βλέποντας την εξέ-
λιξη εκτελέσεως του προϋπολογισµού της χώρας δε µπορούµε
παρά να αναγνωρίσουµε όλοι ότι τη δουλειά που σας εµπιστευ-
θήκαµε την κάνατε και µε το παραπάνω αυτούς τους πρώτους
έξι µήνες. 

Πρέπει να µάθουµε στη Βουλή αυτή να λέµε και το «µπράβο»
κυρίες και κύριοι συνάδελφοι. Γιατί αν δε µάθουµε να λέµε και
το «µπράβο» ποτέ δε θα µπορούµε να κάνουµε το επόµενο βήµα. 

Θα µου επιτρέψετε όµως να σας πω και κάτι άλλο. Μην αφή-
σετε αυτή την επιτυχία των πρώτων έξι µηνών να πάει χαµένη,
κύριε Υπουργέ, από αδράνεια. Ξέρετε ότι και κατά το παρελθόν
υπήρξαν επιτυχίες πρόσκαιρες που έδιναν µια ανάσα στη χώρα.
Εκείνη την ώρα που έπρεπε να ενταθεί ο µεταρρυθµιστικός οί-
στρος και να µην οπισθοχωρήσουµε στο λαϊκισµό, εκείνη την
ώρα για κάποιο λόγο χαλαρώναµε την προσπάθεια και ό,τι πετυ-
χαίναµε το προηγούµενο διάστηµα το χάναµε στη συνέχεια. 

Κύριε Υπουργέ, η πραγµατική κατάργηση του Κώδικα Βιβλίων
και Στοιχείων είναι κάτι που ψηφίζουµε, είναι κάτι διαβάζουµε,
είναι κάτι που µας ζητούν όλοι. Στην πράξη ποτέ δε γίνεται. Πρέ-
πει να βρείτε τον τρόπο µέσα από τις µεταρρυθµίσεις να µπορεί
µια επιχείρηση σ’ αυτή τη χώρα να λειτουργήσει στ’ αλήθεια κα-
νονικά χωρίς να χρειάζεται να είναι ο κάθε επιχειρηµατίας ένας
µικρός ήρωας ο οποίος καταφέρνει να τα φέρει βόλτα σ’ αυτό
το δαιδαλώδες περιβάλλον που έχουµε. Είναι δική σας ευθύνη
οι επόµενοι έξι µήνες να είναι καλύτεροι από τους προηγούµε-
νους. 

Αν αυτό το κατορθώσετε δεσµεύοµαι, κύριε Υπουργέ, ότι θα
καταθέσω εγώ τροπολογία προσωπικά, όπου θα πρέπει εσαεί
του Υπουργού Οικονοµικών της χώρας το επώνυµο να ξεκινάει
από «Στου-» και να τελειώνει σε «-ας». Κάντε το για να γραφτείτε
στην ιστορία ότι θα κρατήσουµε τη χώρα στο ευρώ, ότι θα κρα-
τήσουµε τη χώρα στο δυτικό κόσµο. Αλλά αυτό δε θα γίνει µε ευ-
χολόγια. Αυτό θα γίνει µε σκληρή δουλειά και µε ουσία. Πρέπει
να βρείτε τον τρόπο η επιχειρηµατικότητα στη χώρα να ευνοηθεί
γιατί δεν ευνοείται σήµερα. 

Λέω µερικές σκέψεις γρήγορες για να ακούσει ο κόσµος που
µας παρακολουθεί. 

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, κύριε Κουίκ, αναγκάζοµαι να
αναφερθώ σε εσάς. Ήσασταν χρόνια δηµοσιογράφος. Ασφαλώς
έχετε µεγάλη εµπειρία τηλεοπτική και στο να προκαλείτε εντύ-
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πωση. Όµως εδώ δεν είµαστε µόνο για να κάνουµε εντύπωση.
Και αυτό χρειάζεται. 

Αναφερθήκατε µε µεγάλο πόνο ψυχής στην κυρία που έκανε
έκτρωση λόγω µνηµονίου και λόγω οικονοµικών συνθηκών. Αντι-
λαµβάνεστε µόνος σας γιατί έχουµε κάνει και µαζί κατά το πα-
ρελθόν εκποµπές πολύ προ µνηµονίου για το πόσο µεγάλο
πρόβληµα είναι οι εκτρώσεις σ’ αυτήν τη χώρα ότι προφανώς το
να λέει ένας Βουλευτής και να συνδυάζει το φορολογικό νοµο-
σχέδιο µε τις εκτρώσεις είναι ακραία πράξη λαϊκισµού. Είναι το
τελευταίο που χρειάζεται αυτή η χώρα. Το κάνουν δυστυχώς και
πολλοί συνάδελφοί σας δηµοσιογράφοι. Αυτή η χώρα χρειάζεται
αλήθειες. 

Πάµε να δούµε τις αλήθειες, κύριε Κουίκ. Γιατί, λοιπόν, δεν εί-
πατε ότι µε αυτό το φορολογικό νοµοσχέδιο ως το εισόδηµα των
23.000 ευρώ πληρώνει ο φορολογούµενος λιγότερα χρήµατα απ’
ό,τι πλήρωνε µε το προηγούµενο; Γιατί δεν έρχονται οι Ανεξάρ-
τητοι Έλληνες, το ΣΥΡΙΖΑ, το ΚΚΕ, η Χρυσή Αυγή να πουν ναι,
αυτό είναι ένα θετικό βήµα. Όσοι έχουν εισόδηµα ως 23.000
ευρώ µε αυτό το φορολογικό νοµοσχέδιο θα πληρώσουν λιγό-
τερα χρήµατα. 

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, της Αντιπολιτεύσεως, ο κ.
Μάκης Βορίδης έθεσε ένα ερώτηµα το οποίο είναι πραγµατικό.
Δεν είναι ερώτηµα. Είναι µια πραγµατικότητα. Δεν ξέρουµε όλοι
ότι οι ελεύθεροι επαγγελµατίες σ’ αυτήν τη χώρα συστηµατικά
φοροδιέφευγαν; Ξέρετε σε ποια χώρα ζούµε, κύριοι συνάδελφοι;
Το λέω γιατί είµαι συχνός θαµώνας των τηλεοπτικών παραθύρων
και ζω τις εκποµπές συνεχώς και από κοντά. Ακούστε, κύριε
Υπουργέ. Έχει και λίγο πλάκα. 

Τη µια µέρα µε καλούν σε ένα κανάλι. 
(Στο σηµείο αυτό την Προεδρική Έδρα καταλαµβάνει η ΣΤ’ Αν-

τιπρόεδρος της Βουλής κ. ΜΑΡΙΑ ΚΟΛΛΙΑ-ΤΣΑΡΟΥΧΑ)
Όλη η συζήτηση στο κανάλι ήταν για το πόσο επιβαρύνουµε

τους µισθωτούς και τους συνταξιούχους και πώς δεν πάµε να
πάρουµε τα χρήµατα από αυτούς που δεν πληρώνουν. Πέµπτη.
Παρασκευή: Όλη η συζήτηση γιατί βάζουµε τα βάρη στους ελεύ-
θερους επαγγελµατίες και πάµε και πλήττουµε τον ελεύθερο
επαγγελµατία. Και ρωτάω έναν δηµοσιογράφο: Μα, χθες δεν µε
βγάλατε και µε ρωτούσατε γιατί δεν τα παίρνουµε από τους
ελεύθερους επαγγελµατίες και πάµε να τα πάρουµε από τους µι-
σθωτούς και συνταξιούχους; 

Δεν βρίσκεις άκρη στη χώρα. Διότι στη χώρα αυτή το πολί-
τευµα που είχαµε µέχρι σήµερα, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι –
το κλέβω από τον κ. Τασούλα- ήταν το πολίτευµα όχι του
υπαρκτού σοσιαλισµού, αλλά το πολίτευµα του υπαρκτού λαϊκι-
σµού. Όποιος έλεγε το πιο ωραίο που ακουγόταν στα αυτιά των
πολιτών, αυτός εισέπραττε και το «εύγε».

Κύριε Υπουργέ, έχετε την τροµακτική ιστορική ευθύνη, η Κυ-
βέρνηση αυτή, ο Πρωθυπουργός κι εσείς προσωπικά, να κρατή-
σετε τη χώρα στο ευρώ και να βγούµε από την κρίση. Αυτό θα
γίνει εάν η οικονοµία πάρει µπρος. Και η οικονοµία θα πάρει
µπρος εάν εσείς προσωπικά και οι συναρµόδιοι Υπουργοί πάρετε
συγκεκριµένες και γρήγορες πρωτοβουλίες για τη µείωση της
γραφειοκρατίας, για τη δίκαιη κατανοµή των φορολογικών
βαρών, για την έναρξη ξανά της επιχειρηµατικής διαδικασίας σε
αυτή τη χώρα. Μακάρι να το καταφέρετε. Εµείς θα σας στηρί-
ξουµε όσο περισσότερο µπορούµε.

Ευχαριστώ πολύ.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Νέας Δηµοκρατίας)

ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Μαρία Κόλλια – Τσαρουχά): Κυρίες και κύ-
ριοι συνάδελφοι, έχω την τιµή να ανακοινώσω στο Σώµα ότι τη
συνεδρίασή µας παρακολουθούν από τα άνω δυτικά θεωρεία της
Βουλής, αφού προηγουµένως ξεναγήθηκαν στην έκθεση της αί-
θουσας «ΕΛΕΥΘΕΡΙΟΣ ΒΕΝΙΖΕΛΟΣ» και ενηµερώθηκαν για την
ιστορία του κτηρίου και τον τρόπο οργάνωσης και λειτουργίας
της Βουλής, τριάντα µαθητές και µαθήτριες και τρεις εκπαιδευ-
τικοί από το Γυµνάσιο Ακράτας. 

Σας καλωσορίζουµε παιδιά. Καλή Χρονιά. 
(Χειροκροτήµατα απ’ όλες τις πτέρυγες της Βουλής)

Ο κ. Κουίκ ζήτησε το λόγο. 
Κύριε Κουίκ, θέλετε το λόγο επί προσωπικού;
ΤΕΡΕΝΣ – ΣΠΕΝΣΕΡ – ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΚΟΥΙΚ: Νοµίζω ότι είναι

πασιφανές, κυρία Πρόεδρε.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Μαρία Κόλλια – Τσαρουχά): Έχετε ένα

λεπτό.
ΤΕΡΕΝΣ – ΣΠΕΝΣΕΡ – ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΚΟΥΙΚ: Απλά θα ήθελα να

πω, να διαβαστούν τα Πρακτικά. Δεν αποτελεί δική µου δηµοσιο-
γραφική εκδοχή αυτό το οποίο είπα. Μετέφερα επί λέξει το τι
είπε, παρουσία τεσσάρων Βουλευτών, ο Πρόεδρος του Συλλό-
γου Πολυτέκνων Λάρισας, που πήγαµε στο γραφείο του την πε-
ρασµένη εβδοµάδα. Εκείνος είπε ότι η κρίση είναι τέτοια, ότι
πλέον κυνηγιούνται οι πολύτεκνες οικογένειες και πως έχει κα-
ταγγελίες από µέλη – γυναίκες ότι ρίχνουν τα έµβρυά τους. 

Αυτό ανέφερα και τίποτα παραπάνω. Αρκεί να το συνειδητο-
ποιήσουν εκείνοι οι οποίοι ψηφίζουν τα µνηµόνια.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Μαρία Κόλλια – Τσαρουχά): Ευχαρι-
στούµε, κύριε Κουίκ, για τη διευκρίνιση. Γι’ αυτούς που δεν το
άκουσαν, ας γίνει αυτή η διευκρίνιση. 

Το λόγο έχει ο κ. Ανδρέας Ψυχάρης.
ΑΝΔΡΕΑΣ ΨΥΧΑΡΗΣ: Ευχαριστώ, κυρία Πρόεδρε.
Ξέρετε, είµαι ο ενδέκατος οµιλητής που έχω γραφτεί στη

σειρά. Η ώρα είναι 15.15’. Η συνεδρίαση άρχισε στις 09.30’. Φτά-
νουµε, λοιπόν, να µιλάµε ελάχιστοι Βουλευτές, διότι τα κόµµατα
της αξιωµατικής αντιπολίτευσης επιλέγουν, αντί να αρθρώσουν
πολιτικό λόγο και να προτάξουν κάποιες λύσεις -διαφορετικές
από τις δικές µας- διάφορα τερτίπια ώστε να καθυστερήσουν τη
διαδικασία και να µην επιτρέψουν σε εµάς, στους συναδέλφους,
να µιλήσουµε. 

Αυτό είναι άδικο για τους υπολοίπους…
(Θόρυβος από την πτέρυγα του ΣΥΡΙΖΑ-ΕΚΜ)

Δεν σας διέκοψα. Συγκρατηθείτε παρακαλώ.
Αυτό, λοιπόν, είναι άδικο για τους υπολοίπους οι οποίοι µπορεί

να έχουµε κάποιες προτάσεις. Και είναι άδικο και για την Κυβέρ-
νηση η οποία έρχεται και κάθεται όλες τις ώρες της συνεδριά-
σεως, είτε µέσω του κυρίου Υπουργού είτε µέσω του κυρίου
Υφυπουργού, να ακούσει τις προτάσεις και να ακούσει τους Βου-
λευτές που είµαστε εκλεγµένοι από το λαό. Δεν έρχονται να
ακούσουν αν κάτι είναι συνταγµατικό ή όχι, διότι εν πάση περι-
πτώσει αυτό κρίνεται από την ψηφοφορία. 

Ως νέος Βουλευτής, λοιπόν, καταθέτω ότι θα πρέπει κάποια
στιγµή αυτό να τελειώσει, διότι ο κόσµος που µας βλέπει, δεν
θέλει να βλέπει έναν ξύλινο λόγο και διάφορες κοµµατικές δια-
µάχες, αλλά θέλει να ακούσει λύσεις για το αύριο των παιδιών
µας.

Κύριε Υπουργέ, στο σύντοµο χρόνο που είστε Υπουργός,
έχετε φέρει εσείς -και ως Κυβέρνηση- διάφορα δυσάρεστα νο-
µοσχέδια, τα οποία, όµως, τα έχουµε ψηφίσει, όπως θα ψηφί-
σουµε και αυτό το νοµοσχέδιο, το φορολογικό, διότι θέλουµε να
βρούµε µία λύση. 

Από την άλλη, όµως, αυτό που ακούω εγώ από τον κόσµο είναι
µεν κάποια δυσαρέσκεια, ότι είναι άσχηµα τα µέτρα, αλλά και µία
αποδοχή, ότι αυτά τα µέτρα πρέπει να υλοποιηθούν, ότι το κρά-
τος πρέπει να καθαρίσει. Και είναι προς τιµήν σας  που είπατε
πως αυτό το φορολογικό δεν είναι το τελικό σχέδιο, αλλά ότι θα
υπάρξει ένα νεότερο πολύ σύντοµα.

Θα ήθελα να σας πω ορισµένες δικές µου σκέψεις, ώστε αν
θέλετε να τις υιοθετήσετε ή να τις επεξεργαστείτε, διότι το φο-
ρολογικό πάνω απ’ όλα πρέπει να είναι δίκαιο, αποδοτικό για το
κράτος και απλό για τον πολίτη.

Κατ’ αρχάς, προτείνω να µη φορολογούνται οι δαπάνες, µε εν-
δεχοµένως ορισµένες λογικές εξαιρέσεις. Οι δαπάνες να αφαι-
ρούνται από το εισόδηµα και να φορολογείται µόνο το εισόδηµα
που µένει µε ανάλογους συντελεστές. Αυτό θα έχει πολλαπλά
οφέλη, διότι αυτό θα αποτελεί κίνητρο για κατανάλωση και τό-
νωση της αγοράς. Οι πολίτες θα απαιτούν αποδείξεις και ως εκ
τούτου θα υπάρχει µία αντιµετώπιση της µάστιγας της φοροδια-
φυγής. Επίσης, θα αυξηθούν τα κρατικά έσοδα µέσω του ΦΠΑ.

Επίσης, θα ήταν καλό να δηµιουργηθεί µία ηλεκτρονική πλατ-
φόρµα, όπου οι φορολογούµενοι θα καταγράφουν την κινητή και
ακίνητη περιουσία. Ως εκ τούτου, να υπάρχει ένα «πόθεν έσχες»
για όλο τον κόσµο. Να µην υπάρχουν εξαιρέσεις. Να µην έχουν
µόνο οι πολιτικοί «πόθεν έσχες». Να έχουν όλοι «πόθεν έσχες». 

Επίσης, θα πρέπει να υπάρχει µία ηλεκτρονική διασύνδεση τα-
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µειακών µηχανών µε τη Γενική Γραµµατεία Πληροφορικών Συ-
στηµάτων, ώστε να υπάρχει µία πραγµατική απεικόνιση του πότε
κόβονται αποδείξεις. Αυτό είναι στους σχεδιασµούς, αλλά δεν
έχει υλοποιηθεί ακόµη.

Τέλος, θεωρώ ότι θα πρέπει οι µισθωτοί και οι συνταξιούχοι οι
οποίοι δεν έχουν κάποιο άλλο εισόδηµα, να µην υποβάλουν φο-
ρολογική δήλωση. Απλώς να υποβάλουν µία υπεύθυνη δήλωση
ότι δεν έχουν άλλα εισοδήµατα. Με αυτό τον τρόπο απαλλάσσε-
ται και ο απλός πολίτης, διευκολύνεται να µην έχει να κάνει πε-
ραιτέρω γραφειοκρατία, δουλειά µε το κράτος, αλλά απαλλάσ-
σεται και το εργατικό δυναµικό του κράτους να κυνηγήσει τη φο-
ροδιαφυγή και να ελέγξει σωστά όλους τους φορολογούµενους.

Τέλος, επειδή ο κ. Μαριάς έχει πολλές φορές αναφερθεί στο
παράνοµο και επαχθές χρέος κι επειδή έχει γίνει µία µεγάλη δια-
γραφή του εξωτερικού µας χρέους, θα ήταν καλό αντί να µιλάµε
γενικόλογα, να µας προτείνει ποιο είναι το ύψος του χρέους το
οποίο µας αναλογεί, ποιο δικαιολογείται, υπολογίζοντας µαζί και
το διαγραφέν χρέος και να µας κάνει µία πρόταση. Το να µιλάµε,
όµως, στον αέρα, αυτό είναι λάθος.

Ευχαριστώ πολύ.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Νέας Δηµοκρατίας)

ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Μαρία Κόλλια – Τσαρουχά): Ευχαριστώ,
κύριε Ψυχάρη.

Το λόγο έχει ο Υπουργός Οικονοµικών…
ΕΠΑΜΕΙΝΩΝΔΑΣ (ΝΟΤΗΣ) ΜΑΡΙΑΣ: Κυρία Πρόεδρε, θα

ήθελα το λόγο επί προσωπικού.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Μαρία Κόλλια – Τσαρουχά): Δεν είναι προ-

σωπικό, κύριε Μαριά.
ΕΠΑΜΕΙΝΩΝΔΑΣ (ΝΟΤΗΣ) ΜΑΡΙΑΣ: Αναφέρθηκε το όνοµά

µου.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Μαρία Κόλλια – Τσαρουχά): Θα µιλήσει ο

κύριος Υπουργός, γιατί πρέπει να µιλήσει. Δεν είναι προσωπικό
το θέµα, κύριε Μαριά.

ΕΠΑΜΕΙΝΩΝΔΑΣ (ΝΟΤΗΣ) ΜΑΡΙΑΣ: Αναφέρθηκε το όνοµά
µου.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Μαρία Κόλλια – Τσαρουχά): Είναι πολιτικό
το θέµα και θα πάρετε το λόγο ως Κοινοβουλευτικός Εκπρόσω-
πος και θα τοποθετηθείτε.

ΕΠΑΜΕΙΝΩΝΔΑΣ (ΝΟΤΗΣ) ΜΑΡΙΑΣ: Δεν είµαι Κοινοβουλευ-
τικός Εκπρόσωπος.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Μαρία Κόλλια – Τσαρουχά): Ως εισηγη-
τής.

ΕΠΑΜΕΙΝΩΝΔΑΣ (ΝΟΤΗΣ) ΜΑΡΙΑΣ: Κυρία Πρόεδρε, θέλω
το λόγο.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Μαρία Κόλλια – Τσαρουχά): Είναι ο κύριος
Υπουργός στο Βήµα.

Κύριε Υπουργέ, έχετε το λόγο.
ΕΠΑΜΕΙΝΩΝΔΑΣ (ΝΟΤΗΣ) ΜΑΡΙΑΣ: Θα περιµένω να µιλήσω

µετά τον κύριο Υπουργό.
ΙΩΑΝΝΗΣ ΣΤΟΥΡΝΑΡΑΣ (Υπουργός Οικονοµικών): Κυρίες

και κύριοι συνάδελφοι, άκουσα µε πολλή µεγάλη προσοχή τους
Βουλευτές της Αντιπολίτευσης, Μείζονος και Ελάσσονος, και
διαπιστώνω τα εξής: Δύο πράγµατα στην ουσία. 

Πρώτον, ότι στερούνται εναλλακτικών προτάσεων. Ασκούν
στην Κυβέρνηση µία ουτοπική κριτική αλλά δεν προτείνουν τί-
ποτα στη θέση της πολιτικής που εµείς κάνουµε. Ψελλίζουν –θα
µου επιτρέψετε την έκφραση- περίεργα πράγµατα, που δεν στέ-
κουν ούτε σε αίθουσες πανεπιστηµίων για πρωτοετείς φοιτητές
και µας προτείνουν να ακολουθήσουµε στην ουσία σχήµατα και
παραδείγµατα χωρών που παραπέµπουν σε άµεση χρεοκοπία. 

Δεύτερον και σηµαντικότερο, στερούνται πνεύµατος αυτοκρι-
τικής. Θυµίζω ότι µέχρι πριν από δύο µήνες, στη συζήτηση του
πολυνοµοσχεδίου και του προϋπολογισµού, µας έλεγαν ότι
έχουµε αποτύχει, ότι δεν θα πάρουµε τα λεφτά –τα θυµίζω- ότι
δεν θα πάρουµε επιµήκυνση, ότι η οικονοµία δεν πάει καλά.

Ποια είναι η πραγµατικότητα; Θυµίζω: Είχαµε κάνει αίτηση για
31,5 δισεκατοµµύρια για τη δόση αυτή. Πήραµε 52,5 δισεκατοµ-
µύρια. Μας κούρεψαν το χρέος περίπου 20% του ΑΕΠ, δηλαδή
40 δισεκατοµµύρια ευρώ, µέσω µείωσης επιτοκίων, δραστικής
µείωσης, πάνω από εκατό µονάδες βάσης, σπρωξίµατος των
χρεολυσίων και των τόκων προς τα πίσω, δέκα και δεκαπέντε

χρόνια. 
Επίσης, δεν αναγνωρίζουν ότι η οικονοµία προσαρµόζεται. Και

αυτό το µήνυµα θέλω να µεταφέρω στον ελληνικό λαό. Έχουµε
πολύ µεγάλη προσαρµογή. Το έλλειµµα µειώνεται δραστικά.
Φέτος θα κλείσουµε καλύτερα από το στόχο στον προϋπολογι-
σµό στη γενική κυβέρνηση.

Ακόµα πιο σηµαντικό, που ίσως δεν το γνωρίζει ο πολύς κό-
σµος. Έχουµε τεράστια προσαρµογή στο ισοζύγιο τρεχουσών
συναλλαγών κυρίως µέσω εξαγωγών. Χθες βγήκαν τα στοιχεία
των εξαγωγών από τον Πανελλήνιο Σύνδεσµο Εξαγωγέων. Πιά-
σαµε ιστορικό υψηλό σε εξαγωγές αγαθών: 24 δισεκατοµµύρια
ευρώ συν 13% σε σχέση µε πέρυσι µέσα σε κρίση.

ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΤΑΣΟΥΛΑΣ: Χωρίς υπηρεσίες.
ΙΩΑΝΝΗΣ ΣΤΟΥΡΝΑΡΑΣ (Υπουργός Οικονοµικών): Χωρίς

υπηρεσίες. Αυτό είπα. Μόνο αγαθά.
Κυρίες και κύριοι Βουλευτές, η ελληνική οικονοµία είτε σας

αρέσει είτε όχι, προσαρµόζεται. Και προσαρµόζεται πάρα πολύ
γρήγορα.

Έχει γίνει πολύς λόγος και στο Κοινοβούλιο και στην κοινωνία
για την απαιτούµενη µεταρρύθµιση του φορολογικού µας συστή-
µατος. Θεωρώ ότι µια από τις πιο παρεξηγηµένες λέξεις στη
χώρα µας είναι αυτή της µεταρρύθµισης. Πολλές φορές η έννοια
της µεταρρύθµισης ταυτίζεται µε µια νοµοθετική πρωτοβουλία
και θεωρείται ότι ολοκληρώνεται µε την ψήφισή της από τη
Βουλή. Προσωπική µου άποψη είναι ότι οι νόµοι ξεκινούν τις µε-
ταρρυθµίσεις αλλά δεν τις ολοκληρώνουν. 

Μια άλλη σχετικά εσφαλµένη αντίληψη για τις µεταρρυθµίσεις
είναι ότι είναι στιγµιαίες και ριζοσπαστικές. Έχω την αίσθηση ότι
οι πιο επιτυχηµένες µεταρρυθµίσεις είναι αυτές που ωρίµασαν
και διάρκεσαν χρόνια.

Τέλος, πολλοί έχουν στο µυαλό τους ότι µεταρρύθµιση είναι
κάτι που επιφέρει εξ ορισµού ριζοσπαστικές και ανατρεπτικές
λύσεις. Πολλές φορές, όµως, στη διεθνή πραγµατικότητα πραγ-
µατική µεταρρύθµιση είναι απλά η πραγµατοποίηση του αυτο-
νόητου, όπως αυτό που είπα πριν, το να κάνουµε αυτοκριτική. 

Θυµάµαι ότι στην επιτροπή Βουλευτής της Μείζονος Αντιπο-
λίτευσης αναφέρθηκε σε ένα περιοδικό που έγραφε για φορο-
λογικές δηλώσεις επώνυµων Ελλήνων. Σήµερα έχουν βγει όλοι
και έχουν διαψεύσει αυτά τα νούµερα, έχουν δώσει τα πραγµα-
τικά νούµερα, αλλά δεν είδα ένα πνεύµα αυτοκριτικής από την
Αξιωµατική Αντιπολίτευση. 

Μέσα από µικρά και σταθερά βήµατα θα εγκαθιδρύσουµε ένα
αξιόπιστο φορολογικό σύστηµα, ένα σύστηµα που στηρίζεται
στον αµοιβαίο σεβασµό φορολογικής αρχής και φορολογούµε-
νου. Η Κυβέρνηση είναι αποφασισµένη να ενώσει όλες εκείνες
τις ψηφίδες που θα συνθέσουν ένα δίκαιο, σταθερό και µακρό-
πνοο φορολογικό σύστηµα, που θα χαρακτηρίζεται πρώτον, από
ένα απλό θεσµικό πλαίσιο, δεύτερον, από απλές διοικητικές δια-
δικασίες οι οποίες, όπου αυτό είναι εφικτό, θα µπορούν να εκτε-
λούνται µε τα εργαλεία των σύγχρονων υπηρεσιών τεχνολογίας
και πληροφορικής, τρίτον, από σοβαρές δικλίδες διασφάλισης
της νοµιµότητας τόσο της φορολογικής διοίκησης όσο και του
φορολογουµένου, τέταρτον, από έναν αποτελεσµατικό µηχανι-
σµό διασταυρώσεων και ελέγχων και πέµπτον, από µια ταχεία
φορολογική δικαιοσύνη. 

Το υπό συζήτηση νοµοσχέδιο είναι ένα απ’ αυτά τα βήµατα
που οδηγούν στο σύγχρονο φορολογικό σύστηµα που η Κυβέρ-
νηση σκοπεύει να θεµελιώσει. Δεν είναι, όµως, το πρώτο βήµα
που γίνεται. Ελέχθη πριν και συµφωνώ ότι κατά την προηγούµενη
περίοδο έχουν προωθηθεί µια σειρά από σηµαντικές πρωτοβου-
λίες. Αντικαταστήσαµε τον Κώδικα Βιβλίων και Στοιχείων από τον
σηµαντικά απλούστερο κώδικα φορολογικής απεικόνισης των
συναλλαγών. Άρα, δεν συµφωνώ µε το φίλο µου, τον κ. Λοβέρδο,
σ’ αυτό το σηµείο.

Επίσης, δεν συµφωνώ µαζί του, όταν λέει ότι ο Υπουργός Οι-
κονοµικών κάνει τα πάντα, µιλάει µε την Κοινότητα, ασχολείται
µε τα έσοδα, µε τις δαπάνες. Υπάρχει Αναπληρωτής Υπουργός
για τις δαπάνες στο Γενικό Λογιστήριο, υπάρχει Υφυπουργός Οι-
κονοµικών για τα έσοδα και από χθες υπάρχει και Γενικός Γραµ-
µατέας Εσόδων, ο οποίος θα έχει πενταετή θητεία, θα είναι
ανεξάρτητος και θα έχει την ευθύνη της φορολογικής διοίκησης.
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Άρα, δεν είναι αλήθεια ότι ο Υπουργός ασχολείται µε όλους και
µε όλα. 

Τρίτον, προχωράµε αποφασιστικά στην αναδιοργάνωση του
φορολογικού και ελεγκτικού µηχανισµού µέσω των συγχωνεύ-
σεων των ΔΟΥ, στοχεύοντας στη δηµιουργία νέων ευέλικτων µο-
νάδων, καθώς και την εξοικονόµηση ανθρώπινων πόρων για τη
δραστηριοποίησή τους στο νευραλγικό τοµέα των ελέγχων και
την ενίσχυση των δικαστικών τµηµάτων.

Τέταρτον, διευρύνουµε συνεχώς τη δυνατότητά τους να διεκ-
περαιώνουν φορολογικές υποθέσεις εκτός ΔΟΥ, αναβαθµίζοντας
σηµαντικά τις ηλεκτρονικές υπηρεσίες του Υπουργείου Οικονο-
µικών και υλοποιώντας πολλές νέες, µε απώτερο στόχο να µην
απαιτείται η αυτοπρόσωπη παρουσία των πολιτών στις ΔΟΥ.

Πέµπτον, έχουµε ξεκινήσει τις διασταυρώσεις για όσους έχουν
στείλει εµβάσµατα στο εξωτερικό από το 2009 έως και σήµερα,
ώστε να διερευνήσουµε εάν αυτά τα ποσά δικαιολογούνται από
τις φορολογικές τους δηλώσεις. Μάλιστα, όπως ξέρετε, ήδη το
πρώτο πακέτο σηµειωµάτων έχει ήδη αποσταλεί στους ελεγχό-
µενους. 

Έκτον, αντιµετωπίζουµε αποτελεσµατικά το λαθρεµπόριο καυ-
σίµων. Θέλω να σταθώ εδώ, γιατί πολλά έχουν λεχθεί για το πε-
τρέλαιο θέρµανσης. Έχουν κατατεθεί πολλές ερωτήσεις από
Βουλευτές. Θα σας πω πώς είναι τα νούµερα. Θυµίζω, κατ’
αρχάς, ότι έχει θεσµοθετηθεί η εξίσωση πετρελαίου θέρµανσης
και κίνησης. Πού; Στο κατώτερο δυνατό επιτρεπτό ποσό από τον
κανονισµό της Ευρωπαϊκής Ένωσης, που είναι τα 330 ευρώ ανά
χιλιόλιτρο. Μειώθηκε το πετρέλαιο κίνησης από τα 412 ευρώ στα
330 ευρώ και αυξήθηκε το πετρέλαιο θέρµανσης κατά περίπου
60 ευρώ. 

Η µείωση στις ποσότητες που έχει ακουστεί είναι σε γενικές
γραµµές σωστή. Γιατί, όµως, έγινε; Υπάρχουν πολλές αιτίες.

Πρώτον, υπήρχε λαθρεµπόριο, το οποίο εξ ορισµού έχει εξα-
φανιστεί στο σκέλος που αφορά το πετρέλαιο θέρµανσης, καθώς
και το πετρέλαιο κίνησης.

Δεύτερον, οι πολίτες αποθεµατοποίησαν από πέρυσι, για να
προλάβουν την αύξηση που ήταν γνωστή και έτσι έχουµε µια συ-
νολική πτώση της ζήτησης γύρω στο 15% στο πρώτο εξάµηνο
του 2012. 

Η πάταξη του λαθρεµπορίου φαίνεται από τα πρώτα διαθέσιµα
στοιχεία. Είναι γύρω στο 30%, σύµφωνα µε τα στοιχεία των υπη-
ρεσιών µας. Θέλω να πω εδώ ότι έχουµε προϋπολογίσει 80 εκα-
τοµµύρια ευρώ για το επίδοµα θέρµανσης. Αιτήσεις έχουν γίνει
µόνο για 6 εκατοµµύρια ευρώ. Θυµίζω ότι τα κριτήρια καλύπτουν
οικογένειες…

ΜΙΧΑΗΛ ΧΡΥΣΟΧΟΪΔΗΣ: Επαναλαµβάνετε πόσες αιτήσεις
έχουν γίνει; 

ΙΩΑΝΝΗΣ ΣΤΟΥΡΝΑΡΑΣ (Υπουργός Οικονοµικών): Έχουν
γίνει αιτήσεις για µέχρι 6 εκατοµµύρια ευρώ, ενώ έχουµε προ-
ϋπολογίσει 80 εκατοµµύρια.

ΣΥΜΕΩΝ ΚΕΔΙΚΟΓΛΟΥ: Πού το αποδίδετε;
ΙΩΑΝΝΗΣ ΣΤΟΥΡΝΑΡΑΣ (Υπουργός Οικονοµικών): Δεν γνω-

ρίζω. 
ΑΘΑΝΑΣΙΟΣ ΠΑΦΙΛΗΣ: Δεν βάζουν πετρέλαιο. Δεν έχουν να

βάλουν.
ΙΩΑΝΝΗΣ ΣΤΟΥΡΝΑΡΑΣ (Υπουργός Οικονοµικών): Τα κρι-

τήρια είναι µέχρι 35.000 ευρώ συν 3.000 ευρώ για κάθε παιδί.
Άρα, καλύπτουµε πάνω από το 85% του πληθυσµού.

Σε κάθε περίπτωση, λοιπόν, δεν µπορεί να µη δίνουµε τον απα-
ραίτητο χρόνο στις αλλαγές πολιτικής, ώστε να κλείσουν τον
κύκλο τους και να αξιολογηθούν σωστά. Οι συχνές αλλαγές,
χωρίς αξιολόγηση, δείχνουν έλλειψη ορθής κρίσης και επαγγελ-
µατισµού και θα πρέπει να παρακολουθούµε αυτό το ζήτηµα για
το επόµενο χρονικό διάστηµα αλλά µε καλή πίστη και µε πνεύµα
αυτοκριτικής.

Το υπό συζήτηση φορολογικό νοµοσχέδιο έρχεται να συµπλη-
ρώσει τις τοµές που είπα πριν µε νέες σηµαντικές αλλαγές. Δι-
ευρύνεται σηµαντικά η φορολογική βάση µέσω της υποχρεω-
τικής δήλωσης όλων των εισοδηµάτων απ’ όλους τους πολίτες
και της πλήρους ένταξης στο φορολογικό σύστηµα οµάδων που
µέχρι σήµερα φορολογούνταν ελλιπέστατα.

Επιτυγχάνεται η δικαιότερη κατανοµή των φορολογικών

βαρών στις επαγγελµατικές και κοινωνικές οµάδες, ώστε να στα-
µατήσει η αποκλειστική επιβάρυνση των µισθωτών και συνταξι-
ούχων. Μάλιστα, υπολογίζεται ότι η συνολική επιβάρυνση
µισθωτών και συνταξιούχων σε ό,τι αφορά τους φόρους θα είναι
µειωµένη κατά 100 εκατοµµύρια ευρώ σε σχέση µε πέρυσι. 

Επίσης, µπαίνει ένα τέλος στην άδικη αντιµετώπιση της ίσης
φορολόγησης εισοδηµάτων από εντελώς διαφορετικές πηγές
µέσω της εφαρµογής τριών κλιµάκων, των µισθωτών και συντα-
ξιούχων, των µη µισθωτών και της αυτοτελούς φορολόγησης των
εισοδηµάτων από ενοίκια. 

Προωθείται η ισότιµη φορολογική µεταχείριση της επιχειρη-
µατικής δραστηριότητας. Με ενιαία κριτήρια θα φορολογούνται
οι ατοµικές επιχειρήσεις, οι οµόρρυθµες και ετερόρρυθµες εται-
ρείες, οι επιχειρήσεις που ανήκουν στο καθεστώς της κοινωνίας
αστικού δικαίου. 

Εξορθολογίζεται η φορολογική µεταχείριση της έρευνας στον
ιδιωτικό τοµέα, µε την οποία στηρίζεται µε υγιή και βιώσιµο τρό-
πο η αναπτυξιακή διαδικασία. 

Εκπίπτουν από τα ακαθάριστα έσοδα οι εισφορές κοινωνικής
ασφάλισης ως επαγγελµατικές δαπάνες, γεγονός που αναµένε-
ται να ευνοήσει την επιχειρηµατικότητα, µικρή και µεγάλη. 

Ο συντελεστής για εισοδήµατα έως 50.000 ευρώ θα είναι µει-
ωµένος κατά 50% για νέες ατοµικές εµπορικές επιχειρήσεις ή
νέους ελεύθερους επαγγελµατίες µε πρώτη δήλωση έναρξης
επιτηδεύµατος από την 1η Ιανουαρίου 2013 για τα τρία πρώτα
έτη άσκησης της δραστηριότητάς τους και µέχρι 10.000 ευρώ
εισόδηµα, µε στόχο να στηριχθεί η νεανική επιχειρηµατικότητα. 

Από το 2015 εισάγεται συντελεστής φορολόγησης 13% των ει-
σοδηµάτων από ατοµική ή γεωργική επιχείρηση. Έτσι, από το
2015 εντάσσεται στο φορολογικό σύστηµα το αγροτικό εισό-
δηµα που θα φορολογείται πλέον βάσει βιβλίων εσόδων-και εξό-
δων, µε εξαιρέσεις που θα υπάρξουν για τα µικρά αγροτικά
εισοδήµατα. Έχουµε χρόνο γι’ αυτό, για να πούµε τι είναι µικρό
αγροτικό εισόδηµα, επειδή θα εφαρµοστεί από το 2015 και µετά.

Τα οφέλη από αυτήν τη διαδικασία δεν είναι µόνο ταµειακά,
καθώς θα µειώσει το αδήλωτο εισόδηµα των µεσαζόντων και επί-
σης θα έχει επίδραση στις τιµές των γεωργικών προϊόντων για
τον τελικό καταναλωτή, που είναι πάνδηµο αίτηµα εδώ και πολλά
χρόνια και θα συµβάλλει στην αύξηση του πραγµατικού αγροτι-
κού εισοδήµατος.

Υπήρξε πρόνοια, όπως δεσµευθήκαµε, για την προστασία των
εισοδηµάτων των παραγωγών φωτοβολταϊκών. Συγκεκριµένα, µε
τη νέα ρύθµιση η έκτακτη ειδική εισφορά αλληλεγγύης εκπίπτει,
αποσβένεται δηλαδή, ισόποσα µέσα σε διάστηµα πέντε ετών.
Αυτό νοµίζω ότι ικανοποιεί τα σχετικά αιτήµατα που έχουν που
έχουν υποβληθεί από πολλούς Βουλευτές, αλλά και σχετική τρο-
πολογία της Δηµοκρατικής Αριστεράς.

Έχει ληφθεί ειδική µέριµνα για το ζήτηµα της εργασίας µε
απόδειξη παροχής υπηρεσιών, για τα περίφηµα µπλοκάκια.

Επίσης, ρυθµίστηκε το πλαίσιο συλλογής και φορολογικής
χρήσης των αποδείξεων δαπανών. 

Σχετικά µε το άρθρο 5 ως προς τις µεταβιβάσεις ακινήτων, λή-
φθηκαν υπ’ όψιν οι παρατηρήσεις του εισηγητή του ΣΥΡΙΖΑ κ.
Γελαλή, όπως και άλλων Βουλευτών. Στη σχετική προσθήκη γί-
νεται διευκρίνιση ως προς το υποκείµενο του φόρου και ως προς
το ποια ακίνητα αφορά η συγκεκριµένη ρύθµιση, σύµφωνα µε
όσα αναφέρονται στην εισηγητική έκθεση.

Ενισχύεται ο τρόπος λειτουργίας της Υπηρεσίας Εσωτερικών
Υποθέσεων και της Οικονοµικής Επιθεώρησης, καθορίζεται το
πλαίσιο του συµβολαίου αποδοτικότητας ελεγκτών βεβαίωσης
και είσπραξης, ενώ διευρύνεται η νοµική υποστήριξη του κρά-
τους από το Νοµικό Συµβούλιο του Κράτους.

Αίρεται η στρέβλωση, όπου άτοµα µε υψηλότερα εισοδήµατα
να απολαµβάνουν ωφεληµάτων που δεν δικαιούταν συµπολίτες
µας µε πολύ χαµηλότερα εισοδήµατα. 

Αυτό πέρα από την αποκατάσταση της κοινωνικής δικαιοσύνης
πρακτικά σηµαίνει ότι οκτακόσιες εξήντα µία χιλιάδες οικογέ-
νειες µε ένα ή δύο παιδιά θα πάρουν για πρώτη φορά κάποιο επί-
δοµα. 

Επιπλέον, µε τις διατάξεις του νοµοσχεδίου οι περίπου εκατόν
πενήντα χιλιάδες πολύτεκνες οικογένειες που λάµβαναν µέχρι
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σήµερα πολυτεκνικό επίδοµα 528 ευρώ το έτος ανά παιδί, θα
λαµβάνουν 500 ευρώ ανά παιδί ως πολυτεκνικό επίδοµα και επι-
πλέον 40 ευρώ το µήνα ανά παιδί, εφόσον το οικογενειακό τους
εισόδηµα είναι µέχρι 45.000 ευρώ.

Από τις πλέον σηµαντικές ρυθµίσεις αυτού του νοµοσχεδίου
είναι αυτές που αφορούν στις ενδοοµιλικές συναλλαγές, που
ελέχθη επίσης από τον Πρόεδρο της Κοινοβουλευτικής Οµάδος
του ΠΑΣΟΚ, µε τις οποίες ενοποιούνται οι σχετικές διατάξεις του
Κώδικα Φορολογίας Εισοδήµατος και του άρθρου 26 του ν.
3728/2008. Το νέο σύγχρονο πλαίσιο που ήταν ζητούµενο τα τε-
λευταία χρόνια ακολουθεί τις κατευθυντήριες γραµµές του
ΟΟΣΑ και µπορεί να αποφέρει µεγάλη αύξηση των εσόδων του
κράτους αλλά και εξορθολογισµό των τιµών καταναλωτικών αγα-
θών.

Για την επίτευξη του σκοπού αυτού προβλέπονται βαριά πρό-
στιµα για παραβάσεις σχετικές µε την τεκµηρίωση των τιµών δια-
συνοριακών ενδοοµιλικών συναλλαγών που θα αποθαρρύνουν
τις αθέµιτες πολιτικές µεγάλων εµπορικών οµίλων εις βάρος των
καταναλωτών και του δηµόσιου ταµείου. Επιπλέον, εισάγονται
για πρώτη φορά στο ελληνικό φορολογικό δίκαιο διατάξεις για
δυνατότητα σύναψης συµφωνιών προκαθορισµένων τιµολογή-
σεων µε τη σύναψη των οποίων αποφεύγονται δαπανηροί και
χρονοβόροι φορολογικοί έλεγχοι των διασυνοριακών συναλλα-
γών και µειώνεται το κόστος της συµµόρφωσης.

Μας βρίσκει, επίσης, σύµφωνους η πρόταση που κατέθεσε ο
ειδικός αγορητής του ΠΑΣΟΚ, ο κ. Κουκουλόπουλος, για απο-
φυγή δυαρχίας στο συγκεκριµένο θέµα µεταξύ του Υπουργείου
Οικονοµικών και του Υπουργείου Ανάπτυξης και προς αυτήν την
κατεύθυνση είναι και η προσθήκη που θα καταθέσουµε.

Ως προς την δεύτερη πρόταση του κ. Κουκουλόπουλου, σχε-
τικά µε την φορολόγηση της αµοιβής των συγγραφέων και εκ-
παιδευτών είναι σαφές ότι οι κατηγορίες αυτές δεν υπόκεινται
σε τήρηση βιβλίων και στοιχείων εφόσον παρέχουν υπηρεσίες
ευκαιριακά και ως παρεπόµενη απασχόληση, όπως ρητά προβλέ-
πει το άρθρο 3, παράγραφος 2, του κώδικα φορολογικής απει-
κόνισης συναλλαγών στο οποίο παραπέµπει η σχετική προσθήκη
που επίσης θα υποβάλλουµε.

Η τροπολογία που έχει καταθέσει το ΠΑΣΟΚ ως προς τις ευ-
παθείς κατηγορίες του πληθυσµού δεν µπορεί να ενσωµατωθεί
στο παρόν νοµοσχέδιο, διότι αφορά διατάξεις µη συναφείς µε
το αντικείµενο του νοµοσχεδίου και κυρίως διότι αυτήν τη στιγµή,
όπως ελέχθη πριν από τον κ. Βενιζέλο, το νοµοσχέδιο αυτό είναι
κυρίως ένα νοµοσχέδιο δηµοσιονοµικής ανάγκης. Κάθε ευρώ
που παίρνουµε από το νοµοσχέδιο αυτό είναι 1 ευρώ λιγότερο
σε µείωση µισθών και συντάξεων. Αν δεν είχαµε το νοµοσχέδιο
αυτό, αυτά τα 2,3 δισεκατοµµύρια, που έκθεση του Γενικού Λο-
γιστηρίου δείχνει ότι θα εξοικονοµήσουµε, θα έπρεπε να βρε-
θούν από περαιτέρω µειώσεις µισθών και συντάξεων.

Θα ήθελα να αναφερθώ αναλυτικά στις πέντε συγκεκριµένες
προτάσεις που έχει καταθέσει η Δηµοκρατική Αριστερά και θέλω
να κρατήσετε στο µυαλό σας αυτό που είπα ότι αυτό δεν είναι
το τελικό φορολογικό νοµοσχέδιο, είναι ένα νοµοσχέδιο ανάγκης
για να καλύψουµε τα προαπαιτούµενα και να πάρουµε τις επό-
µενες δόσεις. Απλοποιεί, εξοικονοµεί, αλλά κυρίως όµως είναι
ένα δηµοσιονοµικό νοµοσχέδιο. Οι προτάσεις είναι οι εξής:

Πρώτον, σχετικά µε την προτεινόµενη τροπολογία για τις ατο-
µικές επιχειρήσεις και τους ελεύθερους επαγγελµατίες εκτιµάται
ότι θα οδηγήσει σε απώλειες εσόδων ίσες µε 253 εκατοµµύρια
ευρώ, τις οποίες σε µεγάλο βαθµό θα καρπωθούν αυτοί που ήδη
φοροδιαφεύγουν. 

Δεύτερον, σχετικά µε την τροπολογία για τα ενοίκια. Το εισό-
δηµα από ενοίκια αποτελεί εισόδηµα από περιουσία και όχι από
εργασία και ως εκ τούτου θα έπρεπε να φορολογείται αναλόγως.
Το κόστος της τροπολογίας αυτής εκτιµάται σε 74 εκατοµµύρια
ευρώ.

Τρίτον, ως προς την τροπολογία για την έκπτωση φόρου τέ-
κνων. Αυτή αναφέρεται µόνο στα τέκνα όσων φορολογούνται µε
την κλίµακα µισθωτών και συνταξιούχων. Η διεύρυνση της έκ-
πτωσης γι’ αυτά τα νοικοκυριά εκτιµάται ότι θα είχε πρόσθετο
κόστος της τάξης των 100 εκατοµµυρίων ευρώ. Άλλωστε ο τρό-
πος αυτός είναι αναποτελεσµατικός για τα πολύ φτωχά νοικοκυ-

ριά µε µηνιαίο εισόδηµα γύρω στα 1.000 ευρώ -και είναι αρκετά
νοικοκυριά αυτά- δεδοµένου ότι αυτά δεν θα είχαν κανένα όφε-
λος από την επέκταση της έκπτωσης φόρου αφού βρίσκονται
κάτω από το όριο των 2.100 ευρώ, της έκπτωσης φόρου που θε-
σπίζουµε.

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας του κυρίου Υπουργού)

Κυρία Πρόεδρε, θα ήθελα να µου δώσετε λίγο ακόµα χρόνο.
Ως προς την φορολόγηση τόκων καταθέσεων αυτό αποτελεί

εισόδηµα από περιουσία και δεν έχει νόηµα η απαλλαγή ποσών,
πόσω δε µάλλον όταν δεν είναι δυνατόν να γίνει διάκριση µεταξύ
καταθέσεων φυσικών προσώπων και φυσικών προσώπων που εκ-
προσωπούν νοµικά πρόσωπα ώστε να επιλέγονται µόνο λογαρια-
σµοί νοικοκυριών. Επιπλέον, το προτεινόµενο σύστηµα θα
οδηγούσε σε φοροαποφυγή µέσω κατάτµησης των λογαρια-
σµών καταθέσεων. Με βάση τα παραπάνω τίθεται σε αµφισβή-
τηση και το εκτιµώµενο δηµοσιονοµικό όφελος των 135 εκατοµ-
µυρίων ευρώ.

Τώρα ως προς τις εκπτώσεις φόρου. Πρώτον, για τα ενοίκια.
Η προτεινόµενη έκπτωση φόρου για ενοίκιο εκτιµάται ότι θα είχε
κόστος 60 εκατοµµύρια ευρώ και δεν ωφελεί καθόλου νοικοκυ-
ριά µε δύο εργαζόµενους και εισόδηµα µέχρι 20.000 ευρώ, που
είναι η πλειοψηφία ίσως αυτών των νοικοκυριών. 

Δεύτερον, για τις αποδείξεις. Η προτεινόµενη έκπτωση φόρου
έχει δηµοσιονοµικό κόστος, το οποίο ξεπερνά τα 500 εκατοµµύ-
ρια ευρώ, χωρίς µάλιστα να ωφελεί τα πιο φτωχά νοικοκυριά, δη-
λαδή αυτά που πληρώνουν φόρο µέχρι 2.100 ευρώ, που είναι η
έκπτωση φόρου.

Για τους παραπάνω λόγους -και επειδή δεν προτείνετε και δεν
µπορώ και εγώ, πραγµατικά, να κάνω µια αντίστοιχη πρόταση την
στιγµή που έχουµε ήδη επιβαρύνει τον ελληνικό λαό µε 13,5 δι-
σεκατοµµύρια µέτρων το πώς θα καλυφθεί το συνολικό κόστος
των προτεινόµενων τροπολογιών, το οποίο συνολικά υπερβαίνει
το ένα δισεκατοµµύρια, δηλαδή το 0,5% του ΑΕΠ- δεν µπορούµε
να κάνουµε δεκτές, µε λύπη µου, αυτές τις συγκεκριµένες προ-
τάσεις από τη Δηµοκρατική Αριστερά. Μακάρι να µπορούσαµε
αλλά δει δη χρηµάτων.

Κυρίες και κύριοι Βουλευτές, µε το παρόν νοµοσχέδιο πέρα
απ’ όλες αυτές τις σηµαντικές καινοτοµίες επιδιώκεται και η δη-
µοσιονοµική ωφέλεια συνολικού ύψους 2,3 δισεκατοµµυρίων.
Θέλω, όµως, εδώ να προτείνω ότι η Δηµοκρατική Αριστερά συµ-
µετείχε στη διαπραγµάτευση και πρότεινε πολύ σωστά µέτρα, τα
οποία έχουν ήδη γίνει δεκτά, όπως και το ΠΑΣΟΚ. Δεν σηµαίνει,
δηλαδή, ότι δεν έχουµε λάβει υπ’ όψιν τις προτάσεις της Δηµο-
κρατικής Αριστεράς, αλλά τις λάβαµε µέσα στο πλαίσιο της συ-
νολικής διαπραγµάτευσης της αρχικής. Δεν µπορούµε τώρα να
έρθουµε παραµονή της συνεδρίασης του Euro Working Group
και του IMF που θα µας φέρει πάνω από 5 δισεκατοµµύρια δόση
και να προσθέσουµε κόστος ενός δισεκατοµµυρίου ευρώ.

Με το παρόν νοµοσχέδιο, λοιπόν, πέρα απ’ όλες αυτές τις ση-
µαντικές καινοτοµίες επιδιώκεται και η δηµοσιονοµική ωφέλεια
συνολικού ύψους 2,3 δισεκατοµµυρίων ευρώ. Αυτή θα προέρχε-
ται κατά το ήµισυ περίπου από τις νέες κλίµακες φορολογίας ει-
σοδήµατος και κατά το ήµισυ από τη φορολόγηση τόκων
καταθέσεων, κερδών επιχειρήσεων, ασφαλισµάτων, πλοίων,
καθώς και του ειδικού τέλους ελεύθερων επαγγελµάτων.

Έχω παρακολουθήσει µε πολύ προσοχή την έντονη κριτική
που έχει ασκηθεί στην εισπρακτική διάσταση του νοµοσχεδίου
και επιτρέψτε µου να πω ότι δεν είναι καθόλου ευχάριστο σε κα-
νέναν Υπουργό Οικονοµικών να αυξάνει τα φορολογικά βάρη των
πολιτών έστω και αν επιδιώκει τη δικαιότερη κατανοµή των
βαρών. Ωστόσο, έχω την υποχρέωση να θυµίσω αυτό που είπα
και στην αρχή. Αυτή η Κυβέρνηση διαπραγµατεύτηκε πολύ
σκληρά ώστε να πετύχει ένα κοµµάτι της δηµοσιονοµικής προ-
σαρµογής να είναι από την αύξηση της φορολογικής βάσης και
όχι από την περικοπή δαπανών. Η τρόικα ήθελε στην αρχή όλα
να είναι από δαπάνες. Κάθε ευρώ από τα επιπλέον φορολογικά
έσοδα που επιδιώκουµε είναι 1 ευρώ που σώζουµε από συντά-
ξεις και κοινωνικά επιδόµατα. Και εγώ αυτό το θεωρώ -και θα συ-
νεχίσω να το θεωρώ- πολύ µεγάλη επιτυχία.

Σ’ αυτό το σηµείο θέλω να σταθώ στα επόµενα σηµαντικά βή-
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µατα της επιδιωκόµενης φορολογικής µεταρρύθµισης άνοιξη
προς καλοκαίρι. Έχουµε θέσει ως Υπουργείο Οικονοµικών συγ-
κεκριµένους στόχους τους οποίους θέλουµε να πετύχουµε µε
την επόµενη νοµοθετική πρωτοβουλία και εκεί θα έχουµε τη δυ-
νατότητα και διάλογο να κάνουµε και µε τα κόµµατα της Συµπο-
λίτευσης, αλλά και της Αντιπολίτευσης.

Κατ’ αρχάς, αποσκοπούµε το επόµενο φορολογικό νοµοσχέ-
διο να είναι και το τελευταίο µεγάλο νοµοσχέδιο. Δηλαδή, επιθυ-
µούµε να τελειώσουµε µ’ αυτό το νοµοθετικό οργασµό των
εκατοντάδων νοµοθετικών πρωτοβουλιών των τελευταίων ετών.
Βασικός στόχος µας είναι να καταστήσουµε µεσοµακροπρόθε-
σµα τις ΔΟΥ κυρίως ελεγκτικά κέντρα -εκεί πάσχουµε στον
έλεγχο και στις ποινές- τοποθετώντας το µεγαλύτερο δυνατό
µέρος του στελεχιακού τους δυναµικού σε υπηρεσίες ελέγχου,
διασταύρωσης, είσπραξης και στα δικαστικά τµήµατα. Το στοί-
χηµα που πρέπει να κερδίσουµε είναι να µην χρειάζεται να πη-
γαίνει ο πολίτης ή ο φοροτεχνικός ή ο λογιστής στις ΔΟΥ παρά
µόνο σε εξαιρετικές περιπτώσεις. Προτεραιότητα, επίσης, είναι
η θεσµοθέτηση ενός ενιαίου φόρου για τα ακίνητα που µεταξύ
άλλων θα ενσωµατώνει το σηµερινό ΕΕΤΗΔΕ.

Μετά από τις παλινωδίες των τελευταίων ετών γύρω από τη
φορολογία των ακινήτων, για τις οποίες όλοι είµαστε υπεύθυνοι,
αυτά θα τερµατιστούν οριστικά. Ακρογωνιαίος λίθος του νέου
φορολογικού συστήµατος είναι η θέσπιση και η εφαρµογή του
ηλεκτρονικού περιουσιολογίου, στο οποίο θα περιλαµβάνονται
αναλυτικά στοιχεία για την κινητή και ακίνητη περιουσία των φο-
ρολογουµένων µέσω της οποίας θα εντοπίζονται πολύ πιο εύ-
κολα όλες οι πιθανές εστίες φοροδιαφυγής.

Τέλος, ήδη, εξετάζουµε την επέκταση των ηλεκτρονικών συ-
ναλλαγών µε κάρτες πληρωµών και µε άλλους ηλεκτρονικούς
τρόπους πληρωµής για µια ευρύτατη γκάµα συναλλαγών και για
ποσά πολύ µικρότερα από αυτά που προβλέπονται σήµερα από
την υφιστάµενη νοµοθεσία. Με τον τρόπο αυτόν επιδιώκουµε να
περιορίσουµε τις συναλλαγές µε µετρητά και την ευνοούµενη
από αυτές φοροδιαφυγή.

Κυρίες και κύριοι Βουλευτές, εκτιµώ πως όλοι αυτοί οι στόχοι
στους οποίους αναφέρθηκα µπορούν να αποτελέσουν πρωτο-
βουλίες που θα τύχουν ευρείας στήριξης από τη Βουλή. Πιστεύω
ότι κανένας σ’ αυτήν την Αίθουσα είτε ανήκει στη Συµπολίτευση
είτε στην Αντιπολίτευση, δεν εύχεται να αποτύχει η µάχη µε τη
φοροδιαφυγή. Γνωρίζουµε όλοι πόσο και τι επιπτώσεις είχε η φο-
ροδιαφυγή στο δηµοσιονοµικό εκτροχιασµό της χώρας µας.

Επικαλούµενος, λοιπόν, το αίσθηµα ευθύνης που σας διακρίνει
όλους, σας ζητώ να υπερψηφίσετε ένα νοµοσχέδιο που αποτελεί
ένα σηµαντικό βήµα για µία ολοκληρωµένη φορολογική µεταρ-
ρύθµιση.

Ευχαριστώ πολύ.
(Χειροκροτήµατα)

ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Μαρία Κόλλια-Τσαρουχά): Ευχαριστούµε,
κύριε Υπουργέ.

ΔΗΜΗΤΡΙΟΣ ΓΑΚΗΣ: Υπάρχουν τρεις τροπολογίες της Αντι-
πολίτευσης.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Μαρία Κόλλια-Τσαρουχά): Θα το δούµε
αυτό, κύριε συνάδελφε. Θα απαντήσει ξανά ο Υπουργός, αν θέ-
λετε.

Θα ήθελα να ενηµερώσω τους κυρίους συναδέλφους ότι
έχουν ζητήσει το λόγο δύο συνάδελφοι επί προσωπικού, ο κ. Πα-
παδηµούλης και ο κ. Μαριάς. Θα ακολουθήσουν οι τοποθετήσεις
των Κοινοβουλευτικών Εκπροσώπων, δηλαδή του κ. Λαφαζάνη,
του κ. Χρυσοχοΐδη και του κ. Βορίδη και η Βουλή θα διακόψει
στις 16.30’ µ.µ. και θα ξεκινήσει στις 18.00’ µ.µ.. Έτσι το προ-
γραµµατίζουµε, για να γνωρίζουν οι συνάδελφοι που περιµένουν
να πάρουν το λόγο.

Θα συνεχιστεί η συζήτηση και αύριο. Και όπως γίνεται κάθε
φορά, κύριοι συνάδελφοι, οι εγγεγραµµένοι επί της αρχής προ-
φανώς θα µιλήσουν και στη συζήτηση επί των άρθρων. Έχει και
πρωινή και απογευµατινή συνεδρίαση αύριο, η οποία, απ’ ό,τι µε
ενηµερώνουν, θα είναι συνεχόµενη.

Το λόγο έχει ζητήσει ο κ. Μαριάς.
Ορίστε, κύριε Μαριά, έχετε το λόγο για ένα λεπτό, για να απαν-

τήσετε σ’ αυτά που ειπώθηκαν.

ΕΠΑΜΕΙΝΩΝΔΑΣ (ΝΟΤΗΣ) ΜΑΡΙΑΣ: Κυρία Πρόεδρε, ήθελα
να ενηµερώσω τον συνάδελφο τον κ. Ψυχάρη, που αναφέρθηκε
σε µένα και στο επονείδιστο χρέος, ότι αυτό είναι µία δουλειά
που έπρεπε να έχει κάνει εδώ και πάρα πολύ καιρό η Κυβέρνησή
σας, να έχει προσδιορίσει το ύψος του επονείδιστου χρέους. 

Εν πάση περιπτώσει, µην αγχώνεστε, µην ανησυχείτε, σύντοµα
θα έρθει η αντιµνηµονιακή διακυβέρνηση, η οποία θα προσδιο-
ρίσει το ύψος του επονείδιστου χρέους και θα το διαγράψει.
Οπότε, µην αγωνιάτε. 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Μαρία Κόλλια-Τσαρουχά): Ευχαριστούµε.
Ο κ. Παπαδηµούλης, επίσης, έχει ζητήσει το λόγο επί προσω-

πικού.
Κύριε Παπαδηµούλη, έχετε το λόγο για ένα λεπτό, να µας εξη-

γήσετε. Παρακαλώ, τοποθετηθείτε.
ΔΗΜΗΤΡΙΟΣ ΠΑΠΑΔΗΜΟΥΛΗΣ: Ευχαριστώ.
Πληροφορήθηκα όσο ήµουν στην Επιτροπή Παραγωγής και

Εµπορίου ότι ένας Βουλευτής της κυβερνητικής πλειοψηφίας
µου επετέθη προσωπικά µε ανακριβείς ισχυρισµούς, προκαλών-
τας µε να απαντήσω επί προσωπικού.

Ρώτησα να µάθω ποιος ήταν. Μου είπαν ότι ήταν ο Άδωνις Γε-
ωργιάδης. Η δήλωση που έχω να κάνω είναι: Ε, τότε δεν έχει καµ-
µία απολύτως σηµασία! Τις προσωπικές επιθέσεις του εν λόγω
Βουλευτή τις θεωρώ όχι ψόγο, αλλά έπαινο και για µένα προσω-
πικά και για το Συνασπισµό της Ριζοσπαστικής Αριστεράς!

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΣΥΡΙΖΑ - ΕΚΜ)
Τώρα, επί της ουσίας στα είκοσι δευτερόλεπτα που µου απο-

µένουν, αυτό που είπα -και το επαναλαµβάνω- είναι ότι πίσω από
το αλαλούµ για το στικάκι προσπαθούν να κρύψουν οι κυβερνη-
τικοί το µέγα σκάνδαλο της διαχείρισης της λίστας Λαγκάρντ και
ότι ακόµη και τώρα που µιλάµε, που κάποιοι βιάζονται να βγά-
λουν πόρισµα, η Διεύθυνση Δίωξης του Οικονοµικού Εγκλήµατος
της ΕΛΑΣ δεν έχει πάρει το αρχείο για να κάνει τις έρευνες.

Ευχαριστώ.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Μαρία Κόλλια-Τσαρουχά): Ευχαριστούµε,

κύριε Παπαδηµούλη.
ΣΠΥΡΙΔΩΝ-ΑΔΩΝΙΣ ΓΕΩΡΓΙΑΔΗΣ: Κυρία Πρόεδρε, θα ήθελα

το λόγο.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Μαρία Κόλλια-Τσαρουχά): Όχι, δεν σας

επιτρέπω, κύριε συνάδελφε.
ΣΠΥΡΙΔΩΝ-ΑΔΩΝΙΣ ΓΕΩΡΓΙΑΔΗΣ: Κυρία Πρόεδρε, θέλω το

λόγο.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Μαρία Κόλλια-Τσαρουχά): Κύριε Γεωρ-

γιάδη, όχι! Το Προεδρείο σας λέει «όχι»…
ΣΠΥΡΙΔΩΝ-ΑΔΩΝΙΣ ΓΕΩΡΓΙΑΔΗΣ: Κυρία Πρόεδρε, θέλω το

λόγο επί προσωπικού! Ο Κανονισµός επιβάλλει να µου δώσετε
ένα λεπτό.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Μαρία Κόλλια-Τσαρουχά): Επίτηδες το κά-
νετε τότε, να ζητάτε επί προσωπικού το λόγο. Δεν σας τον δίνω,
κύριε Γεωργιάδη.

ΣΠΥΡΙΔΩΝ-ΑΔΩΝΙΣ ΓΕΩΡΓΙΑΔΗΣ: Παρακαλώ πολύ…
ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Μαρία Κόλλια-Τσαρουχά): Προκαλείτε επί

προσωπικού συζήτηση, κύριε Γεωργιάδη, αν µου επιτρέπετε κι
εµένα.

ΣΠΥΡΙΔΩΝ-ΑΔΩΝΙΣ ΓΕΩΡΓΙΑΔΗΣ: Δεν είναι στη διακριτική
σας ευχέρεια. 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Μαρία Κόλλια-Τσαρουχά): Θα µιλάµε δη-
λαδή επί προσωπικού και οι συνάδελφοι θα περιµένουν να πά-
ρουν το λόγο για να τοποθετηθούν επί του νοµοσχεδίου;

ΣΠΥΡΙΔΩΝ-ΑΔΩΝΙΣ ΓΕΩΡΓΙΑΔΗΣ: Έχετε την υποχρέωση να
µου δώσετε το λόγο βάσει του Κανονισµού.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Μαρία Κόλλια-Τσαρουχά): Θα περιµένετε
τότε να κάνω µία ανακοίνωση προς το Σώµα.

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, έχω την τιµή να ανακοινώσω
στο Σώµα ότι τη συνεδρίασή µας παρακολουθούν από τα άνω
δυτικά θεωρεία της Βουλής, αφού προηγουµένως ξεναγήθηκαν
στην έκθεση της Αίθουσας «ΕΛΕΥΘΕΡΙΟΣ ΒΕΝΙΖΕΛΟΣ» και ενη-
µερώθηκαν για την ιστορία του κτηρίου και τον τρόπο οργάνω-
σης και λειτουργίας της Βουλής, τριάντα ένας µαθητές και
µαθήτριες και ένας εκπαιδευτικός συνοδός τους από το Γενικό
Λύκειο Ξυλοκάστρου.

Η Βουλή τούς καλωσορίζει. 
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(Χειροκροτήµατα απ’ όλες τις πτέρυγες της Βουλής)
Βλέπετε πόσο ζωντανές συζητήσεις έχουµε εδώ. Καλή χρονιά

σας εύχοµαι και καλή πρόοδο!
ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΤΑΣΟΥΛΑΣ: Ο κ. Γεωργιάδης, κύρια Πρό-

εδρε.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Μαρία Κόλλια-Τσαρουχά): Είστε Πρό-

εδρος, κύριε Τασούλα; Μήπως να ανεβείτε εδώ; Ζηλεύετε τη
θέση;

ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΤΑΣΟΥΛΑΣ: Είναι φιλοδοξία µου.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Μαρία Κόλλια-Τσαρουχά): Κύριε Γεωρ-

γιάδη, συγγνώµη για το έντονο ύφος αλλά σας παρακαλώ σεβα-
στείτε αυτό. Τοποθετηθείτε χωρίς πρόκληση, για να τελειώ-
νουµε.

ΣΠΥΡΙΔΩΝ-ΑΔΩΝΙΣ ΓΕΩΡΓΙΑΔΗΣ: Κυρία Πρόεδρε, υπάρχει
Κανονισµός και νοµίζω ότι εδώ έχουµε τον ορισµό του προσωπι-
κού.

Δεν µε εκπλήσσει η απάντηση του κ. Παπαδηµούλη. Από το
πρωί στο twitter, στο οποίο έχει γίνει πάρα πολύ συχνός επισκέ-
πτης, πάρα πολλοί πολίτες, πολλοί περισσότεροι εµού, τον έχουν
προκαλέσει να απαντήσει στα σενάρια συνοµωσιολογίας τα
οποία διακινούσε ο ίδιος εδώ και µέρες και φυσικά, έκανε ακρι-
βώς το ίδιο που έκανε και στην Αίθουσα: «Έβαλε την ουρά στα
σκέλια».

Αφού, όµως, δεν θέλει να απαντήσει σε µένα γιατί διακινούσε
αυτός ο δήθεν σοβαρός άνθρωπος τέτοια σενάρια τόσο καιρό,
θα παρακαλούσα, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, να µας απαντή-
σει στο συνάδελφο τον κ. Διαµαντόπουλο, ο οποίος δήλωσε σή-
µερα στον «ALPHA» ότι είναι οπαδός του αναρχισµού και άρα,
αµφισβητεί την Κοινοβουλευτική µας Δηµοκρατία. Θα ήθελα µια
τοποθέτηση από τον κ. Παπαδηµούλη, ο οποίος υποτίθεται είναι
και σοβαρός, εάν κι αυτός υιοθετεί την καταδίκη της Κοινοβου-
λευτικής Δηµοκρατίας και την αµφισβήτησή της, όπως τέθηκε
από τον κ. Διαµαντόπουλο του ΣΥΡΙΖΑ στο ραδιοφωνικό σταθµό
«ALPHA» πριν από λίγη ώρα. 

Γιατί ως γνωστόν, ο αναρχικός, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι,
δεν µπορεί να είναι κοινοβουλευτικός. Είναι άλλο πολίτευµα.

Ευχαριστώ πάρα πολύ.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Μαρία Κόλλια-Τσαρουχά): Ευχαριστούµε,

κύριε Γεωργιάδη. 
Τώρα, εάν πάρει το λόγο ο κ. Διαµαντόπουλος, δεν θα φταίει

το Προεδρείο.
Κύριε Παπαδηµούλη, έχετε το λόγο για ένα λεπτό.
ΔΗΜΗΤΡΙΟΣ ΠΑΠΑΔΗΜΟΥΛΗΣ: Λιγότερο από ένα λεπτό θα

χρειαστώ, κυρία Πρόεδρε. Δεν χρειάζεται το λεπτό.
Όσα µόλις είπε ο κ. Γεωργιάδης επιβεβαιώνουν απόλυτα ότι

σωστά απάντησα όπως απάντησα πριν τρία λεπτά. Τελεία και
παύλα!

Τα υπόλοιπα επί της ουσίας του µεγάλου σκανδάλου Λαγ-
κάρντ θα τα πω στην οµιλία µου, µετά από λίγους οµιλητές.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Μαρία Κόλλια-Τσαρουχά): Ο κ. Διαµαντό-
πουλος έχει το λόγο για ένα λεπτό.

Ορίστε, κύριε Διαµαντόπουλε, έχετε το λόγο και σας παρα-
καλώ πολύ να µην προκαλέσετε, για να συνεχίσουµε τη συζή-
τηση. 

ΕΥΑΓΓΕΛΟΣ ΔΙΑΜΑΝΤΟΠΟΥΛΟΣ: Όχι, προς Θεού, κυρία
Πρόεδρε.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Μαρία Κόλλια-Τσαρουχά): Υπάρχουν πιο
ουσιαστικά θέµατα τα οποία αυτήν τη στιγµή συµβαίνουν εδώ.

ΕΥΑΓΓΕΛΟΣ ΔΙΑΜΑΝΤΟΠΟΥΛΟΣ: Απλά, αυτοί που έχουν κα-
ταλύσει την Κοινοβουλευτική Δηµοκρατία, δεν µπορούν να οµι-
λούν, δεν έχουν το δικαίωµα.

Επιπλέον, τα καθεστωτικά Μέσα Μαζικής Ενηµέρωσης µε τα
οποία τα έχει «βάλει» ο ΣΥΡΙΖΑ, αποµονώνουν φράσεις. Είµαι
Βουλευτής του ΣΥΡΙΖΑ – ΕΚΜ, δεσµεύοµαι από την πολιτική του
διακήρυξη και απλά αυτό που κάνουµε είναι να αναγνωρίζουµε
τους ελευθεριακούς κοινωνικούς χώρους, τίποτα παραπάνω.

Ευχαριστώ πολύ.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΣΥΡΙΖΑ - ΕΚΜ)

ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Μαρία Κόλλια-Τσαρουχά): Το λόγο έχει ο
κ. Παναγιώτης Λαφαζάνης, Κοινοβουλευτικός Εκπρόσωπος του
ΣΥΡΙΖΑ – Ενωτικού Κοινωνικού Μετώπου.

ΠΑΝΑΓΙΩΤΗΣ ΛΑΦΑΖΑΝΗΣ: Ευχαριστώ, κυρία Πρόεδρε.
Κατανοώ, βεβαίως, τη θέση του κ. Βενιζέλου, του Αρχηγού του

ΠΑΣΟΚ. Θα έλεγα, όµως, ότι θα πρέπει να αποφύγει τον πανικό,
γιατί ο πανικός πέραν των άλλων φέρνει και ψέµατα ή ανακρί-
βειες ή αναλήθειες.

Πρώτη αναλήθεια, για να µην πω ψέµα, διότι θα ακουστεί λίγο
άσχηµα: Ουδέποτε κατετέθη καµµία ερώτηση για τα εξακόσια
ονόµατα της λίστας Λαγκάρντ. Ο Αρχηγός του ΠΑΣΟΚ πρέπει να
ενηµερώνεται καλύτερα πριν εκφωνήσει κάποιες κατηγορίες απ’
αυτό το Βήµα.

Δεύτερον. Μας είπε ότι βοά η «πιάτσα» πως τη λίστα Λαγκάρντ
την έδωσαν στελέχη του ΣΥΡΙΖΑ στον κ. Βαξεβάνη. Το «βοά η
πιάτσα» δεν είναι επιχείρηµα για Αρχηγό κόµµατος, διότι εάν κι
εγώ επικαλεστώ την «πιάτσα» που βοά, µπορώ να λέω διάφορες
κατηγορίες. Επιχείρηµα. Και ποια είναι αυτή η «πιάτσα»; Πείτε
µας ονόµατα, για να ξέρουµε.

Το ίδιο έκανε µε τα στελέχη του ΣΥΡΙΖΑ που έλεγαν ότι στη
λίστα Λαγκάρντ περιλαµβάνονται και µέλη της οικογένειάς του.
Ποια είναι τα περίφηµα αυτά στελέχη; Κρυφά είναι; Όταν κατη-
γορούνται στελέχη του ΣΥΡΙΖΑ, στελέχη της Αξιωµατικής Αντι-
πολίτευσης, δεν κατονοµάζονται; Τότε οποιοσδήποτε εδώ σε
αυτήν την Αίθουσα θα µπορούσε να απευθύνει κατηγορίες ανώ-
νυµες για στελέχη της Νέας Δηµοκρατίας ότι έκαναν εκείνο ή το
άλλο, στελέχη του ΠΑΣΟΚ, στελέχη του οποιουδήποτε κόµµα-
τος. Είναι αυτό όµως συζήτηση; Είναι αντιπαράθεση; 

Κλείνω αυτό το κεφάλαιο, διότι θα έχουµε συζήτηση την επό-
µενη Πέµπτη για το θέµα της προκαταρκτικής επιτροπής. Θα
έλεγα, όµως, στον κύριο Υπουργό το εξής. Κύριε Υπουργέ, προ-
σέξτε κάποια πράγµατα, διότι εδώ δεν είναι να ανεβαίνετε στο
Βήµα και να µας βγάζετε λόγους γενικά και να ακολουθείτε πο-
λιτικές βαρβαρότητας µέσα στο Υπουργείο σας. Σας το έχω πει
επανειληµµένα από αυτό το Βήµα. Ξέρετε ότι υπάρχουν άνθρω-
ποι σε αυτήν τη χώρα που ζουν µε 300 ευρώ το µήνα. Μπορεί να
µην το διανοείστε, να µην το έχετε αντιληφθεί ότι υπάρχει και
αυτός ο µισθός µε τον οποίον ζουν οικογένειες, µε 300 ευρώ το
µήνα, αλλά υπάρχουν. Και αυτές τυχαίνει να είναι και γυναίκες
µε παιδιά και να είναι ηλικίας πενήντα και πενήντα πέντε και
εξήντα χρόνων και να είναι και καθαρίστριες, να πλένουν για να
επιβιώσουν µε 300 ευρώ. 

Και έρχεστε εσείς, µέγας εκσυγχρονιστής, για να σώσετε τη
χώρα και λέτε τριακόσιες και πλέον καθαρίστριες, που καθαρί-
ζουν τις εφορίες, που παίρνουν 300 ευρώ το µήνα, στο δρόµο,
γιατί είναι παράνοµες οι συµβάσεις. Τι συµβάσεις είχαν τα τελευ-
ταία χρόνια; Συµβάσεις ενός µήνα. Εσείς τις φτιάχνατε τις συµ-
βάσεις. Δεν αναφέροµαι προσωπικά, εννοώ στο Υπουργείο
Οικονοµικών. Έχει συνέχεια το Υπουργείο Οικονοµικών. Συµβά-
σεις ενός µήνα, 300 ευρώ, τετράωρη απασχόληση, για να καθα-
ρίζουν. Και ξέρετε από πού τις πληρώνατε; Σας το έχω πει και
αυτό. Από τον κωδικό  που λέει «υλικά καθαρισµού». Και έρχεστε
τώρα –µεγάλη πράξη!- και λέτε «στο δρόµο εσείς». Γιατί; Έχετε
τέτοιο δικαίωµα να το κάνετε; Και ζώα να είχατε στο Υπουργείο
σας, δεν θα τα µεταχειριζόσασταν µε αυτόν τον τρόπο, όχι γυ-
ναίκες οι οποίες βγάζουν το ψωµί τους µε αυτόν τον τρόπο. 

Και µιλάτε ύστερα, κύριοι των συγκυβερνώντων κοµµάτων και
ιδιαίτερα κύριοι της Νέας Δηµοκρατίας, για βία; Δεν το κατά-
λαβα. Αυτό δεν είναι βία; Δεν είναι τροµοκρατία; Δεν είναι; Θα
βγει ο κύριος νοµικός εδώ και θα µας πει ότι δεν είναι αυτό βία. 

ΜΑΥΡΟΥΔΗΣ ΒΟΡΙΔΗΣ: Δεν είναι. 
ΠΑΝΑΓΙΩΤΗΣ ΛΑΦΑΖΑΝΗΣ: Ε, όχι, κύριοι! Συνεχίστε αυτές

τις πολιτικές επιλογές! Δεν υπάρχει χειρότερη βία από έναν άν-
θρωπο που δουλεύει δέκα και δεκαπέντε χρόνια, έχει φτάσει σε
µια µεγάλη ηλικία, ζει την οικογένειά του πάµφτωχος και ξαφνικά
βρίσκεται στο δρόµο, γιατί είπατε τώρα «δεν είναι υλικό καθαρι-
σµού για να τον πληρώνω». Η ωµή, η πιο άγρια βία είναι αυτό. Η
πιο άγρια και ωµή τροµοκρατία είναι αυτό και τροµοκρατείτε όλη
την κοινωνία µε τις επιλογές σας. Το µισό εργασιακό δυναµικό
της χώρας το έχετε βγάλει άνεργο. Στους νέους η µεγάλη πλει-
οψηφία είναι άνεργοι. Έχετε διαµορφώσει µισθούς πείνας και
εξευτελισµού των 300 ευρώ και έρχεστε από την άλλη και τους
διώχνετε και τους πετάτε στο δρόµο. Και µας µιλάτε εδώ για φο-
ρολογικό νοµοσχέδιο και φορολογική δικαιοσύνη; Θα σώσετε
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καµµιά χώρα έτσι; Κατευθείαν στον γκρεµό την πάτε.
Περιµένω µια απάντησή σας για το θέµα των καθαριστριών,

κύριε Υπουργέ. Εντάξει η φορολογική σας πολιτική, εντάξει τα
µεγάλα σχέδια, εντάξει να µας λέτε εδώ διάφορα, αλλά υπάρ-
χουν και κάποιες καθαρίστριες τις οποίες δεν έχετε δικαίωµα να
τις πετάτε στο δρόµο. 

Και θα προσέθετα επίσης κάτι για το Ταχυδροµικό Ταµιευτή-
ριο. Από µέρα σε µέρα λένε ότι θα έχουµε εξελίξεις, κύριε
Υπουργέ, µε το Ταχυδροµικό Ταµιευτήριο. Είστε έτοιµοι να το
πουλήσετε και αυτό. Και σας προτείναµε και κάναµε πρόταση
τροπολογίας για το Ταχυδροµικό Ταµιευτήριο. Τι πάτε να κάνετε
µε το Ταχυδροµικό Ταµιευτήριο; Τα ίδια και χειρότερα µε την
Αγροτική Τράπεζα; Έχετε βρει και την τράπεζα για να προσφέ-
ρετε το φιλέτο και θα της δώσετε και δώρο από πάνω; Ή θα το
πάτε στο Ταµείο Χρηµατοπιστωτικής Σταθερότητας το Ταχυδρο-
µικό Ταµιευτήριο; Πού πάτε; Γιατί δεν ενηµερώνετε τη Βουλή; Η
χώρα ιδιοκτησία σας είναι; Βασικός µέτοχος είσαστε εσείς. Πρέ-
πει να ενηµερώσετε τη Βουλή τι θα γίνει µε το Ταχυδροµικό Τα-
µιευτήριο. 

Αυθαίρετα κάνατε τις τέσσερις συστηµικές τράπεζες. Οι εκθέ-
σεις που υπάρχουν από τις εταιρείες στις οποίες εσείς παραγ-
γείλατε τις εκθέσεις βγάζουν το Ταχυδροµικό Ταµιευτήριο την
πιο υγιή τράπεζα. Και σας προκαλούµε. Δώστε τώρα στη δηµο-
σιότητα τις εκθέσεις για την πορεία και τη θέση των τραπεζών.
Γιατί τις κρατάτε στα συρτάρια σας; Δώστε τις στη δηµοσιότητα
για να ξέρουµε τι γίνεται. Σας λέµε για το Ταχυδροµικό Ταµιευ-
τήριο, επειδή ξέρουµε τις εκθέσεις αυτές, τις πληροφορηθή-
καµε. Αν δεν είναι έτσι, διαψεύστε µας αλλά να µας διαψεύσετε
µε δηµοσίευση της έκθεσης. Λένε αυτές οι εκθέσεις, λοιπόν, ότι
το Ταχυδροµικό Ταµιευτήριο είναι η πιο υγιής τράπεζα, µε το πιο
υγιές χαρτοφυλάκιο. Από πού, λοιπόν, τη βγάζετε µη συστηµική
και ποιος ορίζει τις συστηµικές τράπεζες και πάτε να την ξεπου-
λήσετε και µε προίκα από πάνω; Δεν έχετε κανένα δικαίωµα να
το κάνετε και σας προκαλώ να πάρετε θέση, προτού ακούσουµε
τα κακά µαντάτα µε το Ταχυδροµικό Ταµιευτήριο, και να µας εξη-
γήσετε στη Βουλή. Αυτή είναι η δουλειά σας. Να µας εξηγήσετε
τι κάνετε, ποια είναι η πολιτική σας στο θέµα των τραπεζών. 

Μας φέρατε, επίσης, φορολογικό νοµοσχέδιο χωρίς έκθεση
του Γενικού Λογιστηρίου που να αφορά τα ποσά, το δηµοσιονο-
µικό κόστος ή όφελος, σε κάθε ρύθµιση. Να µας το φέρετε, να
δούµε. Πού είναι η έκθεση του Γενικού Λογιστηρίου; Πώς θα κρί-
νουµε εµείς τις ρυθµίσεις; Στοιχειωδώς πώς θα τις κρίνουµε. Και
µας βγάζετε ένα νούµερο 2.307.000.000, αν δεν κάνω λάθος. Δε-
κατρία - δεκατέσσερα τα µέτρα, 2.300 οι φόροι, πού πάνε; Όλα
αυτά µέσα στο 2013. Και µας λέτε ότι στο τέλος του 2013 θα
έχουµε και ανάπτυξη. Αυτά σπουδάσατε ως καθηγητής, ότι «θα
βάλω µέτρα σε µια οικονοµία, η οποία βρίσκεται σε βαθειά
ύφεση, περίπου 20 δισεκατοµµύρια και θα τα υφαρπάξω από την
κοινωνία και στο τέλος του χρόνου θα έχουµε αναπτυξιακή πο-
ρεία»; Πείτε µου ένα εγχειρίδιο που τα λέει αυτά. Ποιο είναι αυτό
το εγχειρίδιο-θαύµα το οποίο σπουδάσατε; Αλλά προφανώς δεν
υπάρχουν τέτοια εγχειρίδια. Αυτά που υπάρχουν είναι τροϊκανές
εντολές που θέλουν τη διάλυση αυτής της χώρας, τροϊκανές κα-
τευθύνσεις και εσείς έχετε παραδοθεί και έρχεστε εδώ πέρα και
µας λέτε λόγια του αέρα.

Φόρος πετρελαίου. Κοιτάξτε τι ακούµε. Εδώ παγώνει ο κόσµος
σε όλη την Ελλάδα και ιδιαίτερα στη βόρειο Ελλάδα και έρχεστε
να µας πείτε ότι πατάξατε κατά 30% το λαθρεµπόριο στα καύ-
σιµα. Δεν κατάλαβα. Δηλαδή, για να πατάξετε το λαθρεµπόριο,
πρέπει να παγώσουν οι άνθρωποι; Αυτή είναι η επιλογή σας;
Αυτή είναι η λογική σας; Να µας το εξηγήσετε αυτό το πράγµα.
Αλλά εν πάση περιπτώσει, πώς ξέρετε ότι έχετε καταπολέµηση
30% του λαθρεµπορίου; Πού το γνωρίζετε αυτό; Από πού µπορεί
να προκύψει αυτό; Ξέρετε τους λαθρέµπορους; Πιάσατε κανέ-
ναν;

Ξέρετε πώς διακινείται και το αντιµετωπίσατε; Ή σας κάνουν
διάφορες εκτιµήσεις για να κάνετε επικοινωνιακή πολιτική από
το Βήµα της Βουλής περί πάταξης λαθρεµπορίου; Κοιτάξτε. Εδώ
υπάρχουν άνθρωποι σε αυτήν τη χώρα και οι άνθρωποι αυτοί
υποφέρουν. Και αυτές οι πολιτικές που εφαρµόζετε τους εξα-
θλιώνουν και τους οργίζουν, τους αγανακτούν. Αυτό πρέπει να

λάβετε υπ’ όψιν σας.
Και ερχόµαστε εδώ πέρα και λέµε: «Φορολογική δικαιοσύνη».

Τι φορολογική δικαιοσύνη; Δεν µου λέτε; Όταν στο κατώτατο
πλήρωµα,  το Ναυτικό, οι µούτσοι, οι λοστρόµοι, αυτοί οι οποίοι
κάνουν τη βαριά δουλειά στο πλοίο, τους αυξάνετε πάνω από
τρεις φορές τη φορολογία, το θεωρείτε αυτό φορολογική δικαιο-
σύνη; Εγώ σας λέω. Θα τολµούσατε να βάλετε στις τράπεζες και
σε µια στιγµή να αυξάνατε πάνω από τρεις φορές τη φορολογία
τους; Θα τολµούσατε να το κάνετε στις επιχειρήσεις; Και όµως,
το κάνετε στα κατώτατα πληρώµατα των ναυτικών. Το λέω γιατί
ξέρω από τους ναυτικούς µας, από τον Πειραιά, ξέρω ότι έχουν
µεγάλη ανεργία. Αυτό ήταν ένα κίνητρο και για τη ναυτοσύνη να
κάνουν µια δουλίτσα εκεί να επιβιώσουν οι άνθρωποι. Και έρχε-
σθε και µας λέτε τώρα «πάνω από τρεις φορές ο φόρος» σε µία
χρονιά. Είναι λογικά αυτά τα πράγµατα; Αντέχουν σε οποιαδή-
ποτε κριτική; 

Επίσης, τι κάνετε µε τη φορολογία σας;  Στις ανώνυµες εται-
ρείες από 25% το φόρο στα µερίσµατα το κάνετε 10%, δυόµισι
φορές κάτω. Τρεις φορές επάνω ο λοστρόµος στη φορολογία,
δυόµισι φορές κάτω ο µερισµατούχος. Είναι φορολογική λογική
αυτή;

Και να σας πω κάτι; Γιατί οι θυγατρικές των πολυεθνικών στην
Ελλάδα  δεν πληρώνουν φόρο για τα µερίσµατα; Μου είπατε «η
κοινοτική οδηγία». Εσείς τι κάνατε για αυτήν την κοινοτική οδη-
γία; Έχετε άλλη άποψη; Έχετε άλλη θέση ή δουλεύετε για τη νε-
οαποικιοκρατία µέσα στην Ευρωπαϊκή Ένωση για µία χούφτα
χώρες που χρησιµοποιούν την περιφέρεια για να στέλνουν τις
πολυεθνικές τους, να κάνουν επενδύσεις οι πολυεθνικές τους και
να είναι και αφορολόγητες; Πού; Εκεί που βγάζουν τα κέρδη. Τα
µερίσµατα των θυγατρικών εταιρειών φεύγουν για τις πολυεθνι-
κές, τις µητρικές, γιατί; Και αυτός είναι αθέµιτος ανταγωνισµός
για τις εγχώριες εταιρείες. Εντελώς αθέµιτος!

Αυτά τα ποσά που λέτε ότι θα πάρετε από αυτό το νοµοσχέδιο,
αν σε δύο εταιρείες στη «VODAFON» και στην «AMSTEL» είχατε
φορολογήσει τα µερίσµατά τους, θα τα είχατε εισπράξει τα τε-
λευταία χρόνια, µιλάω για τρία-τέσσερα χρόνια. Η «VODAFON»
πάνω δύο δισεκατοµµύρια µερίσµατα έστειλε αφορολόγητα στη
µητρική της και η «ΑMSTEL» περίπου ένα δισεκατοµµύριο. Να τα
λεφτά που θα πάρετε από το φορολογικό νοµοσχέδιο. Και οι πο-
λεθνικές αυτές είναι πάµπολλες, έχουν τα φιλέτα της ελληνικής
οικονοµίας. Και οι γερµανικές θυγατρικές ιδιαίτερα είναι πολλές
στη χώρα µας.

Από πού και ως πού, λοιπόν, αυτές θα έχουν αυτό το υπερπρο-
νόµιο; Γιατί να το έχουν αυτό  το υπερπρονόµιο; Και γιατί θα πρέ-
πει να υπάρχει αυτή η περίφηµη ασυλία για αγορά επιχειρήσεων,
αγορά µετοχών, αγορά οµολόγων; Γιατί αυτή η ασυλία; Γιατί να
µη δηλώνονται και να ελέγχονται ως τεκµήρια στις φορολογικές
δηλώσεις; Γιατί; Είναι αναπτυξιακά αυτά; Αυτές είναι οι λογικές,
έχουµε κάνει πλυντήριο τα οµόλογα, τις µετοχές, την αγορά µε-
ριδίων σε επιχειρήσεις και ο καθένας µπορεί να πηγαίνει τα
λεφτά του και να τα ανακυκλώνει µέσα από εκεί.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Μαρία Κόλλια-Τσαρουχά): Ολοκληρώστε,
παρακαλώ.

ΠΑΝΑΓΙΩΤΗΣ ΛΑΦΑΖΑΝΗΣ: Τελειώνω, κυρία Πρόεδρε.
Αυτά είναι τα µέτρα που έπρεπε να πάρετε. Και εσείς αντί γι’

αυτό έρχεσθε εδώ πέρα να κατεβάσετε δυόµισι φορές το φόρο
στις µεγάλες επιχειρήσεις την ώρα που για τις µικρές και πολύ
µικρές επιχειρήσεις έρχεσθε να κάνετε φορολογικό αφανισµό µε
συντελεστές 26% και 33%, αλλάζοντας στην ουσία το φορολο-
γικό καθεστώς για τις οµόρρυθµες και τις ετερόρρυθµες εται-
ρείες. Το αλλάξατε ριζικά για να το πάτε στο 26% και στο 33%.
Δηλαδή, τη µικρή επιχείρηση θα τη λιώσουµε, θα την πατήσουµε
και τη µεγάλη επιχείρηση θα την ευνοήσουµε. Αυτή είναι η λογική
του νοµοσχεδίου που τη θεωρείτε δίκαιη; Και οι πολυεθνικές βε-
βαίως δεν θα πληρώνουν καθόλου φόρο.

Πολλά τα θέµατα. 
ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Μαρία Κόλλια-Τσαρουχά): Κλείστε, παρα-

καλώ.
ΠΑΝΑΓΙΩΤΗΣ ΛΑΦΑΖΑΝΗΣ: Μάλιστα.
Αυτό το φορολογικό νοµοσχέδιο δεν είναι µεταρρύθµιση µε τη

θετική έννοια, είναι αντιµεταρρύθµιση. Είναι ένα φορολογικό νο-
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µοσχέδιο της αρπαχτής, τροϊκανών για να µπαλώσει πολύ περισ-
σότερο τις µαύρες τρύπες σας τις οποίες θέλετε να µπαλώσετε
προκειµένου να δώσετε καλές εξετάσεις από τη Δευτέρα στο Eu-
rogroup, αλλά έτσι δεν αντιµετωπίζετε κανένα πρόβληµα της
χώρας. 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Μαρία Κόλλια-Τσαρουχά): Ολοκληρώστε,
παρακαλώ.

ΠΑΝΑΓΙΩΤΗΣ ΛΑΦΑΖΑΝΗΣ: Και πολύ περισσότερο, κύριε
Υπουργέ, κάνετε το µεγάλο ατόπηµα να µας φέρετε Παρασκευή
ή Σάββατο επτά πράξεις νοµοθετικού περιεχοµένου µε κατεπεί-
γοντα χαρακτήρα, να τις πάτε στην επιτροπή Σαββατιάτικα ή
αύριο που δεν µπορεί να λειτουργήσει επιτροπή οικονοµική εφό-
σον θα έχουµε Ολοµέλεια για το φορολογικό, να τις πάτε Σαβ-
βατιάτικα επτά πράξεις νοµοθετικού περιεχοµένου εκ των οποίων
µία µεγάλη δανειακή σύµβαση και τη Δευτέρα να τις φέρετε µε
κατεπείγοντα χαρακτήρα στην Ολοµέλεια για να τις ψηφίσουµε,
επτά νοµοσχέδια στη συσκευασία του ενός και µάλιστα πράξεις
νοµοθετικού περιεχοµένου σε διαδικασία εξπρές. 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Μαρία Κόλλια-Τσαρουχά): Κλείστε, παρα-
καλώ, θα τα πούµε πάλι αυτά.

ΠΑΝΑΓΙΩΤΗΣ ΛΑΦΑΖΑΝΗΣ: Και ο κ. Γεωργιάδης υπερασπί-
ζεται κατά τα άλλα τον κοινοβουλευτισµό απέναντι στον κ. Δια-
µαντόπουλο. Να τον χαίρεσθε αυτόν τον κοινοβουλευτισµό.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Μαρία Κόλλια-Τσαρουχά): Κλείστε, παρα-
καλώ! 

ΠΑΝΑΓΙΩΤΗΣ ΛΑΦΑΖΑΝΗΣ: Αυτό είναι κατάλυση της Κοινο-
βουλευτικής Δηµοκρατίας. Αν δεν ακούσατε, ενηµερωθείτε.

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΣΥΡΙΖΑ-ΕΚΜ)
ΣΠΥΡΙΔΩΝ-ΑΔΩΝΙΣ ΓΕΩΡΓΙΑΔΗΣ: Ακούσαµε!
ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Μαρία Κόλλια-Τσαρουχά): Το λόγο έχει ο

Κοινοβουλευτικός Εκπρόσωπος του ΠΑΣΟΚ, κ. Μιχάλης Χρυσο-
χοΐδης.

ΜΙΧΑΗΛ ΧΡΥΣΟΧΟΪΔΗΣ: Είναι παρήγορο ότι ο κ. Λαφαζάνης
σε αυτήν του την παρέµβαση ως Κοινοβουλευτικός Εκπρόσωπος
άρχισε να διορθώνει τη ρητορική του και να κατεβάζει τους τό-
νους των προηγούµενων ηµερών σε σχέση µε το επίκαιρο ζή-
τηµα της λίστας Λαγκάρντ.

ΣΤΕΦΑΝΟΣ ΣΑΜΟΪΛΗΣ: Όποιος πεινάει, καρβέλια ονειρεύε-
ται!

ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Μαρία Κόλλια-Τσαρουχά): Σας παρακα-
λώ! Αφήστε τον κύριο εκπρόσωπο να µιλήσει.

ΜΙΧΑΗΛ ΧΡΥΣΟΧΟΪΔΗΣ: Καρβέλια ονειρευόσασταν εσείς
τόσον καιρό, οι οποίοι δυστυχώς πολλοί από εσάς µετατραπή-
κατε σε εισαγγελείς και δικαστές και αποδίδετε δικαιοσύνη στα
πάνελς.

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, τρέφω προσωπικά βαθύ και
ανυπόκριτο σεβασµό στη δικαιοσύνη. Υπάρχει ένα ζήτηµα που
τρέχει αυτήν τη στιγµή ως έρευνα στη δικαιοσύνη. Είµαι βέβαιος
ότι η δικαιοσύνη θα αποδώσει ευθύνες εκεί που πρέπει και σε
όσους πρέπει.

Το ερώτηµα είναι γιατί εσείς σπεύσατε να αποδώσετε ποινικές
ευθύνες σε πρόσωπα, σε πολίτες, σε πολιτικά πρόσωπα, γίνεστε
δικαστές χωρίς να έχετε καν ενδείξεις, όχι στοιχεία και αποδεί-
ξεις, αλλά χωρίς να έχετε καν ενδείξεις! Και αυτό αποτελεί έναν
κίνδυνο. Και αυτό σηµαίνει ότι δεν έχετε διδαχθεί από τα µαθή-
µατα της ιστορίας όταν η παλαιοδεξιά του ’40 και του ’50 προ-
σήγαγε τότε πολίτες προοδευτικούς για τα φρονήµατά τους. Και
τότε αποδίδονταν κατηγορίες άδικες στηριγµένες στη θεωρία
της συνωµοσίας. Το ίδιο κάνετε σήµερα. Και προσέξτε, γιατί
αυτά είναι πάρα πολύ επικίνδυνα µονοπάτια για τη δηµοκρατία,
για το πολίτευµα, για το πολιτικό µας σύστηµα, για τη δικαιο-
σύνη.

Όπως επίσης και οι άλλοι συνάδελφοι των άλλων κοµµάτων
που παραπέµπουν τον κ. Παπαδήµο ο οποίος εκλήθη στη χώρα
να συνδράµει µε την παρουσία του σε µία περίοδο όπου η Ελ-
λάδα  γκρεµιζόταν και τώρα πάνε να του αποδώσουν ποινικές ευ-
θύνες στηριγµένες πάνω σε θεωρίες συνωµοσίας. Όπως επίσης
αποδίδουν ποινικές ευθύνες στον Γιώργο Παπανδρέου γιατί µε
τις αποφάσεις τότε της κυβέρνησης και της Βουλής η Ελλάδα
µπήκε στο µηχανισµό στήριξης.

Αυτά, λοιπόν, είναι µία ευκαιρία να ξεκαθαρίσουν κιόλας εδώ

στην πολιτική συζήτηση που θα γίνει στη Βουλή. Αλλά το να απο-
δίδετε –επαναλαµβάνω- ποινικές ευθύνες σε πρόσωπα χωρίς
στοιχεία και ενδείξεις, αυτό είναι απαράδεκτο και είναι µία κατά-
πτυστη ενέργεια και είναι µία ευκαιρία να την πάρετε πίσω την
πρόταση την οποία κάνατε.

Έρχοµαι στα ζητήµατα του φορολογικού νοµοσχεδίου. Για µία
ακόµα φορά ακούσαµε την ορολογία, τη ρητορική της τροϊκανής
Κυβέρνησης, της «αρπαχτής» και µία σειρά άλλα ζητήµατα, όπως
επίσης άκουσα τις προηγούµενες µέρες από στελέχη του ΣΥΡΙΖΑ
να αποκαλούν υποτελή τη συµπεριφορά της Κυβέρνησης γιατί ο
Σαµαράς, ο Πρωθυπουργός, επισκέφθηκε το Βερολίνο το οποίο
όµως εσείς ζητάτε µε πολύ µεγάλη επιµονή και διαρκή αιτήµατα
να επισκεφθείτε για να γίνετε δεκτοί έστω και από κάποιον
Υπουργό. Επιτέλους, φθάνει τόση υποκρισία. Δεν απευθύνεστε
σε πολίτες τρίτης κατηγορίας. Έχουν κρίση οι Έλληνες. 

Σήµερα, λοιπόν, συζητάµε για ένα νοµοσχέδιο το οποίο ουσια-
στικά δεν αποτελεί µία ολοκληρωµένη φορολογική προσέγγιση
αλλά κάποιες διατάξεις που θα οδηγήσουν µεσοπρόθεσµα στη
σύνταξη ενός ολοκληρωµένου φορολογικού νοµοσχεδίου, µίας
ολοκληρωµένης φορολογικής πολιτικής. Αυτό είναι κρίσιµο διότι
αυτήν τη στιγµή το ζητούµενο για τη χώρα, το µοναδικό ζητού-
µενο, αν θέλετε, είναι να πείσει τους πολίτες ότι η Κυβέρνηση
διακρίνεται για τη φορολογική της δικαιοσύνη και τη φορολογική
ισότητα ανάλογα µε τα εισοδήµατα του καθενός και ταυτόχρονα
να πείσει τις κυβερνήσεις των ξένων χωρών και τους λαούς των
ξένων χωρών ότι εµείς εδώ έχουµε αποφασίσει να φτιάξουµε ένα
κράτος δικαίου. Άρα, λοιπόν, το θέµα της φορολογικής δικαιο-
σύνης αναδεικνύεται σε κρισιµότατο ζήτηµα αφού συνδέεται µε
την κοινωνική δικαιοσύνη και µε την εµπιστοσύνη του κόσµου
απέναντι στην πολιτική και τις σχέσεις κράτους-πολίτη.

Τι θέλουµε να έχουµε από ένα φορολογικό νοµοσχέδιο;
Πρώτα-πρώτα την απλότητά του, την απλούστευσή του. Θέ-
λουµε συµπύκνωση όλων των µέχρι σήµερα φορολογικών διατά-
ξεων σε ένα πολύ µικρό, πρακτικό και «εύπεπτο» νοµοσχέδιο για
τους πολίτες και ταυτόχρονα πολύ αποτελεσµατικό στην εφαρ-
µογή του. 

Για παράδειγµα, το ζήτηµα του κάθε χρόνο εκδιδοµένου Κώ-
δικα Βιβλίων και Στοιχείων πρέπει να σταµατήσει. Είναι ένα τε-
ράστιο βιβλίο το οποίο βγάζουν κάποιοι, εξοικονοµώντας µά-
λιστα πάρα πολλά χρήµατα, αλλά στην ουσία αυτό βλάπτει τους
πολίτες. Απλούστευση, λοιπόν, ένα απλό φορολογικό νοµοσχέ-
διο.

Δεύτερον, θέλουµε ένα δίκαιο φορολογικό νοµοσχέδιο.
Άκουσα προηγουµένως τον Υπουργό και άλλους συναδέλφους,
άκουσα τον κ. Βορίδη που αναφερόταν στο ζήτηµα των ελευθέ-
ρων επαγγελµατιών µε αφορµή την ένσταση αντισυνταγµατικό-
τητας. Κοιτάξτε, αν µέσα σ’ αυτήν την Αίθουσα εξακολουθούµε
να υπερασπιζόµαστε λογικές σαν κι αυτές που κυριαρχούσαν
στη φορολογία εισοδήµατος των ελεύθερων επαγγελµατιών,
τότε σηµαίνει ότι δεν είµαστε κοινωνικά δίκαιοι και δεν αντιλαµ-
βανόµαστε ποιο είναι το ζητούµενο σήµερα, γιατί έτσι την πλη-
ρώνουν πάντα οι γνωστοί ύποπτοι συνταξιούχοι και οι µισθωτοί,
γιατί όλοι δηλώνουν τελικά στο όριο του αφορολογήτου. 

Η κοινωνική δικαιοσύνη σήµερα έγκειται στο γεγονός ότι θα
πρέπει να στηριχθούν όλες οι αδύναµες οµάδες του πληθυσµού,
οι κοινωνικά και οικονοµικά αδύναµες. Πώς; Όχι µε γενικές ρυθ-
µίσεις αλλά µε στοχευµένες ρυθµίσεις ώστε να παίρνουν από το
κοινωνικό κράτος γενναιόδωρα αυτοί που δικαιούνται τη βοήθεια
και το επίδοµα και όχι όλοι, γιατί το «όλοι» δηµιουργεί στρεβλώ-
σεις και µεγάλες κοινωνικές αδικίες. 

Το τρίτο στοιχείο είναι το αναπτυξιακό, δηλαδή κατά πόσο το
ίδιο το φορολογικό νοµοσχέδιο δηµιουργεί συνθήκες υγιούς αν-
ταγωνισµού µεταξύ των επιχειρήσεων και δεν δηµιουργεί στρε-
βλώσεις. 

Επίσης, το φορολογικό νοµοσχέδιο δηµιουργεί κίνητρα για την
ανάπτυξη και τις επενδύσεις και σταθερότητα. Αν κάτι είναι ζη-
τούµενο από τη σηµερινή Ελλάδα, από τη σηµερινή Κυβέρνηση,
από τα σηµερινά κόµµατα που αποτελούν την Κυβέρνηση, αν
κάτι είναι ζητούµενο σήµερα από τη χώρα µας, αυτό είναι η πο-
λιτική, η οικονοµική και η φορολογική σταθερότητα, δηλαδή να
γνωρίζει κανείς πού θα πάει, µε ποιον τρόπο θα πάει, σε πόσο
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χρόνο θα τελειώσει και σε πόσα χρόνια θα υπάρχει αυτό το κα-
θεστώς, διαφορετικά δεν θα προσελκύσουµε ξένες επενδύσεις
που είναι αναγκαίες για να αυξηθεί η απασχόληση στη χώρα µας.

Θέλω να αναφερθώ σε ορισµένα ιδιαίτερα ζητήµατα όπως
είναι το θέµα του πετρελαίου θέρµανσης. Αγαπητοί συνάδελφοι,
µπορεί ο καθένας να έχει τις επιµέρους απόψεις του, όµως το
θέµα είναι πολύ καθαρό. Μία γενικευµένη ρύθµιση περί µειωµέ-
νης τιµής του πετρελαίου θέρµανσης οδήγησε στο να εξοικονο-
µούν εκατό οικογένειες δισεκατοµµύρια κάθε χρόνο και αυτοί
ήταν λαθρέµποροι και κακοποιοί. Θα συνεχίσουµε αυτό το καθε-
στώς ή θα ανοίξουµε µία νέα περίοδο όπου οι πραγµατικά έχον-
τες ανάγκη θα παίρνουν ένα γενναίο επίδοµα θέρµανσης για να
µην υποστούν προβλήµατα από το χειµώνα; Το ζήτηµα της εξί-
σωσης δεν πρέπει να εξαντληθεί στο τραπέζι αυτό και τούτο διότι
αυτή ήταν µία καταστροφική πολιτική η οποία τελικώς αποβαίνει
σε βάρος των φτωχών συµπολιτών µας. Δεν είναι αυτό κοινωνική
δικαιοσύνη.

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας του κυρίου Βουλευτή)

Τελειώνω, κυρία Πρόεδρε. 
Με την ευκαιρία αυτή, κύριε Υπουργέ, κύριε Μαυραγάνη, γιατί

εσείς προφανώς θα ασχοληθείτε, θα ήθελα να ολοκληρώσω µε
το ζήτηµα των εισροών και εκροών στη λιανική πώληση των καυ-
σίµων, διότι και από κει νοµίζω ότι θα εξοικονοµήσουµε πολύ ση-
µαντικά ποσά. Ας κάνουµε, λοιπόν, µία δαπάνη είτε µέσω του
ΕΣΠΑ είτε µέσω του προϋπολογισµού για να ολοκληρώσουµε.

Ακούγοντας προηγουµένως τον κ. Λαφαζάνη αλλά και άλλους
συναδέλφους οι οποίοι καλοπροαίρετα κάνουν µία σειρά από
προτάσεις, θα πω το εξής: Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, ζούµε
σε µία εποχή όπου εργαζόµαστε και κινούµαστε σε µία Ευρώπη
η οποία έχει τετρακόσια πενήντα έως πεντακόσιια εκατοµµύρια
καταναλωτές, η οποία έχει µία ενιαία, ελεύθερη αγορά όπου κι-
νούνται ελεύθερα υπηρεσίες, προϊόντα, άνθρωποι. Ακούµε, λοι-
πόν, εδώ για διάφορες ρυθµίσεις εσωτερικού χαρακτήρα,
δηλαδή εθνικού χαρακτήρα, οι οποίες όµως δεν µπορούν να
εφαρµοστούν και δεν πρέπει να εφαρµοστούν, διότι δεν έχουν
σχέση µε την πραγµατική ανταγωνιστικότητα της οικονοµίας. 

Η πραγµατική ανταγωνιστικότητα της οικονοµίας µας εντοπί-
ζεται σ’ αυτό που είπε ο Υπουργός προηγουµένως. Έχουµε 24
δισ. εξαγωγές, κύριοι συνάδελφοι. Ξέρετε τι σηµαίνει αυτό; Αν
φέτος το ΑΕΠ της χώρας είναι 180 δισ, αυτό σηµαίνει ότι θα πάµε
περίπου στο 15% του ΑΕΠ. 

ΠΑΝΑΓΙΩΤΗΣ ΛΑΦΑΖΑΝΗΣ: Τόσο λίγο;
ΜΙΧΑΗΛ ΧΡΥΣΟΧΟΪΔΗΣ: Δεν είναι καθόλου λίγο. Το 180 είναι

λίγο, κύριοι συνάδελφοι, αλλά το 180 µπορεί να αυξηθεί µόνο
έτσι. Αν σκεφθείτε, δηλαδή, ότι πριν από τέσσερα χρόνια είχαµε
µείον 14% έλλειµµα εµπορικού ισοζυγίου, αυτό είναι θαύµα. Αυτό
είναι το θαύµα της σηµερινής Ελλάδας και έτσι η Ελλάδα µπορεί
ξανά να αναπτύξει ένα βηµατισµό και να φτιάξει µία ανταγωνι-
στική και εξωστρεφή οικονοµία µε θέσεις εργασίας. Υπάρχει το
ζήτηµα της συµφωνίας «COSCO», «HEWLETT PACKARD». Είναι
110 δισ. στο Ρότερνταµ σήµερα. Εκατόν δέκα δισεκατοµµύρια
είναι αυτό το «πακέτο» της συµφωνίας. Αυτό έρχεται στην Ελ-
λάδα, στον Πειραιά. Το αργότερο µέσα σε δέκα χρόνια θα ολο-
κληρωθεί. Η Ολλανδία έχει 810 δισ. ΑΕΠ. Τα 110, λοιπόν,
έρχονται στην Ελλάδα.

Ευχαριστώ, κυρία Πρόεδρε.
(Χειροκροτήµατα)

ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Μαρία Κόλλια-Τσαρουχά): Ευχαριστούµε
τον κύριο συνάδελφο.

Ο Κοινοβουλευτικός Εκπρόσωπος της Νέας Δηµοκρατίας κ.
Βορίδης έχει το λόγο.

ΜΑΥΡΟΥΔΗΣ ΒΟΡΙΔΗΣ: Ευχαριστώ, κυρία Πρόεδρε.
Κύριοι συνάδελφοι, η συζήτηση για το φορολογικό νοµοσχέδιο

δεν έχει αποφύγει –τουλάχιστον στην παρούσα φάση της- να πε-
ριστραφεί γύρω από τέσσερα βασικά επιχειρήµατα εκ των
οποίων τα τρία αποτελούν το απόλυτο κλισέ της Αριστεράς. Το
ένα έχει ένα νόηµα να το συζητάει κανείς πιο σοβαρά. 

Το πρώτο κλισέ της Αριστεράς είναι το εξής: «Ευηµερούν οι
αριθµοί, υποφέρουν οι άνθρωποι». Το δεύτερο κλισέ είναι: «Δεν
φορολογούνται οι πλούσιοι, η λύση είναι να τα πάρουµε από

τους πλούσιους». Το τρίτο κλισέ είναι: «Φόρους πληρώνουν τα
συνήθη υποζύγια». Το τέταρτο, το οποίο είναι ένα πολύ πιο σο-
βαρό θέµα, είναι το ζήτηµα της φοροδιαφυγής.

Θέλω να αναφερθώ –γιατί νοµίζω ότι έχει ενδιαφέρον- στην
αµηχανία της Αριστεράς –κυρίως όπως αυτή εκφράζεται σήµερα
από την Αξιωµατική Αντιπολίτευση- στο το συγκεκριµένο νοµο-
σχέδιο γιατί προφανώς υπάρχει µία δυσκολία µε τα συγκεκρι-
µένα κλισέ, γιατί προφανώς υπάρχει µία διαφορά πολιτικής πια.

Κατ’ αρχάς, ας συζητήσουµε γι’ αυτό το περίφηµο «ευηµερούν
οι αριθµοί, αλλά υποφέρουν οι άνθρωποι». Εδώ υπάρχει ένα
πολύ απλό ερώτηµα. Άραγε, όταν µιλάµε για οικονοµική ευηµε-
ρία των ανθρώπων, µπορούµε να την αποσυνδέσουµε από αριθ-
µούς; Η οικονοµική ευηµερία των ανθρώπων είναι άµεσα
συνδεδεµένη µε τους αριθµούς, γιατί η οικονοµία µετράται σε
αριθµούς. Δεν έχουµε άλλον τρόπο να το κάνουµε αυτό. 

Υπάρχουν, είναι η αλήθεια –θα ενδιαφέρει τον κ. Τσακαλώτο
αυτό- τα οικονοµικά της ευτυχίας. Εµένα µου αρέσουν αυτά.
Όµως, τα οικονοµικά της ευτυχίας σε τελευταία ανάλυση εισά-
γουν στη συζήτηση µια σειρά, αν θέλετε, από παράπλευρες πα-
ραµέτρους. Μετρούν, δηλαδή, ανεξάρτητα από τα χρήµατα, το
κατά πόσο κάποιος µπορεί να είναι ευτυχισµένος. Εκεί, µάλιστα,
µπορεί να δει κανείς ενδιαφέρουσες διακυµάνσεις, όπως ότι,
πράγµατι, η ευτυχία είναι ένας συνολικότερος ψυχικός παράγων
που ενσωµατώνει ηθικοκοινωνικές αξίες. Θα δείτε πλούσιες
χώρες που µπορεί να µην είναι πολύ ευτυχισµένες ή φτωχότερες
χώρες, οι οποίες να είναι πιο ευτυχισµένες. Αν φύγουµε, όµως,
απ’ αυτά τα οικονοµικά, τότε στην πραγµατικότητα εκείνο το
οποίο θα διαπιστώσουµε είναι ότι δεν υπάρχει συζήτηση για το
αν ευηµερούν οι άνθρωποι, χωρίς να συζητήσουµε για τους αριθ-
µούς. 

Κατ’ αρχάς, λοιπόν, έχουµε κάνει κάτι για τους αριθµούς; Η
απάντηση, λοιπόν, είναι ότι ναι, έχουν γίνει σηµαντικά πράγµατα.
Υπάρχει ένα πρόγραµµα το οποίο φτιάχνει τα δηµόσια οικονο-
µικά και αυτό είναι που σας φέρνει σε αµηχανία, γιατί γνωρίζετε
πάρα πολύ καλά ότι είναι αδύνατον πια να αντιµετωπίσουµε την
ευηµερία των ανθρώπων, αν δεν διορθώσουµε τα δηµόσια οικο-
νοµικά. Δεν γίνεται αλλιώς. Γιατί δεν θα υπάρχει χρηµατοδότηση
της χώρας, γιατί προφανώς δεν θα µπορεί να υπάρξει ανάπτυξη
χωρίς χρηµατοδότηση, γιατί αν δεν υπάρχει ανάπτυξη, δεν θα
υπάρξουν δουλειές και άρα, ξαναγυρνάµε στο βασικό κύκλο.
Πρέπει να φτιάξουµε τα δηµόσια οικονοµικά. Φωνάζετε για το
προφανές αλλά αποκρύβετε τις δηµοσιονοµικές επιτυχίες της
Κυβέρνησης. 

Το πρωτογενές έλλειµµα, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, δια-
µορφώθηκε στο 1,5 δισεκατοµµύριο ευρώ, 0,8% του ΑΕΠ το
πρώτο ενδεκάµηνο, ενώ το αντίστοιχο ενδεκάµηνο του 2011 ήταν
6 δισεκατοµµύρια ευρώ, δηλαδή 2,9% του ΑΕΠ. Το έλλειµµα
ανέρχεται πλέον –το έλλειµµα συνολικά, όχι το πρωτογενές- σε
12,9 δισεκατοµµύρια ευρώ και 6,6% του ΑΕΠ από 21,5 δισεκα-
τοµµύρια ευρώ το αντίστοιχο ενδεκάµηνο του 2011. Φτιάχνουν
τα δηµόσια οικονοµικά; Φτιάχνουν θεαµατικά. 

Τι άλλο, όµως, συµβαίνει; Το διαρθρωτικό έλλειµµα, σύµφωνα
πλέον µε έκθεση της Ευρωπαϊκής Επιτροπής, εκτιµάται ότι θα
µειωθεί κατά 13,9 ποσοστιαίες µονάδες του ΑΕΠ την τριετία
2009-2012. Με ποιο στόχο; Με στόχο µείωσης δέκα ποσοστιαίων
µονάδων την περίοδο 2009-2014. Γίνονται περισσότερα πράγ-
µατα κατά την τριετία απ’ αυτά που ήταν προγραµµατισµένα να
γίνουν στην πενταετία. 

Υπάρχει ανταπόκριση από τις αγορές σ’ αυτό; Φυσικά, γιατί
υπήρξε η αναβάθµιση πολλών µονάδων από τη «STANDARDS &
POORS», γιατί αυτό σηµαίνει ότι πλέον υπάρχει πολύ µειωµένη
χρηµατοδότηση των τραπεζών, µε µικρότερο κόστος χρήµατος
στη δανειοδότηση των τραπεζών και γιατί, βεβαίως, αυτό φαίνε-
ται και στον τρόπο που µεταχειρίζονται πια οι αγορές το επιτόκιο.
Κατά την πρόσφατη έκδοση εξαµήνων εντόκων γραµµατίων του
δηµόσιου, το επιτόκιο ήταν το χαµηλότερο από τις αρχές του
2010. Ήταν 4,38%. Εποµένως, εδώ υπάρχει µία σαφέστατη αν-
ταπόκριση. Η διαφορά των αποδόσεων µεταξύ του ελληνικού και
του γερµανικού οµολόγου δεκαετούς διαρκείας µειώθηκε µετά
τις εκλογές του Ιουνίου του 2012 από τις δύο χιλιάδες επτακό-
σιες ογδόντα οκτώ µονάδες βάσης στις χίλιες εξακόσιες εξήντα
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οκτώ. Κάτω από το µισό είναι η διαφορά µέσα στο εξάµηνο της
συγκεκριµένης διακυβέρνησης. 

Υπάρχει επίπτωση στον πληθωρισµό; Υπάρχει. Αυτός αποκλι-
µακώνεται. Σύµφωνα µε την Τράπεζα της Ελλάδος, το 2012 είναι
το πρώτο έτος από την υιοθέτηση του ενιαίου νοµίσµατος από
την Ελλάδα που ο ελληνικός πληθωρισµός εκτιµάται ότι θα είναι
χαµηλότερος από το µέσο πληθωρισµό στη Ζώνη του ευρώ. Θα
είναι 1,2% έναντι 2,4%. Το µέσο ετήσιο επίπεδο του πυρήνα του
πληθωρισµού αναµένεται φέτος να µηδενιστεί. Θα είναι 0% ο
πληθωρισµός. Αυτή είναι η επίπτωση. 

Πάµε στην ανταγωνιστικότητα, για να πάµε και στην πραγµα-
τική οικονοµία, αυτήν που θα γεννήσει τις θέσεις εργασίας.
Έχουµε διαφωνίες;

ΕΥΚΛΕΙΔΗΣ ΤΣΑΚΑΛΩΤΟΣ: (Δεν ακούστηκε)
ΜΑΥΡΟΥΔΗΣ ΒΟΡΙΔΗΣ: Έχετε διαφωνίες; Θα µου τις πείτε,

θα τις ακούσω. 
ΕΥΚΛΕΙΔΗΣ ΤΣΑΚΑΛΩΤΟΣ: Η ανεργία...
ΜΑΥΡΟΥΔΗΣ ΒΟΡΙΔΗΣ: Θα τα πούµε. 
Κατ’ αρχάς, έρχοµαι στην ανταγωνιστικότητα. Η απάντηση

στην ανεργία, προφανώς, εκτός και εάν υπάρχει κάποια άλλη εν-
διαφέρουσα λύση, δεν µπορεί να είναι ότι θα κάνουµε ένα ωραίο
πρόγραµµα, στο οποίο ξαφνικά θα αρχίσουµε να αυξάνουµε
τους µισθούς του δηµοσίου, αν κάτι τέτοιο έχετε στο µυαλό σας.
Ξέρω ότι δεν το έχετε, τουλάχιστον οι σοβαροί εξ υµών. Οι άλλοι
απλώς το λένε κάποια φορά αλλά οι σοβαροί εξ υµών ξέρουν ότι
αυτό δεν γίνεται. 

Άρα, λοιπόν, πώς θα φτιάξει κανείς θέσεις εργασίας, για να
αντιµετωπίσει την επίπτωση στην ανεργία από την προσαρµογή;
Βεβαίως, και υπάρχει επίπτωση στην ανεργία. Πώς, όµως, θα
φτιάξει θέσεις εργασίας; Υπάρχει κανένας µαγικός τρόπος;
Ένας είναι ο τρόπος. Δηµόσιες και ιδιωτικές επενδύσεις. Δεν
υπάρχει άλλος τρόπος. Άλλος τρόπος δεν υφίσταται.

Το ψέµα το οποίο ακούω, ότι θα ενισχύσουµε την ιδιωτική κα-
τανάλωση, πώς θα το κάνουµε; Δανειζόµενοι και αυξάνοντας
τους µισθούς, για να γίνεται κατανάλωση; Αυτό προτείνετε; Αυτή
η δυνατότητα δεν υφίσταται. Το ξέρετε ότι δεν υφίσταται. Εάν
το λέτε, λέτε ψέµατα. 

Άρα, ποια είναι η απάντηση; Δηµόσιες και ιδιωτικές επενδύ-
σεις. Για τις δηµόσιες επενδύσεις το Πρόγραµµα Δηµοσίων
Επενδύσεων το ξέρετε και παρεµπιπτόντως χρειάζεται να πάρετε
και µία απόφαση, γιατί ήταν ενδιαφέρον αυτό που άκουσα από
τον κ. Λαφαζάνη. Ρώτησε τον κύριο Υπουργό: «Μα, γιατί σέβεστε
την κοινοτική οδηγία που µιλά για τον τρόπο φορολογίας των µε-
ρισµάτων στις πολυεθνικές;» Να µην τη σέβεται; Εσείς αύριο δεν
θα τη σέβεστε; 

ΠΑΝΑΓΙΩΤΗΣ ΛΑΦΑΖΑΝΗΣ: Δεν είπα εγώ αυτό. Γιατί δεν
διεκδικείτε...

ΜΑΥΡΟΥΔΗΣ ΒΟΡΙΔΗΣ: Γιατί η κοινοτική οδηγία είναι εκεί και
µέχρι να αλλάξει η κοινοτική οδηγία, κύριε Λαφαζάνη, θα την
εφαρµόσετε και εσείς. Δεν ξέρω τι διεκδίκηση θα κάνετε. Με το
καλό να την κάνετε, αν έρθει η ώρα –κούφια να είναι αυτή η
ώρα!- αλλά εν πάση περιπτώσει, εκείνη την ώρα να πάτε να διεκ-
δικήσετε ό,τι θέλετε. Προς το παρόν, όµως, εφαρµόζουµε την
κοινοτική οδηγία, εκτός και εάν έχετε άλλη ιδέα. Έχετε άλλη
ιδέα; 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Μαρία Κόλλια-Τσαρουχά): Μη ρωτάτε. Θα
σας απαντήσει και θα αρχίσει διάλογος.

ΜΑΥΡΟΥΔΗΣ ΒΟΡΙΔΗΣ: Να πω, όµως, για την ανταγωνιστι-
κότητα που θα φέρει τις θέσεις εργασίας; Γιατί σύµφωνα µε την
έκθεση της Παγκόσµιας Τράπεζας, ενδυναµώθηκε η σχετική κα-
τάταξη της χώρας για το επιχειρηµατικό περιβάλλον κατά είκοσι
δύο θέσεις από πέρυσι. Γιατί; Απεικονίζεται αυτό στο ισοζύγιο
τρεχουσών συναλλαγών. Βελτιώθηκε, ανέρχεται στο 1/4 του αν-
τίστοιχου περυσινού και ήταν πλεονασµατικό αυτό το ισοζύγιο
τους δύο τελευταίους µήνες. Το έλλειµµα του εννιαµήνου ήταν
3,5 δισεκατοµµύρια φέτος έναντι 14,7 δισεκατοµµυρίων πέρυσι
στο ζήτηµα ακριβώς των εισαγωγών-εξαγωγών. 

Υπάρχουν, λοιπόν, και στην πραγµατική οικονοµία αποτελέ-
σµατα; Βεβαίως. Ποιος τα κάνει αυτά, κυρίες και κύριοι συνάδελ-
φοι; Ο ΣΥΡΙΖΑ;

ΠΑΝΑΓΙΩΤΗΣ ΛΑΦΑΖΑΝΗΣ: Ο Σαµαράς.

ΜΑΥΡΟΥΔΗΣ ΒΟΡΙΔΗΣ: Μάλιστα. Τα κάνει αυτή η Κυβέρ-
νηση, ο Πρωθυπουργός Αντώνης Σαµαράς, ο Υπουργός Οικονο-
µικών Γιάννης Στουρνάρας και βεβαίως η κοινοβουλευτική
Πλειοψηφία της παρούσης Αιθούσης που στηρίζει αυτές τις µε-
γάλες αλλαγές και φέρνει τα συγκεκριµένα αποτελέσµατα. Αυτοί
τα κάνουν, χωρίς τη δική σας βοήθεια, δυστυχώς ή ευτυχώς. 

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Νέας Δηµοκρατίας)
Εν πάση περιπτώσει, πάµε σε κάτι παραπέρα. Άνθρωποι και

αριθµοί. Προϋπόθεση, λοιπόν, για να αρχίσουν να ευηµερούν οι
άνθρωποι, είναι να ευηµερήσουν οι αριθµοί, να φτιαχτούν τα δη-
µόσια οικονοµικά, η ανταγωνιστικότητα, διότι αλλιώς πρέπει να
σας επισηµάνω ότι δεν «βρέχει» λεφτά. Υπάρχει αυτό το πρό-
βληµα σε αυτόν τον κόσµο. Δεν «βρέχει» λεφτά!

Πάµε στο δεύτερο θέµα. Δεν φορολογούνται οι πλούσιοι. Κατ’
αρχάς, θέλω να ακούσω το φορολογικό συντελεστή και τον ορι-
σµό του πλουσίου. Για ποια εισοδήµατα µιλάµε; Θέλω να ακούσω
αυτά τα δύο και µετά να αρχίσουµε να συζητάµε. Διότι τότε θα
συζητήσουµε το δηµοσιονοµικό όφελος ανάµεσα στη διαφορά.
Να θυµίσω ότι ο φορολογικός συντελεστής στα υψηλά εισοδή-
µατα είναι στο 42%. Να δω πού θα τον πάνε και να δω για ποια
εισοδήµατα µιλάνε, διότι θα καταλήξουµε να µιλάµε για εκατό
φορολογικές δηλώσεις, από τις οποίες βέβαια διαφορά δηµοσιο-
νοµική δεν κάνετε, ακόµη και εάν το πάτε στο 70% του Ολάντ,
τον οποίο θαυµάζετε. 

Άρα, αυτό, ξαναλέω, εκείνο που κάνει πολύ απλά είναι ένα ελά-
χιστο ισοδύναµο, ελάχιστο αποτέλεσµα δηµοσιονοµικό, ενώ αν-
τιθέτως δηµιουργεί εξαιρετικά αρνητική επίπτωση. Και για να
συνεννοούµαστε, σε αυτόν τον κόσµο οι άνθρωποι δουλεύουν
για να βγάζουν λεφτά. Αυτό είναι το κίνητρό τους. Αλλιώς, δεν
δουλεύουν. Το κεφάλαιο τοποθετεί τα χρήµατά του, για να βγά-
λει και για να έχει αποδόσεις. Αλλιώς δεν τα τοποθετεί. 

Σε έναν άλλο κόσµο, σε µια άλλη ζωή, µε ένα άλλο σύστηµα –
µου κουνάει το κεφάλι ο κ. Παφίλης και συνεννοούµαστε- τότε
συζητάµε. Αλλά σ’ αυτόν τον κόσµο έτσι δουλεύει αυτό το µα-
γαζί. Άρα, λοιπόν, όποιος µιλάει για υπερβολικές φορολογήσεις,
στην πραγµατικότητα εκείνο που λέει είναι ότι δεν θα λειτουργεί
το σύστηµα, θα παραλύσει η διαδικασία της παραγωγικότητας. 

Ποιους πλουσίους, λοιπόν, λέµε; Διότι αν µε ρωτάτε ποια είναι
η εξαντλητική φορολόγηση αυτού του νοµοσχεδίου, κυρίες και
κύριοι συνάδελφοι, είναι η µεγάλη ακίνητη περιουσία. Εκεί είναι,
πράγµατι, εξαντλητική η φορολογία. Αυτή είναι δυσβάσταχτη φο-
ρολογία. Και, πράγµατι, αυτή αφορά κυρίως τους πλουσίους που
έχουν επενδύσει σε ακίνητα. 

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας του κυρίου Βουλευτή)

Έχω δυο λεπτά, κύριε Πρόεδρε. 
Άρα, λοιπόν, βεβαίως και φορολογούνται οι πλούσιοι. Από εκεί

και πέρα υπάρχει υψηλός φορολογικός συντελεστής. Αλλά θέλω
να ακούσω τη συγκεκριµένη πρόταση. 

Το τρίτο κλισέ είναι τα συνήθη υποζύγια. Τι γίνεται τώρα;
Έχουµε ελάφρυνση 100 εκατοµµυρίων για τα συνήθη υποζύγια.
Τι λέµε; Πάει το επιχείρηµα µε τα συνήθη υποζύγια γιατί ακριβώς
υπάρχει η ελάφρυνση αυτή. Αλλά επειδή ο ΣΥΡΙΖΑ είναι ένα καλό
και συνεπές οπορτουνιστικό κόµµα, τί λέει ακόµα; Λέει: «Πρό-
σεξε, χάσαµε τα συνήθη υποζύγια. Κάπου όµως η δηµοσιονοµική
ωφέλεια των 2 και κάτι δισεκατοµµυρίων πρέπει να βγει.  Ποιος
την πληρώνει; Οι ελεύθεροι επαγγελµατίες». 

Λέει τώρα ο εισηγητής σας -γιατί είναι και ένα κοινό που πρέ-
πει να το καλύψουµε και αυτό, να µην τους αφήσουµε τώρα που
πλήττονται. Μετά τα συνήθη υποζύγια πάµε τώρα στους ελεύθε-
ρους επαγγελµατίες- ότι έρχονται λουκέτα στην αγορά µε την
φορολογία αυτή. Τι εννοεί; Εννοεί ότι το νοµοσχέδιο –το λέει και
παρακάτω- είναι αντιαναπτυξιακό. Τι λέει ακόµα ο εισηγητής σας;
Λέει «Μα δεν ακούσατε τους επαγγελµατικούς φορείς που λένε
ότι πλήττεται η επιχειρηµατικότητα και ότι η φορολογία που επι-
βάλλεται στις επιχειρήσεις και αύξηση από το 20% στο 26%, στην
πραγµατικότητα δεν είναι υπέρ των επενδύσεων;». 

Συγχαρητήρια. Ξαφνικά τοποθετηθήκατε και µε τα συνήθη
υποζύγια και µε την επιχειρηµατικότητα και µε τους ελεύθερους
επαγγελµατίες και µε τη µείωση των φορολογικών συντελεστών
στις επιχειρήσεις. Τέλειο. 
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Πάλι γυρνάµε στο βασικό ερώτηµα: Βρέχει λεφτά; Δε βρέχει.
Γιατί, βεβαίως, αν τα κάνεις όλα αυτά, καταλήγεις σε δηµοσιο-
νοµικές προτάσεις οι οποίες φυσικά έχουν κόστος ενός δισεκα-
τοµµυρίου και όλα τα σχετικά. Εδώ να τοποθετηθείτε όµως. 

Τελικώς, η κριτική που κάνετε στο νοµοσχέδιο είναι ότι είναι
υψηλοί οι φορολογικοί συντελεστές για τους ελεύθερους επαγ-
γελµατίες; Είναι η κριτική που κάνετε στο φορολογικό νοµοσχέ-
διο ότι κακώς αυξάνεται η φορολογία στις ανώνυµες εταιρείες
από το 20% στο 26%; Αυτή είναι η κριτική σας; Ή συµφωνείτε µ’
αυτό, οπότε να σας δούµε αν ψηφίζετε και καµµιά διάταξη; Τι
από τα δυο; Στην πραγµατικότητα πέφτει ο φερετζές µε το νο-
µοσχέδιο αυτό, γιατί φαίνεται ότι δεν µπορείτε να τα έχετε όλα.

Τελειώνω µε την περίφηµη συζήτηση για τη φοροδιαφυγή.
Άκουσα και το κρατώ –το λέω αυτό ειλικρινώς- ορισµένες κριτι-
κές επιµέρους παρατηρήσεις που έκανε ο εισηγητής του ΣΥΡΙΖΑ
για υπουργικές αποφάσεις που δεν έχουν εκδοθεί, για ζητήµατα
που πρέπει να προχωρήσουν, για το «ΕΛΕΓΞΙΣ» που πρέπει να
προχωρήσει. Αυτή είναι µια αντιπολίτευση που την ακούω. Είναι
µια αντιπολίτευση που θεωρώ ότι η Κυβέρνηση πρέπει να αξιο-
λογεί πράγµατα που δεν προχώρησαν και έπρεπε να προχωρή-
σουν. Εκεί να είστε και αυστηροί. Έξι µήνες κάθονται στις
καρέκλες. Αλλά να είµαστε αυστηροί µαζί τους. Εγώ νοµίζω, ναι.
Δεν πρόκαναν να κάνουν ό,τι δεν έγινε τα τελευταία δεκαπέντε
χρόνια αλλά εµείς αυστηροί να είµαστε στο εξάµηνο. Καλό τους
κάνει, δεν τους κάνει κακό. Έτσι όµως αυστηροί. 

Τώρα όµως να είµαστε και δίκαιοι µαζί µε την αυστηρότητα.
Στοιχείο της αυστηρότητας πάντοτε είναι η δικαιοσύνη. Αν υπάρ-
χει σκέτη αυστηρότητα δεν υπάρχει δικαιοσύνη. Τους αναγνω-
ρίζετε ότι είναι αυτοί που διασταύρωσαν τα στοιχεία για τους
καταθέτες στο εξωτερικό µέσα σε έξι µήνες; Ότι έχουν διαπιστώ-
σει τις αποκλίσεις των εισοδηµάτων; Τους το αναγνωρίζετε; Ότι
έχουν στείλει τα σηµειώµατα και καλούν να γίνουν συµπληρωµα-
τικές φορολογικές δηλώσεις; Τους το αναγνωρίζετε; Τους ανα-
γνωρίζετε ότι έχουν φωνάξει τους σκαφάτους και ελέγχουν
ένα-ένα τα ναυλοσύµφωνα για να δουν αν είναι ψευδή και εικο-
νικά; Και εν συνεχεία…

ΠΑΝΑΓΙΩΤΗΣ ΛΑΦΑΖΑΝΗΣ: Το κακό δηµόσιο τα έκανε αυτά;
ΜΑΥΡΟΥΔΗΣ ΒΟΡΙΔΗΣ: Οι καλοί Υπουργοί µας. Αυτοί τα κά-

νουν αυτά. Εποµένως, λέω τώρα, αυτήν την αναγνώριση στην
προσπάθεια για τη φοροδιαφυγή -που δεν λέω ότι είναι ολοκλη-
ρωµένη, δεν είναι πλήρης αλλά στο εξάµηνο είναι ένα συγκεκρι-
µένο ξεκίνηµα- τους το αναγνωρίζουµε;

Τέλος, κύριε Λαφαζάνη, να τα λύσουµε τα θέµατα και τα πολι-
τικά. 

ΠΑΝΑΓΙΩΤΗΣ ΛΑΦΑΖΑΝΗΣ: Το απόγευµα. 
ΜΑΥΡΟΥΔΗΣ ΒΟΡΙΔΗΣ: Ένα λεπτό θα πάρει αυτό. 
Με ρωτάτε: «είναι βία η απόλυση;» και απαντώ, όχι. Είναι ένας

θεσµός του Εργατικού Δικαίου η λύση της συµβάσεως, επαχθής
για τον εργαζόµενο αλλά  υπάρχει. Επειδή, κύριε Λαφαζάνη,
υπάρχουν απολύσεις, αυτό σηµαίνει ότι κάποιος νοµιµοποιείται
να πετάει µολότοφ; Αυτό είναι το ερώτηµα που πρέπει να απαν-
τήσετε εσείς. Αυτή είναι η επικίνδυνη εξίσωση. 

(Θόρυβος από την πτέρυγα του ΣΥΡΙΖΑ-ΕΚΜ)
Όταν εσείς λέτε και λεκτικά ακόµα… 
ΠΑΝΑΓΙΩΤΗΣ ΛΑΦΑΖΑΝΗΣ: Να το πείτε στις καθαρίστριες. 
ΜΑΥΡΟΥΔΗΣ ΒΟΡΙΔΗΣ: Η Κυβέρνηση είναι εδώ και θα απαν-

τήσει για τις καθαρίστριες. Θα απαντήσει η Κυβέρνηση για το
θέµα αυτό που θέτετε µετ’ επιτάσεως.  

ΠΑΝΑΓΙΩΤΗΣ ΛΑΦΑΖΑΝΗΣ: Πείτε κάτι κι εσείς. 

ΜΑΥΡΟΥΔΗΣ ΒΟΡΙΔΗΣ: Τι να πω. Τους έχουµε εδώ. Εγώ θα
πω γι’ αυτό; 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Μαρία Κόλλια-Τσαρουχά): Κύριε Βορίδη,
τελειώστε  παρακαλώ.  

ΜΑΥΡΟΥΔΗΣ ΒΟΡΙΔΗΣ: Εγώ όµως θέτω κάτι ως µείζον για
να το συνδυάσω µε την ενδιαφέρουσα αριστερίστικη στροφή
που παρακολουθώ το τελευταίο χρονικό διάστηµα από την
πλευρά του ΣΥΡΙΖΑ. Άκουσα και µάλιστα από τον κ. Τσακαλώτο,
αυτήν τη φορά µετ’ εκπλήξεως –δυσαρέστου για πρώτη φορά-
ότι η βίλα «Αµαλία» συµψηφίζεται µε τις βίλες των πλουσίων. 

Δηλαδή, µε συγχωρείτε πολύ, για να το καταλάβω: Κι αν ένας
έβγαλε λεφτά και πήρε µία βίλα, αυτό σηµαίνει ότι κάποιοι οι
οποίοι αποθηκεύουν όπλα, κράνη, πυροµαχικά, µπουκάλια, χρη-
σιµοποιούν…

(Θόρυβος από την πτέρυγα του ΣΥΡΙΖΑ-ΕΚΜ)
ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Μαρία Κόλλια – Τσαρουχά): Κύριοι συνά-

δελφοι, σας παρακαλώ.
Κύριε Βορίδη, κλείστε τη σκέψη σας.
ΜΑΥΡΟΥΔΗΣ ΒΟΡΙΔΗΣ: Να πω κάτι, διότι αυτό είναι ενδια-

φέρον. 
ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Μαρία Κόλλια – Τσαρουχά): Ωραίος ο διά-

λογος, αλλά πρέπει να ολοκληρώσουµε.
ΜΑΥΡΟΥΔΗΣ ΒΟΡΙΔΗΣ: Τελειώνω αµέσως, κυρία Πρόεδρε,

κι ευχαριστώ πάρα πολύ για την ανοχή σας. 
Τελειώνω, λοιπόν, µε το εξής: Πάντως να συνεννοηθούµε. Δεν

είναι πειστικό το επιχείρηµα, όπως αντιλαµβάνεστε, ότι αυτοί οι
χώροι είναι ελευθεριακοί, κοινωνικοί χώροι, που µαζεύονται κάτι
παιδιά και πίνουν καµµιά µπύρα και βάζουν και καµµία ταινία να
δουν. Διότι αν προσπαθείτε να µας πείσετε γι’ αυτό, µε συγχω-
ρείτε ούτε αφελείς είµαστε ούτε ανόητοι είµαστε και µας κοροϊ-
δεύετε. 

Βάλτε το επιχείρηµα εκεί που πραγµατικά είναι, για να κά-
τσουµε να κάνουµε µία ουσιαστική συζήτηση. Πείτε ότι αυτό είναι
ενταγµένο µέσα σε µία ανατρεπτική στρατηγική την οποία την
υποστηρίζετε, να αρχίσουµε να µιλάµε. Αν, όµως, µας λέτε τώρα
ότι εκεί µαζεύονται µερικοί που τρώνε πίτσες και πήγε και τους
ενόχλησε ο Δένδιας, ε, µας συγχωρείτε, δεν πειθόµεθα σε αυτό,
το επιχείρηµα είναι ανειλικρινές και δεν σας τιµά να το κάνετε.

Ευχαριστώ πολύ.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Νέας Δηµοκρατίας)

ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Μαρία Κόλλια – Τσαρουχά): Ευχαρι-
στούµε πολύ, κύριε Βορίδη.

Έχει ζητήσει το λόγο ο κύριος Υπουργός για να κάνει µερικές
νοµοτεχνικές βελτιώσεις.

Έχετε το λόγο, κύριε Υπουργέ.
ΙΩΑΝΝΗΣ ΣΤΟΥΡΝΑΡΑΣ (Υπουργός Οικονοµικών): Ευχαρι-

στώ πολύ, κυρία Πρόεδρε.
Θα καταθέσω ορισµένες προσθήκες – αναδιατυπώσεις στην

Ολοµέλεια στο παρόν σχέδιο νόµου. 
Επίσης, θα ήθελα να απαντήσω στον κ. Λαφαζάνη, γιατί -αν και

δεν είναι αντικείµενο σηµερινό- για τις καθαρίστριες το λέτε
πάρα πολλές φορές. Το έψαξα. Δεν είναι νόµιµος τρόπος απα-
σχόλησης. Τους προτείνουµε τρόπο να απασχοληθούν, µε τους
δικούς µας νοµικούς, να κάνουν συνεργείο και να το τελειώσουµε
µία κι έξω αυτό.

(Στο σηµείο αυτό ο Υπουργός Οικονοµικών κ. Ιωάννης Στουρ-
νάρας καταθέτει για τα Πρακτικά τις προαναφερθείσες προσθή-
κες – αναδιατυπώσεις, οι οποίες έχουν ως εξής:
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ΠΑΝΑΓΙΩΤΗΣ ΛΑΦΑΖΑΝΗΣ: Κύριε Υπουργέ, είναι νόµιµος
τρόπος αυτός; Θέλετε να κάνετε διαγωνισµό για τον καθαρισµό;
Και θα συστήσουµε εταιρεία; Μπορείτε να τους κάνετε µία σύµ-
βαση.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Μαρία Κόλλια – Τσαρουχά): Κύριε Λαφα-
ζάνη, πρώτα απ’ όλα δεν ζητήσατε το λόγο. Ο Υπουργός τοπο-
θετήθηκε. Δεν θα κάνουµε συζήτηση τώρα γι’ αυτό.

Κύριοι συνάδελφοι, στο σηµείο αυτό ολοκληρώθηκε η πρωινή
συνεδρίαση επί του νοµοσχεδίου του Υπουργείου Οικονοµικών
«Ρυθµίσεις στη φορολογία εισοδήµατος, ρυθµίσεις θεµάτων αρ-

µοδιότητας Υπουργείου Οικονοµικών και λοιπές διατάξεις».
Δέχεστε στο σηµείο αυτό να λύσουµε τη συνεδρίαση;
ΟΛΟΙ ΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: Μάλιστα, µάλιστα.
Με τη συναίνεση του Σώµατος και ώρα 16.47’ λύεται η συνε-

δρίαση για σήµερα Πέµπτη, 10 Ιανουαρίου 2013 και ώρα 18.00’,
µε αντικείµενο εργασιών του Σώµατος νοµοθετική εργασία: συ-
νέχιση της συζήτησης επί του σχεδίου νόµου του Υπουργείου Οι-
κονοµικών: «Ρυθµίσεις στη φορολογία εισοδήµατος, ρυθµίσεις
θεµάτων αρµοδιότητας Υπουργείου Οικονοµικών και λοιπές δια-
τάξεις».
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Ο ΠΡΟΕΔΡΟΣ                                              ΟΙ ΓΡΑΜΜΑΤΕΙΣ


